
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 11:36:21) 
 
 Poštovane kolege otvaram Četvrtu - posebnu sjednicu Prvog redovnog (proljećnjeg) 
zasijedanja u 2022. godini Skupštine Crne Gore 27. saziva. 
 Kao što znate dnevni red sjednice je Premijerski sat i poslanička pitanja u vezi sa određenom 
temom.  
 Prvi dio sjednice posvećen je Premijerskom satu u okviru kojih pitanja predsjedniku Vlade 
postavljaju predsjednici klubova poslanika, odnosno ovlašćeni predstavnici klubova poslanika. Vrijeme za 
postavljanje pitanja predsjedniku Vlade iznosi najviše pet minuta, a predsjednik Vlade odgovara u trajanju 
najviše pet minuta. Poslije datog usmenog odgovora predsjednik, odnosno ovlašćeni predstavnik kluba 
poslanika koji je postavio pitanje ima pravo da komentariše odgovor u trajanju najviše tri minuta, a 
predsjednik Vlade da odgovori na komenat u trajanju najviše tri minuta. Predsjednik, odnosno ovlašćeni 
predstavnik kluba poslanika koji je postavio pitanje nakon što predsjednik Vlade da odgovor na komentar 
ima pravo da iznese stav na odgovor predsjednika Vlade u trajanju najviše dva minuta.  
 Podsjećam da su predsjedniku Vlade pitanja postavili sljedeći poslanici: Srđan Pavićević ovlašćeni 
predstavnik Kluba poslanika Crno na bijelo; Momo Koprivica ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika 
Demokrate, Demos, Mir je naša nacija; Andrija Mandić ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika Demokratski 
front, Nova srpska demokratija, Demokratska narodna partija i Radnička partija; Dragan Ivanović 
predsjednik Kluba poslanika Socijalističke narodne partije; Branko Radulović predsjednik Kluba poslanika 
Demokratskog fronta, Pokret za promjene; Draginja Vuksanović - Stanković predsjednica Kluba poslanika 
Socijaldemokratska partija Crne Gore, Liberalna partija; Danijel Živković predsjednik Kluba poslanika 
Demokatske partije socijalita Crne Gore; Damir Šehović ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika 
Socijaldemokrata Crne Gore i Suljo Mustafić ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika Bošnjačke stranke. 
 Kolege poslanici pitanja predsjedniku Vlade postaviće predsjednici, odnosno ovlašćeni predstavnici 
klubova po veličini kluba. Prije nego što pređemo na postavljanje pitanja da iskoristim priliku da pozdravim 
uvaženog premijera sa članovima kabineta koji je danas ovdje sa nama i da se zahvalim što poštujemo 
Poslovnik i što je ovdje otvoren za sve odgovore koje poslanici imaju prema njemu i njegovim članovima.  
 Proceduru kolega Martinović. Izvolite. 
 
 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (27.05.22 11:39:04) 
 
 Hvala, gospođo Đurović. 
 Uvažene koleginice i kolege, uvaženi predstavnici medija, poštovani građani Crne Gore, 
 Htio sam da se obratim vama kako bismo ipak danas kao Skupština Crne Gore, s obzirom na to da 
je na današnji dan prije 18 godina ubijen glavni i odgovorni urednik dnevnog lista Dan gospodin Duško 
Jovanović, a da do dana današnjeg u Crnoj Gori nemamo do kraja rasvijetljen slučaj. Ne znamo ko su 
nalogodavci tog gnusnog zločina, a samim tim kako naša država teži da postane dio Evropske unije 
smatramo da što prije treba otkriti nalogodavce tog gnusnog zločina i da na taj način u Crnoj Gori na pravi 
način pokažemo da su zaista novinarske slobode i medijske slobode nešto što nam uvijek mora biti na 
prvom mjestu kao i zaštita njihovog javnog posla i onoga čime se bave, koji nije ni malo lak. Zbog toga 
pozivam da Skupština Crne Gore minutom ćutanja oda počast nastradalom Dušku Jovanoviću, gdje do 
dana današnjeg ne znamo ko je nalogodavac. Iskreno se nadamo da ćemo uskoro raditi kroz nezavisno 
tužilaštvo, za koje smo se borili, da će i nalogodavci tog gnusnog zločina biti otkriveni jer jedan takav zločin 
zaista nema pravo da se gura pod tepih i nemamo pravo da ćutimo na njega. Zbog toga uvažena 
koleginice Đurović, pozivam Vas da minutom ćutanja odamo počast nastradalom gospodinu Dušku 
Jovanoviću, koji se uvijek borio da u Crnoj Gori, i u tom vremenu, se stane na kraj organizovanom kriminalu 
i korupciji, a očito je stradao od onih koji su se upravo bavili tim poslovima. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 11:41:11) 
 
 Poslaniče Martinoviću zahvaljujem na reakciji koja je negdje i nije u pitanju procedure, ali shvatam 
da ima još zainteresovanih za proceduru po ovom pitanju. 
 Kolega Jovan Jole Vučurović, izvolite, procedura. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (27.05.22 11:41:29) 
 



 Samo sam htio da podsjetim da je danas 18 godina od zločinačkog ubistva, od likvidacije gospodina 
Duška Jovanovića i da kažem da smo i mi dužni ovdje kao Parlament da minutom ćutanja odamo počast 
Dušku Jovanoviću koji je i svoj život i ono što je radio u novinarstvu i u politici posvetio borbi protiv mafije, a 
mafija je i dan danas najveći protivnik i demokratskih pocesa i građana Crne Gore. Smatram da, ukoliko se 
ne otkriju nalogodavci ubistva Duška Jovanovića da Crna Gora ne može postati ni slobodna ni 
demokratska država i mislim da je to jedan od prvih zadataka trebao da bude i ove prošlih vlada. Mislim da 
je i gospodin Abazović kazao da je to jedan i od prioriteta i njegove manjinske Vlade tako da ja mislim da je 
ono što treba da uradi ova skupština, ovo govorim u ime Kluba poslanika Demokratskog fronta, da minutom 
ćutanja odamo počast čovjeku koji je poginuo od mafijaške ruke, a Crnom Gorom na žalost i dan danas 
vlada ta mafijaška ruka i mislim da ćete nam izaći u susret u ovom slučaju. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 11:42:52) 
 
 Zahvaljujem, kolega Vučuroviću. 
 Poslanik Branko Radulović, procedura. Izvolite. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (27.05.22 11:42:59) 
 
 Uvažene kolege, nijesam htio, neću to da ponovim. Gospodine Abazoviću i Vi ministre Policije, i 
ANB-a, i Uprave policije i Novović samo neka preslušaju otvorenu sjednicu našeg odbora prije dvije godine 
gdje su bili prisutni i ministar Policije tadašnji tužiteljke dvije i direktor Policije i viđećete ko su nalogodavci. 
Oni su rekli ko su. Oni su danas među nama. Ako imate petlju završite taj posao. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 11:43:42) 
 
 Zahvaljujem, poslaniku Raduloviću.  
 Iskoristiću da podsjetim i poslanike i kompletnu javnost da sam jutros u 9.00 h položila vijenac 
ispred Skupštine Crne Gore na mjestu gdje je prije 18 godina ubijen uvaženi Duško Jovanović, osnivač i 
prvi urednik dnevnog lista Dan na mjestu zločina koji, na žalost, nije dobio svoj adekvatan sudski epilog. 
Takođe, i danas prisutni ovdje premijer je isto uradio sa svojim kolegama i mislim da smo i sa te strane 
pokazali još jednom da je neophodno obezbijediti punu slobodu novinarima i svim poslenicima medijskim 
imaju mogućnost slobode izražavanja, da budu zaštićeni na pravi način u Crnoj Gori i da oni budu naša 
vodilja i slobodne riječi. Smatram da su to izuzetno važne stvari kojima se Crna Gora i te kako mora 
posvetiti, da svi imamo slobodu izražavanja uvažavajući naravno jedni druge. Iako smo negdje na prošloj 
sjednici govorili da ćemo za mnoge stvari voditi računa i načina kako ćemo i da li ćemo uvoditi praksu da 
odajemo poštu različitim situacijama ovdje u Skupštini smatram da je ovo ipak jedan momenat koji nas 
upozorava na još uvijek neadekvatan status medijskih poslenika u Crnoj Gori i sa te strane mislim da bi 
trebalo i dajem minut ćutanja da odamo poštu preminulom Dušku Jovanoviću.  
 Minut ćutanja.  
 Slava mu.  
 Nastavljamo sa radom.  
 Prelazimo na postavljanje pitanja.  
 Poslanik Danijel Živković postavlja pitanje.  
 Izvolite, poslaniče Živković. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (27.05.22 11:46:22) 
 
 Hvala, poštovana predsjednice Đurović.  
 Uvaženi predsjedniče Vlade, gospodine Abazoviću sa ministrima, poštovane koleginice i kolege, 
uvažene građanke i građani Crne Gore,  
 Postavio sam pitanje koje se odnosi na to - šta konkretno Vlada koju predvodite planira da 
preduzme u pravcu ubrzavanja procesa evropskih integracija? S obzirom na to da su okolnosti u 
prethodnom periodu bile takve da je Vlada Zdravka Krivokapića blokirala taj pregovarački proces, a 
inspiraciju za postavljanje pitanja sam našao i u sporazumu koji je potpisala nova parlamentarna većina, 
odnosno konstituenti parlamentarne većine koji imaju svoje zastupnike u izvršnoj vlasti Demokratska partija 
socijalista čijim glasovima ste i Vi izabrani za premijera Vlade Crne Gore. Ipak moram napraviti jednu 



kratku retrospektivu koja se odnosi na ono što se dešavalo prije i nakon 30. avgusta, odnosno nakon 
održavanja parlamentarnih izbora.  
 Prisjetićemo se svi da oni koji su dobili vlast i političko-društvenu odgovornost da vrše tu vlast nakon 
30. avgusta sebe su nazivali oslobodiocima i nazivali reformatorima, odnosno onima koji treba da ubrzaju 
proces evropskih integracija, da taj proces završe kako bi Crna Gora postala prva sljedeća članica 
Evropske unije. Lako reći, naracija vrlo primamljiva, deklarativna, u suštini nešto sasvim drugačije. Zbog 
čega ovo kažem. Zbog toga što su upravo one suverenističke i građanske strukture i stranke koje su prešle 
u opoziciju prvi put nakon 30 godina priznale rezultate izbora i Vi i ja, predsjedniče Vlade ćemo se složiti da 
je to ipak evropska i demokratska tekovina.  
 Takođe, imali smo mirnu tranziciju vlasti i pored nekih najava da se tako neće desiti u Crnoj Gori pa 
je i to bio doprinos demokratskih procesima i demokratskom sazrijevanju našeg društva. Imali smo izbor 
nove Vlade unutar Parlamenta u redovnoj proceduri koja je propisana Ustavom Crne Gore i sve ono što se 
nakon toga dešavalo dalo nam je za pravo da budemo objektivni u saopštavanju kritika na račun Vlade 
Zdravka Krivokapića koja je zaustavila proces evropskih integracija, a da to nije subjektivna politička 
procjena jer pripadam političkom subjektu koji nije davao takve ocjene bez razloga govori i Izvještaj 
Evropske komisije o napretku Crne Gore za 2021. godinu gdje je jasno naznačeno da je Crna Gora dobila 
najlošiju ocjenu u prethodnih 10 godina od kada se vode pregovori sa Evropskom unijom. Dakle, to ne 
govori Danijel Živković, kao šef Kluba poslanika Demokratske partije socijalista, to je verifikovano u 
Izvještaju Evropske komisije.  
 Kada smo govorili da će izraženi revanšizam, odnosno revanšistička inkvizicija u sektoru 
obrazovanja i drugim segmentima javne uprave zbog političke ili neke druge osnove zapravo spriječiti Crnu 
Goru da krene evropskim putem nije nam se vjerovalo. Kada smo govorili, upozoravali tadašnju 
parlamentarnu većinu da po hitnom postupku ne usvaja određena zakonska rješenja zbog toga što je 
trebalo odraditi nešto prije vremena nego da je potrebno to usaglasiti sa pravnom tekovinom Evropske 
unije, a imali ste tada prilike da to odradite, takođe nam se nije vjerovalo.  
 Kada smo govorili da se udarilo na postament onoga što je građansko i antifašističko biće Crne 
Gore, takođe, nije nam se vjerovalo. Kada smo govorili da ne treba klerikalne strukture uvoditi u 
funkcionisanje državne vlasti jer čuli smo od mnogih predstavnika javnih funkcija kako je premijer Zdravko 
Krivokapić bio taj koga je preporučila crkva za obavljanje te funkcije, takođe, nije nam se vjerovalo.  
 Danas kada smo došli u ovu poziciju da razgovaramo o procesu evropskih integracija vidimo da 
smo bili u pravu i manje je bitno jesmo li bili u pravu, to je manje bitno, mnogo je bitnije kako gledamo u 
budućnost. Došli smo u priliku bili da u redovnoj proceduri u Parlamentu smijenimo tu vladu. Kada smo 
došli do tog momenta tada su oni koji su sebe predstavljali za oslobodioce, demokratske reformatore i 
evropejce pokušali na sve načine da opstruiraju proces izglasavanja nepovjerenja toj Vladi u crnogorskom 
Parlamentu. Tako da moramo razdvojiti te dvije vrijednosti ko je stajao na tekovinama onoga što je 
Evropska unija, a ko je zapravo radio suprotno i deklarisao se drugačije prije i nakon 30. avgusta. 
Upozoravam na ovo jer nam je neophodan politički konsenzus i politički dogovor jer smo morali kroz taj 
politički konsenzus i dogovor da deblokiramo dvije institucije. U jednom izazovnom momentu prevashodno 
smo deblokirali Parlament i Vladu i sada je neophodno da deblokiramo treću granu vlasti, to je sudska 
grana vlasti, posebno u kontekstu nove metodologije koja podrazumijeva izbor čelnih ljudi u pravosuđu i 
bolje rezultate u oblasti vladavine prava i zaštite ljudskih prava. To je ono što od nas očekuje. Da bi se to 
desilo potrebna nam je kvalifikovana većina u crnogorskom Parlamentu. Neću govoriti o brojevima kada 
kažem kvalifikovanoj većini, neću to stavljati pred znak 49 poslanika jer očekujem da bude više za izbor 
čelnih ljudi u pravosuđu. Reći ću da kvalifikovana većina mora biti plod ozbiljnog političkog konstruktivnog 
dijaloga unutar Parlamenta i u komunikaciji sa Vladom Crne Gore, da ovdje nema niko pravo na prioritet i 
stavljanje tapije na ono što su evropske integracije nego da je ovo novi zahtjev crnogorskog društva, 
crnogorskog građanina da Crna Gora što prije postane članica Evropske unije.  
 Vi ste kazali na sastancima koje ste imali prethodnih dana u Evropskom parlamentu da ako Crna 
Gora ostane izvan Evropske unije Zapadni Balkan može postati nova Ukrajina. To je jedno ozbiljno 
upozorenje, to je jedno upozorenje svakom političkom subjektu, svakom političkom posleniku, svakom 
javnom djelatniku koji ima obaveze u crnogorskom društvu da se ozbiljno pozabavimo ovim pitanjima i da 
bez populizma, demagogije i narušenog nekog povjerenja moramo krenuti u politički dijalog, a budite 
sigurni da će Demokratska partija socijalista koja ima 29 poslanika u ovom Parlamentu biti inicijator 
razgovora na tu temu u crnogorskom Parlamentu. Tako da očekujem od Vas odgovor - kakve konkretno 
poteze vaša Vlada planira u narednom periodu da preduzme kako bi Crna Gora postala prva sljedeća 
članica Evropske unije? 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 11:53:19) 
 



 Zahvaljujem poslaniku Živkoviću.  
 Riječ ima predsjednik Vlade gospodin Dritan Abazović.  
 Izvolite premijeru. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (27.05.22 11:53:28) 
 
 Poštovana predsjednice Skupštine, poštovane poslanice i poslanici, poštovani članovi Vlade, 
poštovani predstavnici medija, poštovani građani u Crnoj Gori i dijaspori, 
 Poštovani poslaniče Živkoviću, hvala na Vašem pitanju. Sada imam dilemu da li da pročitam ono što 
sam Vam dao u pisanoj formi ili da na osnovu Vaših nekih teza koje su ispravne umnogome ispravne 
otvorimo neku, što bi se reklo ne diskusiju već dijalog, vrlo prijatan. 
 Evo, pokušaću da napravim neku skromnu kombinaciju u cilju kao bih poštovao vaše cijenjeno 
vrijeme. 
 Prioritet svih prioriteta, ne samo 43. Vlade, nego i svake naredne vlade jeste da Crnu Goru što prije 
smjestimo u Evropsku uniju, u klub najdemokratskijih država, rekao bih, svijeta. Prioritet 43. Vlade 
definitivno je to. Da bi se to postiglo u kontekstu nove bezbjednosne arhitekture u svijetu, u kontekstu 
svega što se dešava, nažalost što nije povoljno, mislim da su se Crnoj Gori otvorile neke nove perspektive. 
Kada je riječ o odgovornosti, prihvatam odgovornost, bio sam i potpredsjednik Vlade nikad neću bježati od 
toga, prihvatam odgovornost i kao premijer, prihvatam takozvani čelendž (challenge) i za to, ali morate da 
znate da je odgovornost zajednička zato što proces evropskih integracija nije samo nešto što pripada 43. 
Vladi, nije nešto što je pripadalo samo 42. Vladi, nego i vladama ranije. 
 Pošto ste mi dali inspiraciju samo zbog građana da kažem, osam godina  je Hrvatska pregovarala i 
ušla u Evropsku uniju. Mi za osam godina smo otvorili sva poglavlja. U ovom trenutku ne možemo da 
dobijemo završna mjerila zato što treba da donesemo tri odluke koje su od krucijalne važnosti i potpuno se 
slažem sa Vama moramo da pokažemo da je Crna Gora zemlja dogovora. Možemo doći do širokog 
senzusa, da moramo prihvatiti da su evropske integracije odnosno punopravno članstvo naše države u EU 
nešto što je zajedniči nacionalni interes Crne Gore, bez obzira na političke razlike koje mi imamo i koje 
ćemo imati i nakon što budemo članice Evropske unije i u tom kontekstu moj je apel i prema vašem klubu i 
prema svim drugim klubovima i prema svim poslanicima i poslanicama da zajednički pokušamo da ovaj 
trenutak iskoristimo.  
 Kad sam rekao da bi moglo da se desi da i Zapadni Balkan postane neko novo žarište, to se može 
desiti samo u situaciji u kojoj bi mi zajednički, ne samo Crna Gora nego i region, izgubio korak u odnosu na 
integracioni proces. Šta to znači? To znači da su države sa slabim institucijama, sa visokim stepenom 
korupcije, zemlje koje čuvaju a ne sankcionišu organizovani kriminal, zemlje u kojima je moguće izvršiti 
lakši uticaj trećih strana i samim tim učinjeti ovaj region nestabilnim. Vjerujem da ne samo Crna Gora nego i 
druge zemlje regiona to ne žele i tom kontekstu da bi mi pokazali da to ne želimo moramo nekako da 
imamo proaktivnu ulogu, ne zbog Brisela nego zbog Podgorice.  
 Ukoliko mi očekujemo da će zbog nekih simpatija koje postoje prema Crnoj Gori ili prema nekom 
osjećaju da Crna Gora geopolitički nije toliko značajna koliko možda neka veća država, ili zbog toga što ne 
naruša, ne bi narušila ekonomske interese Evropske unije u odnosu na neku možda veću državu, da će 
nam neko pokloniti članstvo, to se neće desiti. Mi moramo da demonstriramo da smo spremni da se 
mijenjamo, da smo spremni da budemo proaktivni, da spremni da donosimo teške odluke, da smo spremni 
da donosimo odluke koje po mom skromnom sudu nijesu teške, jer su u kontekstu povezane sa 
nacionalnim interesom Crne Gore. Potpuno se slažem sa Vama da moramo da odblokiramo sudsku vlast 
da je dobro što imamo funkcionalan Parlament, zahvalan sam svima na tome, da je dobro da konačno 
imamo i Vladu koja može bez nekih restrikcija da donosi odluke, koja može da radi u punom kapacitetu, ali 
da moramo isto to da uradimo u odnosu na sudsku vlast. 
 Još jedna tačka, za kraj, koju ste pomenuli prvi put, odnosi se na o šta se desilo 30. avgusta. 
30.avgusta se desila odlična stvar za Crnu Goru. Vjerujem da i vi nijeste saglasni sa činjenicom da u 
Evropskoj uniji može da bude država koja nikada nije uspjela da izvede prostu smjenu vlasti. Desila se 
odlična stvar za Crnu Goru, brojni izazovi su bili, ostali, svakako biće ih i u narednom periodu, ali mi kao 
duštvo sazrijevamo. Učimo se da promjene nijesu ništa strašno, da imamo i uspješnih i neuspješnih vlada, 
uspješnih i neuspješnih ministara, dobrih poslanika, dobrih klubova, manje podrške, više podrške, sve 
nešto što je dio savremenog svijeta, ali u tom kontekstu ne bih se složio da se tu desilo nešto loše, naprotiv 
mislim da je i to stepenica koju je Crna Gora morala da pređe. Sada je mnogo lakše komunicirati, mi smo 
zemlja koja ostvaruje neke demokratske strandarde i činjenica ovo što imamo danas isto, po mom 
skromnom sudu, govori u prilog tome.  

Zadnja stvar sa kojom ne želim da polemišem nego želim da je podijelim da ne bi čitao ovaj odgovor 
koji možda i nije toliko zanimljiv, ali je suštinski, šta će Vlada konkretno da uradi. Tu možete vidjeti pregled 



stvari koje će Vlada da uradi, da kažem - ne, mi ne želimo da vodimo bolo kakvu revanšističku politiku. 
Revanšistička politika je odlika nekih drugih vlada, ali ne smije da bude odlika 43. Vlade. Mi želimo da se 
ljudi mire, da se građani mire, da se kad tenzije splasnu, ali to ne znači da ćemo praviti bilo kakve 
kompromise sa onim što su suštinski principi. Suštinski princip je  da se ova zemlja ojača, institucionalno 
ojača, profesanilizuje, da se izbori sa pošastima organizovanog kriminala i korupcije, da riješi ubistvo 
Duška Jovanovića, da riješi druge napade na novinare koji su bili, da riješi druge stvari koje nosimo kao 
balast, kako buduće generacije građana Crne Gore ne bi nosili taj teret prošlosti u narednom periodu. To je 
obaveza i ove vlade i svake naredne vlade i moja je želja i siguran sam da postoji veliki optimizam, ako 
bude intervencije nakon ovoga reći ću konkretno o tome, da postoji veliki optimizam da Crna Gora ovaj 
trenutak zaista iskoristi na najbolji mogući način i da mi iskoračimo u odnosu na sve druge države koje 
imaju pretenziju da budu dio Evropske unije. To ne znači da nekome želimo nešto loše, to ne znači da smo 
u nekom velikom takmičenju sa njima, svima želimo sve najbolje, želimo da i oni budu uspješni u evropskim 
integracijama, ali s obzirom da smo mi jako blizu da dobijemo završna mjerila i da počnemo da zatvaramo 
poglavlja, da uđemo u zadnji tehnički dio kome možemo u kratkom vrmenskom periodu da ostvarimo jedan 
veliki rezultat, zaista apelujem na sve da takvu šansu zajednički iskoristimo u korist svih političkih grupacija 
koje djeluju u ovom  parlamentu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 12:01:29) 
 
 Zahvaljujem premijeru na odgovoru. 
 Pravo na komentar će iskoristiti poslanik Danijel Živković. 
 Izvolite, Vaša tri minuta za komentar. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (27.05.22 12:01:37) 
 
 Predsjedniče Vlade, hvala na pisanom odgovoru koji je stigao neposredno prije održavanje 
Premijerskog sata, dobro je možda što nijeste čitali odgovor. Vidio sam njegovu suštinu. Kratka samo 
analiza jednog Vašeg odgovora vezano za promjenu vlasti.  
 Naravno, promjena vlasti svakako ona je djelotvorna za svaki demokratski proces u društvu, nema 
nikakve dileme da smo imali nešto protiv toga, znate i sami da smo priznali rezultrate izbora, bilo bi 
dragocjenije za crnogorsko društvo da smo u nekim prethodnim izbornim ciklusima od političkih aktera  u 
tom procesu imali prilike da čujemo priznavanje tih izbornih rezultata. Nije postojalo dovoljno da li političke 
zrelosti ili političke hrabrosti da se prihvati to da možda taj izborni rezultat je manjkavost u djelovanju tih 
politika, ali dobro. Bolje ikad nego nikad. To je jedno.  
 Drugo, očigledno da svaka promjena nije promjena na bolje, to je pokazalo ovih prethodnih godinu i 
po dana, ne bih sada se bavio pojedinačnim adresiranjem odgovornosti u odnosu na tu okolnost koja se 
desila 30. avgusta. Mislim da smo možda mudrijom, odabranijom politikom mogli da izbjegnemo ovih 
godinu i po dana i da se brže uhvatimo u  koštac sa ovim problemima koje je imalo crnogorsko društvo, 
nijesmo. Došli smo u ovu poziciju u koju jesmo, ali ajde da se tu zaustavimo i da saopštimo nekoliko 
ključnih činjenica.  
 Dosta puta se moglo čuti u političkom prostoru kritika na račun prethodnih administracija u smislu 
brzine kojom Crna Gora ide na putu EU integracija. Jedna je priča kada vi to govorite sa tribina, a sasvim 
druga je priča kada se uključite na teren i počnete da se bavite konkretnim problemima. Mislim da će te i Vi, 
a Vi imate opet kažem i političko i ovo drugo iskustvo u prethodnoj izvršnoj vlasti i neki ministri, koji su u 
vašoj Vladi, a bave sa ovim pitanjima, vidjeti da su to ipak mnogo veći problemi, nego kada se to malo 
posmatralo sa strane.  
 Zbog čega ovo konkretno govorim. Govorim zbog toga što i Vi i ja danas kao mlađi ljudi ne možemo 
razumjeti sve poteškoće koje su imale generacije političara prije nas da ostvare nekoliko ključnih vizija. 
Možda smo i Vi i ja imali pravo glasa na referendumu 2006. godine, ja jesam sigurno pretpostavljam da ste 
i Vi. Tada smo zajednički tadašnje rukovodstvo Crne Gore, blok za nezavisnu Crnu Goru, učinio je san da 
kažemo svih prethodnih generacija pretvorio u realnost 21. maja 2006. godine.  
 Ne pominjem ja ovo da bih obilježio nešto pretjerano značaj tog datuma, nego se pokušava uvijek 
nešto revatilizovati i umanjiti kroz umanjivanje onoga što su rezultati rada tadašnjih administracija. Sama po 
sebi suština nezavisnosti nije bla da se dođe samo do nezavisne Crne Gore, nego da vidimo u kom pravcu 
će ta Crna Gora da ide, odnosno šta ćemo da uradimo sa nezavisnošću Crne Gore. Tada je vizionarska 
politika prevshodno oličena u Demokratskoj partiji socijalista sa tim koalicionim partnerima odabrala put ka 
usvajanju evropskog sistema vrijednosti, odnosno evroatlantskog sistema vrijednosti i zacrtala dva politička 
kursa NATO i Evropsku uniju. 



 Neka niko ne pomisli, kao što vjerovatno ja možda ne mogu razumjeti sa kakvim problemima su se 
moji roditelji suočavali dok sam ja studirao u smislu fnansiranja tog studiranja, tako sigurno ne možemo 
razumjeti ni teškoće koje je tadašnje rukovodstvo imalo u odnosu na unutrašnje političke prilike koje nijesu 
bile jednostavne, sa emocijom onih političkih subjekata koji nijesu blagonaklono gledali na to da Crna Gora 
postane nezavisna država i da postane članica NATO saveza, uz sve opstrukcije koje su tada postojale. 
Crna Gora je postala članica NATO saveza, otvarala pregovaračku strukturu sa Evropskom unijom i otvorila 
sva pregovaračka poglavlja. E, sad Vi i ja, kao mlađi političari, treba dobro da se zapitamo šta bi se desilo 
sa Crnom Gorom, da ona nije članica NATO saveza i da nije ovoliko odmaklo procesu Evropske unije. Što 
znači da mi  imamo temelj  koji možemo da gradimo i ne treba nikoga isključivati iz ovog procesa, nikoga. 
 Čuo sam od nekih svojih kolega u ovom parlamentu koji su se nalazili u ovoj strani sale da 
Demokratsku partiju socijalista treba isključiti iz svakog oblika demokratskog odlučivanja, mi nijesmo takvi. 
Mi treba da sjednemo zajedno za sto i da vidimo šta je dobro za Crnu Goru i za njene interese, nije dobro. 
Razumijem da neki imaju interes da Demokratska partija socijalista nestane, da Demokratsku partiju 
socijalista treba zabraniti, to su politički ciljevi - snila baba što joj milo bilo. Znači od toga nema ništa to vam 
je valjada jasno, pokazali smo da smo dovoljno imuni u odnosu na sve ono što su dosadašnji izazovi bili, 
postojaće Demokratska partija socijalista u svom punom kapacitetu i nemaju potrebe građani Crne Gore da 
brinu dok god je jaka Demokratska partija socijalista da će bilo ko ima drugačija razmišljanja u pogledu 
suvereniteta, međunarodnog subjektiviteta Crne Gore, da će morati da brinu. 
 Prema tome, gospodine Abazoviću puna podrška što se tiče Demokratske partije socijalista u 
Parlamentu u deblokiranju onih procesa koji su nam neophodni da Crna Gora što prije završi dio svojih 
domaćih zadataka, a da nakon toga od političke odluke Evropske unije zavisi i naše članstvo u toj politički i 
ekonomski najjačoj svjetskoj organizaciji. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 12:07:11) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Živkoviću. 
 Razumijem da je ovo prva posebna sjednica proljećnjeg zasijedanja, razumijem da nijesmo imali 
posebnu sjednicu već pola godine i sa te strane da postoji potreba za malo većom pričom, imaću negdje 
razumijevanja, ali ja molim i vas sve kolege da poštujemo jedni druge i da pokušamo ipak da poštujemo 
minutažu koja je predviđena Poslovnikom na najbolji mogući način. 
 U svakom slučaju odgovor na komentar ima uvaženi premijer. 
 Izvolite premijeru. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (27.05.22 12:07:48) 
 
 Hvala, uvažena predsjednice. 
 Poslaniče Živkoviću, evo kratak osvrt na dvije teze koje ste iznijeli. 
 Prvo što se tiče javne administracije, javna administracija je rak - rana svakog procesa i ovo nije 
kritika prema mnogim ljudima koji zaista se trude da u skromnim uslovima i za skromnu nadoknadu rade 
svoj posao, ali definitivno mislim da Crna Gora ima to je taj tradicionalni neki problem u efikasnosti. Mislim 
da tu svi treba da pokažemo veću želju i tendenciju da tu efikasnost dovedemo na neki zadovoljavajući 
nivo. To važi naravno i za donošenje odluka u Parlamentu i za Vladu, ali generalno i za sve činovnike koji 
su u javnoj administraciji. Mislim da se stvari rade presporo, možda zbog toga što bi se reklo mlađi, novi pa 
mislimo da stvari mogu i brže, nekada je to opravdano, nekada nije, mislim da mi treba da sve barijere koje 
postoje i svaki način koji postoji da se ljudima, običnim ljudima, olakša život i ljudima koji žele da rade 
posao koji  žele da rade biznis u Crnoj Gori treba izlaziti u susret na način da imamo mnogo veću 
efikasnost. Na taj način imaćemo  i veću produktivnost kao država. Međutim, kako se politička scena 
nekako preslikava na sve druge sfere života i kako mi nekad ne možemo da dođemo do odluka koje na 
kraju procesa shvatimo da nijesu bile toliko komplikovane, vjerovatno se to nekako odražava i na neke 
druge odluke unutar administracije. To je to što se toga tiče i mislim da reforma administracije treba da se 
nekako što više podstakne.  
 Kada je riječ o ovom drugom što ste rekli to je suštinska stvar, suštinska stvar je što smo mi zemlja 
koja i dalje djelimično živi u prošlosti i dalje ima brojnih političih snaga koje žive u prošlosti. Jedna stvar je 
istinita, mi prošlost ne možemo da promijenimo, samo možemo da promijenimo budućnost. Prošlost 
možemo da analiziramo, da izvlačimo pouke, da nam ono bude putokaz, da nam bude nešto što nam je 
poslužilo za ponos, za čast, mnoge stvare na koje  nijesmo ponosni, da ne bi ponavljali greške, ali mi 
možemo samo da promijenimo budućnost. Moj je apel da promijenimo budućnost.  



 Ne spadam u grupu ljudi koji omalovažavaju bilo čiji rad u prethodnom periodu, niti donošenje 
raznih odluka i razumijem sve ljude koji su i o važnim odlukama razmišljali na različite načine. Ali vjerujem 
da smo sad došli do jedne tačke od koje treba krenuti samo naprijed, a na koju čini mi se gledamo 
identično.  
 Dakle, imamo državu, imamo nezavisnu suverenu državu, međunarodno priznatu državu, država 
koja je članica brojnih međunarodnih organizacija i između ostalih i NATO alijanse i sada treba da još jedan 
cilj spoljno-politički ostvarimo, da ta država postane punopravna članica Evropske unije. Nije toliko 
komplikovano, ako svi imamo određenu dozu odgovornosti prema tome.  
 Nijesam za to da se ljudi zbog svog političkog stava koji je bio različit u prethodnom periodu 
optužuju. Crna Gora može da opstane samo kao građanska država i evropska država. To znači da sve 
različitosti treba da prihvatimo kao njeno bogatstvo i svi ljudi koji različito politički misle, a i koji imaju neke 
različite poglede na istorijske događaje iz prethodnog perioda ne treba smatrati neprijateljima ove države, 
nego sastavnim dijelom društva koji treba da unapređuju ovu državu ubuduće. Vjerujem da vi kao mlađi 
čovjek i mlađi pripadnik vaše partije to razumijete, nadam se da će i neke starije kolege razumjeti, svi mi 
nosimo neko breme, sad je vrijeme da krenemo naprijed. Vrijeme je da gledamo kako da na dobar način 
promijenimo svoju budućnost. To je jedina intencija koju treba da ima i Vlada i Skupština, ne samo ovaj i 
neki naredni saziv u Skupštini i neki naredni sazivi Vlade. Nijesam nikako da se bilo ko osjeti suvišnim, 
nijesam za bilo kakva neprijateljstva, jesam da se svedu računi i da ljudi koj su radili nešto suprotno zakonu 
i suprotno interesima ove države procesuiraju. Nadam se da će nezavisno sudstvo to i činjeti i nezavisno 
tužilaštvo to i činjeti, a sve ostalo što su naše političke razlike one će uvijek postojati i što bi se reklo i bez 
nas.  
 Tako da moja intencija je da gledamo unaprijed, da malo više svoju politiku svi zajedno orijentiramo 
prema onome što bi trebalo da budu budući neki zadaci, a ne prema onome šta je bila prošlost i kako je to 
ko tumačio.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 12:13:02) 
 
 Hvala uvaženom premijeru. 
 Poslanik Danijel Živković, ima pravo na stav. Izvolite. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (27.05.22 12:13:09) 
 
 Dobro.  
 Vrlo kratko, svakako je potreban pogled u budućnost, to je neminovno i to se očekuje i od nas kao 
mlađe strukture političara da iznjedrimo neke nove ideje i inicijative i da lišeni bilo kakvog tereta ili hipoteka 
na leđima dolazimo lakše do određenih dogovora i konsenzusa. Kada govorim o nekom prošlom vremenu, 
ne govorim to iz hvalospjeva ili hiperbole, govorim samo iz pokušaja da neko relativizuje ono što su 
prethodni rezultati prethodnih administracija, da nam je potrebno suočavanje s istorijskim podjelama, 
potrebno je. Ne eksploatišem to u javnom prostoru niti mi kao Demokratska partija socijalista, ali nikada 
nećemo pristati ni u parlamentu ni mimo parlamenta na revizionizam i onoga što su jasne istorijske 
činjenice koje su bile u našem društvu. Nemojte da sumnjate nijednog momenta, kada god to bude tema u 
ovom parlamentu, da ćemo ustati i da ćemo o tim temama polemisati, bez obzira koliko one zauzimale 
prostora u javnom diskursu.  
 Što se tiče govora, ovdje kada ste kazali da Crna Gora može biti isključivo građanska i evropska, 
nadam se da će to svi prihvatiti u Crnoj Gori i da ćemo tako lakše dolaziti do konsenzusa. Što se tiče nas, 
nema nikakvih problema. Takođe, kada govorite o institucijama i o ljudima koji rade u javnoj upravi, njima 
posebna zahvalnost za sav prethodni period i trud koji su uložili i novoj administraciji svakako. Ono što je 
ključno, vjerujem da ćete ojačati pregovaračku strukturu, da nećemo kao što se dešavalo u prethodnom 
periodu, ako se sjećate, izgubili smo, čini mi se, 50 miliona eura za obilaznicu u Budvi koje su povučene 
zbog neefikasnosti administracije, da ćete ojačati pregovaračku strukturu i obezbijediti da imamo više 
sredstava iz EU fondova. Naravno, puna podrška jačanju institucija, borbi protiv organizovanog kriminala i 
korupcije. Što se tiče nas, nema nikakvih problema da u nezavisnim postupcima pred nezavisnim i 
samostalnim institucijama se utvrdi svaki pojedinac da li je nešto pogrešno radio mimo zakona i tu ćete 
imati maksimalnu podršku.  
 Što se tiče nas kao Demokratske partije socijalista već od sljedeće nedjelje ćemo pokrenuti 
inicijativu i dijalog na temu reforme izbornog zakonodavstva, prevashodno izbora čelnih ljudi u pravosuđu, 



sa posebnim osvrtom na izbor čelnika, odnosno sudija Ustavnog suda jer nam je to sada možda i prioritetni 
posao. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 12:15:30) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Živkoviću.  
 Riječ ima poslanik Andrija Mandić ispred Kluba Demokratskog fronta. Izvolite, kolega. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (27.05.22 12:15:40) 
 
 Dame i gospodo, poštovani građani Crne Gore,  
 Gospodin Abazović je upravo saopštio jedno opšte mjesto od kojeg bi dobro bilo početi. Prošlost ne 
možemo promijeniti. Ne možemo vratiti u život Duška Jovanovića koji je strijeljan prije 18 godina na 
današnji dan. Ne možemo u život vratiti ministra vojnog Pavla Bulatovića koji je ubijen prije 22 godine. Ne 
možemo vratiti u život Slavoljuba Šćekića inspektora koji je ubijen par godina nakon ubistva Duška 
Jovanovića. Ne možemo vratiti u život 65 mladih ljudi koji su ovdje na prostoru Crne Gore ili izvan Crne 
Gore nastradali u obračunima koje je negdje podsticala, organizovala i kontrolisala nekadašnja vlast u 
Crnoj Gori. Možemo pokušati svi zajedno da vratimo narodu Crne Gore osjećaj za pravdu. Možemo 
pokušati da zajedničkim radom nađemo nalogodavce tih ubistava, da vidimo ko je to nas u jednom 
istorijskom momentu skrenuo sa puta borbe za istinu, borbe za pravdu, da se utvrde te činjenice.  
 Siguran sam da danas ovaj prenos gledaju i oni ljudi koji su naredili ubistvo ovih ljudi, da gledaju i 
ubice koje su učestvovale u tim ubistvima i oni se smiju, oni gledaju nas ovdje kako sjedimo u ovom 
parlamentu i razmišljaju kako smo mi naivni jer oni su izigrali sve. Oni su izigrali ovu državu, oni su izigrali 
pravni sistem, oni su izigrali pravosuđe, Policiju, Tužilaštvo. Misle da se njihova sreća i milioni koje su 
zaradili švercujući kokain, švercujući heroin, ubijajući ljude da na tome mogu da zasnivaju sreću svoju i 
sreću svoje porodice. Naravno da to ne može biti tako i mi ne možemo da utičemo na božije sudove, ali 
kao organizovana zemlja treba da se pobrinemo kako da se obračunamo protiv organizovanog kriminala i 
korupcije. Tu nije dovoljno samo da pričamo o onim mjerljivim rezultatima na koje nas podsjeća Brisel niti je 
dovoljno da čitamo one dokaze koje nam dostavlja Europol nego da svi vidimo šta možemo da uradimo u 
tom pravcu.  
 Demokratski front je saopštio mi smo spremni da učestvujemo u konstituisanju i Sudskog savjeta i 
sudija Ustavnog suda, spremni smo na izmjenu izbornog zakonodavstva koji će omogućiti da ova država 
pravilno funkcioniše. Spremni smo da učestvujemo u izmjenama Ustava. Dakle, imamo dobru namjeru da 
se Crna Gora mijenja, ali preduslov za to naše učešće da vidimo kolika je spremnost izvršne vlasti, kolika je 
spremnost pravosuđa da se obračuna sa organizovanim kriminalom i korupcijom. Kada je izabran novi 
Tužilački savjet, imali smo neke akcije koje su ulivale nadu da kreće borba protiv organizovanog kriminala i 
korupcije, a onda je odjednom nastupio zastoj. Mi iz Demokratskog fronta sumnjamo da je upravo taj zastoj 
nastupio iz razloga što Demokratska partija socijalista koja daje podršku manjinskoj Vladi ima određene 
uslove da se ne diraju oni ljudi koji su važni za strukturu Demokratske partije socijalista.  
 Gospodo poslanici Demokratske partije socijalista, vi ste lice te stranke, vi ste predstavnici naroda 
koji je glasao za tu stranku, ali vi svi dobro znate da su mnogi ljudi sa periferije, neki sporedni članovi, neki 
ljudi povezani sa organizovanim kriminalom više glasova obezbjeđivali za Demokratsku partiju socijalista 
nego što je po neki poslanik koji danas predstavlja Demokratsku partiju socijalista. Vi znate da postoje ta 
pisana i nepisana pravila.  
 Danas imamo Vesnu Medenicu u zatvoru. Njenom sinu je određeno 30 dana zatvora. Na drugoj 
strani imamo oslobođenog Miomira Mugošu. Imamo uhapšenu Medenicu, imamo uhapšenog Jovovića, a 
niko ne pomišlja da pozove Zorana Lazovića, njegovog sina Petra ili nekog Ljuba Milovića da ih sasluša 
iako postoje konkretni dokazi da ti ljudi treba da budu privedeni pravdi. Zašto je to tako, gospodine 
Abazoviću? Zašto se stalo u borbi protiv organizovanog kriminala i korupcije? Znam da su ti ljudi opasni. 
Da li je strah u pitanju u Tužilaštvu, da li je strah u policiji, da li postoji dovoljno sposobna policijska jedinica 
da može da uhapsi te ljude, kakve su procjene u Vladi? Mi se bojimo ove vaše bliskosti, da vam budem 
potpuno iskren, kada vidim kako ministri iz SNP-a i poslanici iz SNP-a sjede zajedno s DPS-om, a znam 
1997. godine, dobro se sjećam kada ste se rastajali, bili ste svi u jedinstvenom DPS-u i rastali ste se oko 
organizovanog kriminala i korupcije i SNP ostao na onim izvornim principima jedinstvenog DPS-a. Danas 
će blizina uraditi svoje. Sjedite, razgovarate, približavate se jednim drugima, vraćate se na one teme kada 
ste bili svi zajedno, a ova krv ovih ljudi Duška Jovanovića, Pavla Bulatovića, Slavoljuba Šćekića i krv drugih 
ljudi koja se više ne može vratiti ona nekako dijeli Crnu Goru i bez zadovoljenja pravde i bez hapšenja 
nalogodavaca i izvršioca tih zločina, mi ne možemo krenuti naprijed.  



 Dakle, što je problem, gospodine Abazoviću i želim da dobijem danas odgovor. Da li se glavni 
specijalni tužilac uplašio, da li u policiji ne postoji dovoljno snage koje mogu da se obračunaju s ovim 
ljudima? Da li Demokratska partija socijalista i njihov predsjednik vrši pritisak na Vas i Vašu vladu i na 
tužilaštvo i da postoje samo dogovorena hapšenja, da se procjenjuje ovoga možemo da uhapsimo jer nam 
ne može nanijeti štetu, ovoga možemo da osudimo, a ovoga možemo da oslobodimo. Upravo sudija koji je 
meni, Milanu Kneževiću, Mihailu Čađenoviću i drugim optuženim u lažnom suđenju za državni udar koja je 
nama izrekla kaznu od pet godina zatvora danas je oslobodila Miomira Mugošu. Mislite li da je to 
normalno? Mislite li da neki tamo neki sudija Vrhovnog suda koji je bio obični izvršilac naloga Vesne 
Medenice, sudija Femić iz Bijelog Polja, koga pozivaju kao svjedoka, a imamo dokaze da se čovjek bavio 
kriminalnim radnjama i da je revizija, pa i u konkretnom slučaju vezano i za našu stranku i za naše političke 
organizacije da je izvršavao naređenja kako da nam nanese štetu, mislite li da ti ljudi mogu ostati van 
domašaja zakona i da ne treba da ih sustigne ruka pravde? Odgovorite pa ćemo nastaviti. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 12:23:09) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Mandiću.  
 Pravo na odgovor ima premijer. Poslanik Živković će dobiti pravo na proceduru.  
 Samo da iskoristim ono što sam planirala i da vas obavijestim da su nam danas i gosti u Skupštini i 
to učenici šestog razreda Osnovne škole "Anto Đedović" iz Bara koji nas prate sa ove strane. Želim da 
iskoristim priliku da ih pozdravimo što su danas ovdje sa nam. 
 Poslanik Živković je tražio proceduru. 
 Izvolite, proceduru. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (27.05.22 12:23:48) 
 
 Pomenuću poslanika Mandića da je rekao nekoliko kvalifikacija koje po nama ne stoje, da je bila 
neophodna reakcija jer je pokazivao odnosno ukazivao na povezanost Demokratske partije socijalista sa 
organizovanim kriminalom. Znam da je to nastavak političkih konotacija i kvalifikacija u smislu 
kriminalizacije Demokratske partije socijalista kao političke strukture, to je možda nekome politički oprtuno 
svaki put kada se to desi imaću reakciju prema Vama ili ćemo tražiti određenu reakciju da polemišemo na 
ovu temu. Uostalom kazao sam i premijeru puna podrška u podsticanju nezavisnosti institucija u borbi 
protiv organizovanog kriminala i korupcije i ne zaboravimo da je prethodna struktura vlasti izabrala 
Tužilački savjet da je taj Tužilački, navodno, nezavisni savjet izabrao svog VDT-a, izabrao specijalnog 
tužioca. Izvolite gospodo, bavite se svim slučajevima, ali ne možemo dozvoliti da se kriminalizuje partija i 
politika Demokratske partije socijalista, iako to neko smatra svojim političkim legitimnim ciljem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 12:24:49) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Živkoviću. 
 Svakako, pratila sam izlaganje uvaženog poslanika Andrije Mandića, koji ima svoj jasan politički 
stav koji je možda nešto jači od negdje neke uobičajne prakse, ali poštujem da to je ipak politički stav, 
negdje je bio na granici nijesam smatrala potrebu da reagujem u datom momentu, a pratila sam.  
 U svakom slučaju premijer ima pravo na odgovor. 
 Izvolite premijeru. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (27.05.22 12:25:15) 
 
 Hvala, predsjednice. 
 Poštovani gospodine Mandiću, dakle neću sada ni Vama čitati pisani dio odgovora, ako bude bilo 
potrebe za nekom intervencijom vezano za taj dio tu sam. Vi ste otvorili mnoge teme, postavili ste nekoliko 
dodatnih pitanja, ja ću se potruditi da odgovorim na sva, a ako nešto propustimo imaćemo još jednu priliku. 
Dakle, prioritet 43. Vlade je borba protiv organizovanog kriminala i korupcije. Ja sam izuzetno zadovoljan, 
možda ne dijelimo taj stav, izuzetno zadovoljan sa onim što se postiglo i prije i u prethodnih mjesec dana, i 
u prethodnih godinu dana. Mislim da se definitivno proces otvorio, da li je to zadovoljavajući tempo, da li bi 
moglo više, bolje, vjerovatno spreman sam i reći ću svoje mišljenje oko toga, ali definitivno mislim da stvari 
nijesu više iste kao što su bile. Tu bih samo napomenuo ovo što ste Vi rekli da ljudi koji možda gledaju  



preko malih ekrana Skupštinu Crne Gore i danas na dan ubistva Duška Jovanovića i da se oni smiju i tako 
zbijaju šale na račun ove vlade i možda Skupštine itd, lično ne dijelim taj stav, mislim da su vrlo 
uzenemireni. Lično mislim da su vrlo uznemireni i da niko od njih se više ne smije, ja sam u to ubijeđen, 
naravno možete i poštujem suprotno mišljenje od toga, ali mislim da su vrlo uznemireni, govorim o ljudima 
koji su imali bilo kakvu vezu ili sa ubistvima ili sa švercom narkotika ili sa švercom cigareta. Da li će to da 
izazove političke implikacije, da li će neko zbog toga biti nezadovoljan, da li će neko zbog toga da prijeti, da 
li će neko da poduzima neke političke poteze neka to pokaže vrijeme mi o toga nećemo pobjeći. Ali ja želim 
da kažem, da mislim da ti ljudi vrlo teško podnose novonastale okolnosti. Ruka pravde mora da 
profukcioniše, ona je počela.  

Znate što je najveće iznenađenje na primjer u Briselu, to štu su se iza rešetaka našli ljudi koji su 
najveći funkcioneri sudske vlasti. Da se radilo o političarima  možda i ne bi bilo toliko iznenađujuće, ali kad 
su se našli ljudi koji su dijelili pravdu ovoj državi, onda je to čini mi se vrlo specifična i dobra poruka. Zašto 
toga nema više postoje objektivni razlozi. Niijesam ovdje da advokatišem, niti specijalnom tužiocu, niti 
vrhovnom državnom tužiocu, želio bih da izaberemo VDT-a, na punom mandatu kako bi nekome dali 
prostor zaista da radi, da osmišljava strategiju, da popunjava tim, ali hoću da kažem da se radi o 
kompleksnim predmetima i da se radi o brojnim ljudima, a Vi ste svjedok tome, Vaš klub je svjedok tome da 
se radi o ljudima koji su bili unutar sistema ili su dalje unutar sistema, nijesu preduzimali ništa ili svjesno su 
skrivali dokaze u odnosno na brojne slučajeve. Takvi ljudi ne mogu da se eliminišu preko noći iz sistema i 
prema njima treba da se preduzmu neke radnje, ja ohrabrujem Državno tužilaštvo koje je nezavisan organ, 
da to nastavi. Sve što sam rekao VDT-u i specijalnom državnom tužiocu na jedom od prvih satanaka koji 
sam imao od stupanja na dužnost, jeste da Vlada stoji u potpunosti na raspolaganju u onom domenu što su 
njene ustavne nadležnosti. Da li treba veća finansijska pomoć mi smo spremni finansijski da pomažemo, da 
li treba da se povećaju kapaciteti možda u broju zaposlenih ljudi mi smo spremni i tome da izađemo u 
susret, da li žele novu sistematizaciju tražilo smo od ministra pravde da im odobri novu sistematizaciju da bi 
ljudi mogli da rade. Da li treba da tražimo međunarodne donacije, premijer će tražiti u njihovo ime, gdje god 
može, ali želimo da ispruče rezultate. Zadovoljan sam sa onim što su oni uradili u relativno kratkom 
vremenskom periodu. Kad je riječ o slučaju koga ste Vi pomenuli oko kojih još nije bilo intervencija, želim 
da kažem da mi ne možemo da se miješamo u operativni rad specijalnog državnog tužioca, niti da 
namećemo strategiju kako oni žele da rade neki slučaj. Kad je riječ o dokazima, pošto je to bila velika 
dilema juče, dokazi postoje, međutim zbog javnosti treba objasniti situaciju sa Europolom. Europol je 
informativna  agencija, informativna organizacija i oni prikupljaju dokaze i materijal iz svih zemalja  članica 
Europola. Spremni su da vam ustupe, ali kada zemlje pokažu inicijativu i kada objasne zašto se protiv 
nekih lica otvorila istraga, a da to ima nekog osnova. Ako neko očekuje  da će oni svoj server da daju Crnoj 
Gori da bi neko ovdje analizriao to se tako ne može deseti.  
 Znači, ako bude postojao osnov da se prema određenim licima vrše određene radnje, da oni daju 
dokaze Europolu da vrše istrage prema određenim licima, a oni nešto posjeduju u svom saznanju oni su 
spremni da informacije  podijele sa nama. To je to, ne žele da se kompromituju, ni na koji način ne žele da 
se kompromituju, ne žele da budu dio bilo kakvog političkog obračuna u Crnoj Gori ili bilo gdje u svijetu, ali 
žele da pomogunu da se organizovani kriminal,a to je samo jedan segment koji Europol radi, organizovani 
kriminal, nekako ublaži u ovom dijelu svijeta. Zato što oni to smatraju i ličnom prijetnjom odnosno prijetnjom 
za njihove države, s obzirom da brojene kriminalne strukture operišu ne samo u Crnoj Gori nego svugdje  
po Evropi. 
 Da li postoji dovoljno hrabrosti, hrabrosti nikada nije manjkalo, ne treba ovdje da se junačimo i da se 
nešto busamo, da smo nešto posebno hrabri itd, lično moram to u svoje ime, jer ja ne mogu što bi se reklo 
niti mogu svoje emocije da prenesem na druge niti svoje srce da dam nekom drugom, ali što se mene tiče 
nikakav pritisak bilo koga ne može da se desi u svojstvu da nas poremeti u onome što je naš cilj, a naš cilj 
je da se izborimo sa organizovanim kriminalom i korupcijom to je to. Da li će neko to da podražava ili neće 
u to ne mogu da uđem niti želim, želim da vjerujem da je svima u prilog da Crna Gora bude zemlja 
vladavine prava, da svi žele ambijent u kojem će djeca, naša djeca  koja su ovdje došla u Skupštinu,ili bilo 
vaša djeca i svih građana Crne Gore da rastu živa i traže zapošljenje u jednoj zemlji koja će imati veliku 
sigurnost, koja se neće prepoznavati po narko kartelima ili po švercu cigareta. Mislim da je to interes svih 
ljudi, mislim da je to interes i ogromnog dijela DPS-a, vjerujem  u to imam pravo da vjerujem u to. Mislim da 
i ovi ljude žele da Crna Gora iskorači, da li je neko radio nešto u prethodnom periodu jeste sigurno i treba 
da odgovara.  
 Pozdravljam stav Demokratskog fronta kojio sam čuo i  ranije  i mislim da je to odgovoran pristup i 
hvala na tome iako nijesmo različite političke opcije da ste Vi spremni da otvorimo dijalog i da na najbolji 
mogući način izaberemo ljude od kojih nas neće biti sjutra sramota od kojih nas neće biti od sjutra sramota 
zbog radnji koje su se u prethodnom periodu dešavale u određenoj grani vlasti nego da zajednički biramo 
ljude koji su kredibilni, profesionalni, dobri, spremni da se suoče sa izazovima i da jednostavno to služi 



svima na čast. Mislim da je to jako odgovoran pristup. Nije moje da komentarišem presude i znam da će to 
neko doživjeti zlonamjerno i neka doživi kao i svaku moju izjavu. 
 Glavni grad je izgubio 6,7 miliona eura i Crna Gora šalje poruku da niko za to nije odgovoran. Svaka 
čast svima i sudinici i svim drugim ljudima, to je to. Mislim da mi to treba da promijenimo, ne optužujem 
nikog, ne mislim da je niko unaprijed kriv, ali ako mi hoćemo da mijenjamo malo sistem onda ova situacija u 
kome niko nije odgovoran za nijednu stvar sigurno nas neće povesti ne u Brisel nego nas neće povesti 
niđe. Vjerujem da zajedničkim naporom možemo da radimo na promjenama, da dođemo do toga da 
stvarno štitimo i državni budžet i privatne budžete i omogućimo da ljudi žive pošteno od svoga rada. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 12:34:49) 
 
 Zahvaljujem premijeru. 
 Pravo na komentar ima poslanik Mandić. 
 Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (27.05.22 12:34:55) 
 
 Zadovoljan sam sa dijelom odgovora, ali sam nezadovoljan sa onim suštinskim. Kada kažete 
tužilaštvo je poseban organ nećemo da utičemo na njega, znate li vi kakvu poruku šaljete javnosti Crne 
Gore - izvoli Novoviću što god uradiš tvoja je odgovornost. Mi iz Demokratskog fronta mislim da je to danas 
potrebno Crnoj Gori kažemo svi te podržavamo, samo hrabro i mora premijer da izađe i da podijeli 
odgovornost. Nemojte da ispadne da se crta meta na čelo samo jednom čovjeku nego da svi stanemo i vi i 
mi i da ga podržimo i da podijelimo odgovornost. On je izabran od strane novog Tužilačkog savjeta dakle 
on je kadrovsko rješenje za koje možemo da kažemo da su svi stajali iza njega. Kada se distancirate i kada 
uđete u onu priču koju smo imali prilike da slušamo od bivše predsjednice Vrhovnog suda tu su neke 
institucije, pa nemojte se miješati u rad institucija pa nemojte da komentarišete. To je najgore za današnje 
stanje Crne Gore. Crna Gora je mnogo oboljela. Mi imamo vlast koja je do 30. avgusta, punih 70, 80 godina 
jedna partija držala vlast u Crnoj Gori. U Meksiku je bilo tako i u Meksiku je na desetine ili na stotine 
njihovih poslanika bili pošteni ljudi, ali po pravilu onaj koji je bio na vrhu piramide dilovao je sa narko 
kartelima, dogovarao se, tako je sa partijama koje su dugo na vlasti.  
 Danas kada treba to da se raskine, a nažalost  30. avgusta nije došlo do promjene vlasti nego samo 
do obaranja dotadašnje vladajuće partije, jer je onda u naš politički život unijeto nešto što je suprotno 
metodu demokratije da oni koji su pobijedili na izborima ne mogu da preuzmu odgovornost da upravljaju 
ovom zemljom. Imam sa ove distance privilegiju da jedan jedini dan nijesam sjedio u klupama 
parlamentarne većine za razliku od mojih kolega koji su sjeđeli i nervirali se, jer ne mogu da urade ništa. 
Danas kada smo u ovoj poziciji i kada je Vlada "kontaminirana" podrškom Demokratske partije socijalista u 
borbi protiv organizovanog kriminala i korupcije ajde da tražimo te zdrave daske u pravosuđu, a nesumnjivo 
da ovaj sa prvim potezima glavni specijalni tužilac pokazao da ima odgovornosti, ali ako ga svi vi ostavite, 
ako svi vi kažete vi ste nezavisan, vi ste samostalan znate li šta to znači, to znači da ga stavljate pred cijevi 
ovih ubica koje su ubili ministra vojnog, ubili nekadašnjeg poslanika ove Skupštine Duška Jovanovića, ubili 
inspektora Šćekića. Možemo mi da nadoknadimo ukradene pare i ovih 6,7 miliona ili onih koji su bili u 
privatizaciji Telekoma. Te su pare tu neđe. Ti korupcionaši imaju neke nekretnine i tu ćemo se naplatiti, 
pronaćićemo načina, ali krv ne može da se vrati. Tu da napravimo vododjelnicu. Za pare to će biti jedan 
pristup, pa će se snalaziti, ali ovdje gdje je krv u pitanju za ubice i one koji su naređivali ubistva tu morate 
Abazoviću da stanete iza ovoga glavnog specijalnog tužioca i to da stanete bez ostatka. Svaki put kada 
kažete on je nezavisan vjerujte i on će sam donijeti odluku, znajte da ste mu nanijeli veliku štetu. Izlažete 
ga na jednu golometinu, ostavljate ga samoga, a znate kako su trule daske u našem pravosuđu, znate 
kako nam je policija izbušena, znate koliko je ljudi dilovalo sa mafijom, koliko se njih obogatilo iz tih poslova 
sa mafijom i danas je prelomljen momenat.  
 Mislim da ova Vlada nema snage to da izvede. Kažem vam 30. avgusta i nakon 30. avgusta kada 
su ovdje u Crnoj Gori u oktobru ubijali ljude po Spužu, po Lovćenu i slično, mi nijesmo imali snage da 
napravimo iskorak i da Demokratsku partiju socijalista pošaljemo u opozicijju nego se evo ona danas vratila 
na vlast i u tom bližem dodiru sa vama s vašom partijom, sa Socijalističkom narodnom partijom ja 
procjenjujem da će vrijeme da uradi svoje, još kada posiju svoje kadrove po dubini i kada se to sve umreži 
onako kako nije trebalo da se umreži i što nije bila volja naroda 30. avgusta da ćemo mi da imamo veliki 
problem u Crnoj Gori i da će na mala vrata da se vrati ona politika koju je narod porazio 30. avgusta. 
 



 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 12:39:38) 
 
 Zahvaljujem. 
 Pravo na odgovor ima uvaženi premijer.  
 Izvolite premijeru. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (27.05.22 12:39:48) 
 
 Dakle, Vi ste u pravu vezano za dio da se ... ne može vratiti. Ogroman dio i tih sredstava što su 
pokradena ne može da se vrati, vidjećemo što može da se vrati, ali ogroman dio sigurno i to neće moći da 
se vrati nažalost, ali to ne znači da ne treba da idemo dalje. Ono što želim ja da kažem što jeste ustavno 
kada kažem da je neko nezavisan organ to ne znači da ne podliježu sudu u javnosti niti da mi treba da 
izbjegavamo da kritikujemo nešto što je loše, podržavamo nešto što je dobro. To smo radili u prethodnom 
periodu i u odnosu na druge tužioce koji su bili. Vjerujem da će slična sudbina sačekati i gospodina 
Novovića. On u ovom trenutku ima punu podršku Vlade Crne Gore da nastavi sa svim svojim aktivnostima 
vezanim prevashodno za borbu protiv organizovanog kriminala i korupcije. Ima bezrezervnu podršku i ima 
ovu podršku koju sam govorio koja jeste ustavna da mi ako možemo malo da stvorimo uslove gdje oni 
mogu bolje da rade da smo spremni za to. Kad je riječ o Tužilačkom savjetu on nosi posebnu ulogu zato 
što je on jedan od kontrolnih mehanizama rada ukupne tužilačke organizacije. Ovdje smo, vi ste svjedok 
ovoga,  izgubili sedam mjeseci u izboru Tužalačkog savjeta. Za sedam mjeseci su mogle mnoge stvari 
možda da se postave na svoje mjesto, možda su u tom periodu od sedam mjeseci mnogi ljudi i pobjegli, 
možda je jedan dio dokaza uništen, i jeste, i jedna afera od ove koje ste vi pomenuli vam je to pokazala.  
 Dakle, da smo nešto završili 31. jula mislim da bi mnogo više rezultata konstatovali danas 27. maja 
naredne godine nego što se desilo u ova prethodna dva ili tri mjeseca, šta da radimo i to je Crna Gora, 
idemo dalje. Ista stvar koja je jako važna da se napomene jeste da moramo dalje da nastavimo sa 
reformom. Zašto? Zato što nije cilj samo da imamo promjene u Tužilaštvu nego je cilj da imamo promjene i 
u sudskoj vlasti. Ništa nam neće značiti istrage ni optužnice ako one ne budu efektuirale presudom. Ako 
budu efektuirale presudama kao do sada, mislim da niko posebno neće biti zadovoljan. Ono što i naši 
međunarodni partneri očekuju, ali naravno domaća javnost jeste da se proces završi na sudu. Procesi na 
sudu traju jako dugo, a i često se završavaju neslavno. Tako da je moj apel da uložimo svi jedan dodatni 
napor da izaberemo kredibilne ljude, naravno da oni nose odgovornost za posao koji rade, ali i Parlament 
Crne Gore nosi svoj mehanizam kontrole koji može da u odnosu na mnoge od njih ostvaruje u nekim 
situacijama i da mi dođemo do neke veće efikasnosti. To je cilj. Kada ste pitali o policiji bilo je prethodno, 
naslušao sam se tih priča u prethodnih godinu dana iz jedne u druge pozicije o tome kako policija neće 
reagovati, kako u policiji se sprema pobuna, kako neko ne želi ovo, neko ne želi ono, to se nikad nije 
desilo. Ja vam garantujem da se neće desiti ni sada. Oni će postupati po naredbama specijalnog državnog 
tužioca. 
 U svim dosadašnjim situacijama je bilo tako. Ne mogu na svoju ruku da niti treba da rade na svoju 
ruku, niti po nečemu što je izvan zakona. U zakonskim procedurama mislim da je policija apsolutno 
spremna i lojalna da odradi sav posao bez obzira što je toliko kritikovana na način na koji je profesionalan i 
odgovoran i stojim iza toga. Da bi došli do tih situacija moraju drugi organi, vi to jako dobro znate, da 
odrade posao koji je u njihovoj nadležnosti. Tako da vjerujem da smo ovom diskusijom, ovim dijalogom 
konstatovali slične stvari možda ih gledamo malo drugačije. Lično sam siguran da smo došli u situaciju koja 
mi je jako važna, a to je da malo svi spustimo tenzije, društvene tenzije, da bi mogli da se fokusiramo na 
neke tačke koje su jako važne i u prilog su ovome što vi govorite, a to je da se pravda ostvari na jedan 
mnogo veći nivo nego što je do sada bio slučaj. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 12:44:31) 
 
 Zahvaljujemo, premijeru.  
 Stav na odgovor predsjednika Vlade, poslanik Mandić.  
 Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (27.05.22 12:44:37) 
 



 Dakle, veoma je važna percepcija javnosti za borbu protiv organizovanog kriminala i korupcije. Sad 
hajde da vidimo kako javnost posmatra ova dešavanja. Slijedilo je jedno hapšenje, drugo hapšenje, javnost 
je reagovala - počinje nešto da se radi. Danas slijedi oslobađajuća presuda, grad je ostao više od šest 
miliona evra, narod već sumnjičavo gleda. Postoje dokazi, postoje prepiske koja da je postojala u slučaju 
državni udar, lažni državni udar, pa možete zamisliti nama ni mačka ne bi ostala kući, a da ne bi bila već 
saslušana u policiji.  
 Kada imate onakvu prepisku, sumnjam da su prethodni glavni specijalni tužilac i njegov zamjenik 
Saša Čađenović brisali ono što su dobili od Europla i da tamo nema sav materijal, pretpostavljam da se 
može doći do izvornog materijala. Kada imate takve dokaze, imate naredbu o istrazi, imate mogućnost 
osnovane sumnje pretresa privođenja, saslušanja i to sve hrabri javnost i u javnosti stvara jednu sliku da 
nema nedodirljivih. Šta ste vi uradili? Kada se sve ovo pojavilo i kada su ljudi čitali u Crnoj Gori, očekivali 
konkretnu akciju, Tužilaštvo ćuti. Ono ima sada neke druge metode, ono hoće da pribavi dokaze da im ne 
padne optužnica. Imaju šest mjeseci do podizanja optužnice, pa mogu da procijene ima dokaza nema 
dokaza, ali ono što se pojavilo u javnosti to je veliki problem za kredibilitet i ove vlade, Tužilačkog savjeta i 
glavnog specijalnog tužioca da ništa nije preduzeto po tom osnovu. Sjećam se ovdje kada su kolege iz 
Demokratske partije socijalista i još neki kada je potpisan Beogradski sporazum, pa su državnu zajednicu 
Srbije i Crne Gore zvali solanija tako i sada ovo već počinju da zovu dritanija, ovo što nema reakcija nego 
postoji samo priča, ali nema konkretne reakcije glavnog specijalnog tužioca. Zašto ga ne pozovete, zašto 
mu ne kažete, pravite politički problem u javnosti, ljudi govore, političari iz opozicije sumnjaju da postoji 
dogovor sa predsjednikom DPS-a podržavaćemo vam Vladu, ali ćemo se oko ljudi koji će biti privedeni 
saslušani dogovarati, a ako prekoračite neku granicu onda će biti oborena Vlada. Bojim se da se to nalazi u 
pozadini svega ovoga. Pa, može ovaj složili smo se, štrik, ovaj ne može ovaj će biti oslobođen, ovaj će biti 
osuđen. To nijesu institucije, to je isti način vladanja kao što je bio u ranijem periodu i vaš je posao da to 
promijenite.  

Plašim se zato što su srušeni osnovni postulati demokratije. Što je danas u crnogorskoj politici, a 
posebno u Parlamentu važnije da imate manje, a ne više da sve počiva na tome ko će koga bolje da ucijeni 
i ko će koga da prevari, a kada se krene tim putem onda se vara do beskonačnosti. To mora da se mijenja. 
Danas je ovo dan gdje smo polemisali na ovu temu, narednih dana ćemo pratiti i vjerujte da ćemo mi vrlo 
brzo, kažem dajemo podršku glavnom specijalnom tužiocu, očekujemo reakciju od njega i specijalnog 
policijskog tima, a ako ne bude mi ćemo u javnosti da otvorimo tu priču, kao što smo otvorili i za Milivoja 
Katnića. Sjećam se odlično Mihajla Čađenovića u ponedjeljak uhapsi specijalni tužilac Saša Čađenović, a u 
četvrtak Vlada dodjeljuje stan od 100 kvadrata u Siti kvartu tužiocu Čađenoviću kao nagradu što je postupio 
u skladu sa političkom procjenom koju je imala Demokratska partija socijalista. Nemojte da idete u tom 
pravcu pokušajte nešto da promijenite. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 12:48:37) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Mandiću.  
 Riječ ima poslanik Momo Koprivica ispred Kluba Demokrate, Demos.  
 Izvolite, kolega. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (27.05.22 12:48:49) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poštovani građani Crne Gore, uvažene koleginice i kolege, gospodine Abazoviću,  
 Na osnovu člana 187 Poslovnika Skupštine Crne Gore, gospodinu Abazoviću postavljam sljedeće 
pitanje u ime Kluba poslanika Demokrata, Demos:  
 Da li danas, kao nelegitimni premijer, na funkciji na koju ste izabrani ključno i opredjeljujuće 
glasovima 29 poslanika DPS-a smatrate da je kako ste i sami kazali DPS:  

 1.„DPS mora da postane prošlost da bi Crna Gora imala budućnost;  
 2. Vi ste (tj. DPS) 30 godina radili sve da opljačkate Crnu Goru, da podijelite i posvađate Crnu Goru. 
Tragedija je što vi nastavljate da nas iz opozicije gurate u sukobe. DPS mi crta metu, i kriminalni klanovi i 
nudite novac.  
 3. U vašim DPS poslaničkim klubovima sjede ljudi koji su ukrali nekome nešto. Evo ga čovjek ovdje 
ima 50 krivičnih prijava, evo ga čovjek zbog kog smo izgubili 10 miliona eura zbog Limenke.  
 4. DPS je klasični politbiro, najklasičnije gestapo metode.  
 5. Nijesu oni (tj. DPS), upamtite, nikakva mašinerija, oni su obična skalamerija politička olupina 
raštimovani kriminalni orkestar koji izvodi poslednji čin u operi zvanoj šverceri sa onoga svijeta. 



 6. A pritom, vođa organizovane kriminalne grupe arhitekta zlikovačkih poduhvata, arhitekta ovog 
režima protiv kog se borimo kaže da se želi stati na kraj evropskom putu Crne Gore ili da ga uspore. Sa 
ovoga mjesta poručujem donu organizovane kriminalne grupe na vlasti - tvoj put nije evropski put, jedini 
vaš put koji znate i koji umijete su putevi i rute narkotika, kriminala i šverca cigareta.  
 7. Ako je neko stvarao srpski svet - vi ste ga stvarali. Vaša partija, Demokratska partija socijalista je 
bila aktivan učesnik u ratovima '90-ih. Ljudi koji vas predstavljaju su krali televizore, krave i napadali ljude 
po regionu". Kraj citata. 
 Bilo bi i još i više imajući u vidu opredijeljeno vrijeme izveo one najupečatljivije koje govore o 
osnovnom i bazičnom pogledu gospodina Abazovića u odnosu na one koji su ga ključno i opredjeljujuće 
izabrali na funkciju koju pokriva. Kada se pročita sve ovo što ste izjavljivali i spočitavali i izgovarali na račun 
DPS-a prosto ne mogu da vjerujem da ste prihvatili da uz njihovu podršku budete premijer, dakle, uz 
podršku onih za koje ste sve ovo izjavljivali. Prihvatili ste da vas takvi biraju, ali i da takve svakako 
pozicionirate i čuvate u sistemu pa se postavlja pitanje na koji način ste došli u politički zavisan položaj u 
odnosu na one koje ste ovako kvalifikovali, a s obzirom da se nalazite u politički podređenom položaju u 
odnosu na one za koje ste ovo izjvaljivali i za koje ste ovo izgovarali postavlja se pitanje kakav je karakter 
da li je stabilana, da li je ova izvršna vlast za koju mi smatramo iz opravdanih razloga da je nelegitimna, da 
li je ona uopšte stabilna i kome je na usluzi? Kako je gospodin Abazović koji je na čelu 43. Vlade za koju 
smatramo da je nelegitimna potpao pod politički uticaj onih za koje je izgovarao da su raštimovani 
kriminalni orkestar, da im je vođa don organizovane kriminalne grupe na vlasti i kako je došao do toga da 
politički zavisi od ljudi za koje je ovo izgovarao. Postavlja se i pitanje s obziroma na to da je jedan od 
osnovnih prioriteta i ciljeva proklamovanih ove vlasti borba protiv korupcije i organizovanig kriminala, kako 
se možete boriti protiv korupcije i organizovanog kriminala ako vam ključno i opredjeljujuće političku 
podršku pružaju oni za koje ste ovo izjavljivali i oni za koje ste ovo izgovarali. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 12:54:33) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Koprivici. 
 Pravo na odgovor ima predsjednik Vlade. Izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (27.05.22 12:54:43) 
 
 Hvala, poštovana predsjednice.  
 Uvaženi poslaniče Koprivica, Vama ću pročitati odgovor zato što je vrlo kratak ovaj pisani dio, onda 
ću Vam odgovoriti na ove druge stvari. 
 Odgovor glasi ovako - 
 Uvaženi gospodine Koprivica,   
 Ovim putem Vas upoznajem da u cijelosti ostajem pri svim svojim političkim izjavama, uključujući i 
citirane.  
 To je pisani dio, a sad ću Vam objasniti drugi dio koji je stvar polemike ili dijaloga.  
 Dakle, sve što sam bilo kada rekao javno ostajem pri tome. Do sad sve što sam zacrtao kao politički 
cilj, se ostvarilo. Nadam se da će i jedan koji je zajednički svima nama ovdje ili makar mislim da je 
zajednički svima nama ovdje, biti ostvaren. Nezavisno da li ću ja biti premijer, poslanik ili biti građanin i tako 
dalje, običan građanin kao što smo svi ostali obični građani, a to je da Crna Gora bude u Evropskoj uniji. 
Znate koja je razlika između mene i vas, meni URA nije na prvom mjestu, meni je Crna Gora na prvom 
mjestu. Vama je samo vaša partija u glavi i vama je samo vaša partija na prvom mjestu. Sve ostalo ste 
spremni da banalizujete, optužite, polarizujete, obezvrijedite da bi ostarili jedan procenat više na nekim 
narednim izborima. To je vaša politika. Ja je ne mogu promijeniti, meni je žao što ste vi otišli udesno, među 
porukama koje ste mi naveli je da sam jednom prilikom rekao da budućnost pripada Građanskom pokretu 
URA i Demokratama, ja i dalje u to vjerujem i pozivam vas da se vi vratite više nekom evropskom putu, a 
da desničarenje i polarizaciju ostavite nekom drugom.  
 Kako se ja borim protiv organizovanog kriminala uz podršku DPS-a pokazuju rezultati, a vi pokažite 
kako se vi borite i koga ste vi uhapsili kad ste rekli da ćete uhapsiti nekoga kad preuzmete vlast u Nikšić. 
Jeste li preuzeli vlast u Nikšiću, jeste li uradili nešto? Iako je to bilo besmisleno i tada, nego samo govorim 
o stepenu besmislenosti koji vlada u javnom prostoru. Poslije ste rekli, Vi lično, pošto ste vodili Odbor za 
politički sistem, da ćete da otvorite sjednice đe će da se aktuelizuje 10 - 15 najznačajnih pitanja koji se tiču 
ubistava, korupcije i nekih drugih negativnosti koje su se desile u prethndom periodu. Jeste li uradili to? 
Jeste li vi bili većina? Znate ko se bori, sad da vam kažem samo, nastavljam jer ste mi vrlo inspirativni i 
nisam imao priliku odavno da razgovaram sa Vama i ako sam Vas zvao. Dakle, znate ko sprečava borbu 



protiv organizovanog kriminala? Vi. Znate ko je sprečavao da se izabere Tužilački savjet? Vi. Znate li zašto 
smo izgubili sedam mjeseci? Zbog vas. Znate li što st konstatovali, evo ga ovdje citat Vaš, da nećete da 
prihvatite da umjesto Mila Đukanovića Tužilački savjet bira Andrija Mandić. To je vaš doprinos borbi protiv 
organizovanog kriminala i korupcije. To je vaš doprinos. Znači, vaš doprinos se svodi u opstrukcijama.  
 Znate li ko je poremetio minimalne aktivnosti, a vrlo složene vezane za ubistvo Duška Jovanovića? 
Vi, vaš klub, optužbama koje su potpuno neutemeljene, kao što je neutemeljeno sve što ste rekli u 
prethodnih pet - šest mjeseci. Ja se čudim što ovdje sjedite. Vi ste rekli da ćete da budete na proteste. Ja 
se čudim, ne razumijem. Ako je ovo nelegitimna Vlada onda je nelegitimna i Skupština koja se održala. 
Očekviao sam da ćete protest nastaviti pošto ste rekli da ćete na hiljade i hiljade ljudi da izvedete da 
odbrane vaše fotelje, da će svi da pohrle i da će u Crnoj Gori da se desi čudo ako se bude birala nova 
vlada. Znate šta mi je rekao vaš koalicioni partner tada, ko će biti odgovoran kad izađe na stotine hiljada 
ljudi u Crnoj Gori, mislim na Zdravka Krivokapića, mene pitao vrlo korektno, ko će biti odgovoran kad narod 
pohrli i spriječi izdaju epskih razmjera u Crnoj Gori, ja sam rekao - ja ću biti odgovoran. Šta se desilo? Evo 
nas 27. maja ovdje i jedini koji dižu tenzije ste vi. Svi ostali vode korektan dijalog, iznose nekoliko činjenica, 
političkih stavova, ovakvih ili onakvih, i to je to.  

Ja vas molim, kada smo krenuli u projekat manjinske Vlade mi smo vas zvali da budete dio toga. 
Možda i da vodite to. Vi nijeste željeli, vi ne želite politički dijalog, vi ne želite elementarne principe 
funkcionisanja svakog političkog sistema, da makar sjednemo za sto. Mnogo puta se i mi ostali ne možemo 
dogovoriti, možda i oko nekih banalnih stvari ne možemo da se dogovorimo nekad, ali iskazujemo 
spremnost da na kulturan način makar vodimo dijalog. To od nas zahtijevaju međunarodni partneri, ali i da 
ne zahtijevaju to je čini mi se stvar političke kulture, stvar elementarne političke kulture.  
 Dakle, sve što ste rekli u prethodnom periodu, po meni, je jako besmisleno i ove teze koje vi 
iznosite, vi mislite da sam ja promijenio mišljenje u odnosu na bilo šta što sam rekao u prethodnom 
periodu. Jeste, ja sam zajedno sa vama u političkom smislu smijenio DPS 30. avgusta i rekao ovdje da sam 
ponosan što se desila promjena vlasti, više puta. Naravno, rekao sam i za neke ljude da trebaju da 
odgovaraju i odgovaraće, dajte nam mogućnost da odgovaraju. Vi ste htjeli da stopirate tu mogućnost da 
odgovaraju, nezavisno jesu li oni iz DPS-a, mogu da budu i iz URA, nevažno. Ovdje samo govorim o 
nekom principu, kojeg vi nemate.  

Da završim, da se ne vraćamo na one izjave da je suza moje majke slična kao suza vaših majki, je li 
se hemijski sastav suze promijenio u međuvremenu ja ne znam, pretpostavljam da nije i što se mene tiče, u 
političkom smislu mi možemo da imamo neka oponiranja, ali u ljudskom smislu i kolegijalnom kod mene 
možete uvijek naći otvorena vrata i partnera za sve ono što su važne stvari i dileme u obavljanju državnog 
posla. Nemam nikakvu zadršku niti bilo šta. Isto se odnosi i na DPS, isto se odnosi i na DF, isto se odnosi i 
na SDP i na manjinske stranke, na sve ostalo. To je to. Mislim da je to fer i da je pošteno i da je odgovorno. 
Zahvaljujem pa ćemo nastaviti. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 13:02:36) 
 
 Zahvaljujem premijeru.  
 Pravo na komentar poslanik Koprivica, izvolite. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (27.05.22 13:02:43) 
 
 Gospodine Abazoviću, ako mislite da taj Vaš povišeni ton, taj Vaš podignuti prst nešto može da 
znači, grdno se varate. I Vaša riječ, i Vaši podignuti tonovi ni meni ni bilo kome ozbiljnom apsolutno ništa 
ne znače. Ovako ste vikali kada ste optuživali za kriminal i korupciju one koji vas danas dominantno 
podržavaju. Onda se izvodi zaključak kad vičete iznosite neistine, ali bih Vas zamolio da upristojite svoj 
stil., ne zato što meni nešto znači Vaša riječ je slaba riječ, meni ne znači ništa, niti Vaš podignuti ton. To 
možete da ponesete negdje drugo, ali bih Vas zamolio da se prema ovom visokom domu obraćate sa 
dužnim poštovanjem, ovo nije Sabor trubača u Guči, niti je neka arena đe se viče tokom borbe ovnova, ovo 
je visoki dom, institucija narodnog predstavništva. Budite sigurni da Vaši podignuti tonovi apsolutno ne 
znače ništa, ali moram reći ovakav nivo i ovakvu sadržinu u odgovoru može da pokaže jedino kandidatkinja 
za poslanicu SPS-a u Skupštini Srbije gospođa Zorica Brunclik, iako Vaš stilski nastup više liči na 
gospodina Kemiša.  

Odgovorio bih Vam nekoliko činjeničnih stvari, a onda ću preći na dopunsko pitanje.Prvo, znate li 
koja je razlika između vas i nas, razlika između vas i nas je što je nama na prvom mjestu obraz i data riječ, 
a vama je na prvom mjestu fotelja i funkcija, spremni ste zarad funkcije da prihvatite i podršku i da se 
odužujete onima koje ste nazivali kriminalcima, političkim olupinama, donovima organizovanim kriminalnih 



grupa na vlasti. Time ste pokazali što Vam je na prvom mjestu, nije Crna Gora jer se ne bori za dobro Crne 
Gore sa onima koje nazivate švercerima sa onoga svijeta, Vama je na prvom mjestu funkcija. 
 Drugo, što se tiče hapšenja onih koje sam ja govorio i pominjao u Nikšiću, ja sam rekao da ćemo ih 
protjerati iz Nikšića i protjerali smo ih, pobijedili smo ih i oni više nemaju poslove u Nikšiću. Nijesam govorio 
o hapšenju zato što ste Vi pravo na hapšenje u vašoj Vladi uzurpirali pa ste onda to lice prilikom izlaska iz 
Budve uhapsili i brže bolje pustili. Nemojte da govorite ovdje nešto što je nivo botova sa portala, vjerovatno 
ih kontolišete kad pišu svašta za vaš račun, pa ste onda previše to internalizovali i uključili. Vi ste 
rekli,citirali našu izjavu da nijesmo spremni da prihvatimo umjesto tužilaca Mila Đukanovića, tužioce Andriju 
Mandića, znači li to da ste vi bili spremni da prihvatite tužioca Andriju Mandića, sad ste priznali ovdje u  
Crnoj Gori. Mi smo insistirali da bude nezavisna, istinsko nepristrasan Tužilači savjet, i takav je izabran, a 
odlukom predsjednika Skupštine o proglašenju Tužilačkog savjeta je spriječeno da oni tužioci budu birani iz 
redova DPS-a.  

Što se tiče odbora kojim sam predsjedavao on je otvorio te teme. Dakle, taj odbor je otvorio te teme 
ali u martu, 14. marta, su bile dvije teme na dnevnom redu, protivpravno hapšenje i zadržavanje mitropolita 
crngorsko-primorskog u prostorijama Centra bezubjednosti u Podgorici i skidanje zabrane ulaska Veljku 
Belivuku i znate li da taj dnevni red nije prošao, zato što nije htio da glasa član vaše koalicije, gospodin 
Pavičević. Dakle, vi ste onemogućili  rad  na ovom odboru koji sam vodio i koji sam proklamovao.  

Vi ste pokazali politički fenomen koji se tiče toga da jedno mislite, drugo govorite, treće radite i ovo 
je dokaz ove kvalifikacije koju ste iznijeli da vam u ovom parlamentu od 81 poslanika samo tri vjeruju. 
Postavlja se pitanje šta radite u koaliciji sa onima koje ste nazivali arhitektama zlikovačkih poduhvata, 
donovima organizovanih kriminalnih grupa, da nude novac. Sad vas pitam kada ste u kaoaliciji gdje je 
novac DPS-a o kriminalnih kalnova koji je nuđen, vas je i jedan član Vlade kojoj pripadate pitao ko vam je 
nudio 21 milion, mislim na ovu nelegitimnu 43. Vladu.  

Znam da bi vama bilo lakše da mi nijesmo u Skupštini ovo je dom koji pripada nama, mi smo ovdje 
legalno izabrani, a vi ste tu zato što ste nelegalno izabrani i bićemo ovdje da raskrinkamo sve vaše političke 
prevate, ne brinite se. Želio bih da činjenično se govori, da onda svi shvatimo šta to navodi političara koji 
kaže da će se boriti protiv korupcije da prihvati podršku onih koje je optužio za korupciju i kriminal. Kako se 
može boriti protiv šverca i korupcije, a podržavaju ga oni za koje je rekao da su šverceri sa onog svijeta. 
Zamislite kakvo je poniženje dati podršku onome koji vas naziva švercerima, raštimovanim kriminalnim 
orkestrom, optužio vas za guranje u sukob i zamislite kako je tek prihvatiti podršku onih kojima ste sve ovo 
izjavili i spočitali.  
 S obzirom da ste odlučili da sa onima koje ste kvalifikovali na ovaj način vršite vlast, da njihov kadar 
pozicionirate, vi ste obavljali i komunikacije sa tim ljudima, a između onih koji su vas izabrali, a  za koje ste 
ovo izjavljivali i govorili, i vas koji ste izabrani uprkost tome što ste im govorili ono što ste govorili, proizilazi 
da nema između vas nikakve razlike, da ste u zajedničkom poslu i da imate iste ciljeve, motive i načine za 
ostvarivanje  ciljeva.  

Pa vas stoga pitam pošto ste ostvarili tu komunikaciju i dopunsko pitanje, nadam se da me čujete. 
Moje dopunsko pitanje glasi - da li ste i kada koristili kriptovani telefon, da li ste ga prijavili službama 
bezbjednosti, od koga i na koji način ste ga nabavili? Drugo dopunsko pitanje - da li ste i kad i na koji način 
ostvarili komunikaciju sa visokopozicioniranim funkcionerom Bezbjednosno informativne agencije Srbije 
Markom Parezanovićem? 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 13:10:45) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Koprivici, koji je u prvom krugu vrlo poštovao vrijeme, zato je sad u drugom 
komentaru nadoknadio više od toga, ali tu smo da se čujemo i opet razumijem s obzirom da pola godine 
nijesmo imali posebnu sjednicu posvećenu Premijerskom satu i poslaničkim pitanjima. 
 Uvaženi predsjednik Vlade će dati odgovor na komentar. 
 Izvolite, predsjedniče Vlade. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (27.05.22 13:11:13) 
 
 Hvala uvažena predsjednice. 
 Dakle, jako sam zadovoljan i Vaš ton govori da morate priču da odvedete u nekom drugom pravcu 
to je to. Inače kad je riječ o manirima ljudi na TV emisijama koji učestvuju sa Vama ne mogu da dođu do 
riječi, i ne da ne poštujete pravila, nego elementarnu etiku dijaloga nemate to je oko prvog.  

Kada je riječ o Tužilačkom savjetu nijesmo mi pristali na Tužilački savjet Andrije Mandića, ja ne 
mogu da vjerujem kako Vam taj čovjek do sada nije odgovorio, ne odnosi se na gospodina Mandića, nego 



na gospodina da mu ne pominjem ime jer nije su sali, nije ni poslanik koga Vi targetirate kao čovjeka koji je 
navodno blizak DF-u pa da je ne daj bože on bio izabran kavački klan ili neki drugi bi upravljao Tužilačkim 
savjetom. Jeste li Vi svjesni kakve optužbe stavljate na račun čovjeka koji ima svoj integritet, svoj autoritet 
možda nije dobar ili loš kandidat to je nebitno, Vi ste objasnili situaciju, da biste izbjegli da se formira 
Tužilački savjet, to je bio cilj morao je da se nađe razlog da se izbjegne i vi ste targetirali jednog čovjeka 
koji je zamislite jedan od 11, znate mu svi ime i prezime. Nikad ništa loše nijesam čuo za tog čovjeka, ali 
nevažno ne ulazim u taj dio kvaliteta, nego ste vi preko jednog imena  jednog čovjeka blokirali sve zašto vi 
to znate. Vjerujem da i ja to znam, ali mislim da vi to sigurno znate. 

 Kad je riječ o ovom odboru, ja govorim da ste Vi to najavili u septembru, u martu je već bila 
završena priča, izvnite.  Vi ste bili pozvani kao i svi ostali da učestvuju i to je to, mi da vama damo da Vi 
vraćate neke teme iz prošlosti i to teme koje trebaju da probude neki posebni senzibilitet da bi se 
atomizirala Crna Gora opet zarad toga da biste vi dobili prostor na Parlamentarnom kanalu, mislim da je 
bila ispravna odluka da u tome ne učestvujemo. To je to.  
 Kada je riječ o vašim konkretnim pitanjima, odmah ću vam odgovoriti. Svaka istina vam je kao za 
onaj 21 milion. Ja ne odgovaram. Zašto ne odgovaram? Zato što ne mogu stvarima koje su toliko stupidne, 
izvinite, možda je teška riječ, ali toliko stupidne da se jednostavno bavim. Isto kada pričate o mojoj porodici 
isto se to odnosi. Nikakav problem nije, ovo je mala zajednica, svako svakog poznaje, sve je, što bi se 
reklo, na izvolte. Nadam se da sama činjenica da ste vi prestali to da pričate govori o besmislenosti teze 
koju ste htjeli nekako da iskoristite.  
 Kada je riječ o kriptovanom telefonu, rekao sam da sam imao kriptovani telefon, rekao za medije, da 
sam obavijestio svoje kolege u policiji da sam imao kriptovani telefon. Kriptovan telefon sam imao vrlo 
kratak vremenski period zato što sam ga dobio samo od jednog kolege i nije mi se svidio način na koji on 
može da se upotrebljava. Da napomenem, kriptovani telefon nije protivzakonit, niti je Sky aplikacija 
protivzakonita. Vi možete da uzmete moj telefon i da pogledate Whats App ili Viber ili ja vaš i da ga isto 
koristite za kriminalne aktivnosti ili za normalne aktivnosti kao svake druge. Kao neko ko je bio na čelu 
sektora bezbjednosti, imao sam obavezu da onemogućim da se moja komunikacija presretne upravo, 
između ostalog, između onih koje ste vi pominjali u svom drugom pitanju. Smatram to krajnje ispravnim i 
nečim što treba da radi svako ko razmišlja na način da zaštiti svoju komunikaciju. Nije to ni dio moje 
prirode. Meni je to bilo komplikovano i nijesam to koristio niti namjeravam to da koristim na taj način. To je 
to. To sam rekao javno za Televiziju Vijesti kada sam bio upitan i nemam nikakav problem sa tim. Vi od 
toga želite da pravite aferu zato što ne znate pravila. Želite sve ljude da svedete u neku grupaciju ljudi za 
koju vi imate neku percepciju da rade nešto protivzakonito. Što se mene tiče, vrlo sam transparentan, biću i 
ubuduće i apsolutno nemam nikakav problem s tim.  
 Kada je riječ o komunikaciji sa Bezbjednosno informativnom agencijom Republike Srbije, u 
obavljanju svojih dužnosti imao sam brojne kontakte s brojnim ljudima iz bezbjednosnog sektora drugih 
država. Očekujem da tu istu aktivnost nastavi i novi menadžment i novi ministar unutrašnjih poslova i novi 
direktor Agencije za nacionalnu bezbjednost /upadice/ i za konkretnu osobu. Lično mislim da je to doprinos 
stvaranju jedne klime gdje mi rješavamo stvari, a ne u gdje dodatno ulazimo u probleme.  
 Isto tako, kada već imate upite, pitao bih vas jeste li se vi srijetali s nekim ljudima koje optužujete u 
političkom životu Crne Gore ili koje optužujete u političkom životu Srbije, gdje i zašto to nijeste uradili javno 
kao što ja to činim nego na drugi način? To je moje pitanje, ako imam pravo na pitanje, možda je suprotno 
Poslovniku, izvinjavam se, ali neka bude samo tema za javnost, nastavićemo dijalog. Tako da što god 
imate pitajte, tu sam da odgovaram, ali vjerujte mi i način na koji ste vi odgovorili na ovo pitanje dosta 
objašnjava prirodu i kontekst onoga što je vaša politika u posljednjih pet ili šest mjeseci.  
 Pozivam vas još jednom da se vratite evropskim vrijednostima, da vam ne pripada da desničarite, 
da vam ne pripada da atomizujete, da vam ne pripada da dijelite. Mnogo ste uspješniji bili kada to nijeste 
radili nego kada ste radili sve suprotno u odnosu na to. Zahvaljujem. Tu sam ako bude bilo dodatnih 
pitanja. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 13:18:26) 
 
 Zahvaljujem predsjedniku Vlade.  
 Pretpostavljam da je u žaru odgovora na ovo pitanje koje ste dobili od prethodnog kluba postavljeno 
i ovo pitanje s Vaše strane, poslovnički ne postoji mogućnost, ne propituje premijer poslanike već obrnuto. 
Nemamo taj institut definisan, ali svakako mogu razumjeti da je to negdje i neki Vaš politički stav. Sigurna 
sam da će i uvaženi poslanik Koprivica dati svoj stav u odnosu na odgovor na komentar premijera. Izvolite, 
poslaniče Koprivica. 
 
 



 MOMO KOPRIVICA (27.05.22 13:19:01) 
 
 Krenuću od posljednjeg pošto je on insinuirao da sam se srijetao s ljudima koje sam optuživao u 
političkom životu Crne Gore. Treba da Vas je sramota zbog ovoga što ste rekli. Treba da se stidite ovoga 
što ste kazali, to Vam u oči kažem. Trebate da se stidite sopstvenih laži i da se stidite kao kriptovani 
premijer. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 13:19:24) 
 
 Molim i poslanika i premijera da spustimo tenzije, da koristimo adekvatne izraze. Ovo je, ipak, 
Skupština Crne Gore. Molim i jednog i drugog da koristimo adekvatne izraze i da imamo kulturu dijaloga. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (27.05.22 13:19:46) 
 
 S obzirom na to da je gospodin Abazović rekao da sam se srijetao i s onima koje sam optuživao, 
pozivam ga da iznese te dokaze. Nikad i nigdje ni sa jednim licem koje sam optužio u političkom životu, bilo 
da je riječ o licu iz Crne Gore, bilo licu iz Srbije nijesam se srijetao. Ne spadam u one ljude koji jedno misle, 
drugo govore, a treće rade za razliku od vas. Vi očigledno možete sa svima. Potvrdili ste i da ste imali 
kriptovani telefon i da ste se srijetali sa gospodinom Parezanovićem koji je u kriptovanim prepiskama i koji 
je optužen za proruskog agenta.  
 Spreman sam za ovo što sam kazao da se suočim sa svim tim Vašim dokazima koje imate i da se 
zakunem na ono mjesto koje je svakom Crnogorcu najsvetije u ovoj zemlji. Toliko od mene.  
 Što se tiče Vaše priče da smo mi opstruirali istragu ubistva Duška Jovanovića, to je smiješno. Vi 
pričate da neko opstruira ubistvo Duška Jovanovića, a onda napravite Sky koaliciju s političkom partijom 
koja je vladala onda kada je on ubijen. Valjda ćete s njima da ubrzate istragu, je li tako? Smiješno je to što 
pričate.  

Mi nijesmo izbjegavali Tužilački savjet. Mi smo bili u julu za to da se izaberu ona četiri člana 
Tužilačkog savjeta koji su izabrani u decembru, a ko je sprečavao da u julu budu izabrani oni koji su 
izabrani u decembru, taj je spriječio izbor Tužilačkog savjeta, gospodine Abazoviću. Tu tražite krivicu. Vaša 
partija je postavljala uslove. Govorila je za dva čovjeka, može jedan, može drugi, ali ne mogu obojica 
zajedno. Zbog čega, to je pitanje za vas. Dakle, postavljali ste uslove u tom procesu. Nemojte da govorite 
da smo mi sprečavali izbor Tužilačkog savjeta, a zapravo ste htjeli vi na brzinu da ga izaberete s DPS-om 
kao što ste izabrali predsjednika DIK-a. O 21 milionu Vas je pitao i potpredsjednik vaše vlade. Ko je nudio 
21 milion? Gospodin Konjević Vas je pitao, da li ste mu dali odgovor? Ne. Vi ste rekli na Televiziji Prva, 
citiram, emisija Slobodna zona, ne znam ko je nudio ni zašto je nudio niti ko je došao fizički da to ponudi 
niti meni ko smije da nudi. Vjerovatno ste zaboravili šta ste rekli na Radio i Televiziji Vojvodina nešto prije 
toga - istina je da sam dobijao ponude od nekih klanova, ne želim od sebe da pravim žrtvu, imam velike 
pritiske jer je ulog ogroman koji smo dobili nakon izbora. Jedno ste govorili na Prvoj televiziji, drugo 
govorite na Radio i Televiziji Vojvodine. Vas ne pitamo samo mi za 21 milion. Ko vam je nudio 21 milion 
pitao vas je i član Vaše vlade, potpredsjednik Vaše vlade. Imate problem sa njim.  

Vi ste zapravo potvrdili da ste kriptopremijer, da ste na čelu kriptovlade i ta vlada nije u stanju da se 
bori s onim što su izazovi organizovanog kriminala i korupcije. Dakle, ovo nam jasno govori, a i činjenica da 
Vas podržavaju oni koje ste označavali za kriminalce, zašto je pobjegao Radoje Zvicer. Ako premijer ili 
koordinator bezbjednosnih službi ima kriptovani telefon, ima Sky aplikaciju, onda ne treba da nas čudi što 
je pobjegao Radoje Zvicer, onda ne treba da nas čudi zašto je promtno pušten i Brano Mićunović, a mi se 
optužujemo da smo trebali da ga uhapsimo, a on ima sva ovlašćenja da ga hapsi.  
 Ako se zna, da je premijer imao kriptovani telefon, onda nam je jasno i kako je došao na funkciju, 
onda nam je jasno i zašto je obilazio Ljuba Bigovića, koji je učestvovao u ubistvu Slavoljuba Šćekića. Onda 
nam postaje jasno i sve ono u vezi prometa 21 miliona eura. S obzirom da ste imali kriptovani telefon, s 
obzirom da ovdje objašnjavate da je Sky aplikacija nešto što je dobro i korisno, samo se može 
zloupotrijebiti, s obzirom na to da ste imali sastanke, ali nećete da kažete gdje i kad sa 
visokopozicioniranim službenicima, Bezbjednosno informativne agencije Srbije Vi nijeste dostojni da 
obavljate funkciju, koju obavljate. Pozivam Vas da podnesete ostavku. Vaši učinci na planu zaštite 
bezbjednosti ove zemlje su poražavajući, dok ste bili koordinator bezbjednosnih službi obilazili ste 
kriminalce kao što je Ljubo Bigović. Pobjegao je Radoje Zvicer, promtno je pušten Brano Mićunović i danas 
vi upirete prstom u one koji prozivaju za organizovani kriminal i korupciju.  
 Što se tiče Odbora za politički sistem, pravosuđe i upravu, nikad nije kasno da se sazna istina. Mi 
smo u oktobru otvorili sjednice i došli do dokaza kako su se vršile mahinacije u računovodstvenoj službi 



ove Skupštine, kako je isisavan novac. Zahvaljujući vašem poslaniku nijesmo ni mogli da utvrdimo dnevni 
red na sjednici na kojoj će se utvrditi ko je i zašto skinuo zabranu ulaska Veljku Belivuku i zašto je mitrpolit 
crnogorsko-primorski zadržavan tri i po sata nakon što je stigao nalog tužioca da se pusti na slobodu. Tu 
sjednicu i nemogućnost njenog održavanja objašnjava ova činjenica da ste Vi kriptopremijer, da 
predstavljate kriptovladu i da su vam na prvom mjestu ni Crna Gora, ni bilo što što je vrijedno, nego su vam 
na prvom mjestu funkcije, fotelje kao i onima koji su vas podržali uprkos svemu ovome što ste im rekli, što 
ste im kazali. Na prvom mjestu su vam Ljubo Bigović, Radoje Zvicer i ostala kriminalna kompanija i zbog 
toga treba da se stidite. Ovu buku koju ste ovdje pokušavali da dižete, ovom predstavom, da predstavite 
nekog drugog za desničara, a zapravo sa tom desničarskom strukturom sa kojom nas poredite, imate 
mnogo više sličnog. Zato što ste i vi i oni u politički život ove zemlje uveli političke faktore iz drugih država, 
oni u Nikšiću, vi u Ulcinju. Vi ste kao i oni išli kod patrijarha Porfirija po blagoslov i to češće nego oni. Vi ste 
ti koji idete kod Vučića na kanabe, češće nego oni, a nas optužujete za desničarenje, sva vam istina takva. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 13:26:54) 
 
 Nemate pravo premijeru u ovom trenutku, nemate pravo.  Izvinjavam se, samo trenutak.  
 Ovo je bio stav na odgovor i po proceduri nemate pravo. S obzirom na ove odgovore koji su bili i na 
način kako su formulisani imate pravo na repliku. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (27.05.22 13:28:11) 
 
 Dakle, neće poći u pogrešnom pravcu, ne može, Vi ste toliko pošli u pogrešnom smjeru, da se niko 
tamo neće naći. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 13:28:29) 
 
 Samo trenutak. 
 Poslaniče Koprivica, ovo je kaznena replika, s obzirom na izraze koje ste koristili, premijer ima 
pravo. 
 Izvolite, premijeru. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (27.05.22 13:30:03) 
 
 Hvala. 
 Nemojte molim Vas da ste nervozni, završićemo brzo gospodine Krapoviću. Samo dozvolite.  
 Dozvolite, imam pravo, dozvolite da završim u jedan minut. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 13:31:19) 
 
 Poslaniče Krapoviću, možete dobiti poslije proceduralno ovo je pravo na repliku u skladu sa članom 
101. 
 Ja sam već dala riječ premijeru, prije nego što ste Vi reagovali proceduralno, tako da će ipak 
premijer govoriti, a Vi poslije toga imate pravo da iskoristite svoju poslovničku reakciju.  
 Premijeru izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (27.05.22 13:31:50) 
 
 Hvala. 
 Trudiću se da budem vrlo kratak, efikasan. 
 Gospodine Koprivica, ovaj Vaš zadnji nastup je samo potvrdio, i zato ja volim kada Vi govorite tim 
rečnikom, zato što on samo potvrđuje ono što sam Vam prije rekao, da Vi samo imate potrebu da 
atomizirate stvari i ljude da optužujete bez ikakvog osnova.  
 Jesam li ja kriptopremijer, ako vama godi vama da me tako zovete slobodno, je li ovo kriptovlada ili 
je kriptovaluta, ne znam, ali ako vama to nešto čini, Vi slobodno to radite. Ono što želim da kažem ne 



mislim ja jedno, a radim drugo, nego vi ne mislite uopšte, a radite veliku štetu, samo veliku štetu stvarate 
dižući veliku pompu, čudi me od vas, jer, ljudi smatraju da ste vrsni pravnik, da mislite da potpredsjednik 
Vlade ili predsjednik Vlade hapsi ljude. Govorite uhapsili ste Brana Mićunovića, pa ste ga pustili, ovoga ste 
pustili, ovoga nijeste uhapsili. Stvarno ne znam šta se vrti po Vašoj glavi. Razumijem, da je neka velika 
muka, ja razumijem neka velika muka.  

Kad je riječ o tome, kako smo se borili protiv kriminala, pa i protiv Radoja Zvicera, borili smo se na 
najbolji mogući način što su ljudi uhapšeni. Dok ste vi imali politički marketing, organizovali besmislene 
video klipove i sponzorisali to na Fejsbuku. Na Fejsbuku se ne bori protiv organizovanog kriminala, nego se 
bori ovdje uz podršku promjenama u tužilaštvu  i u sudskoj vlasti, to je prva stvar.  
 Druga stvar, koja je jako važna da se napomene jeste činjenica da ste vi to spriječili da se desi i vi 
to znate i cijela crnogorska javnost, javnost to zna. Ovo oko odbora pustite, Vi ste bili dio većine, bili ste 
ljudi koji i dan danas ubjedljivo najviše zapošljavaju po dubini o tome ste i dan, danas ima 43. Vlada, ali 
neke stvari se još nijesu promijenile, ubjedljivo a reći ću vam možda za par mjeseci što će biti bilansi.  
 Dakle, gledaćemo se mi još u ovom parlamentu, sa ove ili sa one pozicije. Nikad nijesam bježao od 
debate sa bilo kim, naročito sa Vama. Zovite, pa ćemo onda da otvorimo kako vi upravljate i kako vi 
pokušavate da nam pomognete. Kad je riječ o ljudima koje pominjete, logično je da u kontekstu borbe 
protiv organizovanog kriminala koji je transnacionalan se ostvaruju kontakti sa drugim službama i ja sam 
ponosan na to. Mi smo radili i druge velike projekte zajedno sa drugim državama, ja sam vrlo ponosan na 
to. Sa druge strane nikoga ne optužujem i neću imati taj manir kao Vi da zato što se srijećem sa najvećim 
funkcionerima drugih država, njih smatram desničarima ili ljudima koji žele nešto loše Crnoj Gori, to je 
politika prošlosti o kojoj sam maloprije pričao u jednoj drugoj formi. Vi želite da živite u prošlost,i ja ne želim. 
Siguran sam da građani Crne Gore ne žele i dobro je da vas čuju i neka odrede gdje smo i mi politički. 
Jesmo li desno, lijevo ili u centru i neka odrede gdje ste vi politički. To je mnogo važna činjenica da se 
utvrdi, ali prestanite sa tim optužbama i svim mogućim stvarima koje nemaju nikakav smisao. Zato i 
mijenjate teze salno da pokušate neke druge ljude da dovedete u neku vezi i da ih kriminalizujete. Možda 
ćete vi za neku svoju grupaciju to i uspjeti, ali mislim da je zaista nekorektno. Nekad ste nosili video klipove 
sa mog obraćanja na vašem kongresu i pokazivali ih vašim ljudima koji su se učlanjivali. Tad ste imali malo 
drugačiji pristup. Sad zarad vlasti u koju ste pozvani želite ljude da na najprizemniji način etiketirate i 
optužite. Mislim da to nije manir ozbiljnosti, a o tome da li ću ja podnijeti ostavku ili neću podnijeti ostavku ja 
ću odlučiti sam, nikad zbog besmislenih stvari neću podnijeti ostavku. Trudim se da ovu zemlju pomirim 
koliko mogu i najveća prepeka tome ste vi. Najveća prepreka trenutno u Crnoj Gori je to. Iako ne uspijemo 
nije nikakav problem, doće neko drugi, uspjeće, ali uspjeće kad se vi prevashodno promijenite i ne 
pokušate na svaki način da onemogućite da ova zemlja ide naprijed.  
 Zadnje, oko Ljuba Bigovića, pošto oni stalno jedno te isto vrte oko Ljuba Bigovića - šansa da se 
jedan slučaj koji je značajan za Crnu Goru riješi je između ostalog i ta i to je možda i jedina šansa. Ako vi to 
na taj način tretirate, vi direktno opstruirate mogućnost da mi dođemo do istine. Zašto, kad bih bio 
zlonamjeran kao Vi rekao bih da bi zaštitili te nalogodavce. Imate li obavezu prema njima, to ne znam - 
pretpostavljam, ali ako budem imao dodatna saznanja kao što imam dodatna saznanja i za stvari što sam 
maloprije rekao budite sigurni da ću ih adresirati gdje treba. Tako da predlažem da nastavimo u jednom 
demokratskom duhu kao i ranije i da pređemo na naredna pitanja. Zahvaljujem još jednom i hvala na 
intervenciji. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 13:36:10) 
 
 Zahvaljujem. 
 Predsjednik Vlade je dobio pravo na repliku i zloupotrijebio tu repliku s obzirom da je dao i odgovore 
na pitanja koja su prethodno bila postavljena na komentar koji je imao poslanik Koprivica.  
 Poslaniče Koprivica, imate ne kao proceduru, tri minuta imate odgovor s obzirom da je bio ovo 
odgovor mi smo Poslovnik i mijenjali da bi imao pravo poslanik da da završni stav. Poslanik Koprivica ima 
pravo na tri minuta, a Vi poslaniče Koprivica pokušajte da to vrijeme ne prekoračite. Izvolite. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (27.05.22 13:37:02) 
 
 Vi ste nas pozivali u vlast, ali je nama od vlasti, od funkcija, fotelja za razliku od vas preča data riječ, 
preče ono što smo obećali građanima i preče procedure. Ako želite u vlast uđite u vlast preko izbora, a ne 
bježeći od izbora, to govori dovoljno o tome da ste nelegitiman premijer. Da je nama stalo da zapošljavamo 
po dubini, bili bismo u ovoj lokomotivi kavačko šverceskoj koju Vi predvodite. Pogledajte Dom studenata u 
Nikšiću, preuzela ga je vaša partija. Vidite kako se tamo zapošljava recimo po dubini. Tamo ćete vidjeti 



vaše visoke partijske funkcionere, vaše drugove da se zapošljavaju. Nemam ništa protiv da ljudi ostvare 
pravo na rad, ali nemojte da držite lekcije drugima. Pođite od sebe. Kad govorite o nekome drugome prvo 
utvrdite svoj pristup i ono što ste vi radili. Da nam je stalo do funkcija fotelja i dubinskog zapošljavanja bili 
bismo u onom procesu u kojem ste vi mimo volje građana i suprotno osnovnim moralnim principima. Vi ste 
za vrijeme prošlog tužilaštva preko Tvitera najavljivali hapšenja, a onda su se dešavala puštanja i bježanije 
tih kriminalaca kao što je i pobjegao Radoje Zvicer. Sada kada imamo konačno nezavisno Tužilaštvo Vi 
nenajavljujete hapšenja, ali isto tako nema bježanja i gle čuda Vi danas više ne upirete prstom, jer je 
utrnula ruka pravde, kako je rekao i poslanik koji Vas je izabrao u kojeg ste upirali prstom, utrnula je vaša 
ruka pravde, ostao je samo jezik, u političkom smislu, da prikrije tu utrnulu ruku pravde. Utrnula je zbog 
straha od onih koji vas podržavaju, a koje ste ovako kvalifikovali i ovo im izjavljivali.  

Danas kada Vi ne najavljujete hapšenja i kada pričate o pretpostavki nevinosti za razliku od 
nekadašnjeg perioda kada ste upirali prstom optuživali, najavljivali hapšenja Vi ste po ovoj Skupštini 
najavljivali hapšenja onih koji su vas kasniije glasali. Dakle, Vi više to ne radite, jer je utrnula ruka pravde i 
sada pričate o pretpostavci nevinosti jedno tada, drugo sada. Tako da je irelevantno sve što Vi kažete. 
Vaša riječ je slaba, ona je nebitna i o njoj ste dovoljno rekli. Vama je Katnić čestitao povratak na pravu 
stranu i Vi jeste na onoj strani na kojoj Kantić priželjkuje i Vas i nosioce izvršne vlasti. Lazovića ne smijete 
ni da pomenete. Kada smo mi ovdje postavljali pitanje i o Lazoviću i o Ljubu Miloviću, vi ste nas optuživali 
da želimo da urušimo bezbjednosni sektor. /upadice/ Slobodno i njega procesuirajte što se tiče mojih veza 
sa njim slobodno iznesite na vidjelo. Ja nikakvu vezu sa njim nemam niti sam sa njim ikad podijelio ijedan 
cent, a za ovo mogu da se zakunem, svaki cent ako sam primio od kakvog kriminalnog klana sebi za lijek 
pod Ostrog dao. Tako da nemojte da izmišljate, nemojte da manipulišete, nemojte da se bavite gadostima 
u ovoj Skupštini, jer je to ispod svakog nivoa. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 13:41:03) 
 
 Poslaniče Koprivica, isteklo je i ovih dodatnih tri minuta koje ste dobili za komentar. I Vi ste dobili i te 
kako više vremena, poslaniče Koprivica molim Vas završavajte. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (27.05.22 13:41:21) 
 
 Završavam, dozvolite mi da završim. 

Ne znam šta se vrti po vašoj glavi, ali znamo da je pobjegao Radoje Zvicer, da su Lazovići na 
slobodi, da Lazoviće ne smijete da pomenete, da su njihovi saradnici u vrhu bezbjednosnog sektora, da je 
pušten Brano Mićunović za vrijeme vašeg upravljanja bezbjednosnim sektorom, kad ste Vi bili koordinator 
bezbjednosnih službi. Tamo pokažite hrabrost, tamo pođite i pitajte ih šta su radili, nama je jasno da je 
vaša politika politika kriptopremijera, kriptovlade u Kotoru, u kavačkim kazamatima. Na osnovu ovoga što 
ste rekli i na osnovu bježanije onih koji su mogli poruke i dojave dobijati samo preko kriptovanih prepiski 
Sky aplikacije da bježe od Radoja Zvicera do drugih kavačkih prvaka jasno proizilazi da ste Vi agent, u 
političkom smislu, politički agent kavačkog klana. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 13:42:26) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Koprivica. 

Za proceduru se prvi javio poslanik Andrija Mandić kako stoji ovdje. Elektronski sistem je tako 
upamtio, evo kao što vidite, a vidite i vi na ekranu. Znači prvi prijavljeni je poslanik Andrija Madnić za 
proceduru. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (27.05.22 13:42:45) 
 
 Želim Vama da se obratim. 

Dakle, Demokratski front veoma pažljivo sluša ovu polemiku koja se vodi između gospodina 
Abazovića i gospodina Koprivice, između Građanskog pokreta URA i Demokrata i ono što zna Crna Gora 
da su upravo te dvije političke strukture dugi niz godina bile najbliže jedna drugoj. Nit su bili bliski jedni, ni 
drugi sa nama. Zajednički su nastupali na lokalnim izborima, ali ko što može da dođe i u politici i do 
mimoilaženja to je njihova stvar i neka rade kako misle da treba da rade. Nije dobro od šponde udarati po 
Demokratskom frontu kada se već polemiše između dvije političke strukture tako bliske, koje i programski 



dijele slična uvjerenja i razlikuju se značajno od nas. U Demokratskom frontu nalazi se i jedna srpska 
nacionalna stranka, nalaze se dvije građanske stranke i ta srpska nacionalna stranka ima mandata koliko 
ima i Demokratska Crna Gora u ovoj Skupštini. Traže malo više poštovanja pogotovo što svi znamo da je 
Demokratska Crna Gora nastala od kadra Socijalističke narodne partije, svi smo pripadali bloku za 
zajedničku državu. Mi gdje smo bili tu smo i ostali. Naš najbliži partner je Srbija. To mi ne krijemo, javno 
saopštavamo. Mi smo srpska stranka. Obraćamo se srpskom narodu, od njih tražimo podršku. Znamo da u 
srpskom narodu ima i onih koji ne dijele ta nacionalna i nije im toliko važna ta nacionalna orijentacija, oni 
biraju neke druge stranke tj. potpuno prirodno i tu nema nikakve primjedbe, ali prozivati nas na osnovu 
nečega da smo mi bliski sada sa ovim i sa onim. Jesmo, mi smo srpska stranka, nas glasa srpski narod, 
nama je najbliža Srbija i Republika Srpska to neka svi znaju, ali kada odemo na teren i kada razgovaramo 
sa ljudima nemojmo da imamo drugačije priče od ovoga što se obraćamo građanima Crne Gore. Tamo na 
terenu onda može priča mi smo Srbi nego ne smijemo da kažemo. Znamo mi dobro, nijesmo mi 
neobaviješteni, znamo mi dobro ko je nama po ambasadama išao i dojavljivao i izmišljao i podmetao o 
Novoj srpskoj demokratiji i Demokratskom frontu svega i svačega, ali mi smo partneri mnoge stvari moraju 
da se zaborave preko mnogih stvari mora da se pređe. Dobro bi bilo kao što mi nikoga ne povređujemo 
nego vodimo računa jer predstavljamo neke građane da i drugi imaju mjeru u kojoj će voditi računa kako sa 
onima kojima vrše vlast da njih ne povređuju nego zajednički da radimo, ako se može, ako se ne može da 
ne udaramo ispod pojasa. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 13:45:44) 
 
 Zahvaljujem, poslaniku Mandiću.  
 Možemo ovo okarakterisati kao određenu zloupotrebu procedure, više kao komentar, ali 
nastavljamo dalje.  
 Shvatam da i poslanik Krapović takođe želi proceduralno. Iz vašeg kluba su se javila još dva 
poslanika. Budite ljubazni pa mi recite s obzirom da je uobičajna praksa koju znate jako dobro da se za 
proceduru javlja jedan predstavnik kluba tako da budite ljubazni da mi kažete po kom osnovu. 
 
 
 DRAGAN KRAPOVIĆ (27.05.22 13:46:25) 
 
 Dozvolili ste supremaciju u vremenu i prostoru u ovom Parlamentu gostu u odnosu na poslanike. 
Dakle, mi svi zajedno uključujući i Vas uključujući sve poslanike koji su ovdje danas smo izglasali 
poslovničke izmjene da na način poslanik ima posljednju riječ kada je u pitanju Premijerski sat. Vi ste 
dozvolili potpuno suprotno danas, mimo Poslovnika i izazvali, dopustite da završim. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 13:46:57) 
 
 Elektronski sistem će pokazati da je vrijeme, ne, nijesam Vam još dala vrijeme, nijeste uključeni.  
 Znači, potpuno ste pogriješili, ali izvolite minut da objasnite to da bih Vam odgovorila da potpuno 
nijeste u pravu.  
 Minut, za proceduru.  
 Izvolite. 
 
 
 DRAGAN KRAPOVIĆ (27.05.22 13:47:13) 
 
 Objasnio sam vam što ste uradili. Znači, dozvolili ste supremaciju u vremenu i prostoru gostu u 
konkretnom slučaju gospodinu Abazoviću u odnosu na poslanika. To je nedopustivo. Zajedno smo 
promijenili Poslovnik na način da poslanik ima zadnju riječ. Znači tu ste pogriješili.  
 Druga stvar ovdje su se desile sramne i teške optužbe da smo mi opstruirali istragu ubistva 
gospodina Duška Jovanovića. Nijeste ni na to reagovali. Pozivam Vas da reagujete na tu činjenicu i 
pozivam gospodina Abazovića koji je izrekao tu sramnu optužbu da je procesuira, da je hitno procesuira, 
ne da je iznosi ovako po sali da izbaca iz rukava nego da je procesuira na mjestu za koje je to predviđeno. 
Na kraju želim da kažem da se u kontaktima između država i službi bezbjednjak susrijeće sa 
bezbjednjakom i kontaktira, a ne potpredsjednik Vlade, predsjednik Vlade ili državnik. Dakle, bezbjednjak 
sa bezbjednjakom, a posljedica tih vaših kontakata je Vlada na čijem ste čelu i to je ono što je nedopustivo 
gospodine Abazoviću. Mislim da ste žestoko pogriješili da ste ispustili, uvažena gospođo Đurović, ovu 



sjednicu iz ruku i sad se potrudite da vratite to na pravi kolosjek, molim vas da ne bismo dalje urušavali 
dignitet ovog doma. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 13:48:44) 
 
 Poslaniče Krapović, prvo da Vam objasnim, što se tiče procedure apsolutno je ispoštovano u 
vremenu svako od poslanika ko je govorio, kao što je i uvaženi gost. Elektronski sistem će pokazati pitanje 
prekoračenja vremena i po pojedinim poslanicima i po klubovima, a takođe i u odnosu na vrijeme koje je 
davao uvaženi premijer u odgovorima na postavljena pitanja i na komentare. Vidjećete da sam apsolutno u 
pravu. S obzirom na teške izraze koji su se desili, znate dobro da sam dala dodatno pravo premijeru na 
repliku, međutim, premijer je u svojoj replici iskoristio da da odgovore na prethodna  pitanjapo slanika i sa 
te strane je poslanik Koprivica dobio dodatna tri minuta koja nijesu u normalnoj proceduri predviđena. 
Upravo sa te strane da poštujemo Poslovnik u dijelu u kojem smo napravili izmjene da poslanik ima zadnji 
riječ. Sa te strane je dobio i poslanik Koprivica to pravo. Prema tome, nemojte meni spočitavati zloupotrebu 
jer upravo sam omogućila ono što je bio i osnovni duh izmjene Poslovnika da poslanik ima pravo na zadnju 
riječ u razgovorima i debatama sa predstavnicima izvršne vlasti. Prema tome, taj dio je apsolutno 
ispoštovan.  
 Vidim da imamo prijavljene i dalje iz vašeg kluba, imamo Vladimira Martinovića, imamo takođe i 
gospodina Koprivicu ispred vašeg kluba opet se vraćamo. Uobičajna je praksa bila, a vi to jako dobro znate 
da se po pitanju procedure javlja jedan predstavnik kluba iako nije propisano to Poslovnikom naravno 
dozvoljava se u tom pravcu, rećićete mi precizno šta sam prekršila, imaćete po tom osnovu tačno jedan 
minut, nakon jednog minuta ćete biti isključeni od strane Službe.  
 Znači, jedan minut za proceduru poslanik Vladimir Martinović.  
 Izvolite. 
 
 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (27.05.22 13:51:03) 
 
 Uvažena gospođo Đurović, radite ono što ste radili na nedavnim sjednicama i time pokazali da kada 
treba da opomenete one koji ne smiju pomenuti Ljuba Milovića, Zorana Lazovića i ostalu mafijašku kliku 
onda prekidate nas. Vi ste danas prekršili i 101 član Poslovnika Skupštine Crne Gore, Vi ste danas prekršili 
i član 105 Poslovnika Skupštine Crne Gore. Ne možete se Vi, gospođo Đurović, pozivati na praksu. Ovaj 
Poslovnik nije napravljen da bi Vi uspostavljali praksu nego da se držite njega, zbog toga sjedite tu, doduše 
neligitimno, i zbog toga primate platu. Vi ste bili dužni već na samom startu, uvažena gospođo Đurović, 
kada nam je od neligitimnog kropovanog i kriptopremijera ovdje dolazila salva uvreda na naš račun, 
dozvolite mi da završim, ja Vas gospođo Đurović samo pozivam na jedno, da pozovete kriptopremijera 
sljedeći put da onim prstom kojim je upućivao pud nas kojim nas neće zastrašiti okrene se /prekid/... 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 13:52:14) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Martinoviću na opširnom izlaganju.  
 Pravo na proceduru, kolega Miloš Konatar.  
 Izvolite, kolega Konatar.  
 /prekid/  
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 13:54:17) 
 
 Uvaženi kolega Konatar, pretpostavljam da Vi želite proceduralno da reagujete nakon ovih svih 
perfomansa, mislim da je vrijeme da se vratimo i dnevnom redu.  
 Izvolite, poslaniče Konatar. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (27.05.22 13:54:19) 
 
 Hvala, uvažena predsjednice Skupštine Crne Gore. 
 Poštovane kolege poslanici, članovi Vlade i premijeru,  



 Vi predsjednice Skupštine zaslužujete beneficirani radni staž kad morate da radite sa ovakvim 
poslanicima i ovakvim ljudima, ali idemo dalje. Neka građan Crne Gore vide koga biraju i ko ih i na kakav 
način predstavlja u Skupštini Crne Gore. Meni je zaista žao što pojedine moje kolege sebi dozvoljavaju da 
ovakvim ponašanjem unižavaju sebe, unižavaju funkciju koju obavljaju i na kraju unižavaju Skupštinu Crne 
Gore.  
 Obraćam se Vama, pošto je bilo dileme da li je prekršen Poslovnik ili ne, član 101, ali ja zaista ne 
mogu da vjerujem da kolege poslanici dođu u Skupštinu a ne pročitaju Poslovnik. Kolege koje su se javljale 

da je prekršen Poslovnik ga očigledno pročitali nijesu. Član 101 kaže, „ako se poslanik ili drugi učesnik u 

radu sjednice u svom izlaganju u negativnom kontekstu izrazi“, dakle, u redu sjednice, ovo je sjednica 

posvećena Premijerskom satu, dakle, sjednica Skupštine Crne Gore, „ako se u toku sjednice jedan 

poslanik izrazi negativno o nekome onda taj neko ima pravo na kaznenu repliku“. Dakle, ima pravo. E sad, 
ako se izrazi negativno ova Skupština Crne Gore je bila svjedok mnogim teškim vremenima koje je prošla. 
Mi smo ovdje imali jedan teški period u kom su, žao mi ješto nije tu kolega Peđa Bulatović, jer on može da 
lično posvjedoči tome. U ovim klupama su sjedjeli i Slavko Perović, i Dragan Šoć, i Miroslav Vicković, 
sjedjelo je i sa strane DPS-a i tadašnje Vlade dosta jakih ljudi, jakih političara u izazovnim političkim 
trenucima. Bilo je jake političke borbe. Završavam, jer su se, dozvolićete da se ispred poslaničkog kluba 
Crno na bijelo niko nije javljao, a da su kolege imale ovdje monolog. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 13:57:04) 
 
 Znamo vrijeme predviđeno za proceduralnu reakciju. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (27.05.22 13:57:20) 
 
 Završavam.  
 Ovdje smo imali velike debate, imali smo velike političke razlike, ali se ipak znao neki politički manir 
i neka politička kultura. Ovo što rade poslanici Demokratske Crne Gore, ovakvu političku nekulturu, ovo 
crnogorski Parlament nije ni zaslužio i građani Crne Gore nijesu zaslužili da gledaju ovo što gledaju. 
Nažalost, građane Crne Gore molim, izvinjavam se u ime svih poslanika Skupštine Crne Gore građanima 
što moraju da trpe i da slušaju i da gledaju ovakvu političku nekulturu, ali molim sve da se vratimo u 
okvirima normalne rasprave političkih razlika i da nastavimo, da pokažemo da možemo da razgovaramo u 
jednom normalnom civilizovanom maniru i da ispoljavamo svoje političke razlike. Ako ovako nastavimo, ovo 
što Vi, uvažena predsjednice doživljavate da Vam se poslanici obraćaju sa gospođo umjesto predsjednice 
Skupštine, da nazivaju Vladu, ministre, premijera ovako kako nazivaju, da unižavaju institucije, jer ste Vi 
predsjednica Skupštine Crne Gore, a gospodin Abazović je premijer Vlade, ovakav odnos prema 
institucijama države Crne Gore, kakvi god bili mi, nijesu zasluženi. Dakle, ja vas molim, znam da vam je 
teško, ali vas molim, sve kolege, da se vratimo u jedne okvire normalne i civilizovane rasprave gdje nas 
gledaju građani Crne Gore. Ovo što mi šaljemo iz Skupštine Crne Gore ovo je sramota. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 13:59:02) 
 
 U ime kluba SD-a poslanik Boris Mugoša, procedura.  
 Pošto vi očigledno ne možete da se dogovorite pauza od pet minuta.  
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 14:15:56) 
 
 Uvažene koleginice i kolege, nastavljamo s radom.  
 Mogu da razumijem da nijesmo imali mogućnost da održimo posebnu sjednicu vezano za 
Premijerski sat i poslanička pitanja, odnosno tematsku sjednicu kakvu imamo u dužem periodu, prošlo je 
pola godine i da postoji živa potreba da se postavi dosta pitanja i da se dobije dosta odgovora. Želim da, u 
duhu demokratičnosti, svakome omogućim da kaže sve što želi u ovom domu. Smatram da nam je 
obaveza svima da se odnosimo jedni prema drugima kao poslanici i poslanice, ali i prema gostima koji su s 
nama s određenim i kvalitetnim nivoom doze uvažavanja i poštovanja, takođe i od gostiju očekujem kada 
dođu u naš dom, da se s jednakim uvažavanjem odnose i prema poslanicima i prema poslanicama. Mislim 
da ste strane trebamo imati malo više strpljenja. Zaista se trudim da vam omogućim i vrijeme više nego što 
je predviđeno da biste ostvarili tu mogućnost.  



 S druge strane, smatram i te kako važnim, i na tome ću insistirati, da u ovom domu ipak održimo 
kulturu dijaloga i načina komunikacije. Sa te strane, još jednom apelujem da smirimo tenzije i da svako od 
nas u svojim izlaganjima vodi veliku pažnju o tome kako i na koji način komunicira, kako i na koji način 
iznosi svoje stavove. Svako ima pravo na svoj politički stav, to je apsolutno nesporno, ali da održimo 
adekvatnu kulturu dijaloga.  
 Nastavljamo tamo gdje smo stali.  
 U skladu s dogovorom, poslanik Momo Koprivica pravo na proceduru.  
 Izvolite, poslaniče Koprivica. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (27.05.22 14:18:08) 
 
 Rekao sam, uvažena koleginice Đurović, želim ispravku navoda. Dakle, pošto su se u jednom 
reagovanju koje ste i Vi označili kao suprotno proceduri čule određene političke kvalifikacije, želim da 
izvršim ispravku tih navoda. Zamolio bih vas samo da mi date vrijeme. Htio sam da ispravim, dakle ne radi 
se o proceduri nego ispravci navoda. Zahvaljujem.  
 Mi ne dijelimo lekcije drugima, ne učimo nikoga, ali ne dozvoljavamo ni da se nama dijele lekcije. 
Ima pravo na političke stavove i onaj politički subjekat koji je govorio da je memorandum čaj od nane, da 
gospodin Joković neće izdati, da je dovoljno samo da srušimo Vladu Zdravka Krivokapića pa će sve biti u 
redu. To je bilo u skladu s pravima tog političkog subjekta. Mislim da je to bilo ne baš odgovorno ponašanje 
u onome što je proces prekrajanja izborne volje građana. Želim da kažem da ne želim da dijelim tu lekcije, 
savjete, packe, ali ni nama ne želim da se dijele lekcije niti da se govori ko je desnica, ko nije desnica. 
Desnica je onaj ko ne može da izađe na izbore u Beranama, u Tuzima, u Petnjici itd.  
 Ono što želim da kažem, Demokratska Crna Gora nije nastala iz SNP-a. Demokratsku Crnu Goru 
čine ljudi koji su bili u toj partiji, koji nijesu bili u toj partiji, dakle čine ljudi svih vjera i svih nacija. Mi 
poštujemo pravo na samoodređenje svakog čovjeka, ne ustručavamo se da kažemo što smo, kako 
gledamo na te stvari. Mi nijesmo ni Milovi Crnogorci, ni Vučićevi Srbi. Naučili smo i znamo kako se živi 
zajedno, kako se živi skupa u jednoj političkoj partiji i upravo tako i funkcionišemo. Smatram da je ono što 
je posebno značajno reći, da s tim temama ne skrećemo pažnju s nekih mnogo važnijih pitanja. To su 
pitanja što će poštenom čovjeku kriptovani telefon i može li se označiti takvim ako ima kriptovani telefon. 
Kako je moguće, ovim završavam, da jedan politički funkcioner razgovara s bezbjednjacima druge države. 
To nije moguće. To nije normalno. Zato, na žalost, nekim temama neko želi da skrene pažnju, svjesno ili 
nesvjesno, s tih pitanja.  
 U odnosu na one prigovore koji su upućeni Vama ili napomene da Vam treba neki beneficirani staž, 
ipak bih rekao da ovdje poslaniku koji je to predložio, s obzirom na zasluge i požrtvovanost u branjenju 
kriptovlade treba uručiti orden Radoja Zvicera prvog stepena, a da mu ga uruče ordonansi Ljubo Milović i 
Ljubo Bigović. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 14:21:01) 
 
 Poslaniče Koprivica, uvijek nas oduševite svojim komentarima.  
 Prijavljena prije vas poslanica Milosava Paunović za proceduru. /upadice/ 
 Ovo bi bilo upozorenje i našim gostima i poslanicima da malo vodimo više računa u obraćanju jedni 
prema drugima i da ne govorimo mimo procedure.  
 Riječ ima za proceduralno reagovanje poslanica Milosava Paunović. Izvolite, poslanice Paunović, 
Vaše vrijeme počinje sada. 
 
 
 MILOSAVA PAUNOVIĆ (27.05.22 14:21:17) 
 
 Zahvaljujem, poštovana predsjednice Skupštine.  
 Znam da je veoma teško prihvatiti da ste Vi sada na tom mjestu i da ste predsjednica Skupštine, ali 
ovakve sabotaže i dobacivanja sa strane i jedna nekultura koju danas iskazujemo prema svojim gostima, 
kao i prema ostalim poslanicima ovdje neće poremetiti Vaše kvalitetno vođenje Skupštine.  
 Moja procedura se odnosi na sljedeće. Nešto što je možda promaklo i Vama i svima ovdje, ali bez 
ikakve zle namjere, kao predstavnica srpskog naroda ovdje tražim izvinjenje od Kluba poslanika Demokrata 
iz razloga što su, pokušaću da citiram, od onih koji su se izjasnili na jednom odboru kao Srbi danas govore 
da smo mi kao ostali Crnogorci, to je njihovo sasvim legitimno pravo. Međutim, označili su posjetu 



premijera Crne Gore partrijarhu srpskom Porfiriju i predsjedniku nama bliske susjedne države Aleksandru 
Vučiću kao desničarenje.  
 Mislim da je to jako neprimjereno i lično sam to doživjela kao uvredu. Zamislite samo, molim vas, 
građani Crne Gore, da sam ja označila posjetu premijera Crne Gore predstavniku reisu Islamske zajednice  
kao desničarenje. Zaista smatram da je to jako neprimjereno i da je to jedna uvreda i tražim izvinjenje zbog 
toga, jer nikako ne može biti desničarenje posjeta predsjedniku susjedne države i srpkom patrijarhu 
Porfiriju kao bi mi onda trebali da možda negdje ako ćemo tom logikom posmatramo posjetu patrijarhu 
Vartolomeju. Tražim izvinjenje zbog toga. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 14:23:52) 
 
 Zahvaljujem poslanici Paunović. 
 Poslanik Andrija Mandić procedura. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (27.05.22 14:23:57) 
 
 Dakle, ovo je Parlament Crne Gore i treba da bude oštrijih riječi, treba da bude različitih mišljenja, 
oštrijih formulacija, ali važno je da se svi držimo istine. Posebno je to važno za nas koji smo se držali nekih 
principa. Ja nikoga nijesam uvrijedio kad sam rekao da je Demokratska Crna Gora nastala iz SNP-a, jer su 
u suštini najprepoznatljiviji političari donedavno, u međuvremenu su i drugi postali prepoznatljivi došli iz 
kluba mladih SNP-a i bilo je nekoliko političkih veterana poput gospodina Gošovića, gospodina 
Kaluđerovića, gospođe Popović, dakle ta stranka je nastala suštinski iz Socijalističke narodne partije. Ona 
ima pravo da definiše svoj program kako hoće, ali nema pravo da optužuje one koji su poput njih pripadali 
Bloku za zajedničku državu zato što imaju odnos isti kakav su imali prije 2006. godine. Dakle, Srbija je 
nama najbliža zemlja, a posebno ta priča vezano za ulazak kod patrijarha Porfirija. Ja bih volio vjerujte ako 
mogu što češće da se vidim sa patrijarhom Porfirijem, jer kao svaki integralni Srbin, to je jedina kamilovka 
pod koju se okuplja čitav srpski narod i pod koju se okupljaju vjerujući ljude Srpske pravoslavne crkve 
nezavisno da li su Srbi ili ne.  
 Svaki srpski separatizam koji je u jednom prošlom vremenu doveo do takvih podjela u mome 
narodu mi ne želimo da ohrabrimo, ne želimo da podržimo, Aleksandar Vučić je predsjednik Srbije najveće 
države na Balkanu, naš politički partner, imamo slične političke orijentacije. Međutim, ono što posebno 
želim da istaknem ljudi koji pripadaju Novoj srpskoj demokratiji nijesu vjernici samo Mitropolije crnogorsko-
primorske ili Eparhije budimljansko-nikšićke  nego su vjernici Srpske pravoslavne crkve koja ima /prekid/ 
njegovu svjetlost patrijarha Porfirija. To je tako ako želite da pripadate svojoj crkvi, a ako želite da i to 
iznesete na političko tržište da se raspravljamo je li ovako ili onako onda ćemo imati mnogo problema. 
Nijesam ni za kakvu polemiku po ovim pitanjima, ali nijesam ni da nam neko nanosi političku štetu zbog 
toga što misli da može predstaviti nas kao sluge nečije, a istovremeno dobijamo informacije kakvi su bili 
odnosi sa ljudima iz nekih ambasada, s trećim sekretarima. Važniji je bio uticaj, neće mi zamjeriti izvjesni 
Zlatko Ivanović iz Američke ambasade, važnije je bilo šta će Zlatko reći preko telefona nego što će reći 
patrijarh Porfirije. E to je ono što nama smeta i što mi ne prihvatamo. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 14:26:59) 
 
 Konstatujem i zloupotrebu procedure i prekoračenje vremena predviđeno za proceduru. 
Nastavljamo dalje i vraćamo sjednicu u ono što je predviđeni dnevni red. Jedno obavještenje vezano za 
pitanja koje sam imala od strane poslanika i poslanica u toku pauze. Znači danas ćemo raditi sa pitanjima 
posvećenim premijeru vezano za Premijerski sat, a nastavak sjednice vezano za tematski dio sjednice u 
odnosu na pitanja i odgovore uvaženom ministru Damjanoviću ćemo raditi u ponedjeljak sa početkom od 
13 časova. To je bio i odgovor i na ovu komunikaciju koju su imale kolege u toku pauze. Nastavljamo dalje.  
 Riječ ima poslanik Branko Radulović. 
 Izvolite, poslaniče Raduloviću. 
 Izvinjavam se poslaniku Raduloviću. 
 Poslanik Mugoša i dalje traži proceduru, mada je pitanje bilo vezano za nastavak sjednice sad 
mislim da sam sa ovim razjasnila, ali u svakom slučaju poslanik Mugoša  se dosad nije javljao po pitanju 
procedure. 
 Izvolite poslaniče Mugoša. 
 



 
 BORIS MUGOŠA (27.05.22 14:28:23) 
 
 Zahvaljujem, predsjednice. 
 Uvažene građanke i građani,  
 Prvo bih nas sve zamolio da se vratimo onome oko čega smo se danas okupili. Mislim da nije 
korektno prema nekim klubovima koji čekaju da postave pitanje, jer ovdje je, a evo ja volim matematiku 
trebalo je da traje nešto 56 minuta, traje tri sata, odnosno 180 minuta. Govorim o tri poslanička kluba koji 
su postavljali pitanja. Molim vas jer gledaoci gledaju prvih dva tri sata sedmi, osmi manje i mi klubovi koji 
čekamo sugerišemo da se vodi računa o vremenu.  

Druga stvar da se razjasni procedura. Član 101 govori da svaki učesnik u radu ima pravo na 
kaznenu repliku, odnosno premijer Abazović je imao pravo na kaznenu repliku, ali je premijer Abazović 
prekršio sljedeći član stav koji kaže da je ta kaznena replika do tri minuta, a pričao je šest minuta tako da bi 
nas sve zamolio da vodimo računa. Jer je ovaj poslovnik nešto što smo mi donijeli, ovaj poslovnik je naš 
obraz iako mi ne podržavamo, odnosno ne držimo se Poslovnika, onda kako očekujemo da nekome 
drugome držimo lekciju što se ne drži zakona. 
 I na kraju, završavam s tim uvažena predsjednice, i Vas bih zamolio pošto je jedna od vaših 
nadležnosti da ukazujete ukoliko se poslanici izražavaju u negativnom kontekstu prema drugome da ih Vi 
upozorite riječi stupidno, sramotno, laž su /prekid/ negativan kontekst i zato je Vaša uloga da Vi 
preventivno djelujete da se ne bi sve ovo dešavalo. Niko se nikog uželio nije ovdje što se nas tiče. Nijesmo 
mi krivi što Skupština mart i april nije funkcionisala prvi put od nezavisnosti. Prema tome argument želja i 
čestitki nije argument da se priča četri puta više nego što je dozvoljeno vrijeme. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 14:30:38) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Mugoši. 
 Mogu samo konstatovati da je i ova proceduralna reakcija bila izvan vremena koje je predviđeno za 
proceduralnu reakciju.  
 Poslaniče Raduloviću, samo trenutak, pošto poslanik Koprivica ima potrebu za proceduralne 
reakcije. /upadice/ Naravno, poslaniče Raduloviću, i zahvaljujem i sa strane da i vi imate razumijevanja s 
obzirom na kompletan način komunikacije koji postoji danas i vrijeme. Poslaniče Koprivica, možemo li ovo 
u roku od jednog minuta završiti? Ja bih vas molila. Sa tim ćemo završiti sve reakcije u okviru ovog djela i 
nastavljamo dalje sa radom odmah nakon vas će imati riječ uvaženi poslanik Radulović.  
 Poslaniče Koprivica, nadam se da ćete imati razumijevanje i načinom kako ćete izlagati svoju 
reakciju. Izvolite. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (27.05.22 14:31:34) 
 
 Zahvaljujem. 
 Mi smo danas ovdje čuli jednu optužbu da je razgovarati sa patrijarhom Porfirijem desničarenje. To 
ja nijesam rekao, niti je neko iz našeg poslaničkog kluba to kazao. Samo sam govorio o političkom 
licemjerju, političkoj neprincipijelnosti da se jedan politički subjekat koji principijelno na osnovu Ustava i 
zakona kaže da treba poštovati pravo na slobodu vjeroispovijesti optuži da je klerikalan, da je otišao 
udesno, a onda koji su ga to optužili  idu na kanabe u Beograd i dogovaraju Vladu. To nije principijalno, to 
ne ide jedno s drugim pod ruku. Čuli smo i traženje izvinjenja ovdje za to što je nešto rečeno na račun 
patrijarha Porfirija. Nemojte da branite patrijarha Porfirija od mene, ja ga poštujem, kao što poštujem sve 
crkvene velikodostojnike i on je poglavar pravoslavne crkve čiji sam vjernik. Gospođo Paunović, Vi ste rekli, 
vaša partija utvrđeno je da iza cijele ujdurme oko ustoličenja mitropolita Joanikija stoje Đukanović i DPS, a 
danas sa svima njima zajedno vršite vlast i preko njih ste došli do funkcija i fotelja. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 14:33:22) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Koprivica.   
 

 
MOMO KOPRIVICA (27.05.22. ) 

 



Za razliku od nekih drugih političkih subjekata Aleksandar Vučić nije predsjednik svih Srba, on je 
predsjednik svih građana Srbije. Njegova vlast i njegov autoritet se proteže do Prijepolja i ništa dalje. Dakle, 
ovdje žive Srbi u Crnoj Gori koji su svoji na svome, koji imaju svoju istoriju, svoj identitet i nijesu neko ko je 
ikebana ili treba da bude dekor političkoj vlasti u Beogradu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 14:33:57) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Koprivica. 
 Poslanica Paunović će odustati. Molim vas, vraćamo se na temu današnje sjednice, a to je 
Premijerski sat. Molim uvaženog poslanika Radulovića koji je imao strpljenja da čeka ovoliko da dođe na 
red, da postavi svoje pitanje premijeru. Izvolite, gospodine Raduloviću. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (27.05.22 14:34:21) 
 
 Predsjednice, prvi spikeru, koleginice, gospođo, da bi zadovoljili sve evropske i svjetske standarde, 
obraćam Vam se i neka Vam bude najdraže ono kada kažem gospođo Đurović. Tako da te stvari stavimo 
ad akta. Govoriću kumulativno i ostaviću možda jedan minut da vidim što će gospodin Abazović da 
odgovori i da možda repliciram ili neću.  
 Gospodine Abazoviću, prije nego što usmjerim našu priču na suštinu, htio bih i Vama, a posebno 
građanina Crne Gore da kažem jednu jedinu istinu za koju mislim i vjerujem da je, a to je da Mojsijevo 
proviđenje o velikom talasu, biblijsko, o četiri jahača Apokalipse, a to je pandemija, to je rat, to je krv, to je 
reakcija na ekstremne klimatske uslove, to je glad ili ono što je veliki mag filma govorio biće skoro propast 
svijeta. Mislim da je to naša svakodnevnica i izgledna budućnost. Plašim se ne samo za svijet, gospodine 
Abazoviću, zato što do kraja ovog vijeka neće biti isti uslovi i ono kada neko kaže biće osam milijardi, 
mislim da će biti duplo manje građana koji će živjeti na ovoj zemaljskoj kugli, ali se posebno plašim za Crnu 
Goru jer je ona puna rana, puna hendikepa zbog tridesetogodišnje vladavine određene vlasti, zbog 
sterilnosti prethodne vlasti.  

Slušajte me, gospodine Abazoviću. Svako ćutanje, svako nereagovanje izaziva svaki dan velike 
gubitke. Svaki pogrešan potez deset puta više, a svaki pravovremeni kvalitetan potez daće određene 
benefite i napraviće otpornost Crne Gore da bude veća u tim velikim izazovima. Odmah ću da kažem u 
odnosu na Vas, pohvaljujem Vas u jednom što ste zakucali na svim evropskim vratima i što promovišete 
Crnu Goru, što ste popili onu kafu sa premijerima i predsjednicima koji su bili daus, ali bih odmah rekao i 
sljedeće, radna posjeta kod svih predsjednika i premijera regiona, nama nema drugog staništa osim 
Evropske unije. Kako, kada i u kakvoj Evropskoj uniji ćemo biti zavisi od nas. Ali, odmah Vam zamjeram 
kao neko ko je bio veoma blizak sa mnom što nijeste pokrenuli ta strateška pitanja u Crnoj Gori 
istovremeno. Jer, ako pokrenete nešto i ako uradite samo nešto, ako to ne bude u sprezi sa drugim 
problemima i ako to ne pulsira na maksimalnim osnovama onda je to loše. Moj odnos prema Vama i ovoj 
vladi će biti krajnje korektan, prije svega zbog Crne Gore i zbog ovakvog mog proviđenja i ovakve 
bojaznosti za Crnom Gorom, a vidjećemo kakva će nam biti crna jesen. Biću konstruktivan, veliki kritičar i 
sve raditi transparentno. Molim sve kolege da se tako ponašaju, zbog Crne Gore. Vjerujte mi onaj koji 
drugačije misli, koji to drugačije shvata, koji to čini iz nekog svog partikularnog interesa ili svog grijeha ili 
svog ega, biće gubitnik ne samo na sljedećim izborima nego će biti gubitnik u istoriji Crne Gore.  
 Gospodine Abazoviću, hoću da kažem nešto što je suština svega. Ima u matematici, u tehnici kaže 
se vektor, to je rezultanta mnogih stvari. Mislim da će rezultanta tog vektora zavisiti, prije svega od realne 
geopolitičke situacije u budućnosti, da će zavisiti od odgovora na velike klimatske promjene i ekstremne 
klimatske promjene, da će zavisiti od konstruktivnih i jakih reformi, evropskih reformi koje će pulsirati s 
lijeve ili desne strane ili od vas i da će zavisiti od zaštite interesa grešnika. Neću da govorim, dosta sam 
govorio o imenima i sve ostalo, ali i na kraju ću to da kažem. U tome vidim nas. Hajmo da se trkamo u 
nečemu što znači kvalitetna evropska reforma. To je taj koji bude najbolji, onaj koji posustane će biti onaj 
gubitnik, a onaj koji bude najbolji biće pobjednik na sljedećim izborima. Vjerujte mi ovo je jedna jedina 
istina. Takav ću da budem kao što sam rekao prema ovoj vladi i odmah ću da pohvalim vaša dva 
gospodina ministra i Đurovića i Damjanovića. Svi smo se složili da ćemo zajednički ovdje da pravimo 
agendu nove ekonomske politike. To je strašno. Ja ću izuzetno participirati u tome. Hoću da kažem da iza 
zatvorenih vrata opametite pojedine ministre.  
 Konkretno, drugi sam čovjek jer po zakonu tako treba da bude, faktički prvi, u Savjetu za prostorni 
plan Crne Gore kojeg svi čekamo hitno i dobio sam nacrt, to boba ne valja i znao sam da je tako. Kod 
mene diplomski rad da tako dođe, bacim ga u korpu,, a da ne govorim o magistarskim, doktorskim 
studijama. To je katastrofa. Druga stvar, graditi ovakvu Komarnicu, opominjem vas, ekološka tehnološka 



katastrofa, a bez prave Komarnice opet gubitak. Termoelektranu praviti na ovaj način je potpuna katastrofa. 
Ekološki problem i 27 poglavlje, zna se dobro, Daliborka i ja smo iz te branše, koštaće dvije, tri milijarde. 
Nije tu ministarka nadležna za to. Pozvao sam je prije deset dana telefonom preko kabineta da bih joj to 
saopštio. Rečeno mi je da će mi odgovoriti za pola sata jer je bila neka ambasadorka. Nije ni kroz deset 
dana. Dabogda da je pametnija i da joj ne treba moja pamet niti onih 12 rezolucija. Više me neće dobiti. 
Tako da znate kakav ću biti u sljedećem.  
 Gospodine Abazoviću, mi ćemo svakog mjeseca polemisati o najvažnijim stvarima Crne Gore. Ne 
bih volio da ponavljate pa da ponovim određeno pitanje, dobio sam odgovor, nijesam ga ni pročitao, niti me 
interesuje to. Interesuje me što ćete reći i da li ćete dati riječ.  
 Današnja tema, sad sam vam rekao je ona prioritetna po Crnu Goru. Vi ste rekli kumulativno, ja Vas 
preklinjem da završim danas. Molim Vas bio sam korektan jer ću Vas da pomenem i Vašu ulogu iz ozbiljne.  
 Gospodine Abazoviću, borba protiv endemske korupcije i organizovanog kriminala, ja to nazivam 
demontaža kriminogenog režima, ubijanje one aždaje trokrake, sintetičke, koja je ugrabila Crnu Goru. To je 
tranzicija od autokratije ka funkcionalnoj demokratiji itd. da ne oduzimam vrijeme. To je suština, to je 
moralno, ekonomska je pretpostavka, kao i evropske integracije. To sam vam postavio prije 14, 15 mjeseci 
i Vama i prethodnom premijeru Krivokapiću, i ništa se nije desilo. 
 Slušajte me ono što je Andrija rekao, ukrao mi je jednu strašnu tezu, da imate, da ste ne znam 
kakav i gospodin Novović, da je ne znam kakav, da imate fenomenalnu vladu, a ne vladu kojoj je upitna 
podrška i stručni kapacitet pojedinih, ne možete tu aždaju ubiti. To možete samo i može samo ako se 
okupimo svi zajedno, slobodni, rodoljubi u borbi protiv organizovanog kriminala. Bio sam u pravu kada sam 
rekao reforme bezbjednosnih službi i bio sam u pravu otvorite dosije. Ko je bio špijun zbog moralne obnove 
Crne Gore, a ne da bi nekome rekao. Bio sam u pravu, kada sam rekao mora biti reforma Policije i stvoriti 
specijalni policijski tim novi i jaki. Bio sam u pravu kada sam rekao treba promijeniti Zakon o krivičnom 
postupku. Nema zastarijevanja ako si pljačkao državu, kaznena politika dići gore u krivičnom procesu, dići 
policiju pred istražnim radnjama na mnogo više. Bio sam u pravu kada sam govorio o tužilačkom zakonu. 
Sad mi neko ovdje nešto priča, što mi ne kažete bre da sam prevrnuo sto u januaru mjesecu kada je bio 
Krivokapić, kada je bio Leposavić i kada su naši predlozi zakona odbijeni, bio je prethodni predsjednik, 
potpredsjednica da ne pričam što, digao sam sto gore, jer sam znao gubimo godinu i kusur dana. 
 Znači, kumulativno, ako su mogli da pričaju jednu istu priču dva sata mene ćete puštiti jer ću Vas na 
kraju da pomenem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 14:50:48) 
 
 Poslaniče Raduloviću samo trenutak poslaniče Raduloviću, dogovorili smo se kumulativno to 
vrijeme je takođe isteklo. Naravno, ovdje je danas bilo više puta prekoračenje vremena od drugih poslanika 
sa te strane ću svakako i vama, ali ja vas molim u naredna dva minuta da završite. 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (27.05.22 14:51:02) 
 
 Gospodine Abazoviću, slušajte me nešto.  
 Sudski savjet moramo rad izaberemo, molim preklinjem da se jave najbolji oni koji kažu da su 
pravnici, da najbolji oni koji su iz Konferencije sudija, već za trojicu ja bih glasao. Za one koji su u javnosti, 
da sad ne kažem, moramo Agenciju za borbu protiv korupcije, takozvanu, napraviti bez prefiksa takozvanu. 
 Gospodine Abazoviću, tek tada možete izvršiti ili ciljano ili ukupno izbor i reizbor sudija i tužioca i 
policije. Tek tada, sjećate se kad sam ja pomenuo veting, niko pojma nije imao prije 14 mjeseci, sad pričaju 
svi veting, veting pa kažu može ne može. Pa ne može ukoliko diktatura postoji, može ako ima demokratije. 
Tek tada možete efikasno krivičnu pravdu, svi lopovi, efikasno u Spuž, tek tada možete i ono što znači 
krivična politička odgovornost kroz lustraciju. Tek tada možete kompenzaciono svi oni koji su bili žrtve 
totalitarizma, pričam o tome, moramo im vratiti određene benefite svi oni koji su bili u zatvore moramo im se 
izviniti.  
 Gospođo Đurović, svake nedjelje zajedno da sjedite, zajedno sa šefovima poslaničkih klubova i da 
donosimo državničke odluke o izboru svega i promjenu stava. Ne može oni da donose zakon o Vladi, da ne 
bude usaglašen sa zakonom o Skupštini, zakonom o predsjedniku i sa možda ustavnim promjenama. 
 Evo na kraju ću nešto što je test za vas i za Novovića. Ja sam vama uputio zahtjev da ispitate pet 
ovih mojih krivičnih prijava. Krivična prijava koja je data 14. februara 2011. godine protiv devet lica za 
pljačku u Elektroprivredi, krivična prijava koja je data 13.10.2014. godine, protiv 32 lica. Slušajte ovo ko su -
Veselin Pejović, Dragan Rakočević, prethodni predsjednik Privrednog suda i sudija, Blažo Jovanić, Veselin 
Perišić, dio stečajne mafije, Vesna Medenica i Ranka Čarapić. Znate li koga treba dodati još - Stankovića, 



Katnića i čini mi se Radonjića, koji je bio policajac, koji je stalno govorio profo ja ne znam, ja ovo ne mogu 
da se snađem, ne mogu ovo da saberem.  
 Imam krivičnu prijavu od 2017. za ono što se dešavalo u Komarnici. Za ono što se dešava u 
Termoelektrani, za pljačku skoro četiri miliona tona crvenih boksita preko ofšor firme, zato sam to uputio 
Vama, zato što odmah hitno sve ovo morate da zaustavite i preispitate. Nemojte da se igrate sa 
milijardama i sa budućnošću Crne Gore.  
 Zamolio me gospodin, u vezi švajcaraca da vam javim, moj drug Senić, daj učinite nešto za te 
moram reći nesrećnike - 800.000 eura duguju. 
 Sad ću da vam kažem nešto, znate li kakav je bila reakcija kada sam prije 10 - 15 dana pokušan je 
ponovo atentat na mene, kao prije pet godina, da li sam Vam se obratio? Ne. Da li sam nešto bio drugačije 
raspoložen? Ne. Javio sam se samo direktoru Policije bo je u Zagrebu na jednom sastanku, kazao mu o 
čemu se radi, on je odmah angažovao agente, tužioce, a ja toj mafiji kažem, da nije ovaj Parlamenat majku 
i oca, imam petlju mene nećete prestrašiti, a vama je sudbina u Spužu. To je jedan od ovih 56 koji su 
opljačkali Crnu Goru i pljačkaju Crnu Goru. Njihov bilans je minus 10 milijardi. Tražim od vas i od svih 
slobodnih ljudi, svih rodoljuba da budu kao ja, a ja idem istom maršutom uveče, ja se ponašam  isto i nema 
šansi da ću se prepasti. Zato sam vam rekao - imate li petlje? 
  
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 14:53:11) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Raduloviću iako je značajno prekoračio vrijeme, shvatam da se više neće 
javljati, jer ste tako prokomentarisali. Uvaženi premijer ima pravo na odgovor.  
 Uvaženi premijeru, Vi se potrudite da ne bude vrijeme za odgovor skladno vremenu koje je poslanik 
iznosio, ali u svakom slučaju tu ste i sigurna sam da ćete odgovoriti na sva pitanja.  
 Izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (27.05.22 14:53:43) 
 
 Hvala, predsjednice.  
 Dakle, uvaženi poslaniče Raduloviću dostavio sam pisani odgovor, ali želim zaista da o nekim 
temama koje ste Vi pokrenuli ne polemišem, ali podijelim neka svoja razmišljanja i na kraju što bi se reklo i 
dam Vam riječ.  
 Prvo, mene raduje da u ovoj Skupštini imamo neku lepezu, a Vi spadate u one ljude koji zaista 
pokreću teme koje možda za mnoge građane nijesu toliko interesantne u ovom trenutku, a od suštinskog 
su značaja. Sada ste isto pomenuli stvar koju bih volio da mnogo više tretiramo u javnom prostoru, a to je 
kako da nadolazeće nepredvidive krize što bolje menadžiramo i kako da našu zemlju pozicioniramo na 
način da ona stvarno odgovara svrsi građana i da ne dođe do ovoga što je trenutna situacija da imamo 
krizu i sa natalitetom nego da gledamo kako da stvaramo uslove da zemlja bude sa što više stanovnika u 
smislu da ljudi ovdje vide svoju budućnost i sa boljim životnim standardom i zato sam Vam jako zahvalan. 
Dakle niko ovdje ni u pitanjima niko neće pokrenuti da smo mi u jednom velikom trendu inflacije, da će to 
da izazove značajne šokove, da je nemoguće da to ne pogodi Crnu Goru. Dok mi pričamo o nekim temama 
o kojima ili ne znamo dovoljno ili koje nam se čine nekako markentiški da bi dan, dva zadovoljili sopstvene 
sujete život ide dalje. Zato Vas mnogo podržavam u onome što su Vaša nastojanja da strateški promislimo 
stvari nezavisno od toga ko će biti na vlasti ko će biti u vladi svi želimo, vidimo budućnost u svojoj zemlji i 
želimo da idemo nekako naprijed i u tome imate punu podršku.  
 Pomenuli ste stvar koju želim da istaknem, a to je energetika. Vi ste jedan od najvećih stručnjaka 
koji je ikada govorio o tome i volio bih, izvinjavam se prvo u svoje ime što nijesmo održali naš jedan 
sastanak za koji ste me pitali, izvinjavam se, ali želim da podijelim ono što bi trebalo da bude nekako 
strateško opredjeljenje Crne Gore. Mi moramo da idemo ka izgradnji novih energetskih objekata. Naravno, 
naši novi energetski objekti trebaju da budu što više ili u fulu proizvodinje zelene energije. Lično mislim da 
to nije ni komplikovano da se uradi, razumijem da postoje različiti interesi, izgubili smo i ovu prethodnu 
godinu nedonošenjem brzih odluka i sada smo došli u jednu situaciju koja građane možda ne zanima, ali 
čak i sjutra da potpišemo neki ugovor izgradnju neke solarne elektrane isporuka panela zbog ogromne 
potražnje ne može da se desi odmah nego je potrbno između godinu ili godinu i po dana. Tako da ne treba 
da gubimo korak, treba da se vratimo, ovo su suštinske stvari o kojima ste Vi pričali. Ovo je suština, što 
ćemo da radimo sa Lukom Bar, što ćemo da radimo sa auto-putem, što ćemo da radimo u energetici, kako 
ćemo dostupnost naše destinacije kao turističke da poboljšamo, da li će ljudi i dalje da apliciraju za vizu na 
način kako to rade prethodnih 30 godina da šalju DHL-om iz jedne ambasade u drugu ambasadu da to ide 



u Crnu Goru ili ćemo ubciti softver koji su ubacile mnoge zemlje svijeta i ljudi imati lakši pristup. To su stvari 
koje lično mene zanimaju. Zaista to su teme koje mene inspirišu. Dijelim Vaše mišljenje, dijelim i Vašu 
kritiku da mi previše vremena trošimo na stvari koje su nevažne koje nam čine možda neko zadovoljstvo u 
momentu, ali od kojih nikakvu korist nijedan građanin nema. Nikakvu, naprotiv, ima samo štetu. Jer i kad 
vidi svađu, kad vidi nerazumijevanje budi mu loša, negativna osjećanja kod ljudi onda normalno i 
kreativnost, sama kreativnost opada. Umejsto da se borimo i nadam se i pozivam vas da jedan predlog koji 
ste zajednički uputili oko digitalnih nomada što prije date u proceduru, da pokušamo da iskoristimo jednu 
situaciju koju vi dobro poznajete to je onaj, nije šering u smislu da određene kompanije sada zbog i zbog 
agresije Ruske Federacije, ali generalno i zbog korone se sele sa istočnih tržišta više, bliže Evropskoj uniji 
da iskoristimo priliku da neku od tih kompanija involvirmao u Crnoj Gori, pošto postoji interesovanj. Ako 
budemo mi mislili da ćemo svojim internim svađama da stvaramo ambijent gdje će neko htjeti da dođe prije 
nego u neku zemlju susjedstva to se neće desiti.  
 Važnu stvar ste rekli, zašto lično pokušravam da dam doprinos i Vlada će sigurno pokušati svi 
pokušavamo to je da imamo dobru regionalnu saradnju. Vi ste otvorili krucijalno pitanje koje mnogi građani 
žele, i političari, da zloupotrebe. Oni regionalnu saradnju doživljavaju kao neko neprijateljstvo. Stvarno ne 
mogu da se pomirim nekad sa činjenicom, ako neko misli da je Evropskoj uniji interesantno da svaki 
premijer koji dođe priča protiv onog drugog i optužuje neko Srbiju, neko Albaniju, neko Kosovo, neko Bosnu 
i Hercegovinu, neko Makedoniju, neko Bugarsku, neko Crnu Goru, ako neko misli da je to dobra politika i 
motivaciona za nekog, stvarno mislim da su ljudi u velikoj zabludi. Ako ne možemo da pomognemo svojim 
susjedima najmanje što možemo da uradimo je da ne budemo protiv njih. To ja naša obaveza. Mislim da mi 
možemo da podignemo komunikaciju na mnogo veći nivo, mislim da mi treba da pošaljemo poruku da 
možemo da se dogovoramo oko stvari, prije svega, oko ekonomskih stvari, a one vode ka političkim 
stvarima. One vode ka ateriranju političkih odnosa u regionu. Mislim da samo ako neko ne bude ometao taj 
proces da ćemo mi da uspijemo. Lično mislim, a znam da Vi razmišljate na sličan način da u ovoj zemlji kad 
ne bi bilo opstrukcija ona bi za godinu, dvije mogla da iskorači značajno, a za pet ili deset da bude možda i 
evropski hit. Samo da ljudi, ne da urade nešto u prilog tome, nego samo da ne stopiraju i svojim 
zalaganjem ne usporavaju one koji imaju neku motivaciju da rade. Svako pitanje otvoreno koje ima Crna 
Gora može da se riješi, svako, stojim iza toga, ali zato mora postojati razumijevanje i politička podrška. Vi 
ste sad rekli ključnu stvar - ako mi želimo da sjednemo zajedno sa poslanicima, svim šefovima poslaničkih 
klubova i donesemo tri, četiri krucijalne odluke mi možemo da iskoračimo. Ako ne budemo željeli da 
sjedimo i budemo željeli da optužujemo neko DPS, neko DF, neko Demokrate, neko URA, neko da kaže 
meni je urađeno ovo pogrešno ne želim, mi ćemo samo da tapkamo u mjestu, a tapkanje u mjestu u 
globalizvoanom svijetu znači regresiju i znači put unazad.  

Tako da nije ni toliko komplikovano, prihvatam ovaj izazov koji ste iznijeli i da sjednemo svi zajedno, 
nije važno ko je inicijator u kom formatu, bilo koji je značajan samo da se oko nekih strateških nacionalnih 
interesa dogovorimo. Tačno, to ne možemo da uradimo ako budemo imali izbor kvalitetnih ljudi na čelnim 
pozicijma pogotovu u pravosuđu. Znam da ste vi više puta polemisali ste i sa mnom i prije godinu dana za 
veting, ova zemlja ne znam da li je spremna za veting, veting je komplikovan proces, ali Vi ste idejno 
mnogo dobro postavili stvari. Nije na radost jer je to ružna vijest, ali je tačno da neka imena koja ste 
pročitali su procesuirana možda po drugim osnovama. Mislim da i neka koja ste pročitali postoje osnovana 
sumnja da se i prema njima preduzmu neke aktivnosti. Nadam se da će se to desiti, samo želim da vam 
dam riječ da kao što Vi ne odustajete ni ja neću odustati. To je to. Isto dijelim ovo mišljenje, nijesmo se 
uopšte promijenili sticajem okolnosti što smo promijenili odluke imamo iste navike, iste rute svi svoja neka 
ista interesovanja. Mislim da ste Vi danas pokrenuli ono što bi trebalo da bude mnogo značajno za političko 
razmišljanje, a to je strateško planiranje.  
 Završavam, sa prostornim planom, Crna Gora mora dobiti prostorni plan. Nijesam neko ko ga može 
vrednovati na taj način kao što ste vi rekli, sigurno da može i da bude bolji ne mislim da je to toliko loš 
dokumenat, ali nama prostorni plan treba jer mi ne možemo da idemo niti u izgradnju turističkih objekata 
niti u izgradnju infrastrukture, niti u izgradnju energetskih objekata ako nemamo dokumentaciju. Boljka ove 
zemlje je što nema dokumentaciju svi se vade na to niko ne može da dobije građavinsku dozvolu, niko 
ništa ne treba da uradi, treba da se planiraju novi aerodromi, o čemu mi razmišljamo. Mi ne možemo da 
damo koncesiju na postojeće ili ne znam hoćemo li ili nećemo umjesto da razmišljamo da pravimo nove, da 
razumijemo povećanje avio saobraćaja koji će tek da dođe za pet ili deset godina. Mi danas da počnemo 
da radimo neki hotel sa pet zvjezdica treba nam tri godine ili tri i po godine ili četiri godine da ga stavimo u 
funkciju.  

Ja Vas u tome pozivam ne za razumijevanje, nije to stvar ove vlade, to je stvar koncepta za koji se 
mi zajednički vrednosno borimo. Da li mi hoćemo svakog da izmaltretiramo i da godinama ne može da 
dođe do nečega što bi bilo dobro za našu državu ili ne? Da li mi mislimo da treba da budemo ekonomski 
zavisna država ili ekonomski nezavisna država? Da li mi za energetiku razmišljamo na sličan način? Da li 
treba da uđemo u gasovode? Lično mislim da da, da ne treba da ostanemo van mreže, naravno na način 



na koji to rade ozbiljne države i sa partnerima koji su dokazani u tome. Da li mi treba da radimo cementaru 
u Pljevljima poslije toliko decenija priče o cementari? Mislim da da. Iste će priče da budu, razumijem naš 
mentalitet, radite za ovoga, radite za onoga. Ko god želi da radi, da otvara nova radna mjesta u skladu sa 
zakonom više je nego dobrodošao. Mislim da na taj način treba da razmišljamo. Treba da poboljšamo 
putnu infrastrukturu sa susjedima. Neće to značiti manje Crne Gore, to će značiti više Crne Gore. 
Otvorenost sistema će značiti više Crne Gore, veći ponos svih nas pojedinačno, veći ponos svakog 
građanina Crne Gore, s većom mobilnošću, s više biznisa, s dobrim vibracijama koje šaljemo i naši ljudi će 
više imati priliku da putuju lakše i drugi ljudi će nekako doći u Crnu Goru. Šta je izazov za Crnu Goru - 
samo da dovedemo ljude. Turizam doživljavam kao hobi i veoma sam zainteresovan za njega možda zato 
što živim na primorju. Stojim pri tome da je za Crnu Goru samo važno da dovede ljude. Svakoga koga 
dovede jedan put u 80% slučajeva ti ljudi imaju jako lijepe riječi za Crnu Goru i oduševe se zemljom. To 
znači da moramo da otvaramo nova tržišta. O čemu mi pričamo u 21. vijeku.  
 Mi smo juče dali smo olakšice za Saudijsku Arabiju. Flynas će početi da operira od 01.06. Prošle 
godine bilo je dosta podsmjeha u Crnoj Gori kada su se otvorili letovi sa Kazahstanom, 26.000 ljudi je došlo 
iz Kazahstana. Većina njih su veoma zadovoljni onim što su imali prilike da vide, da osjete u Crnoj Gori i 
cjenovnom politikom su zadovoljni. Mi treba da otvaramo nova tržišta i da vidite kako će onda da se sve i 
percepcija o zemlji mijenja. 

 Drugo, međunarodna vidljivost Crne Gore nije velika. Ljudi i dalje ne znaju za Crnu Goru. U 
dovoljnom mjeri ne znaju za Crnu Goru. Oni mnogo više i mnogo lakše imaju asocijaciju kada je riječ o 
Dubrovniku. Ne kažem da mi možemo Dubrovnik tek tako da stignemo, ali moramo da činimo čudo da se 
zemlja reklamira u svakom mogućem smislu, da asocijacija ljudima na Crnu Goru da je to neka zanimljiva, 
atraktivna zemlja koja je zemlja mogućnosti, koja otvara neke nove vizije, neke nove horizonte. Potražnja 
za novim tržištima je velika. Čak 80% građana Evropske unije ove godine će ići na odmor. To je 400 
miliona ljudi. Nama treba jedan mali procenat njih da bismo imali uspješnu turističku sezonu. Ali, ako mi 
stalno šaljemo negativne pesimističke poruke da ne možemo da uspijemo, da je ovdje nešto vanredno, da 
je ovdje neka svađa, neka tenzija, vjerujem da će nas ljudi izbjegavati i da će nas druge države prestizati. 
Da se to ne bi desilo, uz izvinjenje za ovo veliko prekoračenje, pružam Vam vam ruku kao nekome ko je 
uvaženi profesor u Crnoj Gori, neko ko je dosta mlađi od Vas da zajedno, kako ste Vi rekli, patriotski 
razmišljamo o svim temama donesemo najbolje odluke. Od onoga što zemlji bude bolje svima nama će biti 
bolje pojedinačno. Ono što nam bude gore svima nama će biti gore pojedinačno. Tako da sam Vam 
zahvalan i veoma cijenim Vaš doprinos. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 15:07:58) 
 
 Zahvaljujem predsjedniku Vlade na odgovorima. Zahvaljujem i uvaženom poslaniku Raduloviću.  
 Nastavljamo dalje po redosljedu.  
 Ispred Kluba poslanika Bošnjačke stranke, s obzirom da je došlo do određene rotacije, pitanje će 
postaviti poslanik Suljo Mustafić. Izvolite, kolega. 
 
 
 SULJO MUSTAFIĆ (27.05.22 15:08:19) 
 
 Zahvaljujem.  
 Dakle, najprije se želim zahvaliti predsjednici Skupštine na razumijevanju za ovu rotaciju i 
predsjedniku Kluba poslanika SNP-a gospodinu Ivanoviću koji je imao razumijevanja za neodložnu 
partijsku obavezu koja nam slijedi nakon ove skupštine.  
 Poštovana predsjednice Parlamenta, poštovani predsjedniče Vlade, uvaženi članovi Vlade, 
poštovani građani,  
 Na osnovu člana 187 Poslovnika postavio sam sljedeće pitanje predsjedniku Vlade - šta će Vlada 
Crne Gore uraditi i Vi lično u narednom periodu na polju intenziviranja procesa evropskih integracija čiji je 
zastoj bio evidentan u prethodnom periodu? 
 Kratko obrazloženje.  
 Protekli period od gotovo godinu i po dana značio je potpunu stagnaciju u pristupnom procesu, 
odnosno evropskim integracijama. Zastoj u evropskim integracijama bio je evidentan na planu zatvaranja 
određenih poglavlja, a to je konstatovano i u Izvještaju Evropske komisije i izvještajima drugih institucija. 
Ujedno tokom mandata prethodne vlade došlo je i do izmjena u pregovaračkoj strukturi, što je dodatno 
uzrokovalo nesnalaženje i probleme u procesu pregovaranja gotovo u svim segmentima. Od ove 43. Vlade 
očekuje se ubrzanje tog procesa i postizanje mjerljivijih rezultata koji bi Crnu Goru ponovo doveli na čelo 
tog procesa kada je Zapadni Balkan u pitanju. Još važnije da učinimo da crnogorsko društvo krene putem 



potpunog usvajanja evropskih standarda, što otvara perspektivu za boljitak, demokratizaciju i ekonomski 
razvoj, a što je u interesu svih građana Crne Gore. Šta se dešavalo u periodu prethodne Vlade možda je 
sada izlišno i govoriti, ali da podsjetimo. Zastoj u evropskim integracijama, nije zatvoreno nijedno 
pregovaračko poglavlje, nema ispunjavanja mjerila iz pregovora, ignorantski odnos prema apelima iz 
Evropske unije da se zakoni moraju uskladiti s evropskom legislativom, izmijenjena pregovaračka struktura 
dovođenjem nekompetentnih, neznavenih i nedoraslih kadrova u te strukture, izostanak političkog dijaloga 
i, što je za nas bilo najbolnije, pogoršana bezbjednosna situacija u državi i od faktora stabilnosti Crna Gora 
je u mandatu prošle Vlade postala država ili društvo u kome je bio narušen međunacionalni sklad. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 15:11:16) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Mustafiću.  
 Pravo na odgovor premijera. Izvolite, premijeru. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (27.05.22 15:11:26) 
 
 Hvala, uvažena predsjednice.  
 Uvaženi poslaniče Mustafiću, hvala na pitanju. Pošto smo danas uveli praksu da ne čitamo 
odgovore koji su dugi, dostavio sam Vam pisani odgovor. Mislim da je Vaše pitanje, pa i Vaše neke dileme 
koje ste otvorili da su na mjestu i uvezuje se onim što smo i ranije danas tokom Premijerskog sata 
razgovarali, a to je da svi moramo da uložimo više napora kako bi naš evropski put dobio na dinamici i kako 
bi uspješno bio okončan u što je moguće kraćem periodu.   

Dakle, samo želim da kažem da, kada je riječ o zatvaranju poglavlja, novom metodologijom ne 
možemo da zatvaramo poglavlja dok se ne riješe mjerila iz poglavlja 23 i 24. Moj apel, još jedanput ili ne 
znam koji put danas, da zajedno sa svim poslaničkim klubovima u ovom periodu proljećnjeg zasijedanja, 
nijesmo limitirani, ali bilo bi dobro da u ovom periodu do 31. jula nekako pošaljemo poruku da makar dio tih 
pitanja, ako ne i sva jer nijesu toliko komplikovana osim ako hoćemo da sami imamo percepciju o tome da 
je nešto tu baš teško odraditi, ne dijelim taj stav, da mi pošaljemo poruku da možemo da idemo prema 
završnim mjerilima. U momentu kada to budemo imali kao završna mjerila, brojna poglavlja će moći da se 
vrlo brzo ili automatski zatvore jer su mnogi pregovori u kontekstu drugih nekih poglavlja došli do samog 
kraja, a ono što bude bilo tehničko pregovaranje do kraja sigurno će iziskivati još jedan vremenski period.  
Ovo je momenat kada mi možemo da doživimo tzv. big bust  da se bustuje evropski put Crne Gore u smislu 
da pošaljemo poruku da mi ne samo da smo lideri u integracijama nego mi završavamo obaveze. To se 
nije samo dešavalo u prethodnih godinu i po dana. Taj politički dijalog je nedostajao godinama za nama. 
Vjerujem da smo sad stvorili neku dobru osnovu koja bi trebalo da efektuira, vjerujem da će da efektuira 
nekim dobrim i pametnim mudrim odlukama za državu, svi zajedno, u jednoj pristojnoj atmosferi. Da 
konačno ovo što ste Vi naveli, što ste pročitali kao neke dileme, na kraju da jednu po jednu eliminišemo sa 
dnevnog reda u smislu da završavamo svoje obaveze.  

Vi ste pitali u pitanju možda zvuči sada neprimjereno, ali mislim da je dobro zbog građana šta sam 
ja lično uradio na tome da se taj put ubrza. Evo ja ću vam reći i sam sam se iznenadio naravno tražio sam 
od svojih kolega da izvade pregled stvari u 29 dana koliko sam u kabinetu zvanično, ne računajući da su 
neki dani bili neradni, za mene njeisu, ja sam imao 42 susreta, direktna 42 susreta, ovo su pojedinačni ne 
grupni. Između ostalih evo da ne čitam sva imena, ali sa Karen Donfried, sa Gabrielom Eskobarom, sa 
Šarlom Mišelpm, sa Oliverom Varhelijem, sa Tonino Piculom, sa Ketrin Debol, sa Vladimirom Bilčikom, sa 
Dejvid Mekalister, sa Žozep Borelom. Imao izlaganje u Evropskom parlamentu, sa Ursulom fon der Lajen, 
sa Tomasom Vajsom, sa Kristinom Georgijevom, sa Andrzejom Dudom predsjednikom Poljske, sa 
Andrejom Plenkovićem, Stevom Pendarovskim, Albinom Kurtijem, Alarom Karisom predsjednikom Estonije, 
Aleksandrom Vučićem, Havijerom Betelom, Viktorom... , Kirilom Petkovim premijerom Bugarske i mnogim 
drugim da ne čitam sad sva imena. Šta je cilj? Nije ovdje cilje nikakvo povećanje vidljivosti Crne Gore iako 
to mislim da je isto dobra stvar. Ovdje je cilj da mi moramo da ubijedimo naše parntere, da mi možemo da 
završimo posao. Cilj je da oni razumiju da je takva politička klima u Crnoj Gori da je promijenjena politička 
klima u Crnoj Gori i da smo mi spremni da završimo posao. Jer, ako posao završimo, a oni to iz pilitičkih 
razloga ne prepoznaju, što nije da se nije dešavalo u prethodnom periodu, pogledajte Sjevernu Makedoniju 
i Albaniju sa kojima se ne mogu otvoriti pregovori. Dakle, nije da se nije dešavalo u prethodnom periodu. 
Mislim da bi došlo i u jednu jaku nezgodnu situaciju. Cilj je da jednom dobro zdravom diplomatijom 
objasnimo da Crna Gora koja ne proizvodi nikakvu veliku konkurenciju u odnosu na druge evropske 
države, zbog svoje veličine u ekonomskom smislu, pa ni u političkom smislu može da bude ta zemlja koja 
će da bude motivator i drugih u regionu i da idu naprijed.  



Vjerujte da sam vrlo zadovoljan da ne kažem oduševljen da to ne bi bio sad neki utisak koji je 
pogrešan, vrlo zadovoljan kakva je naša međunarodna pozicija u ovom trenutku. Naravno, nije ona 
vjerovatno plod zasluga naših i dalje, nego malo je plod dešavanja na geopolitičkom planu. Ali definitivno 
se osjeća da i Evropskoj uniji i SAD-u treba neki poztivan primjer u regionu. Ako postoji zemlja koja to 
može da isporuči to je Crna Gora. Ako to mi ne prepoznamo zbog nekog svog sitnog političkog interesa 
zbog nekog osjećaja da možda neko nije perfektan kandidat ili jeste kandidat ili da nešto drugo nije 
ispoštovao možda po nekoj drugoj osnovi, pa zbog toga ne želi da bude dio procesa, mislim da ćemo 
napraviti stravičnu grešku. Moj apel je da se povučemo od takvih stvari, da napravimo pola koraka unazad, 
svi zajedno da napravimo pola koraka unazad da bi napravili jedan veliki, to nije korak to je onda već i 
jednu dioniocu puta da zajednički prođemo.  
 U tom kontektstu zahvaljujem Vama na pitanju i spreman sam i dalje kapacitetu u kojem mogu 
zajedno sa svim ostalim ministrima da dam doprinos tome, ali da bi taj doprinos bio efektan i da bi mi mogli 
da isporučimo to što oni traže diliver, da isporučimo rezultate treba nam razumijevanja ovog visokog doma i 
ja sam siguran da ćete i Vi lično dati veliki doprinos da se do tog razumijevanja zaista konačno i dođe. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (27.05.22 15:18:30) 
 
 Zahvaljujem premijeru. 
 Sada pravo na komentar odgovora ima kolega Mustafić. 
 Izvolite kolega. 
 
 
 SULJO MUSTAFIĆ (27.05.22 15:18:40) 
 
 Zahvaljujem potpredsjednice. 
 Dakle, predsjedniče Vlade prvo hvala Vam za pisani odgovor koji ste dostavili u primjerenom 
vremenu Poslovnikom. Drugo, ja sam bio vrlo jezički precizan, jer sam profesor jezika između ostalog, tako 
da i o tome vodim računa, pitao sam šta ćete uraditi, a ne šta ste uradili naravno, jer za 23, 24 dana logično 
da se ne može uraditi ni gotovo ništa. Ali u svakom slučaju hvala Vam za informaciju šta ste uradili u 
prethodnih mjesec dana. 

 Međutim, ja sam pomenuo nekoliko sekvenci iz rada prethodne Vlade upravo želeći staviti do 
znanja Vama ili Vas podsjetiti, a Vi to dobro znate, a i javnost kako ne treba raditi. Dakle, prošla Vlada je 
bila obrazac kako ne treba raditi kada su u pitanju evropske integracije i prošla Vlada je bila obrazac kako 
ne treba raditi u mnogim drugim segmentima. Vi znate da mi predstavljamo ovdje manjinske narode i 
ilustracije radi, za godinu dana Vlada je za 56,57 ili 58 sjednica nijesam siguran imenovala preko 400 lica 
na određenim pozicijama u ministarstvima, direktoratima i svim drugim mjestima gdje se ta lica imenuju, a 
za to vrijeme razriješila 340 osoba sa raznih pozicija. Od tih 340 osoba više od 70 je bilo pripadnika 
manjinskih naroda. Ovdje nije riječ samo o ljudima koji pripadaju jednoj političkoj partiji nego manjinskim 
narodima, a od ovih 400 lica imenovanih jedva da je 20 bilo pripadnika manjinskih naroda. To govori o 
tome šta je ta Vlada radila na planu odnosa prema manjinama i neke termine koje smo upotrebljavali ranije 
dok smo se nalazili u opoziciji, doduše konstruktivnoj opoziciji uvijek, da je ono što je radila Vlada bilo vrlo 
blizu etničkom čišćenju iz određenih institucija, posebno kada su u pitanju obrazovne institucije. Dakle, to je 
nešto što je model koji ne treba više nikad da se desi u Crnoj Gori.  
 Kada su u pitanju pregovaračka poglavlja, pregovaračka struktura, Vi to dobro znate da promjenom 
vlasti se ne mijenja struktura pregovaranja da struktura ostaje uglavnom ista ili se donekle promijeni. Model 
koji je promijenila prethodna Vlada tolika izmjena pregovaračke strukture je dovela u pitanje proces. Sve i 
da su ti ljudi vrlo znaveni, da su eksperti, da ne upotrebljavam taj termin koji je bio jako popularan, to nije 
dobro, a kamoli kad dovedete nekompetentne, neznavene i nedorasle zadatku. To je druga stvar. 

 Treća stvar ono što je možda najbolnije u svemu tome je da je učincima u prethodnoj Vladi, koja 
treba primjer kako ne treba raditi, obesmišljeno sve ono što je rađeno ranijih deceniju u pregovaračkom 
procesu, dovedeno u pitanje, i naravno dovedeno u pitanje i evropski put Crne Gore. Čak se počelo 
ozbiljno sumnjati da li vi zaista idemo evropskim putem, da li idemo prozapadnim putem i što je 
najtragičnije porastao je euroskepticizam u Crnoj Gori. Toga niije bilo ranije. Ajmo da promijenimo tu 
paradigmu, da promijenimo taj model, da unesemo ovo o čemu ste Vi pričali, a imaćete našu ispruženu 
ruku i naše glasove za sva potrebna rešenja i zakone koji su bitni i za privremena mjerila i za ona trajnija, 
odnosno konačna, da promijenimo taj model svi zajedno, da pošaljemo poruku da kao društvo imamo 
makar evropski konsenzus ako ništa drugo. Oko ostalih pitanja se vjerovatno nećemo nikada složiti ili se ne 
možemo složiti. Ali makar kad je u pitanju evropska perspektiva ja vjerujem da možemo da vratimo 



povjerenje i političkih subjekata, a samim tim i da euroskepticizam bude sveden na najnižu moguću mjeru. 
Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 15:23:30) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Mustafiću. 
 Pravo na odgovor komentara ima premijer. 
 Izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (27.05.22 15:23:40) 
 
 Dakle, ovo što sam  pročitao i što sam rekao, tačno je da se odnosi na rad kabineta u prethodnih 29 
dana, ali to je postavljanje infrastrukture na kojima treba da se gradi naša evropska priča. Jer ako mi 
donesemo odluke, a niko ih ne razumije nijesmo ništa napravili. Mi smo sada postavili infrastrukturu, 
obavijestili smo svoje partnere šta su naši ciljevi, šta su naše namjere i sada je zajednički interes i 
zajednički cilj i Vlade i Skupštine, da ja sam pomenuo 31. jul, nije nikakav dead line, što bi se reklo, bar bi 
bilo idealno, ali da u toku ljetnjih mjeseci ako to može ikako mi imamo situaciju koju možemo da isporučimo 
rezultate.  Zašto, da bi oni u septembru bili evidetirani u .... ukoliko se to ne desi do tada, ne kažem da ne 
mogu da se evidentiraju možda u nekoj kasnijoj fazi, ali definitivno bi značilo da smo malo izgubili korak, a 
smatram to jako nepotrebnim. 
 Kada je riječ o nekim stvarima koje ste Vi govorili iz prethodnog perioda samo da kažem, da se što 
se pregovaračke strukture tiče ona se ne minja, nova Vlada ne namjerava da je mijenja nego namjerava da 
je smanji i da je definiše po klasterima. Naš odnos prema evropskim integracijama iskazan je činjenicom da 
smo uveli ponovo Ministarstvo evropskih poslova, odnosno po prvi put evropskih poslova, prije je bilo 
evropske integracija i da smo jedno potpredsjednika u ovom slučaju potpredsjednicu zadužili kako bi i na 
taj način iskazali neku volju da ova vlada  zaista želi da u tom segmentu napravi najvidljiviji progres.  

Kad je riječ o nekim negativnostima iz prethodnog perioda tu bismo mogli polemisati zato što je bilo 
i ranije nekih negativnosti, naravno da ih je bilo u prethodnoj Vladi, apsolutno prihvatam tu vrstu kritike i ona  
u mnogim segmentima u ovim statističkim koje ste Vi iskazali je tačna, da ne bi bilo neke dileme. Mi ćemo 
se potruditi da lošu praksu ne zadržimo, odnosno promijenimo, a da nešto što je možda urađeno i dobro 
zadržimo odnosno učinimo još produktivnijim. Cilj je da imamo inkluzivnost i na to sam najviše ponosan od 
svega, rekao sam uopšte nijesam opterećen kako neko tumači podršku ili ne podršku ili trajanje, sve je 
nepridvidivo i u životu, pa i u politici, ali trenutno mi smo uspjeli da ostvarimo inkluzivnost. Ne samo 
prisustvom odnosno podrškom brojnih stranaka novoj Vladi, nego i jednim dobrim odnosom koji 
pokušavamo da baštinimo sa svim političkim klubovima u Skupštini Crne Gore, pa i sa rukovodstvom. 
Mislim da je to najviše nedostajalo prethodnoj Vladi, ne možemo da imamo efikasan sistem ako najviše 
institucije sistema ne žele da rade zajedno iz bilo kojih razloga.  
 Zbog toga apelujem da bi eliminisali euroskepticizam moramo ljudima nešto da isporučimo. Ljudima 
nije dovoljno pričati evopsku priču, nije dovoljno, oni žele da vide neke rezltate. Isto tako žele da vide da su 
ti rezultati nagrađeni u Briselu, na nama je sva odgovornost za ovaj prvi dio posla. Za ovaj drugi dio posla 
imamo odgovornost, nemamo presudnu ulogu, ali ako zaista ovaj prvi segment uradimo kako treba 
vjerujem da u kontekstu novonastale situacije zaista će to biti i prepoznato i nagrađeno. Sa tim bi stvorili 
situaciju da Crna Gora ako već treba da postane, a svi navijamo da postane članica Evropske unije, to 
uradi u jako, jako kratko vrijeme. Naravno, sve može da bude i drugačije ukoliko se malo situacija u svijetu 
promijeni, može da bude i drugačija, postojao bi i taj zamor od proširenja, ali vidite da je sada  situacija 
potupno izvrnuta. Trenutno po najnovijoj statistici koju sam vidio prije odlaska u Davos veliki broj građana 
Evropske unije podržava proširenje. Vidjeli ste i situaciju da su dvije članice Evropske unije zatražile 
članstvo u NATO - Švedska i Finska, Crna Gora će ih u tome podržati na samitu u Madridu krajem juna 
mjeseca. To je sad novi momenat, čak i one zemlje koje su bile najskeptičnije, govorim ovdje konkretno o 
Holandiji, koja eto tradicionalno nije to odnos prema Crnoj Gori, nego ima malo veću dilemu oko proširenja, 
čak i u toj državi stepen podrške proširenju narastao na 64%. Ukoliko mi ovaj momentum sigurno ovo neće 
ljude dražati  trajno, pa i sve da se nastavi rat u Ukrajini. U ovom trenutku je to velika tema, ako dozvolimo 
našim nepromišljenim potezima da se ovaj momenat izgubi onda bojim se da će opet u tim zemljama  doći 
do nekog odnosa koji će biti prilično nezanimljiv u kontekstu  proširenja.  
 Zato još jednom apelujem saglasan sa vašim kritikama, spreman da radimo zajedno i zahvalan 
ovome što ste rekli da će i Klub Bošnjačke stranke biti više nego raspoložen da da doprinos tome kroz 
glasanje za ona rješenja koja budu najbolja. Zahvaljujem. 
 



 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 15:29:38) 
 
 Zahvaljujem premijeru na odgovoru. 
 Pravo na stav povodom odgovora ima poslanik Mustafić. Izvolite. 
 
 
 SULJO MUSTAFIĆ (27.05.22 15:29:46) 
 
 Vrlo kratko, ja ću se uvijek ponašati racionalno u skladu sa vremenom i Poslovnikom.  
 Dakle, za svaku pohvalu je Ministarstvo evropskih integracija i to što je potpredsjednica Vlade 
osoba koja je prepoznata svih ovih godina kao neko ko se zaista bavio vrlo ozbiljnim temama i ovim 
pitanjima i studiozno, što je jako bitno, temeljito. Jer temeljnost je nešto što nama nedostaje u Crnoj Gori 
svima, obično radimo stvar od šponde, što bi rekli onako površno. Dakle, to je jako dobro. Naravno ovo što 
ste sada kazali potvrđuje zašto mi nijesmo bili u 42. Vladi iako su zapravo politički subjekti neki nudili nam 
odnosno premijer, da budemo dio te Vlade u njenom početku i poslije u nekakvoj takozvanoj rekonstrukciji. 
Takav odnos prema manjinskim narodima u Crnoj Gori je nešto što je neprihvatljivo, neprimjereno, nešto 
što nije imanentno crnogorskom društvu prije svega, crnogrskoj tradiciji prije svega. Dakle, sama činjenica  
da ste Vi koji dolazite iz manjiskog naroda premijer Crne Gore danas govori o demokratskom sazrijevanju 
crnogorskog društva i to je nešto što je za svaku pohvalu, čime treba da se diči Crna Gora. Crna Gora koja 
u svojoj tradiciji možda nije imala takav primjer, ali to je sada postao primjer i ko zna može biti kasnije 
pravilo za neku drugu poziciju.  

U svakom slučaju imaćete našu ispruženu ruku, našu podršku i na domaćim i na međunarodnim 
adresama, posebno tamo gdje mi politički dopiremo, a to je Evropska narodna partija najbrojnija, 
najuticajnija grupacija u Evropskom parlamentu čiji smo punopravni član. Hvala, naravno još jednom hvala  
poslaniku Ivanoviću koji mi je ustupio svoje mjesto. 
 
 
 PREDSJEDNIC DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 15:31:54) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Mustafiću. 
 Sljedeći će ispred Kluba Crno na bijelo postaviti pitanje poslanik Srđan Pavićević. 
 Izvolite, poslaniče Pavićeviću. 
 
 
 SRĐAN PAVIĆEVIĆ (27.05.22 15:32:03) 
 
 Poštovana  predsjednice Skupštine, poštovani predsjedniče Vlade, gospodo ministri, poštovana 
javnosti,  
 U ime Kluba Crno na bijelo na osnovu člana 187 Poslovnika Skupštine Crne Gore, predsjedniku 
Vlade Crne Gore gospodinu Dritanu Abazoviću, postavljam sljedeće pitanje. 
 Poštovani predsjedniče Vlade, dana 14. maja 2022. godine, ušli ste uz pratnju rukovodilaca Uprave 
policije i svojih saradnika, resornih ministara, u skladišta bescarinske zone Luke Bar. Tom prilikom ste 
otkrili, a samim tim i blokirali, 145.000 paklica cigareta, spremnih za distribuciju i šverc. Konstatovali ste, sa 
vidnim zadovoljstvom i ponosom da je od tog dana šverc cigareta preko Luke Bar klinički mrtav. 
Spoznajom, koju svi imamo, i u Crnoj Gori, a i na žalost i u svijetu da je Luka Bar žarište ili čvorište 
ponajvećeg i najprometnijeg lanca krijumčarenja i šverca cigareta u Evropi,  pretpostavljam da ste svjesni 
da ste Vi lično i mi, kao društvo, po percepcijama stručne i laičke javnosti, ušli u centar osinjeg gnijezda 
jednog od najopasnijih i najkrvoločnijih kriminalnih lanaca. Ovo se dešava po prvi put u novijoj istoriji Crne 
Gore i shodno tome Vas pitam - da li ste kao predsjednik Vlade odlučili da idete do kraja, s obzirom na to 
da je jasno i poznato da pipci ove hobotnice dosežu do svih pora organizovanog kriminala, ali i do visokih i 
još viših nivoa u skoro svim granama i djelovima službi bezbjednosti, politike, pravosuđa, drustva uopšte i 
veoma poznatih likova domaće, pa i inostrane političke i nazovi biznis scene? Odnosno, da li će pojava bilo 
kojeg od zvučnih imena ili funkcija uspjeti da Vas natjera da prekinete ovu akciju?  
 Sljedeće što me interesuje, da li je za ovaj poduhvat dovoljna domaća operativa i logistika, ili ćete 
možda morati tražiti i inostranu partnersku pomoć?   
 Ono što je bitno za sve građane Crne Gore, da li imate procjenu veličine ukupne materijalne štete 
nanijete Cmoj Gori za bezmalo tri decenije bezobzirnog kriminala, koji se odvijao drsko pred očima 
sveukupne domaće, evropske i svjetske javnosti?  



 Poštovani gospodine Abazoviću i poštovane kolege poslanici, na današnji dan 11,6% sveukupne 
proizvodnje duvanskih proizvoda trguje se u sivoj zoni, odnosno švercom i to je na godišnjem nivou, na 
niovu globalnom svjetskom negdje oko 50 milijardi dolara. Evropa kao takva ima problem isti taj, kao 
sastavni dio čitave jedne priče i trpi štetu od 12 do 15 milijardi eura. Činjenica je da osnovne takozvane 
orginalne cigarete se i dan danas proizvode u vrlo jasnim, markiranim i otkrivenim fabrikama u Rusiji, 
Ukrajini, Moldaviji, Rumuniji, Bugarskoj, Sjevernoj Makedoniji i dijelu Albanije. Te cigarete prolaze put koji 
prolaze, novac ide preko ofšor firmi i u povratku iz ofšor firmi biva opran. U ovom poslu postoje četiri 
segmenta. Jedan je produkcija - proizvodnja, drugi je distribucija, treći je skladištenje i četvrti je prodaja. Svi 
ovi elementi su, što se kaže, u talu, svi su se međusobno podijelili i otprilike nose slične količine novca za 
svakog izvođača pojedinačno.  
 Period od 1993. godine do 2001. godine bio je vrlo intigratan period koji je zainteresovao inostrane 
obavještajne i tajne službe, tako da su tajne službe zapadno-evropskih zemalja kao što je Italija, kao što je 
Njemačka i kao što je Velika Britanija došle do određenih frapantnih zaključaka. U tom periodu nepunih 
osam godina kroz Crnu Goru je prošlo, od onoga što je regiostrovano u njihovim službama, preko 10.000 
šlepera, preko 450 kargo letova, smatra se da je na godišnjem nivou bilo 1.250 šlepera i preko 60 kargo 
letova, a sedmično preko 26 šlepera i dva do četiri kargo leta, odnosno na dnevnom nivou je bilo najmanje 
četiri šlepera dnevno koji su švercovani za tih nepunih osam godina. U tih nepunih osam godina mi smo 
oštetili privredu Zapadne Evrope za cijenu od 11 do 13 milijardi eura. Čitava Evropa je trpjela šetu od 11 do 
13 milijardi eura. Ovo su podaci koji su uzeti iz određenih dokumentarnih emisija koje je radio MI6, koje je 
radila italijanska Televizija RAI 3 i koju je radila Njemačka obavještajna služba. Znači, priočamo o periodu 
od nepunih osam godina. Kad tih nepunih osam godina sa troškom, odnosno šetom od 11 do 13 milijardi 
eura pomnožimo sa četiri puta dužim vremenskim periodom dolazi se do nivoa od 45 do 50 milijardi eura 
koje je pretrpjela štetu sama Zapadna Evropa od strane Crne Gore prolazivši kroz Crnu Goru i poslom koji 
se dešavao u Crnoj Gori. 
 Ovo je za početak, čekam Vaš odgovor, pa ću nastaviti. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 15:38:29) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Pavićeviću. 
 Pravo na odgovor uvaženi premijer. Izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (27.05.22 15:38:35) 
 
 Hvala Vam predsjednice.  
 Poštovani doktore Pavićeviću, hvala puno na pitanju. 
 Ako postoji jedan segment, nije jedini, ali ako postoji jedan segment gdje je prethodna Vlada 
napravila veliki iskorak to je borba protiv šverca cigareta. To je nešto što više niko, pa i najveći kritičari ne 
mogu da ospore. Sad imam dilemu da li da pročitam čitav odgovor koji je baziran na nekim statističkim, 
podacima i nekim konkretnim podacima koji mislim da su zanimljivi za građane, a želio bih u kontekstu 
ovoga što ste Vi rekli da dam i neka pojašnjenja.  
 Pošto je bilo velikih dilema kako je to došlo do zaplene cigareta i da li je to po zakonu ili nije po 
zakonu. Sve procedure su maksimalno ispošotane. Mi smo prvo donijeli odluku o zabrani skladištenja 
cigareta zato što je Luka Bar, na žalost, godinama prepoznata kao key point kao jedan od glavnih tačka 
preko koje se dešava šverc. Šverc se dešavao kroz slobodnu zonu, kroz takozvano pranje kontejnera, 
odnosno donošnje brodova, odnošenje robe, falsifikovanja papira koji, ta roba koja je falsifikovana papirima 
kasnije kamionima, odnosno šleperima iznošena iz Luke Bar.  
 Ako me pitate koliko je kompletna šteta, zaista ne bih znao da procijenim kolika je kompletna šteta 
koju je Crna Gora imala u ovih 30 godina ili tačnije 22 - 23 godine posljednje od šverca cigareta, ali ona se 
siguno mjeri milijardama. Dakle, proteklih nekoliko godina taj biznis kroz Crnu Goru je vrijedio 500 miliona 
eura. To nije direktna šteta za budžet zato što, Vi ste konstatovali, oni su se prodavali na crnom tržištu u 
zemljama Evropske unije i Velike Britanije koja više nije članica Evropske unije. Stoga je izazvalo veliko 
interesovanje naših međunarodnih partnera i veliku podršku da mi dođemo do rezultata do kojih smo došli. 
Mjere koje je Uprava carina u kontinuitetu sprovodila i koje su na kraju efektuirale zaplijenom ogromnog 
kontigenta cigareta urađene su potpuno u skladu sa zakonom. Mi nijesmo mogli ljudima da zabranimo da 
oni legalno skladište nešto skladno ugovoru u Slobodnoj zoni Luke Bar. To mi je jako važno da saopštim 
zbog građana Crne Gore. Vjerujem da vi to znate. 
 Mi smo donijeli odluku i dali mogućnost da u onome što je period tog isteka ugovora oni sa svojom 
robom rade što god žele. Ako žele da je iznesu na tržište moraju da plate dažbine Crnoj Gori, ako žele da 



je transportuju u neke druge zemlje, to mogu da urade u skladu sa zkonom. Dana 05.maja je istekao zadnji 
ugovor. Tog momenta oni su imali pravo žalbe i mi smo sačekali još par dana da bi došlo do konačnog 
zaključenja da ko nije iskoristio pravo da svoju robu prebaci na neko drugo mjesto na legalan način ta roba 
postaje vlasništvo države Crne Gore. Nikakvih tu niti vanzakonskih aktivnosti niti bilo čega nema, niti ti bi to 
moglo da se desi. Roba koja je zaplijenjena procjenjuje se da bi na legalnom tržištu vrijedjela 100 miliona 
eura, možda i 120 miliona eura. Naravno, postoji i rok trajanja, to su cigarete, vjerovatno postoje i one 
kojima je istekao rok trjanja i sada postoje dvije dileme, jedna može odmah da se realizuje, a to je da se 
sva roba uništi - to je jedna opcija: Druga opcija jeste da se pronađe zakonodavna infrastruktura kako bi 
ona bila prodata na inostrano tržište. Dakle, ne u Crnoj Gori nego da se izveze u inostranstvo na legalan 
način. Smatram to mnogo boljom opcijom i mislim da bi dio pravde bio da građani Crne Gore konačno 
nešto prihoduju, odnosno državni budžet konačno nešto prihoduje, sigurno nijesu to sredstva na nivou ovih 
od 100 miliona eura, ali vjerujem da bi to bilo par desetina miliona eura koje bi bile velika ispomoć 
državnom budžetu u servisiranju drugih usluga koje država ima u odnosu na građane. Te stvari su zaista 
po meni velike. 
 Samo želim, možda je neprimjereno, ali trebaju građani da znaju o kojim firmama se radi. Ovdje ne 
navodim ništa u smislu neke negativnosti, samo da čuju gdje su registrovane, pa možda će im to samo dati 
neki podsticaj za razmišljanje.  
 Na dan 05.05.2022. godine sa zalihama smo imali duvanske proizvode sljedeća privatna društva: 
Atlant mont Sejšelska ostrva, M.P.S.Grupa - Podgorica, Omni Makstrade LTD - Sejšeli, Neword overseas 
limited - Kipar, NRT partners LTD - Sejšeli, Lenora internacional SAD, Montenegro duvan comerc 
Mojkovac, West point Podgorica, Sace - Dalaver i Ripšped - Bar. To su firme koje, na žalost, nijesu u tom 
periodu iznijele, ili na sreću, nijesu iznijele svoju robu i ta roba je postala vlasništvo države Crne Gore. 
Postoje još 24 konteinera kojima još nije istekao zakonski osnov za žalbu. Oni imaju još jedan određeni 
vremenski period ukoliko to na zakonit način prebace negdje drugo. Mi nećemo moći da se budnimo, ali 
ukoliko se to ne desi još 24 kontejnera, radi se o drugim kompanijama, će biti vlasništvo države Crne Gore.  
 Šta je situacija i kako je djelovalo i da li se suzbio šverc cigareta ili nije najbolje govore sljedeći 
podaci: naplata akciza u periodu od 01.01. do 16.05.2022. godine iznosi 95,2 miliona eura što je 27% više 
u odnosu na isti period proše godine. Ostvaren je značajan rast prihoda od akciza na duvanske proizvode 
od 87% ili 13 miliona eura više nego prošle godine. Ovo su podaci koji govore da se nije eleminisalo crno 
tržište, ali da se stvari dovode u red i samim tim finansijski efekti, koji su nama jako značajni za državni 
budžet, su značajni 13 miliona eura bi koštala jadna savremena bolnica u Crnoj Gori, 13 miliona eura bi 
koštale tri ili četiri osnovne škole o kojim će biti riječ u narednom pitanju, 13 miliona eura bi značilo da 
možemo značajno da pomognemo sjever naše države, govorim samo figurativno, ili Klinički centar Crne 
Gore. Tako da moramo mnogo više pažnje u narednom periodu posvetiti ovome. 

 Crna Gora više nije crna tačka kad je riječ o švercu cigareta. Ako me pitate da li ima tog šverca 
cigareta vjerovatno ga ima vidjeli ste onaj pokušaj da se on kamuflira čašama kroz drugu robu. Dakle, da 
se kamuflira kroz drugu robu, ali to nije taj obim koji je ranije postojao preko pranja kontejnera. To 
definitivno nije taj obim. Ako me pitate da li možemo u potpunosti da eleminišemo, učinićemo sve što je 
moguće da u potpunosti eleminišemo, ali sama činjenica o statistici koju ste vi pročitali o šteti koja nanijeta 
zemljama Evropske unije govori da i mnogo savremenije zemlje sa snažnijim institucijama, sa jačom 
policijom i jačom upravom carina, boljom tehnologijom ne mogu u potpunosti to da eliminišu nego u 
značajnoj mjeri to i dalje pronalazi svoje kanale.  
 Na kraju želim da kažem jednu stvar koja je moja lična opservacija, želim da je podijelim sa Vama 
zato što znam da ćete Vi cijeniti i da razumijete kontekst. Na jednoj međunarodnoj konferenciji koja nije 
održana u Crnoj Gori, ne želim da kažem gdje je održana iako je bila javna da ne bi ti ljudi koji su tamo bili 
učestvovali u panelu sa mnom nekako doživjeli da je ovo kritika prema njima, pričao sam o rezultatima u 
borbi protiv organizovanog kriminala kad je riječ o švercu cigareta. Ljudi koji su slušali panel oni su bili jako 
zadovoljni, ljudi koji su sjedjeli na panelu nijesu baš nešto bili prezadovoljni i što je potpuno ok. Međutim, 
šta je poenta priče nisam ja u tom trenutku ukapirao dok nije prišao jedan kolega iz jedne druge države, a 
koji se bavi ovakvim stvarima rekao je da je Crna Gora poremetila biznis mnogima u regionu i da mnogi 
nijesu srećni zbog toga i da im uopšte ne odgovara ovaj vid politike koji se primjenjuje što kada se bolje 
razmisli ima smisla, ipak smo mi bili samo tranziciona zemlja, što znači da i drugi, ne kažem druga politička 
struktura vjerovatno i politička, ali i druge zemlje i druge teritorije na neki način su imali svoj dio kolača od 
svega onoga što znači šverc cigareta. 

Lično me samo zanima da Crna Gora bude bezbjedna destinacija, da ljudi rade pošteno, da nas 
niko ne prepoznaje kao švercersku državu. To je ono što jeste naš interes i što je u našoj mogućnosti da li 
će oni naći neke druge rute, da li će oni na drugi način nekako da se organizuju, ali to da nema veze sa 
Crnom Gorom mi ne možemo u tome ništa specijalno dati kao doprinos. Bićemo tu da sarađujemo i želim 
javno da zahvalim svim našim međunarodnim partnerima, nije ih bilo malo i nijesu samo iz jedne zemlje, 



koji su takođe dali veliki doprinos da se ova situacija u Crnoj Gori značajno unaprijedi u odnosu na 
prethodni period.  

Ostaje još puno posla pred nama, kao što sam rekao u prethodnom odgovoru želio bih da Luka Bar 
procvjeta. Lično mislim da ona može da promijeni cijelu Crnu Goru, u najpozitivnijem smislu, ali da bi se to 
desilo država mora ili da nađe odgovornog operatera svjetskog ranga ili da nađe model kako da sarađuje 
sa nekim operaterom koji može u potpunosti da promijeni imidž Luke, a samim tim i Crne Gore. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 15:49:34) 
 
 Zahvaljujem, uvaženi premijeru na odgovorima na postavljena pitanje, svakako je značajno iskočio 
iz vremena koje je predviđeno, ali cijeneći da je dao odgovore na najznačajnije pitanje koje mori Crnu Goru, 
a to je borba sa organizovanim kriminalom sa te strane zahvaljujemo i što je dodatno razjasnio, mada je 
otvorio i neka pitanja koja će sigurno otvoriti nove dileme u Crnoj Gori.  
 Poslanik Pavićević, pravo na komentar.  
 Izvolite, poslaniče. 
 
 
 SRĐAN PAVIĆEVIĆ (27.05.22 15:50:01) 
 
 Zahvaljujem, gospođo predsjednice.  
 Što se tiče ovoga što ste mi odgovorili gospodine Abazoviću zahvaljujem  na pismenom odgovoru. 
Usmeno ste vjerovatno preskočili da mi odgovorite, ali sam pročitao u pismenoj formi da ste vrlo riješeni da 
ovu stvar tjerate do kraja. Do kraja znači imenom i prezimenom djelatnošću, funkcijom bez obzira ko je i šta 
je da ne bude pitanje selektivne pravde. Činjenica jeste jedna da je u ovom poslu sa cigaretama od 1993. 
do 2001. godine učestvovalo 400 italijanskih državljana koje smo mi ovdje smatrali turistima i obezbjeđivali 
smo im plažni mobilijar, a crnogorskih državljana bilo ih je 4.000 registrovanih koji su imenom i prezimenom 
bili zaposleni to je skoro pola stafa, odnosno pola zaposlenih u zdravstvu Crne Gore.  
 Ono što želim ugao iz koga želim da napravim ovu percepciju je jedna specifičan ugao, par minuta 
da to objasnim. Dok sam imao prilike da živim, radim i učim u Italiji potrefilo se, eto tako spletom okolnosti, 
da je to bilo baš onako eskalacija šverca cigareta koja je išla prema Italiji i nije bilo dnevnika u 20.00 h 
uveče koji nije počinjao sa contrabbando del Montenegro, švercom iz Crne Gore. To su bile strašne slike, 
strašne scene ljudi koji se dave, prevrću po moru koje spašavaju, spašavaju svoje terete, trke po auto-
putevima itd. itd. Međutim, stalno je bila priča o gubitku, o gubitku privrede i finansija države Italije. To je 
bilo ono vrijeme prelaza sa lire na euro pa su se onda miješale milijarde lira, milioni, stotine miliona eura. 
Ljudima je postalo potpuno nejasno o kojoj to svoti se novca priča i kad se priča o količini novca obično to 
ostane na nivou nekih numeričkih vrijednosti. Međutim, onda se neko sjetio pametno pa predstavio stvari 
kako treba i rekao da je za godinu, godinu i po ili dvije godine dana šverca sa Crnom Gorom Italija izgubila 
auto-put A14 Bolonja-Bari. Nestao je auto-put Bolonja-Bari A14 švercom koji dolazi iz Crne Gore.  

E, sad ću ja vama da kažem sljedeće uzimam period 1993 - 2001. godina nepunih osam godina. 
Auto-put Bar-Boljare 170 km milijardu i 700 miliona, Jadransko-jonska magistala 108 km puta 10 i po 
miliona eura po dužnom kilometru milijarda i 134 miliona. Ta dva auto-puta da zaokružimo tri milijarde eura. 
Novih puteva 200 km širokih puteva sa zaustavnim trakama koji bi trebali da premreže cijelu Crnu Goru i da 
povežu ove auto-puteve milijardu eura. To je četiri milijarde. Luka Bar, Luka Kotor, Luka na Skadarskom 
jezeru i potpuna modernizacija Željeznice Crne Gore pravljenjem brzih željeznica uz proširenje 
aerodromskih postaja Podgorica i Tivat pravljenje međunarodnih aerodroma, pogotovu u Podgorici za 
prijem čak i internkontinentalnih letova. Sve to zajedno milijarda, pet milijardi. To je infrastruktura.  

Pa onda posle toga idemo na sljedeću stvar. Dva rizorta tipa Porta Montenegra, jedan u središnjem, 
drugi u južnom dijelu Crne Gore milijarda, to je šest milijardi, 20 hotela od 50 do 100 hiljada kvadratnih 
metara tipa Splendida raspoređeni po cijeloj Crnoj Gori, milijarda, sedam milijardi. Onda, jedan Klinički 
centar i deset novih bolnica po Crnoj Gori veličine današnjeg Kliničkog centra, 25 domova zdravlja i služba 
spasa, sve zajedno milijarda, osam milijardi. Onda, poslije toga što je jako bitno škola, odnosno 30 
najsavremenijih škola sa najsavremenijim laboratorijama, sa najsavremenijom opremom tehnološkom i 
infrastrukturnom zajedno sa novim univerzitetom i pratećim zgradama fakultetskim - milijarda, devet 
milijardi. Posljednja stvar, 30.000 mladih ljudi poslatih, najboljih naših poslaznika, poslatih na 
konvencionirane najbolje univerzitete Evrope i Amerike u trajanju od po šest godina u protoku od 30 
godina. 30.000 ljudi, svi zajedno dvije milijarde, 11 milijardi. Tih 30.000 ljudi dovelo bi sa sobom 30 hiljada 
svojih supruga, muževa, žena, prijatelja i to bi bila potpuno druga priča. 



 Sad ako možete za sekundu samo da, ne da zatvorite oči, samo da zamislite jednu državu sa 300 
km auto-puteva, 200 km novih puteva, sa brzom željeznicom, sa novim aerodromima, sa novim lukama, sa 
novim hotelima, sa novim porto rizortima, sa novim bolnicama, sa novom školom i sa 30.000 ili 40.000 
školovanih ljudi. Znata li šta je to, gospodine Abazoviću? To nije oteta, prodata, prokrijumčarena i 
prošvercovana 11 milijardi eura, to je prodata, prošvercovana, prokrijumčarena Crna Gora. Mi smo izgubili 
gospodo jednu veliku Crnu Goru. Onu Crnu Goru o kojoj sanjamo, onu Crnu Goru o kojoj maštamo i onu 
Crnu Goru zbog koje smo ušli u politiku. Zbog toga smo ušli u politiku, gospodine Abazoviću. Tu Crnu Goru 
su nam oteli. Oteli su nam, gospodine Abazoviću, tu Crnu Goru ljudi sa imenom, prezimenom, četiri hiljade 
njih je od prizemnih od onih osnovnih policajaca do najviših funkcija u ovoj državi. Pravda ovdje ne smije da 
bude selektivna. Ime i prezime može da bude samo inspiracija, a ne smije da bude brana. E tu Crnu Goru 
su nam oduzeli i zbog te Crne Gore sam se ja javio da Vas pitam, imate li Vi hrabrosti da za tu Crnu Goru 
zalegnete zajedno sa svima koji Vas prate i da tu Crnu Goru vratimo ovom narodu. Daćete mi mogućnost 
posle  Vašeg odgovora da kažem još samo jedan minut ono što sam ostao dužan. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 15:55:57) 
 
 Hvala poslaniku Pavićeviću.  
 Pravo na odgovor na komentar predsjednik Vlade. Izvolite, premijeru. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (27.05.22 15:56:55) 
 
 Doktore Pavićeviću, mogu samo da se složim. Jako lijepa i inspirativan diskusija. Ne mogu samo da 
potvrdim da je to u tom obimu, ali sigurno je u jednom velikom obimu. Želim da kažem da kao i Vi, motiv mi 
je bavljenje politikom potpuno identičan. Jutros sam rekao da želim i očekujem da to svi uradite, za Vas 
sam siguran, da taj državni interes stavimo na prvo mjesto. Možemo mi da maštamo o toj Crnoj Gori i treba 
da maštamo o toj Crnoj Gori, jer samo ako budemo vjerovali da se takva Crna Gora može desiti u 
stvarnosti ona će se desiti. Da li je izgubljeno veliko vrijeme, da li je izgubljen veliki novac, da li su 
donešene pogrešne odluke, da li je moglo nešto u nekom periodu da bude efikasnije sigurno jeste, ali ja 
lično ovo što radim i vjerujem da će to nekako i da se prepozna jeste u kontekstu da mi imamo takvu Crnu 
Goru. Sigurno se neće desiti preko noći, sigurno će biti puno posla, puno problema, niti možda ja dočekam, 
ali u svakom slučaju to treba da bude cilj. Stvarno vjerujem da možemo da krenemo drugačije. Već se 
dešavaju neke stvari, dobre stvari i ovo je samo činjenica da je ovaj šverc klinički mirtav, da je on u 
potpunosti dezavuisan, da se i u drugim oblicima šverca jednostavno borimo se, teško nam je i druge 
dražve se bore, da ne smatramo mi nešto da toga nema u drugim zemljama. Ima i u drugim zemljama, ali 
da stvarno moramo više da se posvetimo nekom napretku. Vjerujem da starno možemo to da postignemo. 
Mi u ovom trenutku smo izgubili auto-puteve, izgubili smo mogućnost i da imamo nove bolnice, u ovom 
trenutku treba da razmišljamo o drugim modelima, o modelima koncesije. Nijesu to nepoznati modeli ni za 
druge države. Mi moramo da idemo putem modernizaacije. Moramo svoju infrastrukturu da promijenimo i 
mnogo mi se dopalo da moramo da uložimo u svoje ljude. Isto tako moramo da stvorimo uslove da ljudi 
uspješni Crnogorci, kad kažem Crnogorci mislim na sve bez obzira kako se ko nacionalno osjeća, građani 
Crne Gore koji su već uspješni u inostranstvu pruže ruku svojoj zemlji i daju neki doprinos da se ona 
transformiše. Mislim da i na te ljude treba kalkulisati i im se nekako treba primaći na ispravan način kako bi 
oni dali taj doprinos.  
 Definitivno mislim da u kontekstu šverca cigareta, i sa time završavam, ona priča da je to državni 
posao, da država od toga ima nekakvu korist, moguće u nekim vremenima za koje imamo manje 
informacija, moguće u nekim vremenima da je nešto, ali u posljednjoj deceniji, da ne idem šire, ona je 
služila isključivo za privatni interes određenih pojedinaca. Isključivo za privatni interes i stvorila veliku štetu 
Crnoj Gori, narušavanju njenog međunarodnog ugleda i narušavanju državnog budžeta. Sa time treba da 
raskrstimo. Šverc cigareta je samo jedan segment ima i drugih stvari, šverc narkotika i drugih negativnosti. 
Generalno tržište i naši ljudi trebaju da imaju veću edukaciju, da izdaju više fisklanih računa i da imaju veći 
osjećaj, to je pravi partiotizam, da obaveze prema državi izvršavamo na način koji to predviđa zakon.  
 Lično, ostajem optimista, bez obzira što je tema pesimistična, ja sam vrlo optimističan i 
entuzijastičan da zajednički to možemo da postignemo. To treba da bude cilj jedne druge prave Crne Gore, 
prave evropske Crne Gore, to treba da bude krajnji cilj. Naravno, sa time završavam, tu Crnu Goru koju su 
nam oteli moramo vratiti građanima. Taj proces niti je dug, niti je lak, niti brz, ali je izuzetno patriotski i jedini 
je mogući koji može da od ove zemlje stvori jednu uspješnu evropsku priču u koju ja zaista vjerujem, a 
vjerujem da i i Vi dijelite te stavove. Zahvaljujem. 
 



 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 16:01:32) 
 
 Zahvaljujem premijeru. 
 Pravo na završni stav ima poslanik Pavićević. Izvolite. 
 
 
 SRĐAN PAVIĆEVIĆ (27.05.22 16:01:39) 
 
 Zahvaljujem premijeru zbog ovog što je rekao, potpuno se slažemo od početka pa evo do 
današnjeg dana. Tu Crnu Goru koju su nam oteli moramo da vratimo, to je apsolutno tačno. Činjenica je da 
ta Crna Gora koja je oteta nije ona samo u materijalnom smislu oteta, u tom otimanju te Crne Gore koja je 
san, koja je ambicija, koja je nada, otet je san, oteta je ambicija, oteta je nada. Znate li šta znači kad se 
otme trima generacijama, mojoj koja je na zalasku karijere, vašoj koja je u punoj snazi i onoj koja se 
priprema, kad nam se otmu snovi, kad nam se otmu ciljevi i kad im se otme nada. Oteli ste im dušu. Neko 
je oteo dušu generacijama u ovoj zemlji. Taj neko ko je otimao dušu bezočno, gledajući nas sve u oči, taj 
neko ko je radio to što je radio mora da odgovara i tu pravda nema selekcije. Pitanje i ovog parlamenta i 
naših koalicija i naše trenutno većine apsolutno leži na tome da ovu stvar istjeramo do kraja. Na današnji 
dan 30 i kusur posto mladih ljudi želi da napuste Crnu Goru. Znate li koliko hiljada mladih ljudi koji prenose 
od ponosa ime i reprezentuju Crnu Goru na najbolji način žive van Crne Gore koji bi se vratili, ali žele da se 
vrate upravo u ovom snu, ovim ciljevima i ovim nadama.  
 Ubijeđen sam, gospodine Abazoviću, od prvog dana kada sam Vas upoznao da nosite tu harizmu u 
sebi, da nosite taj nerv u sebi, Vaša strast je za mene bila inspiracija, zbog toga i jesmo u koaliciji. 
Činjenica je da bog daje pregaocu mahove, a mi Vam dajemo punu podršku, a na Vama da odaberete put 
kojim ćete poći. Prva varijanta, ne bih je pominjao, ne daj bože da se ostvari, druga varijanta je da u ovome 
pokleknete i ostanete jedan u moru zaboravljenih likova političke scene Crne Gore i treća je varijata za koju 
ja navijam, a učinite ovo kako treba, muški, do kraja, pošteno, čestito i ljudski, na način koji će vas 
promovisati u figuru jednog od najuspješnijih reformatora političke scene u Crnoj Gori u novijoj istoriji. Što bi 
Civis rekao izbor je na Vama. Hvala vam velika. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 16:04:17) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Pavićeviću. 
 Sada se vraćamo na Klub Socijalsitičke narodne partije, ispred kluba šef Kluba poslanik Dragan 
Ivanović, koji je bio ljubazan da ustupi vrijeme prethodnim kolegama.  
 Poslaniče Ivanoviću, izvolite, Vaše pravo. 
 
 
 DRAGAN IVANOVIĆ (27.05.22 16:04:34) 
 
 Hvala predsjednice. 
 Takvi smo mi iz Socijalističke narodne partije. 
 Poštovana Skupštino, poštovani predsjedniče Vlade, poštovana potpredsjednce i poštovani ministri,  
 Tražim samo jedno dopuštenje od predsjednika Vlade da kažem gospodinu Pavićeviću da je 
Socijalistička narodna partija zbog onakve Crne Gore kakvu on hoće ušla u manjinsku Vladu i Socijalistička 
narodna partija nije izdala nkoga, ona je samo posvećena državi Crnoj Gori baš onakvoj kakvu želi da vidi 
gospodin doktor Pavićević.  
 Gospodine predsjedniče Vlade, da Vas malo relaksiram posle ovih pitanja iz politike i iz kriminala, ja 
sam se opredijelio da Vas pitam kada je u pitanju Osnovna škola "Vladimir Nazor" u Podgorici. Potpuno 
svjesno sam išao na to da pitam Vas kao premijera, a znam da je moj drug, ministar Vojinović posvećen 
ovom problemu, ali da čekam taj momenat da njega pitam proteklo bi određeno vrijeme, jer čini mi se da 
vrijeme kad je ova škola u pitanju ide tako brzo i curi, a svaki dan čekamo da krene gradnja ove škole. 
 Pitao sam Vas iz razloga jer veliki dio nas Podgoričana je pohađao ovu školu, jer je jedno vrijeme 
ona bila jedina škola na sjevernom dijelu Podgorice, a počela je sa radom početkom 60-ih godina, pohađali 
su je učenici iz naselja Konik, Ibričevina, Masline, Jedinstvo, Proleter, Doljani, Zlatica i Zagorič. Kasnije 
širenjem grada napravljene su još tri škole, poslije još jedna, četiri, dvije na Koniku jedna na Zlatici, jedna u 
Zagoriču, ali i dalje škola, evo kako sadašnji podaci kažu ima oko 1.100 - 1.060 i nešto učenika. Desilo se 
da u februaru prošle godine uprava škole obavještava ministarstvo da je došlo do oštećenja na jednom od 
tri paviljona koliko škola ima. Kada je izgrađena, izgrađena je sa tri paviljona, kasnije je napravljena neka 



tenda da poveže paviljone jer nijesu bili povezani i bila je teška komunikacija i profesorima i đacima od 
paviljona do paviljona. Vidim da je oštećenje te prirode tog trećeg paviljona tako da je traženo da škola 
mora da se ruši i ona je srušena u vremenu od 18. februara ove godine do 11. marta. Čitav ovaj period 
gotovo od godinu dana čini mi se ona prošla vlada nije činila ništa da se ili ruši ili da se renovira. Izgubljeno 
je dragocjeno vrijeme, a ko je stradao? Stradali su učenici i njihovi roditelji. Mi znamo da je bilo i početkom 
školske godine 2022. godine, pitanje gdje će ta djeca da idu i nađeno je rješenje. Vidim da su ministar 
Vojinović i ministarstvo sada ponovo u istom problemu i oni ga pokušavaju riješiti na isti način. Prema 
tome, sve to izgubljeno vrijeme će čini mi se praviti probleme i 2023. godine, a ja ne vidim da ta škola 
počne da se gradi sjutra da može i 2024. godine biti spremna da primi učenike u svojim učionicama. Ne 
znam zašto je sve to urađeno na taj način i čini mi se da neko nije radio svoj posao, gospodine 
predsjedniče Vlade.  
 Kažem, ponovo, tražio sam odgovor od Vas jer čini mi se da Vašim autoritetom i zajedno sa  
ministrom Vojinovićem i svima u Vašoj Vladi možete učiniti puno da se ovdje nađe rješenje. Koliko mi se 
čini ni Ministarstvo ekologije i urbanizma nije dalo svoj doprinos da se ova škola počne graditi što prije. Čini 
mi se kad su ovakvi objekti u pitanju, a oni su od posebnog značaja trpi čitava zajednica, a posebno učenci 
i roditelji sa prostora ovih naselja Ibričevina, Masline, Doljani, Kakaricka gora, jedan dio Konika. Prema 
tome, ja očekujem da će to brzo da krene sa gradnjom i da će i jedni i drugi biti zadovoljni. Toliko. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 16:10:02) 
 
 Hvala poslaniku Ivanoviću. 
 Pravo na odgovor ima uvaženi premijer. Izvolite premijeru. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (27.05.22 16:10:11) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovani poslaniče Ivanoviću, hvala na pitanju. Nije van teme, previše pričamo o pitanjima koja su 
možda vezana generalno i za vitalne interese Crne Gore, ali jedan od vitalnih interesa Crne Gore je i 
obrazovanje i uslovi u kojima će naša djeca, odnosno naša omladina imati priliku da uče i u narednom 
periodu i imali priliku do sada. 
 Dakle, prvo da kažem da je novi ministar zaista uložio ogromne napore da se sve prepreke koje se 
tiču početka izgradnje nove škole nekako prevaziđu u što je moguće bržem roku. Da ne bih čitao sada cijeli 
odgovor želim damo da kažem sledeće, da i Ministarstvo ekologije i prostornog planiranja i Ministarstvo 
prosvjete, a u ovom kontekstru potrebno je i Ministarstvo odbrane zbog toga što djeca idu na drugim 
lokacijama da pohađaju školu, radi se o ogromnoj školi od preko hiljadu učenika, moraju uraditi sve da se 
krene pod hitno u izgradnju nove škole. Problem je što i kad krenemo u izgradnju nove škole trebaće 
određeni vremenski period, ne toliko mali, da se ona završi do kraja. Međutim, to je jedina solucija. Niko 
nije kriv što je došlo do pukotine u jednom od paviljona škole, sanacija nije bila moguća, ide se u projekat 
izgradnje nove škole, Ministarstvo u ovom trenutku ima prioritet da zbrine sve učenike, to je ono što je 
akutno, ali moramo da krenemo sa izgradnjom.  
 Prethodna Vlada, što jeste malo čudno, nije dala te uslove, urbanističko tehničke uslove,  na osnovu 
člana 218a, ne govorim ovo u kontekstu da li je trebalo ili nije trebalo samo želim da kažem sjledeće, što se 
tiče 43. Vlade lično ne samo kad je u pitanju škola, nego kad su i drugi objekti od vitalnog značaja u pitanju, 
mislim da mi treba da donosimo odluke. Razumijem, sve razumijem i sve mogu da pročitam i što će neko 
da kaže u odnosu na neke odluke to je jedini način da ova zemlja ide naprijed. Sve ostalo je demagogija i 
pokušaj sticanja jeftinih političkih poena. Treba da se donose odluke i to ne samo za škole, nego i za 
puteve i za objekte od privrednog značaja koji mogu značajno da povećaju privrednu aktivnost Crne Gore, i 
zdravstvene naravno. Ako to ne bude slučaj, ako mi budemo čekali sve prostornourbanističke planove iz 
svih opština, detaljne urbanističke planove mi nećemo graditi našu državu. To je to. Hoće li je graditi neko 
drugi ja ne znam, ali bićemo definitivno još jedna izgubljena generacija. Zato ja motivišem ministra koji se 
mnogo založio oko ovoga i aktuelizovao ovo pitanje nekoliko puta da zajedno sa drugim ministrima 
pronađu rješenja iza kojih će stati Vlada. Cilj je da što prije krenemo u izgradnju novog objekta i da učenici 
njih 1.067 dobiju što je moguće brže, to neće ići baš prebzro zbog gradnje naravno, ali da dobiju jedan 
moderan objekat u kome će moći da zadovolje sve svoje potrebe vezano za svoje obrazovanje, za stepen 
svog obrazovanja. To je ideja.  

Meni je žao nisam ovdje da kritikujem ni kolege iz prethodnog perioda, ni da li je neko usporio 
ciljano ili ne ili je bilo osnovano ili neosnovano, vjerovatno ima različitih tumačenja i dilema, ono što je moj 
interes jeste da mi što prije donesemo odluku da izdvojimo sredstva koja postoje i da jednostavno na 



osnovu novih urbanističko-tehničkih uslova počnemo gradnju objekta. Isto želim da napomenem da Uprava 
javnih radova koja često izvršava intervencije, odnosno koja često biva neko ko radi na značajnim 
projektima u Crnoj Gori mora da dobije na ubrzanju. Ovo se ne odnosi na pitanje izgradnje škole, mora 
dobiti na ubrzanju. Ukoliko ne dobije na ubrzanju mislim da onda sve ovo što se trudimo će nekako da 
padne u vodu. Prosto želim to je zaključak, odluke treba da donosimo brže, da donosimo promišljeno da 
stanemo iza njih i da ih realizujemo i da dođemo i da konstatujemo da se neka stvar zaista kao problem 
riješila, a ne da dođemo u situaciju da vi opet za šest mjeseci bilo kroz poslaničko pitanje ili premijersko 
pitanje pitate zbog čega nijesu izdati urbanističko-tehnički uslovi ili zbog čega nije izabran izvođač ili zbog 
čega ne možemo da riješimo neki problem koji u ovom trenutku što se školstva tiče jeste gorući. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 16:15:37) 
 
 Hvala, uvaženom premijeru.  
 Pravo na komentar ima poslanik Ivanović.  
 Izvolite, poslaniče Ivanoviću. 
 
 
 DRAGAN IVANOVIĆ (27.05.22 16:15:43) 
 
 Gospodine Abazoviću, da Vam se zahvalim na pisanom odgovoru koji me potpunosti upoznao sa 
svim detaljima. Čini mi se da iz cijele ove priče možemo da konstatujemo da su sredstva obezbijeđena, da 
Vi dajete garanciju da će Vlada, na čijem ste Vi čelu zajedno sa ministrom, uraditi sve. Čini mi se da 
roditelji iz svega ovoga što su čuli danas najviše ih interesuje da se počne sa gradnjom. Ne znam da li će 
taj javni tender koji bude objavljen biti onako kao što su kod nas obično tenderi pa se pravo žalbe i 
gubljenje određenog vremena, ali procedura je meni poznata i potpuno jasna. Ne bih previše dužio i nema 
potrebe čini mi se da ste vi bili jasni i da smo jasno poslali poruku svima onima koji očekuju da škola 
"Vladimir Nazor" počne da se gradi, i da to bude brzo i da ćete Vi, koristeći svoj autoritet i normalno 
ministar Vojinović i cijela Vlada, učiniti sve da se roditelji nadaju da će brzo biti svjedoci da je početa 
gradnja škole, a o dinamici gradnje to je opet našto što zavisi od izvođača i njegove sposobnosti. Hvala. 
Neću više komentarisati po ovom pitanju, samo toliko da smo poslali poruku onima koji će se sigurno 
radovati momentu kad škola po;ne sa gradnjom, a i ja sam jedan od tih. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 16:17:24) 
 
 Zahvaljujem, poslaniku Ivanoviću. Shvatam da je ovo bio kao stav, ne kao komentar tako da i 
premijer neće uzimati riječ.  
 Nastavljamo dalje. Po redosljedu ispred Kluba Socijaldemorata će postaviti pitanje poslanik Damir 
Šehović.  
 Izvolite, kolega Šehoviću. 
 
 
 DAMIR ŠEHOVIĆ (27.05.22 16:17:45) 
 
 Hvala, poštovana predsjednice.  
 Poštovani predsjedniče Vlade, uvažene kolege,  

„Držao sam nikšićku, barsku, beransku, bjelopoljsku i novsku grupu sve kriminalce na telefon. Raščistili 

smo tamo tu bagru i riješili smo to“. Ovo su riječi čovjeka koji je bio u samom vrhu komandnog lanca tokom, 
moram da kažem, sramne policijske intervencije 4. i 5. septembra na Cetinju koji je, po mojim saznanjima, i 
danas visokopozicioniran u Upravi policije na način što je na čelu jednog antiterorističkog tima u istoj.  
 Uvažene kolege, iskoristio sam institut Premijerskog sata da postavim predsjedniku Vlade 
jednostavno pitanje.  
 Kakav je trenutni status ovog čovjeka u Upravi policije, te šta konkretno, predsjedniče Vlade, 
planirate da preduzmete nakon saznanja da je, po sopstvenom priznanju, ovaj čovjek, koji je bio u vrhu 
komandnog lanca tokom događaja na Cetinju 4. i 5. septembra, sam priznao da je tih dana bio u direktnoj 
komunikaciji sa određenim kriminalnim grupama. Valjda je bio u komunikaciji sa kriminalnim grupama da bi 
građanima Crne Gore obezbijedio mir i da bi sačuvao taj mir od golorukih građana koji su išli tih dana da, 
po njihovoj percepciji stvari, brane građansko i sekularno ustrojstvo Crne Gore. 



 Interes javnosti je da zna da li ste, predsjedniče Vlade, pitali tog čovjeka sa kojim konkretno 
kriminalcima je tada bio u dosluhu, ako jeste računam da je ovo pravo mjesto da podijelite sa nama ta 
saznanja, ako nijeste onda me interesuje zašto nijeste? Ako nijeste onda bi logično bilo da Vas ovdje 
pitamo, a šta čekate? Logično bi bilo i da pitamo šta čeka unutrašnja kontrola. Logično bi bilo da pitamo i 
šta čekaju ostali nadležni državni organi? Je li moguće da još uvijek nijesu stvorene pretpostavke da se 
utvrdi jedna nepobitna činjenica koju nam je sam čovjek na koga se ovo pitanje odnosi saopštio, a to su 
imali priliku svi građani Crne Gore da vide?  
 Moje pitanje, predsjedniče Vlade, je šta uopšte čovjek koji za Crnogorce kaže da su bagra, kad 
kažem Crnogorce mislim na državotvorno značenje te riječi, šta uopšte takav čovjek danas radi u Upravi 
policije? Da li je uopšte, za Vas, ta formulacija da je te ljude, među kojima sam i ja bio i ne samo ja iz ovih 
poslaničkih klupa nego i dosta mojih kolega, da li je po Vama tvrdnja tog čovjeka za te ljude, među kojima 
su bili i poslanici, da su oni zapravo bagra da li je ta tvrdnja za Vas problematična? Da budem do kraja 
otvoren jer znate da imamo uvijek otvorenu komunikaciju. To vas pitam iz razloga što ste i Vi ljude koji su 
bili okupljeni na nekom sličnom skupu, patriotskom skupu, 6. septembra 2020. godine ako se dobro 
sjećam, a čini mi se da se dobro sjećam nazvali - lelekačima. Prirodno je da Vas pitam je li vam sporno 
onda to što je, gospodin Knežević, tako nazvao te građane koji su imali pravo da iskažu svoj stav o jednom 
pitanju.  
 Moram da Vas pitam da li ste i dalje predsjedniče Vlade ponosni na akciju na Cetinju? Nedavno ste 
izjavili da ste ponosni na policijsku akciju na Cetinju. Ako ste i dalje ponosni onda mi ne preostaje ništa 
drugo nego da Vas pitam jeste li ponosni na šok bombe i suzavac kojim je bez ikakve potrebe zatrpavano 
Cetinje i svi oni koji su protestvovali na Cetinju, ali ne samo oni, zato što su šok bombe i suzavac završavali 
i u dvorištima kuća. Znači li to, predsjedniče Vlade da se ponosite i neprimjerenom upotrebom gumenih 
metaka za koje je vaša policija, policija kojoj ste Vi bili nadležni kazala da ih nije bilo uprkos činjenici da je 
prema mojim saznanjima nekoliko desetina ljudi zatražilo medicinsku pomoć upravo zbog ranjavanja 
gumenim mecima? Da li ste i dalje pri stavu, predsjedniče Vlade, koji ste saopštili čini mi se jednom 
srbijanskom dnevnom listu da je ova akcija urađena profi? Da li je profi i to što je bez ikakvog razloga 
angažovana privatna firma da havariše nekoliko desetina automobila od kojih ja vjerujem ni dan danas 
jedan broj njih nije u voznom stanju? Da li je profi i to što je neko iz kabineta čovjeka kojem ste bili desna 
ruka slagao crnogorsku javnost za molotovljev koktel koji je bačen na policiju? Uvaženi građani Crne Gore, 
ta informacija je bila osnov za policijsku intervenciju. Jeste li, predsjedniče Vlade, istražili ko je u kabinetu 
predsjednika Vlade sa kojim ste tijesno sarađivali značajno vrijeme, našao za shodno da slaže javnost o 
tom događaju, jer se kasnije ispostavilo da je to bila notorna neistina? Važno je da znamo odgovor i na to 
pitanje. 
 Jeste li, predsjedniče Vlade, kad ste kazali da ste ponosni na ovu akciju, ponosni i na ja bih rekao 
jedan neprimjeren i drzak način da se kriminalizuje Belveder? Jeste li ponosni na to što je nekoliko desetina 
naših građana od strane određenih državnih organa saslušavano i što su im pravljene mete na čelo samo 
zbog toga što su iskazali svoj građanski stav o jednom pitanju? Znači li to kad ste kazali da ste ponosni, da 
ste ponosni i na to?  

U konačnom, predsjedniče Vlade, da li ćete podržati inicijativu partije na čijem sam čelu da ovdje 
otvorimo parlamentarnu istragu i da formiramo anketni odbor, kako bismo utvrdili sve činjenice u vezi 
dešavanja na Cetinju?  
 Na kraju da Vam kažem, šta god da odgovorite na ovih nekoliko pitanja, koja sam vam postavio, ja 
mislim da u jednom dobrom dijelu suverenističke javnosti, zbog Vaše uloge u, po mom shvatanju, političkim 
procesima koji imaju za cilj da izvale Crnu Goru iz lobova i da satru sve što je u njoj crnogorsko i 
građansko. Dakle, šta god odgovorili na ova pitanja njihovu percepciju o vašoj ulozi u političkim 
dešavanjima teško da možete promijeniti jer sam ja ubijeđen da vam ni Cetinje, ni Crna Gora, neće oprostiti 
ono što radite ovih nekoliko godina. Ali, Vi danas predsjedniče Vlade imate važnu šansu, imate šansu da 
upućivanjem izvinjenja, javnog izvinjenja građanima Crne Gore, makar smanjite državnu sramotu. Državnu 
sramotu zbog toga što je na jedan nehuman i neljudski način policija postupala prema nedužnim građanima 
4. i 5. septembra na Cetinju i da na taj način makar smanjite sramotu te države koju ste, nažalost, tih dana 
bivši predsjednik Vlade Krivokapić i Vi koji ste mu bili desna ruka simbolizovali. 
 To je u suštini ključni razog zbog čega sam i postavio ovo pitanje očekujući da ćemo danas dobiti 
odgovore na sva ta pitanja i nadajući se da ćete smoći snage da kažete građanima Crne Gore - izvinite. 
Izvinite zbog toga što smo imali prekomjernu upotrebu sile, izvinite zbog toga što su građani zatrpavani 
prevelikom količnom hemijskih sredstava, izvinite za neprilike koje smo napravili tim istim građanima i 
ponajviše izvinite za pokušaj njihove kriminalizacije zbog javnog saopštenog stava.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 16:27:38) 



 
 Hvala poslaniku Šehoviću. 
 Pravo na odgovor premijer, izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (27.05.22 16:27:45) 
 
 Hvala cijenjena predsjednice. 
 Poštovani poslaniče Šehoviću, hvala i vama na postavljenom pitanju. 
 Pošto ste postavili niz potpitanja za koje smatram možda da je i javnosti zanimljivije u cilju debate 
možda i razrješenje nekih dilema, ja ću pokušati da budem efikasan da odgovorim na većinu stvari, ako 
baš ne mognem da stignem na sve. 
 Prvo, oko policajca Kneževića, Petar Knežević nije komandant Protivterorističke jedinice, već 
shodno po rješenju o rasporedu obavlja poslove komandira ATT ili Antiterorističkog tima A u zvanju viši 
policijski inspektor. Ne potcjenjujem naravno, ali često se govori komanduje, komanduje komandant itd.  
 Da ne bih čitao cijeli odgovor koji ste dobili želim da kažem da je unutrašnja kontrola pokrenula sve 
procedure i da se nijedan pripadnik Uprave policije neće štiti po ni jednom osnovu. Pošto ima još 
pripadnika Uprave policije koji se dovode u neke situacije koje možda nijesu za ponos itd. nijedan neće biti 
pošteđen. Koliko treba unutrašnjoj kontroli ili nadležnim organima da rade pošto ste Vi postavili pitanje šta 
se čeka, šta se čeka, što se mene tiče, ako mogu da završe što prije završe za bilo koji slučaj to bolje, jer to 
olakšava i relaksira ukupnu javnost.  
 Samo želim da kažem ne kao u cilju odbrane, nego jednu stvar koja je onako životna. To što ću ja 
reći Vama u privatnoj komunikaciji ili u javnoj da sam umjesto Rome ili onoga Zeniolia dao gol prije nekoliko 
večeri u Tirani, to ne mora da znači da je tačno. Dakle, mogu da kažem i da sam lansirao raketu u svemir ili 
da sam završio Sorbonu ali to ne mora da znači da je tačno. Isto ovdje pravim paralelu i sa onim 
transkriptima, jer ljudi kad nešto vide, oni po automatizmu misle da je to tačno. Cilj nadležnih organa u 
sprovođenju istrage jeste da sprovedu istragu u smislu da vide da li nešto što je sopšteno javno ili tajno 
odgovara događajima, odgovara radnjama i odgovara onome što je zaista sadržaj te prepiske, ovdje u 
konkretnom slučaju audio zapisa. Tako da ja nikoga unaprijed ne bih optuživao, ali samo hoću da kažem 
da ljudi često u Crnoj Gori žele da barjače, da oni odlučuju o svemu, ja sam se toga naslušao, pa i u 
političkom smislu nije ni da vi nijeste dali doprinos tome, pa i u odnosu na mene. Ali ja zaista to ne 
doživljavam uopšte nešto što nije predmet političke borbe. Poštujem, ne slažem se ali kao politički stav 
zašto da ne da se iznese ako mislite da vam to pravi neku korist.  
 Kad je riječ o Cetinju, najviše ste vremena potrošili na Cetinje, dešavanje 4. i 5. septembra, ja ću 
početi od ovoga. Vi ste rekli o intervenciji itd. intervencija nije počela zbog molotovljevog koktela, nego 
zbog snimka kojeg sam uredno postavio na društvene mreže u 06.00 h ujutru kada se  desio napad od 
strane bivšeg direktora policije na službeno lice. Svjedočim tome, nikakav problem, bilo koji organ, ja bih 
volio da se na ovo stavi tačka. Žao mi je što mnogi ljudi žele da žive u prošlosti to je današnja Crna Gora, 
šta da radimo. To je to, spreman sam da potvrdim, bio sam sa direktorom Policije u mom kabinetu, tada je 
krenula intervencija policije. Zašto je neko rekao za molotovljev koktel od mene nijeste čuli, niti sam ikada 
potvrdio da se zbog molotovljevog koktela, ja stalno ponavljam ovo što sada Vama kažem.  

Ako Vi mislite da sam ja rekao da sam ponosan na akciju policije u smislu na dešavanje 4. i 5. 
septembra ne, ja sam se jako loše osjećao i u danima pred 4. i 5. septembar i u danima nakon 4. i 5. 
septembra, kao građanin prije svega jer smo mi pokazali jedan visoki stepen netolerancije. To me i kao 
potpredsjednika Vlade i kao građanina pogađa, ja na to ne mogu biti ponosan. Ono na što sam rekao da 
sam ponosan jeste da i pored velikog bezbjednosnog rizika koje su ti dani podrazumijevali u kontinuitetu, 
nijedna žrtva nije bila, da li je bilo povreda nekih - jeste, tačno je, da li je bilo upotrebe suzavca - jeste, da li 
je bilo upotrebe mehanizacije - jeste. Da li je bilo zatrpavanje i zagušivanje puteva, kamenjem, gumama, 
paljenje guma, upotrebe vatrenog oružja jeste, ali ponosan sam što i takva situacija izmenadžirala na način 
da na kraju nijesmo imali nikakve ljudske žrtve. Tvrdim da se Crna Gora ne bi pomirila ni narednih 50 
godina ili 100 godina, da je ne daj bože tada tog dana pala krv. Na bilo čijoj strani se uopšte ne bavim time 
da li neko podržava ovo ili ono. 

Gospodine Šehoviću, mislim da Vi malo brkate lončiće izvinite što Vam kažem, zato što stalno 
potencirate ovu temu, pa imam potrebu da Vam kažem. Vemam nikakav problem sa protestima, prostesti u 
Cetinju su bili 19. avgusta, a bili su i 13. septembra. Nikakav problem nije bio, ljudi su došli masovno, 
pjevali su, skandirali su, razapeli su zastave radili, družili se, držali neke govore i poslije određenog 
vremenskog perioda vrlo mirno otišli svojim kućama. Nikad tu vrstu protesta ne bih osporio. Učestvovao 
sam na više protesta nego Vi, makar je to moja percepcija, možda nije tačno i jedna je stvar kada vi imate 
grad u blokadi, možda postoje razlozi, ne želim sada, mada mogu da govorim i o razlozima, kad imate grad 
u blokadi, imate 36 sati zarobljenu policiju unutar Cetinja, zatvoren svaki vid komunikacije, govorim 



saobraćajne komunikacije. Ako Vi mislite da mi tako treba da čuvamo ustavni poredak, ja Vas pitam da li 
mislite da je to okej, da u vašem Plavu se neko zabarakadira i zabrani ljudima iz nekih drugih gradova da 
dođu, ili u mom Ulcinju? Da postavimo fortifikacijske prepreke na Braticu i da kažemo danas niko iz pravca 
Bara ne može da dođe u Ulcinj i iz nekog razloga koji može da bude političke prirode ili neke druge prirode.  
 Zbog toga govorim da mi nijesmo položili i zbog toga ne da nijesam ponosan, nego sam tužan što 
nijesmo položili elementarni test tolerantnosti, elementarni test tolerantnosti. To smo mi trebali da iskažemo 
u jednom duhu, radi se o vjerskom obredu, niti favorizujem, niti sam protiv, niti suštinski treba nešto da me 
zanima, ali to nije način. Kada Vi mene pitate da li ja mislim da su svi ljudi tamo bili nešto radili protiv, ne, i 
sto puta sam to rekao. Svi oni koji su iz nekih svojih pobuda ispravni, bili tamo i ponašali se na krajnje 
miran i dostojanstven način od mene imaju sav respekt, građanski potpuno okej, možda ne dijelimo sve 
stavove, to mi uopšte nije problem. Podržavam parlamentarnu istragu, zato što to nije bilo tako. Kad 
kažemo svim građanima, nego je bilo pojedinaca vrlo neodgovornih i koji su imali druge namjere. Ovdje ne 
govorim o časnim građanima, bilo iz Cetinja ili drugih gradova koji su došli iz najboljih mogućih pobuda, 
nego o ljudima koji su to planirali i željeli da iskoriste kao političku mogućnost da se Crna Gora zapali, kako 
bi onda možda ušli u jednu fazu krize gdje bi nekom medijacijom možda se poremetili politički odnosi.   
 To je bio, po mom mišljenju, cilj i taj cilj nije uspio, mi smo imali već od 5. poslije podne ili u podne 
situaciju koja je bila mirna, ostaje jako gorak ukus ostaje do dana današnjeg i to je to. Vi govorite o ljudima 
koji to neće oprostiti, potpuno razumijem ljude vjerujte vrlo sam tolerantan. Nijesam htio da se pokrene 
istraga protiv bilo koga, ne istraga nego krivični postupak protiv bilo koga ko me vrijeđa, bilo na nacionalnoj 
ili na vjerskoj osnovi, ili me gađe flašom. Ne želim ja ni na koji način da dolivam ulje na vatru, a ne plašim 
se nikog. Tvrdim da sam radio kako treba i nastaviću da radim kako znam, ne želim da dolivam ulje na 
vatru, ljudi imaju pravo da budu frustrirani i da budu nezadovoljni, ali za te svoje frustracije prije ili kasnije 
će shvatiti da ja nijesam adresa, neka ih adresiraju negdje drugo. Želim da svi ljudi u Crnoj Gori koriste 
ustavna prava na potpuno jednak i identičan način. Pravo koje tražiš za sebe, daj i drugome, to je princip, 
onda smo svi srećni i zadovoljni. 
 Kad je riječ da li sam nazvao ljude lelekačima, nijesam ja nazvao ljude lelekačima taj skup je bio 
06.09.2020. godine, poslije izbora, ispravno, ali ja sam samo htio da kažem, da je to odnos prema onome 
što je izgubljena politička utakmica, samo to. Ne želeći nikoga da potcjenjujem na bilo koji način, jeste 
upotrijebio sam tu riječ, ali vi kad izgubite neku utakmicu bilo u sportu, u bilo čemu neki ljudi dugo žale za 
tim, neki već jednostavnije lakše to prebrode. Tog 06.09. bilo je baš čudno da se to organizuje. Zašto, zato 
što do tad nije bilo utvrđena vlast da ja znam, nije bilo nikakve koalicije, dogovora tog 06.09. to je možda 
trebala da bude poruka, a poruka sa tog skupa je bila upućena meni, bilo je jako ružna. Ali, jednostavno što 
se mene tiče sa skupa javno ne od strane od Vas, to ne govorim, nego od govornika javno meni misleći da 
će se moji politički stavovi pokolebati na bilo koji način.  
 Ja sam gospodine Šehoviću odbranio Crnu Goru, bez obzir što ćete Vi možda željeti, odbranio i to 
već nekoliko puta, sa vrlo malo političke snage i na to sam jako ponosan i nijesam dozvolio da se ništa što 
je bilo u mojoj mogućnosti vanredno dogodi. Svi ljudi koji napadaju taj sektor bezbjednosti treba da znaju 
da pored želje mnogih struktura da se tamo nešto desi vanredno - to se nije desilo. Govorim i o policiji, 
govorim i o Agenciji za nacionalnu bezbjednost ili bilo kojem drugom segmentu, niti smo  mi uspjeli u tom 
periodu da promijenimo svoj međunarodni kurs naš glavni pravac, jesmo li bili uspješni ili ne to je sve nešto 
što može da bude predmet neke rasprave.  
 Kad je riječ o izvinjenju, ja sam već imate izjavu na Al Jazeeri, ja sam se izvinio građanima u smislu 
ne zbog reakcije policije, nego zbog svega što se desilo i ako to znači građanima imaju uvijek moje 
izvinjenje. Nijesam čovjek koji je formalista po bilo čemu, uvijek imaju izvinjenje, meni je žao što smo mi u 
ovakvoj ekonomskoj situaciji, ja se izvinjavam svima, ja se izvinjavam đacima škole koju ne možemo da 
izgradimo toliko brzo. Izvinjavam se našim sportistima što nemaju bolji stadion, ja se izvinjavam i apelujem 
na sve da uradimo nešto kako treba i isto tako i građanima Cetinja i građanima Berana. Dajte da nešto 
krenemo naprijed.  

Samo ovo oko toga da li podržavam parlamentarnu istragu. Da, rekao sam javno apsolutno za 
mene nije bitno odakle dolazi inicijativa ili je inicijativa SD-a,  je li bog dao, zašto, zato što nemam osjećaj 
da bilo ko treba bilo šta da sakrije. Ako nemate taj osjećaj, ne vidim nikakav razlog ili kroz anketni odbor ili 
kroz Odbor za bezbjednost smo već imali neke sesije, nije važno kako god nađete formu što se mene tiče 
ja to podržavam svim silama.. Ne samo kad su u pitanju dešavanje na Cetinju, nego kada je u pitanju 
možda i neka druga ekonomska tema ili politička ili  bezbjednost ja sam tu.  

Samo želim na kraju da kažem da bih volio da svi zajedno učinimo neki napor. Da ne podstičemo 
mržnju bilo koji vid mržnje, nacionalne, vjerske, etničke, seksualne, u odnosu na rod, nego da pokušamo 
malo više da podstičemo ljubav i međusobno poštovanje. Zemlja je dovoljno velika za sve i dovoljno 
komotna za sve, da imamo liberalne zakone, da dajemo svima jednaka prava i to je intencija. 
 Završavam, sjetio sam se izvinite to sam zaboravio to što je glavno. Tvrdim odgovorno i spreman da 
dođem naravno i na anketni odbor, da Policijom nijesu komandovali ni kriminalci, ni strukture van policije, ni 



političari, ni ljudi iz susjednih država, ni ljudi koji nijesu dio sistema, Policijom je komandovao direktor  
Uprave policije Zoran Brđanin, njegovi pomoćnici. Naravno onaj dio podrške koji je jako važan, a koji se 
odnosio na ministre unutrašnjih poslova Sekulovića i na potpredsjednika Vlade zaduženog za bezbjednost  
Abazovića i to je to. Sve ostalo što ko priča po kafanama ili po bilo kojim mjestima, javno, tajno morao bi da 
potkrijepi nekim dokazima. 
 Eto toliko, pa biće prilike ako bude potrebe za još neku intervenciju. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 16:43:26) 
 
 Zahvaljujem premijeru na vrlo opširnom odgovoru. 
 Sada pravo na  komentar ima poslanik Šehović. Izvolite. 
 
 
 DAMIR ŠEHOVIĆ (27.05.22 16:43:35) 
 
 Hvala predsjednice. 
 Zahvalan sam na ovom opštirnom odgovoru koji ste dali iako moram da vam kažem da se mi u 
političkom smislu dijametralno razlikujemo. Zato ste vi tamo, a mi ovamo. Zato mi nijesmo došli u situaciju 
da podržimo Vladu koju ste vi formirali, jer ne želimo da ovoj vladi prećutkujemo ono što nijesmo 
prićutkuvali ni Krivokapićevoj vladi. Ne mislim da ste vi spasili Crnu Goru nego mislim da ste uradili sve u 
ovih nekoliko godina saradnjom sa retrogradnim političkim strukturama da tu Crnu Goru izvalite iz lobova. 
 Ne mislim da ste bili na dobrom putu i ne mislim da mi unosimo podjele nego vi unosite podjele, po 
mom skromnom sudu, predsjedniče Vlade, zato što ste vi ovoj državi umjesto slobode koju ste na sva 
zvona obećavali 30. avgusta, ovo društvo ste vi uveli u tihu okupaciju. Vi ste od građanskog pretvorili ovo 
društvo u kleronacionalističo. Vi ste od sekularnog stvorili klasično teokratsko drutšvo, u prethodnoj Vladi. 
Ta prethodna Vlada je, predsjedniče Vlade, pala na Belvederu. Vi ste bili koordinator svih službi 
bezbjednosti tokom policijske akcije na Belvederu. Nije u redu da vi koji ste uz predsjednika tadašnje Vlade 
odgovorni za Belveder, a Vlada pala na Belvederu budete na čelu nove Vlade i da imate dominantnu 
poziciju zajedno sa vašim partnerom koji je bio dio i prethodne parlamentarne većine i tu je ključni problem 
u ovoj majinskoj Vladi. Ja sam ubjeđen da niko od hiljada građana koji su bili na Belvederu, na Bogetićima i 
na ovom patriotsko skupu i svuda đe se branio čast i ugled sekularne građanske Crne Gore da niko od njih 
ni na kraj pameti nije imao pomisao da će protestvovanje protiv Krivokapićeve vlade da izdejstvuje  
Abazovićevu i Jokovićevu vladu. To su ključni argumenti koji nas motivisali da mi budemo sa ove suprotne 
strane. Vama su ti argumenti poznati. Ne saopštavam ih prvi put samo koristim još jednom priliku da ih u 
Parlamentu ponovim. 
 Drugo, nijesam ja izazvao podjele, predsjedniče Vlade, time što sam vas podsjetio na ono što je 
jedan od ključnih ljudi tokom policijske akcije na Cetinju sam kazao. Nijesam ja kazao da sam bio u dosluhu 
sa kriminalnim grupama nego sam ja to saopštio i nije on saoptio to da bi se pravio hrabar nego je saopštio 
da bi pokazao da je htio da sa kriminalcima čuva mir u Crnoj Gori od mirnih građana koji su protestvovali 
na Belvederu. To je nedopustivo predsjedniče Vlade i zato sam vas ja pitao. Jeste li ga možda pitali zašto 
je odbio poligraf pošto tvrdi da je u pravu i da je sve namješteno? Ako je sve namješteno šta je problem da 
čovjek pođe na poligraf i to saopšti tam gdje se to, inače saopštava. Jese li ga možda to pitali? 
 Drago mi je što načelno podržavate ideju o formiranju anketnog odbora i realizaciju parlamentarne 
istrage kako bi se utvrdile činjenice, jer ja mislim da je interes javnosti da zna punu istinu o ovim 
događajima koji su uzrokovali rušenje prethodne Vlade. Samo bih volio to da pokažete na djelu time što će 
vaši poslanici da potpišu inicijativu koja već ima dovoljan broj potpisa, nijesu zbog toga potrebni, ali su 
potrebni kao politički čin prema jednom dokumentu koji ima za cilj da se ovdje utvrdi istina. Ja zbog toga 
što očekujem da ćemo u ovom parlamentu da formiramo taj anketni odbor i da ćemo da stvorim 
pretpostavke za utvrđivanje istine Vas nijesam pitao u svom prvom obraćanju ono što je mnogo teže od 
ovog Kneževića ovakav kakav je da ga ja ne karakterišem i da mi ni lijepim ja epitete, a zaslužio je da mu 
se kaže dosta toga, pa između ostalog u ovom parlametu.  

Ali, kad smo već na ovoj temi moram da vas pitam vrlo konkretno - da li je tokom akcije policije na 
Cetinju 4. i 5. septembra bilo promjene u komandnom lancu u odnosu na onaj koji je propisima devinisan? 
Da li je tokom te akcije u prostorijama u kojima su se donosile odluke bilo i lica kojima tamo po zakonu nije 
bilo mjesto? Da li je bilo možda naoružanih lica u pojedinim vjerskim objektima? I to je pitanje koje vam 
javnost evo već odavno postavlja, jer ako se predsjedniče Vlade ispostavi da je bilo šta od ovoga tačno 
onda se plašim da ćete Vi doći u situaciju ili da ste nedostojno ili da ste nesposobni da budete na mjestu na 
kojem ste sada. Ispostaviće se da ste nedostojni ukoliko Vam je bilo šta od ovoga poznato, a Vi to nijeste 
saopštili do danas, a ispostaviće se da ste nesposobni da budete na mjestu predsjednika Vlade ukoliko se 



zaključi da vama ništa od ovih činjenica nije poznato a desile su se. Ne može biti da ste bili na čelu tima 
koji je koordinirao bezbjednosni sektor u Crnoj Gori, a da za ove stvari ne zna. To je ovdje još jedna stvar 
na koju želim da Vam ukažem, činjenice. Još jednu stvar koju sam namjerno želio da potenciram. 
 I na kraju. I Vi ste mahali molotovljenim koktelom koliko se ja sjećam. I Vi ste molotovljenim 
koktelom dokazivali da je bila opravdana  akcija policije tokom 4. i  5. septembra. Istina, nijeste vi tvitovali 
da je na policiju bačeno molotovljen koktek nego kabinet predsjednika Vlade sa kojim ste blisko sarađival. 
Od Vas kao koordinatora svih službi bezbjednosti se očekivalo da do danas utvrdite ko je slagao, moram 
tako da kažem, crnogorsku javnost i ko se drznuo da tvituje u tako osjetljivom bezbjednosnom momentu 
kakav je bio taj moment i to neposredno pred početak policijske akcije. To morate da znate, činjenično 
morate da utvrdite i o tim činjenicama je potrebno da upoznate i ovaj parlament i crnogosku javnost i zbog 
toga smo predložili, krajnje dobronamjerno, da se ovdje u Parlamentu stvore poslovničke pretpostavke za 
sprovođenje kvalitetne, nepristrasne parlamentarne istrage i formiranja anketnog odbora kako bi se 
činjenice utvrdile. Ništa više i ništa manje od toga. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 16:51:45) 
 
 Hvala poslaniku Šehoviću. Zaista vas molim da vodimo računa o vremenu, koliko god možemo. 
 Pravo na odgovor na komentar ima premijer.  
 Izvolite, uvaženi premijeru. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (27.05.22 16:51:58) 
 
 Samo da ponovim. Tako je, tačno je i zbog toga mi vodimo ovu raspravu, mi različito vidimo stvari u 
Crnoj Gori. Nije to nedemokratski, vodimo vrlo pristojan dijalog, oko nekih stvari ćemo se složiti oko nekih 
nećemo. Vi mislite da se Crna Gora želi izvesti iz nekog žlijeba koji postoji i da je ta itencija bila kroz 
prethodnu Vladu i kroz moje političko djelovanje, mislim da se to radilo decenijama kroz ovo što su bile 
teme koje su danas tretirane i to je to. Da se to nije desilo mi nikada ne bi došli u situaciju da imamo 4. i 5. 
septembar i ne bi došli u mnoge situacije u koje smo došli nego bi bili već članica Evropske unije. To je 
razlika između onoga što je moja vizija politike, onoga što Vi mislite da su politički komentiali, naravno 
cijenim ih  i poštujem.  

Još jednom samo da se vratim, pošto ste opet postavili nekoliko pitanja ili nekoliko teza samo da 
pokušavam da budem jasan, što se komandnog lanca tiče on nije izašao ni jednog sekunda  iz onoga što je 
predviđeno zakonom. Da li je u prostorijama Vlade bilo ljudi koji nemaju veze sa bezbjednosnim sektorom, 
odnosno u kabinet premijera ili nekim drugim kancelarijama, jeste, ali to po meni nije protivzakonito. U 
mojoj kancelariji može da dođe neko, bez obzira, time što je došao neko u kancelariju, to ne znači da je 
preuzeo nadležnosti. Ne amnestiram ovdje nikoga. Želim samo da konstatujem da nijedne sekunde 
komanda nije izašla izvan zakonodavnih ovlašćenja onih ljudi koji upravljaju sektorom bezbjednosti. Da li je 
bilo prisutno višelica - bilo je prisutno više lica. Da li je to pomoglo ili odmoglo proces jeste dilema.  

Kada je riječ o tvitu ili o saopštenju, nije važno, mi smo imali noć ranije saopštenje jedne političke 
partije jer se isto dolilo ulje na vatru, tražile su se ostavke čelnika sektora bezbjednosti zbog 
neintervenisanja, a to je drugi vid priče. Šta treba da kažem, da napravimo anketni odbor pa da utvrdimo ko 
je od njih tačno to napisao. Ljudi imaju pravo na neke svoje političke stavove, meni su daleki, javno sam ih 
zbog toga kritikovao. Nijesam pominjao molotovljev koktel, jesam objavio snimak, snimak sam dobio od 
Uprave policije i ljudi koji su bili na terenu, objavio sam ga vrlo transparentno, preduzete su radnje, 
aktivnosti, sudski proces je u toku, već imamo oslobađajuću presudu, istina, vidjećemo šta će naredne 
instance odlučiti. Da li je neko htio da ušićari neki politički poen ili htio nešto da uradi, ne znam. Postavio 
sam se i u odnosu na tadašnjeg premijera profesionalno i u skladu s onim što je nacionalni interes Crne 
Gore. Nijesam dozvolio da se smijeni ministar unutrašnjih poslova niti direktor Policije, to je bio moj politički 
stav, oni su to mogli da urade i bez mene, naravno nikakvih problema nema, ali želio sam da stanem u 
odbranu onih ljudi koji su svoj posao odradili u skladu sa Ustavom i zakonom., pri tome ostajem i sad. Da li 
to izaziva neke političke implikacije. Naravno da izaziva.  
 Znate zašto nijesam lično protiv ovog anketnog odbora, i to podržavam, nadam se da će podržati i 
naši poslanici, mislim da ćete, ako objektivno sagledate činjenice, vi da se razočarate. Vi ćete se 
razočarati, ja neću sigurno, ako bude objektivno. Razočaraće se oni ljudi koji su sigurno tamo išli nekom 
drugom namjerom, dobrom namjerom, a upali su u vrtlog nečega što jeste bila politička kalkulacija toga 
trenutka. Ne mislim na Vas personalno, kada sam rekao razočarani, mislio sam u političkom smislu, a ne 
lično. Naravno, tamo je bilo puno ljudi, bilo je puno predstavnika zakonodavne vlasti, bio je i predsjednik 
države, bilo je mnogo ljudi koji su posjetili Belveder ili Cetinje u tom periodu. Isto Vi kao predstavnik 



zakonodavne grane vlasti i on kao predsjednik države i mnogi drugi ljudi morali su da prođu kroz neku 
fortifikacijsku prepreku.  
 Ako mislite da je to ideja Crne Gore u 21. vijeku, u redu, ja ne mislim tako i niko me ne može 
ubijediti. Želim da se crkva vrati u crkve, da svi ljudi vjernici imaju svoja prava, ljudi koji žele da idu u 
džamiju slobodno, jevrejska zajednica, svi, kome god treba bilo kakav vid podrške od države u ostvarivanju 
svojih vjerskih prava više je nego dobro došao, ljudi koji su agnostici, ateisti i oni imaju svoja prava samo 
da ne štete drugima, i to je to. Ako neko u tome vidi problem stvarno ne znam. To je Crna Gora 21. vijeka. 
Ako neko želi Crnu Goru 19. vijeka može i to da bude politički stav. To nije politički stav ove vlade i to nije 
politički stav ovog premijera. Svako ima pravo u skladu sa Ustavom i zakonom.  
 Što se tiče činjenica, i time završavam, mislim da raspolažem svim činjenicama. Sva pitanja koja ste 
naveli sam javno obrazlagao. Moguće je da nekada javnost možda nešto nije primijetila ili nije bilo dovoljno 
izreklamirano, možda nije stigla poruka, ali o svim pitanjima u bilo kojem trenutku vezano za 4. i 5. ali i 
drugim segmentima koji se tiču moga posla, spreman sam uvijek javno, transparentno na ovaj način vrlo 
otvoreno pred građanima da odgovorim. Zahvaljujem. Ako bude potrebe za još nekom intervencijom tu 
sam. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 16:58:26) 
 
 Hvala, premijeru.  
 Pravo na završni stav poslanik Šehović.  
 Izvolite, poslaniče Šehoviću, imate dva minuta po Poslovniku. 
 
 
 DAMIR ŠEHOVIĆ (27.05.22 16:58:35) 
 
 Dobro je, predsjedniče Vlade, da našoj javnosti pomogne da shvati političke razlike među nama koje 
su mislim ogromne. Ključni problem sa vašim dvogodišnjim političkim djelovanjem sa aspekta partije na 
čijem sam čelu vidim u tome što ste sa onima koji slave Podgoričku skupštinu, što ste sa onima koji 
negiraju genocid htjeli da demokratizujete Crnu Goru. Mislim da je na taj način ne možete demokratizovati. 
Zbog toga smo bili protiv prethodne Vlade. Zbog toga sam u Vas, u političkom smislu, upro prst kada sam 
kazao da ste Vi pontonski most za destrukciju Crne Gore jer ste se odlučili na saradnju s onima kojima je 
po ideološkom i svakom drugom svjetonadzoru taman mjesto u srednjem, a ne u 21. vijeku. Problem s 
ovom vladom vidim u tome što u ovoj vladi većinu čine one političke strukture koje su odgovorne zbog toga 
što se danas nalazimo u političkom, društvenom, institucionalnom i ekonomskom blatu, onom istom blatu u 
koje ste nas i vi sami uvukli. Mi u Socijaldemokratama ne prihvatamo da je logično, da je normalno da oni 
koji su nas uvukli u blato sada trebaju iz tog blata da nas vade. To je suštinska politička razlika među 
nama. Zbog toga smo mi vrlo motivisani da budemo protiv ove vlade.  
 Vi ste bili potpredsjednik Vlade za koju je dobar dio suverenističke javnosti tvrdio da je, u političkom 
smislu, izdajnička. Vama je to poznato. Mi kao politički subjekti nijesmo htjeli da budemo licemjerni da 
dovedemo sebe u situaciju da se kitimo belvederskim sistemom vrijednosti, što ne krijemo, a da se s vama 
grlimo i ljubimo u Vladi ili da dijelimo funkcije po dubini. Zato smo zauzeli jednu principijelnu poziciju i zato 
možemo na jedan komotan način da razgovaramo ovako civilizovano i kada se politički razlikujemo. Tako 
da sam nalazio za shodno da Vam to saopštim bez ikakvog uvijanja i da našim građanima bude jasno 
zašto smo mi van ove priče i koji su nas motivi naveli da donesemo odluku koju smo donijeli i na koju smo 
ponosni.  
 Donijeli smo tu odluku iako smo svjesni, i time završavam, predsjednice Skupštine, da će nas to 
zadržati u redovima opozicije još najmanje desetak mjeseci, ali smo to sa ponosom uradili. Sa ponosom 
ćemo se iz opozicionih klupa zajedno s onim istim građanima koji su rušili Vladu u kojoj ste Vi bili 
potpredsjednik raditi na tome da srušimo i vašu Vladu u kojoj ste Vi predsjednik. Siguran sam da nijedna 
manjinska Vlada, a posebno ne Vlada kakvu ste vi sastavili nema kapacitet da se nosi sa ogromnim 
političkim, društvenim i ekonomskim problemima sa kojima se Crna Gora danas suočava.  
 Zato, vjerujem, navijam da ova vlada što prije završi mandat i vjerujem da će to uraditi jer je ona 
konglomerat političkih struktura koje u programskom smislu imaju veoma malo toga identičnog, presjek 
politika suverenističkih partija koje imaju, ipak, minimalnu ulogu u Vladi i vaše i vama koalicione partije s 
kojom imate većinu u Vladi je prazan skup. Zbog toga, mislim kada se podijele fotelje da neće ostati ništa 
što će tu Vladu držati na okupu. Vidim šansu u novoj vladi u kojoj će dominantnu ulogu da imaju provjerene 
suverenističke, građanske, evropske i evroatlantske strukture, a oni koji žele da se pridruže toj evropskoj i 
evroatlantskoj i građanskoj platformi su dobro došli, ali ne kao ključni činioci u Vladi nego kao pridruženi 
član i to kao član koji će nas da zamoli da im oprostimo na pogrešnoj trodecenijskoj politici i da im 



oprostimo zbog toga što su se na istorijskoj raskrsnici u prethodnih 30 godina pogrešno prestrojili. To je 
moja vizija Crne Gore. To je moja vizija idealne Vlade u Crnoj Gori do koje vjerujem da ćemo doći vrlo brzo. 
Izvinite zbog prekoračenja i zahvaljujem na razumijevanju. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 17:03:46) 
 
 Zahvaljujem.  
 Pitanje će postaviti ispred Kluba Socijaldemokratske partije i Liberalne partije poslanica Draginja 
Vuksanović Stanković kao zadnji klub prijavljeni za današnju raspravu. Izvolite, uvažena poslanice 
Vuksanović Stanković. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (27.05.22 17:04:04) 
 
 Zahvaljujem, predsjednice.  
 Poštovana Skupštino, uvaženi premijeru Abazoviću, predstavnici Vlade,  
 Želim da Vam postavim sljedeće poslaničko pitanje - Šta kao treći čovjek po Ustavu Crne Gore 
planirate da preduzmete kako bi se što prije otpočeo dijalog između vlasti i opozicije, a oko postizanja 
dvotrećinske podrške koja je potrebna u Parlamentu Crne Gore kako bismo izglasali vrhovnog državnog 
tužioca, sudije Ustavnog suda i ugledne pravnike za Sudski savjet? 
 Crna Gora treba da bude u Evropskoj uniji i tamo joj je mjesto. Da bi Crna Gora bila u Evropskoj 
uniji potrebno je što prije pristupiti procesu odblokiranja zakočenog procesa evropskih integracija, a znamo 
svi da su ključni odgovorni za zaustavljanje tog procesa upravo predstavnici prethodne Vlade koji su 
sprovodili kleronacionalističku politiku. Zašto je važno odblokirati proces evropskih integracija. Prije svega, 
da bi Crna Gora krenula dalje i da bi što prije ušla u Evropsku uniju. Ali, ključni uslov da bi se odlokirao taj 
proces jeste da se izabere ono što je vrlo važno. To je u dijelu pravosuđa, što sam maloprije rekla, 
vrhovnog državnog tužioca, sudije Ustavnog suda i ugledne pravnike iz reda Sudskog savjeta. Odblokirana 
je Vlada, odblokirana je Skupština, potrebno je odblokirati i pravosuđe, kao što je neko prije od kolega 
rekao. Nema napretka Crne Gore ako ne nastavimo da radimo na poglavljima 23 i 24 koja su već otvorena, 
a moramo ih i zatvoriti. Ono što je veoma važno jeste da sam proces odblokiranja pravosuđa nije samo u 
borbi onih koji su krali ovu državu. Socijaldemokratska partija ovom prilikom iskazuje punu podršku 
nadležnim državnim organima u borbi protiv organizovanog kriminala i korupcije, sa željom da se 
procesuiraju svi oni pojedinci koji su na bilo koji način i za ovoliko oštetili državu Crnu Goru, a da ne 
govorim o onima koji su s visokih državnih funkcija radili što su radili, ali da ostavimo to nadležnim državnim 
organima i poštujemo pretpostavku nevinosti da vidimo kako će se dalje proces završavati.  
 Međutim, borba protiv organizovanog kriminala i korupcije, uvaženi premijeru Abazoviću, ne 
podrazumijeva samo borbu protiv ovih lica za koje sam maloprije rekla jer su izdaja i izdajnici oni koji su 
krali državu, a kleli se i držali ovdje ruku i krili se iza crnogorske zastave, ali su i izdajnici oni koji su u 
prethodnoj Vladi radili direktno protiv institucija ove države, a po nalogu druge države. Upravo ova 
polemika sa kolegom Šehovićem me je, takođe, navela da smatramo da treba pod hitno pokrenuti proces 
kako bi se utvrdila odgovornost svih policijskih službenika onog dana na Belvederu. To je borba protiv onih 
koji rade protiv ove države. Znači, protiv države ne rade samo oni koji kradu, protiv države rade i oni koji 
rade protiv grba, zastave i himne ove države. Smatramo da je onoga dana laž, politička laž, da budem 
korektnija, premijera Krivokapića da je bačen molotovljev koktel upravo razlog da se pokrene čitava ova 
parlamentarna istraga koju će podržati i SDP. Bila sam tačno ispred kordona policije kada su počeli da 
pucaju suzavci. Bukvalno sam bila na pola metra od policijskog kordona. Niti je bilo napada na policiju, niti 
je bilo bacanja molotovljenog koktela. Nekome je bio interes da se tog dana napravi krvoproliće u Crnoj 
Gori, ali ne s ove strane građana koji su branili čast i obraz Crne Gore toga dana na Cetinju.  
 Gospodine Abazoviću, Vi ste rekli da mi nijesmo položili elementarni test tolerantnosti. Razumijem 
Vašu potrebu da Vi budete Mesija, ali to nijeste niti ćete biti. Znate zašto, sada ću da Vam kažem nešto. 
Zato što nema kompromisa i tolerantnosti sa onima koji rade protiv svoje države. Nemam ništa protiv da se 
bilo ko u ovoj državi osjeća Srbinom, ali da poštuje grb, zastavu i himnu ove države. Taj neko ko je Srbin 
koji poštuje grb, zastavu i himnu ove države ili Crnogorac, Bošnjak, Albanac može da bude u institucijama 
sistema. Nema kompromisa sa onima koji se izjašnjavaju kao Srbi, a koji rade protiv ove države, po nalogu 
tuđe države, koji umjesto da vijore crnogorsku zastavu vijore srpsku zastavu. To je za mene izdaja. Takvi 
ljudi moraju biti procesuirani, uvaženi premijeru Abazoviću, kao što su procesuirani ovi koji su krali državu, 
koji su organizovali kriminalne grupe i radili to što su radili. Prema tome, ne smijemo ni ove zaboraviti 
nikako. Nijesam od Vas čula nijednom otkada ste došli na poziciju premijera da pozivate nadležne državne 
organe da hitno procesuiraju Vesnu Bratić za ono što je urnisala obrazovni sistem Crne Gore i sve ostalo 



što je radila u tom sistemu, da se procesuira Olivera Injac i kompletni komandni kadar, i to pozivam i 
gospodina Konjevića, Vojske Crne Gore koji je uradio onoga dana na Belvederu što je uradio, da se 
procesuiraju svi oni koji su u policiji radili ne po nalogu direktora Policije nego po nalogu Crkve Srbije.  
 Rekli ste da je ono bio samo vjerski obred. Ono je bilo zastiđe za prave vjernike Srpske pravoslavne 
crkve. Onako ustoličenje je zastiđe. Nemojte me, molim Vas, čekam cijeli dan, svi su se raspričali osim 
mene. Samo da vam nešto objasnim. Gospodin Joanikije nije mitropolit crnogorski. Znate zašto. Zato što 
ne priznaje crnogorsku državu, crnogorsku naciju. Onog momenta kada izađe gospodin Joanikije i javno 
kaže -priznajem crnogorsku državu, crnogorsku naciju, grb, zastavu i himnu prva ću poći da mu čestitam 
usred Cetinjskog manastira i da ga priznam za crnogorskog mitropolita kao Crnogorka. Rekli ste da u ovoj 
državi imaju svi prava vjerska. Nije tačno. Ja kao Crnogorka i svi Crnogorci i Crnogorke u svojoj državi 
nemaju vjerska prava. Mi nemamo pravo na svoju autokefalnu Crnogorsku pravoslavnu crkvu i Vi ste dužni 
da nam to obezbijedite na osnovu istorijskih činjenica. Hajmo da se pomirimo, neka bude pravoslavna 
crkva u Crnoj Gori. Ne možete Crnogorcima ukidati pravo na ono što im po istoriji pripada i da ja kao 
Crnogorka na današnji dan nemam đe da pođem da se pomolim bogu ako to želim i nemam đe da zapalim 
svijeću. To pravo nemam, između ostalog, ni svi ovdje poslanici koji su onda glasali za onaj prvi Zakon o 
slobodi vjeroispovijesti jer nas je sinod Srpske pravoslavne ckrve izopštio iz pravoslavlja. Meni nije problem 
da pođem ni u džamiju, što se mene tiče. Ja sam u građanskoj državi, nije mi problem ni u džamiju da 
pođem, ali mi ovdje niko braniti neće ono što je moje i ono što je okupirano mora se vratiti. O tome ćemo 
ozbiljno razgovarati.  
 Uvaženi premijeru Abazoviću, moramo da budemo svjesni da nijesu problem Srbi u Crnoj Gori, nije 
problem za mene moj Baranin Vasko Lalošević koji je Srbin, ali koji poštuje ovu državu, zastavu, grb i 
himnu ili moja koleginica Snežana Jonica, isto Baranka, ali su problem oni koji spaljuju crnogorsku zastavu, 
a šire srpsku nasred Crne Gore. Mogu oni po svadbama da rade šta hoće, ali se ne može negirati ono što 
predstavlja identitet Crne Gore. To su izdajnici kao što su i ovi što su pokrali i koji su organizovali kriminal, 
droge, duvan, švercovi, što će, nadam se, nadležni državni organi da utvrde i da procesuiraju. Da bi se to 
utvrdilo sve, i jedno, i drugo, moramo imati jako pravosuđe. Za to nam je potrebna dvotrećinska većina u 
Parlamentu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 17:12:52) 
 
 Hvala, poslanice Vuksanović Stanković.  
 Izvolite, premijeru, pravo na odgovor. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (27.05.22 17:13:00) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poštovana poslanice Vuksanović, Vaše pitanje, prvi dio, a odgovoriću i na ovo što ste rekli pri kraju, 
dakle odnosilo se kako mi možemo da ubrzamo proces evropskih integracija, odnosno kako da dođemo do 
te magične cifre od najmanje 54, lično bih volio da je i više, ali najmanje 54, to su dvije trećine ili da glasaj 
do 49, ali neka nam bude ova ambicija malo da zaista dođemo do 54. To možemo da uradimo samo ako 
svi budemo svjesni trenutka u kojem se Crna Gora nalazi, ako budemo uspostavili jednu komunikaciju koja 
podstiče na poštovanje, na dijalog. Mislim da nekoliko koraka koji su prethodili ovom Premijerskom satu i 
od strane Skupštine Crne Gore, ali i od strane Vlade govore da možemo da budemo optimisti. Zato sam 
zahvalan svim političkim strukturama, da možemo da budemo optimisti, da li ćemo na kraju efektuirati ne 
znam, ali zaista mislim da ovaj trenutak ne smijemo da propustimo. Potpuno se slažem sa vašom tezom da 
bez nezavisnog profesionalnog pravosuđa naravno i bez VDT-a u punom mandatu kako bi se osjetila i 
veća sigurnost i napravila strategija rada ne možemo doći do ovoga što ste Vi rekli, a to je da procesuiramo 
sve ljude koji su radili suprotno zakonu. Slažem se sa Vašom tezom, ne treba procesuirati samo ljude koji 
su radili neke koruptivne aktivnosti i kriminalne aktivnosti nego sve ljude koji su radili suprotno zakonu, to je 
i nepoštovanje državnih simbola i to je stvar koja je suprotna zakonu.  
 Lično mislim, bez obzira što se vjerovatno oko togo dijela nećemo složiti da nije bilo problema ni sa 
prethodnom Vladom vezano za poštovanje simbola. Bio sam član Vlade, ne želim nikome da budem 
advokat niti ko traži od mene. Mnogi ljudi nijesu vjerovali, ali sad je situacija takva da svi ministri Vlade 
Crne Gore, bilo je to i u prethodnom periodu i svi ljudi sa velikim ponosom idu i u inostranstvo noseći svoju 
zastavu, svoj grb i predstavljajući svoju državu. Ne ulazim, niti mi to dozvoljava ni moje vaspitanje, ni moj 
moral da ulazim u to da arbitriram da li sam veći navijač jedne nacionalne zajednice, druge nacionalne 
zajednice, u kontekstu zaista mislim da je mnogo važno da Crna Gora živi kao građanska država i da bude 
izuzetno tolerantna. To je velika naša prednost i nadam se da i ovi ljudi, sigurno ih ima i tu mogu sa Vama 



da se složim, čije je klatno i dalje previše desno, a na žalost to se pojavljuje sad i na drugoj strani‚ da će 
shvatiti da mi drugu državu nemamo i da svi treba da uložimo napore da ova Crna Gora bude bolja, 
bogatija i organizovanija nego što je trenutno slučaj. Ako donesemo ove tri odluke koje ste Vi pomenuli u 
pitanju mislim da će to biti veliki korak unaprijed, vjerujem u to, želim da do kraja budem optimističan da 
ćemo uspjeti i do 31. jula. Siguran sam da ćete Vi lično kao neko ko je profesor prava dati doprinos da se 
profesioanalni ljudi izaberu na najvažnijim čelnim pozicijama.  
 Samo kratak komentar ne želeći da ulazim u neke dileme koje ste Vi iznijeli koje su ispravne, rekli 
ste tražili ste da mi treba da obezbijedimo svakome jednak tretman. U onome što su naše nadležnosti na to 
uvijek možete da računate što su naše nadležnosti dakle, Vlade Crne Gore skladno Ustavu, možete da 
računate apsolutno. Nikad nijeste čuli od mene neku negativnu opasku vezano za Crnogorsku pravoslavnu 
crkvu kao što je nećete čuti ni za Srpsku pravoslavnu crkvu, ni za Islamsku zajednicu, ni za bilo koju 
vjersku zajednicu. Država je tu samo da da pravni okvir. Ona nije tu da arbitrira gdje će ljudi da idu, kako će 
da idu, da li neko ima veliku podršku, manju podršku, veliki broj vjernika, mali broj vjernika, to nije posao 
države. Posao države je samo da da neki pravni okvir da se svi ljudi skladno svojim ubjeđenjima osjećaju 
komotno, ništa vam toga i ja navijam da se to desi.  
 Da bi razumjeli potrebe drugih moramo nekako da uđemo u njihove cipele, to bi rekli Englezi, i da 
pokušamo na taj način da shvatimo da i onaj drugi možda ima neku potrebu. Mi smo često vrlo militantni u 
svojim stavovima i želimo da naša istina bude zaista apsolutna i krajnja. Mnogo često u životu po mnogim 
pitanjima to nije tako. Jeste, istina ja nijesam Mesija nije da ne bih volio da budem, ali u drugom kontekstu 
želim da kažem, nadam se da Crnoj Gori stvarno neće trebati pravi Mesija da bi došlo do pomirenja. 
Nadam se da će se naći neko od političara od političkih struktura nije važno gdje, nije važno kada i nije 
važno iz koje političke strukture koji će uspjeti da da neki značajniji pečat pomirenju. Ako tome mrvicu 
budem mogao da doprinesem računajte da ću ja taj doprinos dati. Ali isto tako pozivam i Vas i sve ostale 
ljude sa javne scene da to radimo, a da nekako dodatno ne atomiziramo naše društvo. Toliko i zahvaljujem. 
Ako bude bilo potrebe tu sam za još neki položaj. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 17:18:59) 
 
 Hvala premijeru. 
 Pravo na komentar poslanica Vuksanović Stanković. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (27.05.22 17:19:03) 
 
 Zahvaljujem. 
 Potičem iz partije koja je od devedesetih godina mogu slobodno da tvrdim pored Liberalnog saveza 
Crne Gore bila jedina građanska partija i kod nas su svi dobrodošli i Srbi i Crnogorci i Albanci i muslimani i 
Bošnjaci i Hrvati i mi to pokazujemo i sastavom naše partije. U našoj partiji imate i Srba i Crnogoraca i 
Albanaca i Bošnjaka i muslimana itd. Ono što ću da kažem, zalažemo se za građansku i evropsku Crnu 
Goru, multientičku Crnu Goru, to je zapisano u programu naše partije i vi želite isto takvu Crnu Goru. Ja 
Vam sad kažem da ne možemo govoriti o građanskoj Crnoj Gori, ako Crnogorci usred Crne Gore nemaju 
svoja prava. Svi imaju svoja prava Crnogorci ih nemaju. Srbi imaju svoja vjerska prava, Bošnjaci i 
muslimani imaju svoja vjerska prava, katolici imaju svoja vjerska prava, mi Crnogorci nemamo. Što ćemo 
sad? Obaveza je države da postavi zakonske okvire. Pošto ste iz više navrata pominjali temeljni ugovor 
smatram da je obaveza i Vas i Vaše Vlade da prije nego što se bilo što potpiše temeljni ugovor dobijemo na 
sto. Ja Vam obećavam da ću kao neko ko se 21 godinom bavi imovinskim pravima i fizičkih i pravnih lica i 
razumije se dosta u crkveno pravo dati svoj puni doprinos, jer to predajem na fakultetu 21 godinu. Mislim 
da može da se napravi takav pravni posao u ugovoru đe će biti zadovoljni i oni koji su vjernici Srpske 
pravoslavne crkve u Crnoj Gori, naglašavam Srpske, ne Crkve Srbije, i oni koji su vjernici Crnogorske 
pravoslavne crkve. Ipak ne možemo govoriti o građanskoj Crnoj Gori, a da se prava Crnogoraca vazda 
bacaju pod tepih i da Crnogorci vazda klimaju glavom radi mira i tolerancije u državi, a da nemamo svoja 
osnovna prava. Tako da svi smo za građansku Crnu Goru, ali u toj Crnoj Gori Crnogorci valjda moraju imati 
neka prava i za to ćemo se boriti. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 17:21:15) 
 
 Hvala poslanice Vuksanović Stanković. 
 Imate pravo, ako želite. 



 Izvolite, premijeru. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (27.05.22 17:21:27) 
 
 Zahvaljujem i izvinjavam se. 
 Dakle, vrlo kratko, ostajem pri svom stavu da svi zajedno trebati da insistiramo da svi imamo prava, 
to što nekad imamo osjećaj da nas neko diskriminiše nekad je to zaista opravdano, nekada ne, ali da svi 
damo doprinos da se Crna Gora miri. Kad je riječ o temeljnom ugovoru naravno da će biti javan. Ja Vas 
pozivam da Vi date svoj doprinos, niko ne želi ništa da uradi što je suprotno Ustavu i zakonu i mislim da i ta 
tema, sama činjenica da je Srpska pravoslavna crkva spremna da potpiše temeljni ugovor govori o njenom 
priznaju institucija Crne Gore. Tako da gledajte to malo sa pozitivne strane i patrijarh je to isto rekao, cilj je 
da se stvari institucionalizuju. Niko da ne bude van pravnog poretka, niko da ne bude van pravnog sistema 
i niko da nema veće pravo u odnosu na drugoga. Mislim da takav dokument treba da imamo. Ne govorim 
samo o jednoj ckrvi nego govorim i sa svim drugim vjerskim zajednicama i da to treba nekako da stavimo 
ad acta, ne u smislu da bi ga poturali po tepih nego da ga stavimo ad acta i da se posvetimo onome što 
zaista građani očekuju, a to je da vide neke poteze koje će voditi ka boljitku njihovog životnog standarda. U 
svakom slučaju vrlo pomiriteljski, zahvalan sam vam još jednom na pitanju i zahvaljujem se i Vama 
predsjednice na prilici. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 17:23:09) 
 
 Poslanica Vuksanović Stanković ima pravo na završni stav.  
 Izvolite, kolegenice. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (27.05.22 17:23:13) 
 
 Neću Vam priznati da ste veći pomiritelj od mene. 
 Odmah da vam kažem nikome od vas ovdje zato što kroz mene protiče srpska krv, a kroz ove 
pojedine koji se kunu da su Srbi ni trunke od nje, kroz mene protiče. Prema tome, meni nećete uzeti 
svojstvo tako da vas potpuno podržavam. Da, Srpska pravoslavna crkva treba da se registruje u Crnoj Gori 
da se utvrdi što je njeno, a ono što su okupirali 1920. godine nakon dekreta Aleksandra Karađorđevića koje 
u tom dekretu piše - ukida se Crnogorska pravoslavna crkva. Ja taj dokument imam, izvorni kući, znači nije 
ga pisala Draginja nego Aleksandar Karađorđević da se vrati ono što je oteto Crnogorskoj pravoslavnoj 
crkvi. Molim Vas uvaženi premijeru nemojmo da ovo podvodimo po tim da se ja i Crnogorci sjećamo 
diskriminisanja. Nije ovdje u pitanju osjećaj ovo je istina u pitanju. Mi smo stvarno diskriminisani. Ja bih 
najsrećnija bila da nijesam diskriminisana. Ovo nije stvar intimna da li se neko osjećao ili ne osjećao. To je 
realnost da smo mi diskriminisani iz sopstvene države, razumijete.  

Nijeste vi samo krivi za to, krivi su tu i mnogi prethodnici kojima nije bio interes da se ovo riješi, a 
kada je trebalo da se riješi 2006. godine, da se ovdje mi razumijemo jasno. Ovo pitanje je trebalo riješiti 
2006. godine i ja sam to rekla i kolegama iz DPS-a, nego smo neke stvari cinculirali kako je nekome 
odgovaralo. Prema tome, da budemo jasni istorijske greške se moraju ispravljati. Vas je sad zapalo, kako 
da ne, ja sam za to da treba da se registruje Srpska pravoslavna crkva, zato što je ovo Crna Gora,  i oni 
treba da bude registrovana ovdje i da ponovim još jednom da se ono što je okupirano vrati Crnogorkoj 
pravoslavnoj crkvi, a ono što pripada Srpskoj pravoslavnoj da pripada njoj. I to ćemo lijepo sve da 
regulišemo u pravne okvire. To se vrlo jednostavno može riješiti ko poznaje ovu materiju upotrebe, 
korišćenja, ubiranja plodova i raspolaganja. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 17:25:25) 
 
 Zahvaljujem, uvažena poslanice Vuksanović Stanković. Svakako na stavovima tamam smo bili da 
završimo za danas rad, ali poslanik Živković ima potrebu za procedurom. 
 Izvolite, poslaniče Živkoviću. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (27.05.22 17:25:39) 
 



 Kratko ću, Vama se obratiti predsjednice. 
 Misim, da smo kao klub danas imali prilike više puta da uzmemo proceduralne reakcije. Smatrao 
sam, kao šef Kluba, da nema potrebe da ulazimo u neke iracionalne rasprave. Čini mi se da smo kao 
politika i kao partija danas bili predmet rasprave od strane različitih političkih subjekata i djeluje mi da se 
sjednica pretvorila ili sa ove sjednice generalno pretvaraju u neku krimi priču, u neke intrige širenja različitih 
dezinformacija i kada bismo u svakom momentu tražili replike ili procedure čini mi se da ne bismo 
završavali nikada zasijedanja. Ovo govorim iz prostog razloga što smo postali i Forezički centar, postali 
smo i Tužilaštvo, postali smo ovdje istražni sud, ovdje isljeđujemo ljude, ovdje ih je bez ikakvih problema 
etiketiramo, ovdje ih osuđujemo, ovdje ih zatvaramo, šaljemo u Spuž ne vodeći računa uopšte o 
dostojanstvu ljudi, ne vodeći računa o njihovom porodičnom integritetu, ne vodeći računa o tome da ti ljudi 
imaju svoje porodice, ne vodeći računa uostalom da se možda i sami nećemo nekada naći kao predmet 
istražnih radnji.   

Ovo govorim iz ljudske potrebe da očigledno sa ovih pozicija se ne trudimo da emancipujemo 
crnogorsku javnost i nemojmo očekivati od crnogorske javnosti da bolje i kvalitetnije razumije određene 
procese koje se odvijaju danas, jer ne zaboravite da svi oni koji su u istražnim postupcima, nijesam advokat 
nikoga ni u jednom procesu, imaju jednaka prava da dokazuju da su nevini, kao što imaju jednake 
mogućnosti da budu krivi i osuđeni određenim  postupcima. 
 Mi naracijom u ovom momentu ne doprinosimo tome da se emancipuje crnogorska javnost. Mi 
doprinosim širenju loše energije na način kako se obraćamo građanima Crne Gore. Ne mislim uopšte da će 
moje obraćanje nešto promijeniti u ovom parlametu, ali hoću da naglasim da ćemo u narednom periodu 
promijeniti metodologiju rada kao klub. Svaki put kada neko bude pomenuo bilo kog pojedinca iz 
Demokratske partije socijalista ili našu politiku tražićemo reakcije koje su dozvoljene po Poslovniku u 
mjerama i granicama poštovanja ljudskog dostojanstva, vaspitanja i kulture, kao što smo to dosad radili, 
vjerujući da ćemo time uticati makar elementarno i osnovno da ispravljamo određene greške koje se 
dešavaju u kontinuitetu u ovom parlamentu, a vjerujem i Vama pomoći da na kvalitetniji način vodite 
sjednice crnogorskog Parlamenta. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (27.05.22 17:28:36) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Živkoviću uz opet negdje i komentar da smo izašli iz procedure i u vremenu i 
poštovanju Poslovnika, odnosno korišćenju proceduralne reakcije. Sa jednim dijelom se mogu složiti sa 
Vama, a to je da je bilo prilično rasprava sa vrlo jakim političkim stavovima koji su se vrlo često graničile sa 
kvalitetom odnosno sa nivoom kulture. Neki su čak prelazili i imali smo prilike to da vidimo. Međutim, ako 
bismo se skroz u potpunosti državli slova Poslovnika onda bi bilo upitno izlaganje velikog broja poslanika u 
ovom domu, a ako širimo demokratiju onda trebamo obezbijediti mogućnost i da se govori. Svakao ćemo 
gledati da se na najbolji mogući način zaštiti dignitet ovog doma, a kad bude bilo potrebno onda ćemo 
primjenjivati i ostale odredbe Poslovnika koje znamo kako se koriste. U svakom slučaju zahvaljujem 
uvaženom predsjedniku Vlade i njegovim ministrima koji su danas bili sa nama. 
 Sa ovim smo završili Premijerski sat, a poslanička pitanja sa određenom temom koja će biti 
postavljena uvaženom ministru finansija gospodinu Aleksandru Damjanoviću biće u ponedjeljak od 13 
časova. Hvala vam. 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 13:37:28) 
 
 Poštovane koleginice i kolege, nastavljamo Četvrtu posebnu sjednicu Prvog redovnog (proljećenjeg)  
zasijedanja u 2022.godini Skupštine Crne Gore 27. saziva.  
 Prelazimo na dio sjednice posvećen poslaničkim pitanjima u vezi sa određenom temom, pa prije 
nego što dam riječ poslanicima da se podsjetimo Poslovnika povodom ove tačke. Znači, saglasno članu 
193a Poslovnika Skupštine predsjedici poslaničkih klubova parlamentarne većine odstavili su predlog sa 
precizno navedenom temom - Stanje u javnim finansijama Crne Gore o kojoj postavaljaju pitanja ministru 
finansija Aleksandru Damjanoviću kao nadležnom ministru, kome želim dobrodošlicu.  
 Saglasno članu 193b Poslovnika Skupštine pravo na postavljanje pitanja nadležnom ministru 
povodom određene teme ima predsjednik, odnosno ovlašćeni predstavnik poslaničkog kluba.  
 Vrijeme za postavljanje pitanja nadležnom ministru iznosi najviše pet minuta, a odgovor na 
postavljeno pitanje se daje u trajanju najviše pet minuta. Poslije datog odgovora poslanik koji je postavio 
pitanje ima pravo da komentariše odgovor u trajanju od tri minuta, a nadležni ministar da odgovori na 
komentar u trajanju najviše tri minuta.  
 Poslanik koji je postavio pitanje ima pravo da se izjasni o odgovorima u trajanju najviše dva minuta. 
Ovaj tajming  je isti za postavljanje pitanja premijeru. Tako da sada možemo da pređemo na postavljanje 
pitanja. 



 U ime Kluba poslanika Demokratske partije socijalista Crne Gore, pitanje će postaviti ovlašćeni 
predstavnik kluba poslanik Nikola Rakočević. 
 Izvolite, kolega Rakočeviću, imate riječ, a da se pripremi u ime Demokratskog fronta kolega Dejan 
Đurović.  
 Izvolite, kolega. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (30.05.22 13:39:36) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjednice. 
 Poštovane građanke i građani, uvažene koleginice i kolege, mislim da je dobro da u novim političkim 
okolnostima na Prvoj posebnoj sjednici, ako govorimo o novim političkim okolnostima, novoj parlamentarnoj 
većini, novoj vladi na ministarskom pitanju postavljamo pitanje, odnosno adresiramo naše dileme i ideje 
ministru Damjanoviću, ministru finansija.  
 Postoji razlog tome, naravno upozoravali smo prethodnih dvije godine i uoči pada Vlade da je jedan 
od ključnih razloga potrebe da se smijeni dotadašnja parlamentarna većina i da se izabere nova vlada 
upravo u činjenici da se Crna Gora nalazi u ozbiljnoj eknomskoj krizi. Ta ekonomska kriza je uzrokovana 
pandemijom korona virusa, međutim, naravno i dešavanjima na globalnom tržištu, odnosno globalno 
gledano zbog rata u Ukrajini, a naravno Crna Gora se posebno može okarakterisati kao ekonomski 
destabilizovana zbog Vlade koja je sada smijenjena koja je u tim izazovnim vremenima vodila javne 
finansije i vodila državu. Upravo u izazovnim vremenima u vremenima kada je potrebna odlučnost, kada je 
potrebna pamet, tada vam trebaju i najodgovorniji i najbolji u jednom društvu. Nesreća Crne Gore je što 
smo baš u tom trenutku i u tim trenucima i u tim godinama imali najmanje kompetentne i sigurno će istorija 
tome svjedočiti da je to bila najgora vlada u istoriji Crne Gore i makar novije  istorije Crne Gore. Ideja  sada 
u formiranju nove parlamentarne većine najprije nove Vlade da, između ostalog, stabilizujemo javne 
finansije. Da učinimo sve kako bi građanima ovo teško vrijeme prošlo u što boljim okolnostima za život u 
finalu kako bi stimulisali dalje razvoj privrede i pokrenuli ekonomski ciklus.  
 Da bi to uradili važno je da vidimo gdje se nalazimo i to ne zbog revanšizma govorili smo o tome 
već ranije, nije nam potrebno da u bilo koga upiremo prstom, da tražimo bilo kakvu odgovornost, pa ako 
hoćete čak i političku. Crna Gora, i njeni građani nemaju ništa od toga, da sada prozivamo one koji su krivi 
za ovakvo stanje. Svima je jasno naravno, da Vlada koja je zadužena za vođenje unutrašnje politike, pa 
tako i javnih finansija, je kriva što sada imamo loše stanje u budžetu. Međutim, kada je to tako sada je 
važno ne zbog revanšizma ponavljam, ne zbog potrebe da ubiramo političke poene, već zbog daljih 
planova da podvučemo crtu i da vidimo gdje smo i da vidimo na koji način treba da koncipiramo zajednički 
naš ekonomski razvoj politike da bi ojačali privredu i da bi ojačali standard svih građana Crne Gore.  
 Nema govora da zbog podvlačenja crte koju tražimo, zbog revizije svega onoga što nam je rađeno 
proteklih dvije godine tražimo opravdanje za smanjenje plata i za smanjenje socijalnih davanja. Ne, od toga 
nema ništa.  
 Dakle, bićemo istrajni da pokušamo da zadržimo nivo plata, nivo socijalnih davanja i da idemo dalje. 
Namjerno ne govorim nivo penzijam, jer takozvani eksperti u prethodnoj vladi su zaboravili penzionere. Na 
teret, na grbaču penzionera, su se sprovodili svi takozvani planovi koji su imali za cilj osnivanje političke 
partije i ubiranje političkih poena.  
 Penzioneri su jedni od kategorija koji su najviše podnijeli tereta za takozvani plan Evropa sad koji je 
imao za cilj samo političko nadmetanje na političkom tržištu. Ni smanjenje plata, ni smanjenje socijalnih 
davanja i pokušaj da nađemo bolji model za sve naše penzionere, ne samo u smislu penzija, već i uslova 
za život najvrednije čini mi se kategorije našeg stanovništva koja je najzaslužnija što Crna Gora i svi mi 
ovdje sada razgovaramo i živimo slobodno.  
 Međutim, ipak da bi napravili plan da nebi napravili grešku zapravo u planiranju javnih finansija, jer 
kao što znate neuspjeh u pripremi je priprema neuspjeha, e da nebi napravili neuspjeh u pripremi moramo 
vidjeti gdje se nalazimo. Zbog toga moje pitanje, a nadam se da ćemo nakon odgovora ući u određenu 
polemiku i diskusiju. 
 Moje pitanje ministru finansija je u svijetlu informacije i  komentara i tvrdnje prethodnika gospodina 
Damjanovića bivšeg sada smijenjenog ministra koji naravno predstavlja i pretpostavljam stav ukupne jedne 
administracije koja je smijenjena, a rečeno je da Crnoj Gori nije potreban reblans budžeta i rečeno je da 
Crnoj Gori ne treba zaduženje.  
 Upravo zbog toga pitam ministra finansija: 
  "Da li Crnoj Gori treba rebalans budžeta, da li  Crnoj Gori eventualno treba novo zaduženje i 
ukoliko da koji su razlozi zbog kojih je ekonomija Crne Gore u tako lošem stanju da su potrebna ta dva 
mehanizma da krenemo naprijed". Hvala. 
 



 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 13:45:25) 
 
 Zahvaljujem se kolegi Rakočeviću. 
 Ministre, izvolite dajte odgovor na pitanje. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (30.05.22 13:45:31) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjednice Skupštine. 
            Poštovana Skupštino, poštovani građani, poslaniče Rakočeviću, 
 Nećete mi zamjeriti što ću pokušati da ne komentarišem jedan dio političkih kvalifikacija koje ste 
dali, to je vaše pravo. Naravno, u odnosu na rad prethodne vlade i ja se zaista neću baviti učincima 
prethodne administracije osim u dijelu u kojem to zahtijeva moj tekući rad, uslovno rečeno podvlačenje crte 
,kakvim ste to nazvali.  
 Pitali ste me pa da krenem od kraja šta mislim o izjavi itd. prethodne administracije, odnosno čini mi 
se prethodnog ministra. Naravno i prethodni ministri, bivši ministri svakako vode računa o onome što 
izjavljuju, i negdje bi trebalo da u principu bude i relevantno to što i oni kažu, ipak je to period obavljanja 
odgovornog posla i računam da svako mjeri riječi koje izgovara, negdje u pokušaju da budemo, pa ajde da 
kažem, elementarno pristojni, elementarno odgovorni, elementarno ozbiljni, elementarno transparentni. Ne 
neodgovorni, ne neozbiljni i ne netransparentni.  
 Ako me pitate konkretno ja mogu da odgovorim kontrapitanjem, ne zbog vas, ne samo zbog 
poslanika u ovom domu, ne zbog dobronamjerne većinske javnosti, već one malobrojne nedobronamjerne  
koja ima priliku da se iživljava tamo negdje po marginama društva i socijalnog miljea. Ali, ako se izda izjava 
27.maja tekuće godine da Crnoj Gori ne treba zaduženje i ne treba rebalans,ako se od strane istog negdje 
u decembru mjesecu kada je Predlog zakona o budžetu bio ovdje u proceduri, podnio i predlog odluke o 
zaduženju i u decembru mjesecu tražilo 500 miliona evra uz 900 miliona za prepakovanje duga tada, koja 
je onda razlika u stavovima osim što je to tada govorio aktuelni ministar, a 27.maja je to rekao bivši 
ministar, e to se zove ruganje crnogorskoj javnosti i podilaženje onoj malobrojnoj nedobronamjernoj 
javnosti koja luta po marginama društva.  
 Dakle, ne može se tako lako reći- u decembru sam mislio tako, pa sam podnio predlog odluke 
Parlamentu i tražio 500 miliona evra, a poslije četiri mjeseca kada nijesam na funkciji kažem nama ne treba 
zaduženje. A u međuvremenu smo dobili rat u Ukrajini, energetsku krizu, krizu hrane, u međuvremenu smo 
dobili činjenicu da mi nećemo ostvariti 54 miliona od primjene zakona koji nijesu predloženi u Parlamentu 
od te iste administracije, u međuvremenu smo dobili inflaciju koja s jedne strane državne prihode, o tome 
smo pričali, i tu treba biti realan, ali s druge strane urušava životni standard pogotovu onih kategorija koje 
su negdje čini mi se u svom ovom postupku promjene fiskalne politike koju je na kraju krajeva ovaj 
Parlament verifikovao, gdje smo se negdje svi zalagali da se fiskalna politika mijenja i da idemo na sniženje 
doprinosa i da idemo na rasterećenje privredi neka smo, ali smo morali malo da budemo ozbiljniji, 
transparentniji i odgovorniji. Dakle, rekli stejednu stvar da penzioneri trpe, o tome, kolokvijalno 
rečeno,trubim mjesecima, trpe i zaostatak prosječne penzije u prosječnoj zaradi i minimalne penzije u 
minimalnoj zaradi je na istorijskom nivou. Nikad tako velika razlika nije bila i normalno da ćemo morati u 
tom dijelu da sagledamo vanredne mjere da sačuvamo i poboljšamo status penzionera. Ne može se 
nijedan program sprovesti preko leđa najosetljivije populacije u Crnoj Gori preko penzionera, prosto ne 
može, a ako se već razmišlja o tome onda i oni moraju da budu dio toga, a ne neko preko čije grbače se 
realizuju kakvi god ciljevi dobronamjerni ili manje dobronamjerni. Isto tako žrtve su i Fond zdravstva i 
zdravstvena zaštita i lokalne samouprave itd. ali nismo ovdje da kritikujem radi kritike. Dakle, ovdje smo da 
pokušamo da u hodu korigujemo sve ono što jesu realni nedostaci koje neko nije pažljivo nije analizirao ni 
primijenio tu smo da popravimo, tu smo da sačuvamo nivo stečenih prava, to sam rekao da s tim nema 
dileme, sve ono što je stečeno biće sačuvano, ali smo svakako tu kao odgovorni i ozbiljni ljudi i 
transparentni ljudi da pred licem javnosti ukažemo na greške, na probleme ono što je dobro da prihvatimo, 
baštinimo ono što ne valja da iskritikujemo i da nađemo alternativu i model kako da u ovim teškim 
vremenima, koja su sada i koja slijede, očuvamo makar dvije stvari životni standard građana uključujući 
ranjive populacije i da sačuvamo našu privredu bez koje nam nema puta ni u Evropu ni u prosperitet. 
Dakle, moramo biti u funkciji i životnog standarda građana i privrede očuvanje svih dostignutih, da kažem, 
nivoa socijalnih i ostalih davanja i plata, o tome nema dileme to sam javno rekao, a ako se steknu uslovi, a 
steći će se i unapređenje najvećeg broja od tih primanja i davanja. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 13:51:18) 



 
 Zahvaljujem  ministru.  
 Pravo na komentar odgovora u trajanju od tri minuta ima kolega Rakočević.  
 Izvolite. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (30.05.22 13:51:25) 
 
 Hvala, potpredsjednice.  
 Zahvaljujem, uvaženi ministre.  
 Dakle, kao što ste kazali Crna Gora se danas nalazi, nešto sam o tome govorio, u ozbiljnoj 
ekonomskoj krizi. Razlog tome je što je ta kriza još i produbljena u odnosu na globalne trendove koji traju 
od pojave pandemije koronavirusa, a kasnije rata u Ukrajini i energetske krize je upravo u tome što je jedna 
politička struktura, odnosno bivša parlamentarna većina dala političku podršku Vladi koja ne samo da nije 
znala kako da se izbori sa tim izazovnim vremenom već je krizu i produbila. Drugi razlog na domaćem 
terenu je taj što se u decembru glasalo da Zakon o budžetu koji sada se vidi je Crnu Goru zavio u crno u 
finansijskom smislu. Upravo katastrofalni parametri javnih finansija se ogledaju u tome što je bivša 
parlamentarna većina donijela ovdje zbog političkih razloga Zakon o budžetu za koji nijesu htjeli glasati pri 
zdravoj ekonomskoj logici. Međutim, to su uradili zbog potrebe da politički iskalkulišu i potraju još koji 
mjesec duže u vlasti. Zbog toga potrebno je da se svi suočimo sa odgovornošću i da pred građanima sa 
zajedničkim snagama kažemo pogriješili smo, odnosno oni koji su to uradili, koji su glasali, pogriješili smo i 
sad idemo dalje. Idemo zajednički bez obzira što nemamo sada naravno dvotrećinsku većinu u 
Parlamentu, ali čini mi se za ovakva pitanja, za pitanja od vitalnog interesa za sve naše građane, a 
ekonomija svakako jeste jedno od tih pitanja treba da radimo zajedno.  
 Pomenuli ste loše učinke bivše administracije u ovoj godini, zaključno sa majem mjesecom, i 
ponoviću ih. Dakle, danas imamo deficit budžeta 36,4 miliona eura, imamo činjenicu da su tekući rashodi 
finansirani iz zaduženja, imamo činjenicu da postoje brojni dugovi prema dobavljačima i neizmirene 
obaveze države. Dakle, Crna Gora je pred ozbiljnim kolapsom. Upravo zbog toga moje dodatno pitanje za 
ministra je da li u ovakvom ambijentu postoji, a imaćete čvrstu podršku u parlamentarnoj većini i ne samo 
podršku nego apel da ipak radimo bez obzira na okolnosti u tom pravcu koji su mehanizmi da penzionere 
koje smo već jednom pomenuli učinimo njihov život boljim u ovom teškom vremenu. Podsjetili ste da nikad 
nije postojao takav jaz između minimalne zarade i minimalne penzije i prosječne zarade u Crnoj Gori i 
prosječne penzije. To je jasno da moramo smanjivati. Postavlja se pitanje da li sada već imate plan i da li 
postoji eventualan plan za kratkoročne mjere, odnosno jednokratne mjere pomoći za penzionere u smislu 
pomoći za njihovu ekonomsku i finansijsku situaciju. Takođe, pomenuli ste lokalne samouprave, to je drugi 
dio mog pitanja, šta su modeli i da li već sada imate model za rešavanje problema finansiranja loklanih 
samouprava, kao što znamo plan Evropa sad je imao za cilj da oduzme finansije lokalnim samoupravama i 
da u značajnoj mjeri ih ekonomski obespravi i da na teret lokalnih samouprava, kao i penzionera s druge 
strane i Fonda zdravstva sprovede politički plan u djelo. Dakle, da li imate već plan i za lokalne 
samouprave.  
 Finalno, treći dio pitanja vezan je za kapitalni budžet. Svi znamo da nam nema razvoja bez novih 
investicija, da nam nema razvoja bez novog ekonomskog ciklusa. Realizacija kapitalnog budžeta, gospodo, 
u prvih pet mjeseci sa planiranih 220 miliona je na otrilike cirka 40 do 50 miliona. To nije dovoljno, sa 23% 
u prvoj polovini godine. To je neprihvatljivo. Znamo svi šta se radilo sa preostalim dijelom koji je bio 
potreban da se uloži u kapitalne projekte. Trošio se na tekuću potrošnju. Zbog toga ministre, da li postoji 
najava optimizma da ćemo u poslednjom polovini godine, u drugoj polovini godine kapitalni budžet, 
odnosno realizaciju kapitalnog budžeta podići na mnogo veći nivo i da li imate već sada najavu da li je 
uopšte realno da dođemo do 220 miliona do kraja godine. Vjerovanto nije, ali treba nam ta najava jer je to 
kao što kažem još jednom i time završavam generator daljeg ekonomskog razvoja u Crnoj Gori. 
Zahvaljujem. Nadam se da će ministar imati priliku da odgovori na ova pitanja. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 13:56:40) 
 
 Ministar ima pravo na tri minuta, a onda vi opet završno dva minuta.  
 Izvolite, ministre. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (30.05.22 13:56:46) 
 



 Zahvaljujem.  
 Dakle, kao što sam rekao neću nikakve političke kvalifikacije davati, ali sam samo govorio o nivou 
odgovornosti i transparentnosti i ozbiljnosti i u planiranju izvršenju budžeta jer sa državnim finansijama, 
javnim finansijama ne može igrati. Prosto je to tako kako jeste i to važi za sve ozbiljne države i ono što ću 
pokušati da ih zaista vratim na ozbiljnost i odgovornost i ponavljam, a to ne govorim slučajno 
transparentnost u radu i Ministarstva i u onom dijelu gdje doprinosim radu Vlade. Oko ovog konkretnog 
pitanja vezanog za penzije. Dakle, vi znate da je zakonom koji je donešen u Parlamentu Izmejenama i 
dopunama Zakona o PIO u decembru predviđeno da tak od 1. septembra minimalna penzija ide na 200 
eura. Po tom osnovu će se negdje od tada pa do kraja tekuće budžetske godine potrošiti negdje nekih pet 
miliona eura. Imali smo 1.maja ovo usklađivanje shodno novoj formuli od 8 i nešto posto rasta prosječne 
penzije. S obzirom da je ona u zavisnosti od skoka zarada, a one su jednokratno povećane kroz povećanje 
minimalne zarade i povećanje prosječne zarade mi faktički nećemo imati više takvog povećanja tokom 
godine osim ovoga koje smo imali 1. maja i usklađivanje 1. septembra kazao sam vezano i za rast 
minimalne penzije. To znači da negdje sve to što je urađeno, na žalost, u godini kada imamo inflaciju koja 
je sada sigurno veća od 10 ili 11% koju smo imali po zadnjim podacima MONSTAT-a mart 2022. godine. 
To faktički znači da je svo to povećanje penzija već pojedeno, na žalost, od inflacije, a kažem radi se o 
kategoriji koja nema prostora da se na neki drugi način finansira ili dominantno najveći dio penzionera živi 
faktički od te svoje penzije. Pokušaćemo i učinjećemo sve što možemo, nadam se, zajedno i u Vladi i u 
Parlamentu da vidimo da li postoje elementi nakon evenutalnog rebalansa, to smo pričali, koji će se 
vjerovatno desiti u junu ili na kraju ljetnje sezone, da stvorimo prostor da ukoliko se nastave ovakvi 
trendovi, a bojim se da hoće, idemo prema penzionerima s određenim mjerama koje bi negdje sačuvale 
makar ovaj nivo standarda koji postoji. To će biti prioritet za Ministarstvo, nadam se i za Vladu. Dale, status 
penzionera neka bude prioritet i za Parlament i za Vladu u periodu koji slijedi upravo da ne dozvolimo da se 
ikad više bilo što prelama preko grbače naših penzionera, eto tako da kažem.  
 Oko lokalnih samouprava, jasno je da lokalne samouprave pogotovo na sjeveru imaju problema da 
primijene nove mjere koje je donio parlament i u tom dijelu je odvojena rezerva od nekih 15 miliona evra 
koja treba da finansira te probleme pojedinih lokalnih samouprava, nadomjesti sredstva iz Egalizacionog 
fonda koja su sada manja zbog poreza na dohodak fizičkih lica koji je u padu. Probaćemo da otvorimo 
dijalog o promjeni načina finansiranja lokalnih samouprava, o nekim poreskim oblicima, zaokružujem, koji 
bi možda mogli i morali da pripadnu lokalnim samoupravama koji bi bili, uslovno rečeno, lako naplativi, 
lokalne samouprave imaju problem da naplate osnovni poreski oblik, a to je porez na imovinu. Negdje je 
problem i što je Uprava za imovinu državna, katastri su negdje državni, to je poreski oblik koji pripada 
opštinama, i tu ima nesuglasica, naravno i evidencija lokalne imovine. Zbog svega ovoga, oko 80 miliona 
evra je stanje neizmirenih dugova lokalnih samouprava i nekih 130, 140 miliona su kreditne obaveze, da se 
ne bi dalje išlo u dubioze prema lokalnim samoupravama pogotovo ovih sa sjevera, odvajam, moraćemo da 
razmišljamo o jednom modifikovanju dosadašnjeg modela i načina finansiranja lokalne samouprave, a to 
znači i izmjenu Zakona o finansiranju lokalne samouprave.  
 Treći dio kapitalni budžet, izvinjavam se, malo sam prekoračio, ali ću u 60 sekundi, dinamika je loša. 
Neke podatke sam iznio i ovdje u parlamentu kada je bio razgovor oko izmjena i dopuna Zakona o budžetu. 
Četiri mjeseca su sasvim dovoljna da, ne uzimajući u obzir zimu i vremenske faktore, kako neko kaže, a 
vidjeli smo kakva je to bila zima, da se da ocjena o sporoj realizaciji kapitalnog budžeta. Autoput kao 
prioritet i plaćanja za zaokruženje projekta autoputa i rešavanje ozbiljnog problema u Direkciji za saobraćaj, 
Direkciji za javne radove, a vezano za ugovore s kompanijama koje ugovore ne mogu da izmire jer su 
dvostruko, trostruko, četvorostruko skočile cijene građevinskog materijala kao imputi i sve ono što su 
ugovorne stavke sada je pase, uz taj problem koji moramo da riješimo da pomognemo privredi, naravno u 
dijelu kako to rade i druge zemlje. Probali smo da vidimo kakvi su to modeli u Hrvatskoj i Sloveniji itd. u 
Zapadnoj Evropi. Potrudićemo se da fokus napravimo na one projekte koji mogu da  daju neke brze efekte 
koji mogu da budu zaokruženi. Saglasan da bez pune realizacije kapitalnog budžeta i novih infrastrukturnih 
projekata, pa i novih investicija nema mrdanja naprijed. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 14:02:17) 
 
 Zahvaljujem.  
 Kolega Rakočević ima pravo na dva minuta završno. Izvolite. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (30.05.22 14:02:22) 
 



 Zahvaljujem, uz molbu da dodatno pitanje koje ću imati, ako bude mogao ministar da odgovori, 
mislim da je važno za zakonodavnu inicijativu, makar u proceduri. Biću kratak.  
 Kao što ste kazali, kapitalni budžet i projekti iz kapitalnog budžeta i nove investicije moraju biti 
ključni generator novog rasta. Jer, mi smo se ovdje obavezali ono što smo stvorili u prethodnom periodu 
kao rast plata i rast socijalnih davanja moramo biti maksimalno istrajni da to ne dovodimo u pitanje. 
Međutim, ono što je svakako dovedeno u pitanje već jeste finansiranje tih obaveza i zbog toga nam treba 
nova ekonomska dobit. Upravo zbog toga je važan kapitalni budžet. Zbog toga sam vas to pitao. Potencirali 
ste jedno ozbiljno pitanje, pričali smo o tome u decembru mjesecu i prethodne godine. Nemojte, gospodo, 
da dozvolite bivšem ministru tada, sada već bivšem ministru, da izbaci projekte za koje postoji 
dokumentacija i ugovori o realizaciji iz kapitalnog budžeta ili da ih svodi na minimum tek tako da se nađu u 
kapitalnom budžetu, a da se ne desi ništa od njihove realizacije. Naravno, niste nas poslušali i sada imamo 
ozbiljan problem. Ugovor postoji, cijene građevinskih radova postoje, a cijene građevinskih materijala su 
porasle u nebo. Sada ti investitori, odnosno izvođači radova imaju ozbiljan problem u realizaciji tih 
projekata. Zato će država morati ili da interveniše ili da digne ruke od tih projekata. Sada podvucite crtu, 
izračunajte koliko štete nam je napravila bivša administracija stopiranjem razvojnih projekata o kojima smo 
govorili.  
 Jedno pitanje, uvaženi ministre, i time završavam, a biće prilike u narednim mjesecima da vodimo 
polemiku o svim ovim pitanjima, a vezano je za zakonodavnu inicijativu. Vi imate u budžetu određene 
prihodovne stavke koje nemaju i dalje zakonsku osnovu. Govorimo o Zakonu o porijeklu imovine, govorimo 
o Zakonu o markiranju goriva, čini mi se, i Zakonu o igrama na sreću. Da li Ministarstvo planira da pravi 
korekcije tih zakona ili da odustane od nekih? I u kojem roku očekujete da će biti vraćeni parlamentu, da se 
stave u proceduru, da se stave u diskusiju na matične odbore, odnosno matični odbor i da idu na plenum 
da bi dobili zakonsku osnovu za punjenje budžeta. Ove tri stavke, pretpostavljam, i mnoge druge stavke 
koje je prošla administracija planirala, ali eto zaboravila je da stvori zakonsku pretpostavku da se ona 
realizuje. Potpredsjednice, nadam se da ćete dati makar minut jer je važno za zakonodavnu inicijativu da 
dobijemo odgovore na ova pitanja. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 14:05:27) 
 
 U skladu s Poslovnikom nemate pravo, a čini mi se da je malo zloupotrebljeno. Imali ste pravo da u 
vašem prvom pitanju i kasnije komentaru i da ministar odgovori, ali cijeneći da je važno, ako možete, 
ministre, u minut, daću, ali da se ubuduće ne zloupotrebljava jer stvarno nema potrebe za tim. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (30.05.22 14:05:53) 
 
 Može, naravno.  
 Naveo sam to negdje kada je bila priča oko izmjena i dopuna Zakona o budžetu, četiri zakonska 
akta koja su definisala 54 miliona evra, nisu ili predložena parlamentu, nisu utvrđena, nisu predložena 
Vladi, a na bazi tih akata i njihove primjene su planirani neki prihodi kojih nema. To je fiskalni rizik i još 
jedan od razloga da govorimo o potrebi da se blagovremeno i oprezno o ovome obavi rasprava kako bi 
izbjegli u zadnji momenat tražimo negdje novac nedostajući iz sopstvenih ili iz dodatnih sredstava. Od tih 
akata u nadležnosti Ministarstva finansija su Zakon o poreskoj administraciji, Zakon o igrama na sreću i 
Predlog zakona o porezu na podizanje gotovog novca. Ovaj dio koji se tiče markiranja goriva je kod 
Ministarstva kapitalnih investicija. Generalno, mislim da se mora brzo reagovati, pogotovo u dijelu Zakona o 
igrama na sreću, imajući u vidu da je dvije godine taj akt u nekoj vladinoj proceduri jednog Ministarstva 
finansija, drugog Ministarstva finansija, a da prosto bježanje igara sa zemaljskih tzv. kladionica, sa 
zemaljskih oblika klađenja na on line znači bježanje od određenih prihoda države. To moramo brzo hvatati. 
Ukoliko se i ne bude spremno da se ovaj zakon iz nekih razloga, vidjećemo kojih ne može predložiti Vladi, 
odnosno Parlamentu da probamo nekim brzim intervencijama da koliko toliko makar dio od ovih planiranih 
miliona eura obezbijedimo u budžetu. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 14:07:35) 
 
 Zahvaljujem ministru.  
 Sada, u ime Kluba poslanika Demokratski front - Nova srpska demokratija - Demokratska narodna 
partija i Radnička partija, pitanje će postaviti ovlašćeni predstavnik kluba poslanik Dejan Đurović. Izvolite, 
kolega Đuroviću. 



 
 
 DEJAN ĐUROVIĆ (30.05.22 14:07:52) 
 
 Zahvaljujem, uvažena predsjedavajuća. 
 Gospodine Damjanoviću, vi ste došli na jednu poprilično užarenu stolicu. Što se tiče prethodne 
Vlade, gospodine Damjanoviću, mi smo iz Demokratskog fronta imali ozbiljnu rezervu jer su Vladu popunili 
ljudi politički neprepoznatljivi izuzev jednog i ljudi koji su jedan kratak period vodili Vladu Crne Gore. 
Definitivno da oni nisu uticali na globalnu ekonomsku recesiju, nisu uticali ni na recesiju hrane koja je 
evidentna u svijetu i na globalnu recesiju energenata, nijesu čini mi se uticali ni na rat u Ukrajini. O tome 
kako su oni radili pokazaće i vrijeme, jer je vrije pokazatelj kako jedna Vlada radila, a to nijeste mogli ni 
uraditi ni Vi ni bilo ko drugi nakon ovakvog kratkog vremena.  
 Bilo je, gospodine Damjanoviću, ovdje i Vlada prije 4. decembra 2020.godine, te Vlade prije 
4.decembra 2020.godine, su uradile da se naša djeca liječe porukama, da su penzioneri u stanje koje su 
danas.Ova Vlada ipak uradila je da imaju dječje dodatke, da djeca imaju besplatne udžbenike, da imaju 
penzije za majke sa troje djece, a zaduženje koja su bila najavljena donijeli smo odluku da budu samo u 
Parlamentu, a Vi znate  gospodine Damjanoviću, da su ovdje neke Vlade prije toga imale i mogućnost 
neograničenog zaduženja bez znanja Parlamenta. Vi ste jedan kratak period bili dio te Vlade, čini mi se od 
marta do oktobra mjeseca  prošle godine, u početku ste bili direktor Uprave  prihoda, a kasnije ste bili 
direktor Uprave prihoda i carina, i na jednu vašu radnu akciju ću Vas pohvaliti, a to je da ste objavili spisak 
200 najvećih poreskih dužnika  Crne Gore, a 200 najvećih poreskih dužnika Crne Gore duguju Crnoj Gori 
193,34 miliona ovo je informacija iz avgusta 2021.godine, Vi ste tada bili direktor Uprave prihoda i carina. 
Kako se može vidjeti gospodine Damjanoviću, listu predvodi hercegnovski Panto market koji je dužan Crnoj 
Gori 14,98 miliona, Ave Marija Koljčević i izvjesna firma iz Singapura koja je gradila Možuru, Vjetro 
elektranu Možura dužni su 10,67 i 9,56 miliona. Ova firma koja je gradila Možuru Vjetroelektranu je sad 
trenutno njeno dijelovanje je sad trenutno kod specijalnog državnog tužioca. 
 Ja mislim da bi specijalni državni tužioc trebalo da se  pozabavi svim ovim firmama koje su uskratile 
građane Crne Gore  za 200 miliona, dug je zbog neplaćanog poreza na dodatnu vrijednost, poreza na 
dobit, poreza na promet nepokretnosti i koncesija. Takođe ovdje su i kompanije iz grupe Vektre Dragana 
Brkovića, vrlo bliskog bivšoj vlasti Merkur Budva, Kombinat aluminijuma Podgorica pet miliona, imamo i 
drugu listu gospodine Damjanoviću od 100 poreskih  obaveznika koji duguju  državi Crnoj Gori 99,9 
miliona, ovu listu predvodi Montenegro erlajns 13 miliona, Radoje Dakić itd.itd. Ovo su sve firme koju su 
radile i nastale u svim Vladama  do one 4.decembra 2020.godine, nijesam ja nikakav  advokat  ove bivše 
Vlade, već jedan od najvećih kritičara čini mi se u ovom bivšem vremenu dok je ona trajala. Vi ste takođe 
gospodine Damjanoviću, bili direktor Uprave carina i sad ste kao m inistar  zaplinijeli cigarete veličine 145 
hiljada paketa cigara u Luci Bar. Pa Vas između ostalog pitam kolika je vrijednost, šta će biti sa cigarima, 
mogu li se prodati  imali li osnova za potencijalne  tužbe,koliku štetu je pravio šverc cigara i slobodne zone  
Luke Bar, je li trebala ambasadorka  Velike Britanije  da nam kaže  ima šverca u Luci Bar i on je veličine 
dvije milijarde. Jesmo li se tek tada  otrijeznili, jesu li poslanici Demokratskog fronta  godinama pričali 
uzalud ne,ali se ipak povjerovalo kad je rekla  prestavnica engleske  amabasade. Ova tema je stara tri 
decenije, isto kao što su stare i vlade tri decenije koje su donijele ova zaduženja  od 200 miliona, jednih 
poreskih obaveznika i 100 miliona  drugih. Ako bismo ovo uspjeli da realizujemo, a teško da ćemo moći, jer 
mislim da pola njih više i ine u Crnoj Gori, mi bi riješili trenutnu krizu koju imamo kao jedan mali ekonomski  
sistem. 
 Bez obzira  što to možda  nije pod vašom ingerencijom  i Zakon o porijeklu imovine aktivirati, jer 
pokazaće nam ko se obogatio i kako se obogatio  svih ovih dana, vaše ministarstvo, a to ću naknadnom 
pitanju, ima obavezu da djeluje zajedno sa specijalnim državnim tužiocem kad je ovo u pitanju i kad su svi 
oni koji su se ogriješili finansijski o Crnu Goru, moraju izaći pred lice pravde i odgovaranja. Na svaki način 
probati da im se vrati novac, da se vrati novac građanima Crne Gore, ovdje u ovim papirima je 300 i nešto 
miliona.  Zahvaljujem se. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 14:15:34) 
 
 Zahvaljujem se kolegi  Đuroviću, da vodimo samo računa o vremenu. 
 Izvolite, ministre, pet minuta, pokušate da odgovorite na ovo, imaće posla opet. 
 Izvolite. 
 
 

 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (30.05.22 14:15:45) 



 
 Hvala Vam, potpredsjednice. 
 Dakle, gospodine Đuroviću, za ove četiri radne nedelje, koliko sam na ovoj funkciji i na ovoj poziciji, 
imao sam taj sastanak sa specijalnim državnim tužiocem upravo vezano za dio tema koje ste Vi sad ovdje 
pomenuli, to sam smatrao jednim od prioriteta, i u dijelu podrške Ministarstva finansija, odnosno Vlade 
kadrovskom i materijalnom jačanju Specijalnog državnog tužilaštva, a da bi sve te akcije koje su najavljene 
i koje su već otpočele, ja se nadam da će biti sijaset, da bi bile uspješno realizovane, a i svakako pogledu 
uske saradnje ministarstva i Vlade sa Specijalnim tužilaštvom apropro brojnih predmeta koje ste sad ovdje 
naveli i gdje treba, naravno, da jedan dio od njih odmah rješavati.  
 Vratiću se na slobodnu carinsku zonu, pomenuli ste pitanje poreskoga duga. Ja dok sam tih šest 
mjeseci proveo u Upravi prihoda i carina redovno sam, čini mi se, jednom mjesečno transparentno 
obavještavao javnost o stanju poreskog duga. Taj dio je bio negdje oko 440 - 450 miliona evra, onako smo 
to probali da držimo negdje pod kontrolm, da ga makar ne uvećamo, imajući u vidu i repogram i sve ono što 
su neke mjere koje su rađene, apsolutno saglasan da je taj poreski dug narastao kod ranijih vlada i ranih 
vlada i dobrim dijelom, gospodine Đuroviću, je taj poreski dug bio proporcionalan u obezbjeđivanju političke 
podrške na žalost i za izbore. Nadam se da evo svi zajedno brišemo gumicom to neko vrijeme za nama. Ne 
,ne, brišemo gumicom u smislu ponašanje te prakse, a ostaje naravno to zabilježeno  i problematično i  
pravi nam probleme. Što se tiče tog nekog perioda od zanjih nekih pola godine ili nešto malo više, ja 
nijesam od oktobra mjeseca nigdje uspio da vidim u javnosti podatke o stanju poreskog duga. Onda sam 
negdje ovih dana, naravno, jer mi te informacije trebaju za pripremu i za Parlament i za sjednice Vlade 
tražio, i evo da Vam saopštim kako to izgleda. Dakle, tog nekog 31.12. prošle godine je procijenjeni poreski 
dug  bio 483,8 miliona evra, tu ulazi dug od I komerca koji pravi malo problema i ako su ta sredstva na 
prelaznom računu, ali 440 i nešto i do ovoga je bilo 483 miliona. Na 6.april tekuće godine taj je dug 580,1 
milion, nekih gotovo 100 miliona je veći, i zbog  promjene i metodologije gdje se sada 15. u mjesecu 
podnose obrasci i u principu sad se tačno vidi kakvo nam je stanje u privredi, 580 miliona evra na 6. april 
2022. godine. Ovo je bitno da bi se negdje takođe podvukla crta, ali ćemo i o tome da razgovaramo, nadam 
se na nekim tematskim sjednicima. Prosto dužnici stari poznati i u privatnom sektoru, na žalost, i u javnom 
sektoru, na žalost, i državna preduzeća koja duguju i desetine miliona eura, što je poseban problem i što 
nam negdje pravi zaista svima nama problem u bilo kakvom iole ozbiljnijem planiranju svih državnih 
politika, vratićemo se na tu priču.  
 Oko slobodne carinske zone, radije volim da kažem izmještanje cigareta iz slobodne zone na 
bezbjednu lokaciju kako se ne bi dešavale stvari koje su se dešavale, vidjeli smo u javnosti koliko ih je bilo. 
Ovih dana treba da se završi to izmještanje, to očekujem u narednih četiri, pet dana proces teče polako da 
bi bio pod punom kontrolom. Tada ćemo dobiti i podatke o tome koliko je od ovih 13, odnosno 10 pravnih 
lica koji su 5. maja imali skladište u toj zoni kojima je isteklo odobrenje, koliko je tu zaliha robe definisano. 
To će biti vjerovatno veliki broj hiljada paketa. Hoćemo da damo preciznu i tačnu informaciju, rekao sam 
transparentnost na prvom mjestu u svakom pogledu pa i u ovome. U međuvremenu sam dao nalog da se 
formira međuresorska radna grupa koja će u kratkih nekoliko dana, da ne kažem, nedelja da da predlog za 
eventualno postupanje sa tom robom. Dakle, jedan dio robe se može uništiti, shodno carinskom zakonu, 
drugi dio robe se ne može plasirati i ne postoji teoretska mogućnosti na domaće carinsko tržište. Vi sami 
znate da se ona akciza šalje kada se cigareta proizvodi pa se sad ispod celofana, ovo je roba koja nije za 
domaće tržište. Naravno, ona je nelegalno plasirana prethodnih godina, kao ekstra profit švercerima i 
krijumčarima pa je pravila štete budžetu i moja neka procjena da sa ovom potrošnjom legalnog duvana i 
kroz kanale maloprodaje, ali sa procijenjenom potrošnjom duvana generalno u Crnoj Gori ostaje još nekih 
250 do 300 tona van leganih kanala. Kada se akciza izračuna na to, to je negdje još nekih 20 miliona 
rezerve u koju možemo da imamo suzbijajući djelimično ili do kraja nelegalnu robu. Ako ona ne ulazi i ako 
niije više izbor te nelegalne robe slobodna zona bojim se da moramo da napravimo mnogo češću kontrolu 
tzv. mravljeg kapilarnog šverca duvana od Božaja pa preko Kule do carinskih prelaza prema Hercegovini, 
jer tu postoji mogućnost i tu postoji kontinuirani pokušaj šverca tih proizvoda. Prosto i zbog disperiteta i 
cijena između naših država Srbija, Bosna, Albanija, Crna Gora dolazi do takvih stvari. I borimo se svaka 
borba negdje se na kraju rezultira povećanjem akciznih prihoda. Ponosan sam da kažem da su akcizni 
prihodi žestoko povećani zadnjih godinu dana od kad smo pokušali tamo da uradimo neke stvari. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 14:21:59) 
 
 Zahvaljujem se ministru.  
 Imate, kolega Đuroviću, opet pravo na komentar dodatna pitanja.  
 Izvolite. 
 



 
 DEJAN ĐUROVIĆ (30.05.22 14:22:08) 
 
 Gospodine Damjanoviću, ovih 200 dužnika koji su dužni 200 miliona ili kolko smo već sad došli do 
neke cifre koja je skoro preko 400 ili 580 miliona. U svakom slučaju se ne mogu nazvati crnogorski patrioti, 
a vjerujte kad vidite spisak dužnika veliki broj od njih je u zadnjih 30 godina bio "patriote" koji su pomagali 
državu spašavali, koji su pomagali partije na vlasti tih 30 godina, koji su pomagali predizborne kampanje tih 
30 godina, a na kraju su zadužili građane Crne Gore i očigledno pokrali pare. Ne mogu da se pomirim, a 
niko iz ovog kluba poslanika da može to tako odjednom da nestane i da ovi ljudi neće odgovarati. Takođe, 
pitaću vas da li su dio ovih patriota i bili akteri čuvene akcije Klap, Vardar đe je bilo nevjerovatno pranje 
para. Kolko je od njih završilo kod sudija, kod tužioca i kolko je njih osuđeno, ali zato su tužioci i sudije bili 
vrlo ekspeditivni kad je trebalo mladost Demokratskog fronta za neku promjenu od 1.000 dolara uhapsiti, 
ispitivati i još uvijek suditi. Je li u Crnoj Gori važi što veći lopov to je blagonaklonost suda i tužioca veća ili 
treba da je obrnuto.  
 Da li vi, gospodine Damjanoviću, imate mogućnosti i imate u svom timu nekog ko bi ličio na Eliota 
Nesa pa pomogao Tužilaštvu da ovi ljudi završe tamo gdje im je mjesto jer bez vaših informacija, a vi ste 
sigurno drugi čovjek Vlade Crne Gore sa svim ingerencijama i sa svim budžetom svojim. Morate pomoći da 
ovo izađe na svjetlost dana. Nemojte da krijemo ove ljude i da ih sporadično spominjemo. Nisam rekao 
ništa što nije u papirima koje ste vi izneli prošle godine. Vi ste ih markirali i vi ste sad kao ministar finansija 
ipak dužni da uradite sve da Tužilaštvo, po ovom pitanju, odradi posao i da se proba na neki način državi i 
građanima Crne Gore vratiti novac koji je pokraden. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 14:25:59) 
 
 Zahvaljujem se kolegi Đuroviću.  
 Ministre, izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (30.05.22 14:26:05) 
 
 Vi ste, gospodine Đuroviću, rekli da sa one tzv. crne liste koja se transparentno objavljuje, koja 
jedno vrijeme nije ni objavljivana, a dao sam je da se ponovo objavi da je 200 dužnika dužno nekih 193 
miliona eura. Znači, jedan dio ili najveći dio ovog ukupnog duga ne pripada samo prema njima 200 već su 
tu desetine i hiljade i desetine hiljada, na žalost, i firmi i malih i velikih i građana i firmi koje su u stečaju u 
postupku stečaja i kojima je negdje stečaj i zaključen. Prosto mi smo, i to moramo da priznamo, dužnička 
ekonomija. Dakle, kada na ovo dodate i one nerealizovane obaveze i ono što Centralna banka daje kao 
podatke o kašnjenju u plaćanju obaveza itd. i neizmirene obaveze između firmi onda zaista dolazimo do 
ozbiljnih problema i treba da budemo zabrinuti kako i na koji način da stvorimo uslove da se ovakav teret 
jednostavno skine sa leđa kompletne privrede.  
 Ovdje ima, među poreskim dužnicima, i onih koji su namjerno tjerali preduzeće u stečaj, i to jeste za 
neke druge organe. Ima i onih koji jednostavno nisu mogli da istrpe konkurenciju, nisu blagovremeno 
sankcionisani. Moramo da razmišljamo o mjerama naplate makar u jednom dijelu onoga što je moguće 
naplativo u nekom kratkom roku, da vidimo koje su to mjere, da li tu negdje moramo da ponovo 
reaktiviramo neke mjere koje su dale ili nisu rezultate poput otpisa kamata ukoliko se dug plati odjednom u 
cjelosti ili da idemo na naplatu duga kroz imovinu, ali zajedno ovdje transparentno, ne kao nekad što je 
rađeno da se neke šupe i ne znam kakvi podrumi precenjuju pa se njima plaćaju veliki dugovi nego da 
vidimo šta su to nama mjerila, jer negdje od pojedinih dužnika nikad centa vidjeti nećemo. Poreski dug nije 
krivično djelo, poreska evazija i jeste, ali prosto neko ko je dužan sam po sebi je napravio štetu, prije 
svega, sebi onda širem sistemu. Ozbiljan problem i cifre koje smo ovdje iznijeli, a treba da ih iznosimo i 
stalno ćemo da ih iznosimo ukazuju da mora da se na ovome problemu radi.  
 Oko afere Klap i Vardar imao sam prilike da se sretnem sa tim prošle godine u Upravi prihoda i 
carina i negdje sam čak imao jedanu posrednu komunikaciju prema Specijalnom tužilaštvu. Evo apel iz 
ovog doma da nešto što je još uvijek u fiokama Specijalnog državnog tužilaštva, to su te neke optužnice 
koje još uvijek nisu podignute i još uvijek nemamo suđenje za tu aferu onima koji su optuženi, viđećemo 
kakav će biti ishod toga suđenja, da se što prije završava, da se da poruka da prosto nije dovoljno samo da 
se neko uz pompu uhapsi i privede opravdano ili neopravdano već kako sud odluči, je li tako, ali sudovi koji 
rade po pravdi i zakonu, a imamo svakakvih sudova kod nas. Hajmo da vidimo, evo apel, da se ta afera 
makar pojavi da suđenje bude brzo i efikasno i da ono dobije konačni sudski epilog. To mora da bude 
negdje poruka i za sve ostale slučajeve, jer prosto ako nemamo ta djela procesuirana onda će nam i ova 



priča, gospodine Đuroviću, o unakrsnom ispitivanju imovine i porijekla imovine da li je bogaćenje bilo 
zakonito ili nije, kako oporezovati nezakonito bogaćenje biti pase. Dakle, moramo negdje da nađemo model 
i tu ste popuno u pravu, podržavam naravno, tijesne saradnje i Vlade i Parlamenta i u onom zakonodavnom 
dijelu i u svakom drugom i resursnom da se Tužilaštvu pomogne u svakom smislu da se procesuiraju 
ovakve i slične stvari, ali bogomi i da pravosuđe radi svoj posao i da kroz brze i efikasne sudske procese 
sve ovo dobije svoj sudski epilog. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 14:30:03) 
 
 Zahvaljujem, ministru.  
 Pravo na završni komentar ima kolega Đurović, a da se pripremi moja uvažena koleginica Zdenka 
Popović. 
 
 
 DEJAN ĐUROVIĆ (30.05.22 14:30:12) 
 
 Zahvaljujem.  
 Pošto nemate pravo da odgovorite pitaću vas nešto što je u formi zaključka. Je li moguće da 
ponekad ne povedete i vi i Vlada računa kako ćete dati neke izjav,e bez obzira da li to bila spektakularna 
akcija u kojoj se 145.000 cigara. Premijer Dritan Abazović je odmah dao izjavu da će se od njihove prodaje 
popuniti budžet Crne Gore. Diskutabilno je pitanje da li se uopšte može izvršiti prodaja cigara. Kolika je 
vrijednost? Premijer Abazović je na to rekao da se radio o vrijednosti više desetina miliona, ali je naglasio 
da će se tačna struktura vrijednost cigara znati kada se izvrši pregled što je u suprotnosti sa ovom izjavom 
koja je bila prije toga. Čiji su zaplijenjeni cigari, nije se otkrkilo. Šta će biti sa cigarima ovdje ima jedna vaša 
izjava, plan Vlade je da nakon oduzimanja stvori zakonski okvir i mogućnost da se cigarete izvezu iz 
zemlje, prodaju novac upumpa u budžet za zdravstvo. Vi ste takođe 14. maja rekli da je novcem od prodaje 
zaplijenjenih cigara biti potpomognut, između ostalog, i crnogorski zdravstveni sistem. To ipak biste morali 
da date u Parlament pa da to prođe Parlament, a ne da vi date tako izjavu. Prihvatam da je to bila euforija 
toga trenutka i da u euforiji čovjek može i da nešto pogriješi. Problematično je što je zaplijena obavljena na 
osnovu odluke prethodne Vlade jer prethodna Vlada je donijela odluku da se u decembru i u maju brišu 
odluke kojim se daje slobodna carinska zona za korištenje. Jedan podatak, strane obavještajne službe su 
dale podatak da 20% svih švercovanih cigara u Evropsku uniju dolazi preko Crne Gore. Imate li vi, 
gospodine Damjanoviću, hrabrosti da kažete šverc cigara preko Luke Bar će biti zaustavljen. Vi znate da 
smo mi ipak 30 godina to radili u vrijeme sankcija u ondašnjoj Jugoslaviji, da se šverc odvijao preko 
Jadrana jedno vrijeme da je Tužilaštvo Italije 2001. godine otvorilo istragu. U toj istrazi je bilo 15 imena iz 
Crne Gore pa je dao izjavu i aktuelni predsjednik Crne Gore gospodin Đukanović. Na kraju, vas pitam 
najkraće da odgovorite ima li mogućnosti da ove cigare budu prodate, da Crna Gora od ovoga ima nekog 
efekta i imate li vi, kao ministar finansija mogućnosti da kažete nema više šverca cigara preko Luke Bar. 
Zahvaljujem se. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 14:33:29) 
 
 Zahvaljujem, kolega Đurović.  
 Izvolite, ministre minut, je li ovo bilo retoričko, ali molim vas minut dala sam i kolegi iz DPS-a pa 
smo uveli tu praksu, ali da ubuduće se stvarno povede računa. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (30.05.22 14:33:46) 
 
 Daleko je ovo od retorike.  
 Gospodine Đuroviću, matematika ovako kaže ako je tamo tih 140 kontejnera ili 140.000 paketa u 
paketu je negdje oko 500 paklica. To bi bilo nekih 70 miliona paklica. Ako je to tako, 10 centi taksa, 
specijalna jer to više ne može biti akciza sedam miliona 20 centi je 14 miliona, 40 centi je 28 miliona. To 
govorimo o nekom potencijalu, naravno ukoliko bude moguće da se nađe model zakonski da se u skladu 
sa posebnim zakonom koji će ovaj Parlament dobiti od Vlade, to ćemo zajedno da radimo, a to neće niko 
raditi sam nego ćemo da podijelimo odgovornost, ukoliko bude moguće izvodljivo i u skladu sa 
međunarodnim regulatornim okvirom i u dogovoru sa našim međunarodnim partnerima da se to izveze, to 
bi bila neka matematika potencijalna koja ide u prilog ovome. Alternativa je da se ono što je sad za 



uništenje uništi, da vidimo šta to popis kaže na kraju kad to bude sve popisano po brenodima itd. Postoje 
podaci o firmama koje su uglavnom van Crne Gore koje su vlasnici tih cigareta, ali suština je da se 
izmještanjem na posebnu lokaciju i sa zabranom skladištenja u Luci Bar prestaje svaki zakonski osnov da 
se tamo i radi tranzita pa kroz lažne manifeste koji nikad nisu, ono što se kaže, verifikovani roba švercuje 
prema Hercegovini i Srbiji. Dakle, prestaje mogućnost da se tamo zakonito bilo što radi. Ako bude nekih 
pokušaja to onda treba već da sankcionišu policija i drugi organi,nadam se da smo sa tom praksom završili. 
Trajala je dugo,20 ili 30 godina, zadnjih 15 godina manje više tu države više nije bilo samo su privatnici 
monopol nad tim poslom. Tu su u pitanju stotine i stotine i milijarda evra koje su ugrađene kanale u Crnoj 
Gori finansijske i druge. Kakve je to napravilo probleme i disorzije i u poslovnom ambijentu i generalno 
rekao sam i sa poslovnom etikom o tome ne treba pričati. Nadam se da smo sa ovim makar taj dio 
zaustavili. Kakva će biti sudbina cigareta odlučićemo zajedno ovdje kažem u skladu sa domaćim i 
međunarodnim regulatornim okvirom. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 14:36:07) 
 
 Zahvaljujem ministru Damjanoviću.  
 Sada dajem riječ koleginici Zdenki Popović da postavi pitanje.  
 Procedura, Maksim Vučinić. 
 
 
 MAKSIM VUČINIĆ (30.05.22 14:36:34) 
 
 Na putu do Skupštine sam dobio par poziva od bivših ranika Kombinata aluminijuma Podgorica,radi 
se o pravnom rješenju koje je dalo bivše Ministarstvo za ekonomski razvoj gdje je bilo predviđeno da je 
država ta koja bi trebalo da poveže radni staž sa uvećanjim trajanjem do ostvarivanja prava na 
penzionisanje ovih radnika po Zakonu o PIO. Sa tim se nakon izbora nove Vlade stalo i postoji priča da 
ovaj zaključak nije prošao vladinu komisiju za ekonomske, nećemo to onda, pitanja radnika i to da li će se 
ovo pravno rješenje naći na sjednici nekoj od narednih sjednica nove Vlade. Ukoliko se ne nađe radnici su 
čvrsto obećali da će izaći na proteste ispred Vlade i ja ću to podržati. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 14:37:43) 
 
 Zahvaljujem.  
 Dajem riječ pa u toku odgovora ministar može iskomentarisati, ali stvaro da ne uvodimo ovu praksu 
da ulazimo sa pitanjima dodatnim za ministra i ako je klub već završio polemiku u okviru njihovog vremena. 
Znači, dajem riječ i izvinjavam se još jednom koleginici Zdenki Popović u ime Kluba Demokrate, DEMOS 
"Mir je naša nacija".  
 Izvolite, koleginice. 
 
 
 ZDENKA POPOVIĆ (30.05.22 14:38:15) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjednice Skupštine.  
 Poštovane koleginice i kolege, poštovani građani, poštovani ministre Damjanoviću,  
 Promjenom parlamentarne većine i izborom nelegalne i nelegitimne Vlade počelo je negativna 
kampanja protiv prethodne parlamentarne većine i sve se glasnije može čuti najava mogućeg ukidanja svih 
onih prava koja su građani Crne Gore ostvarili usvajanjem seta socijalnih zakona tokom prošle godine, a 
tiču se povećanja minimalne zarade, prosječne zarade,povećanja minimalnih penzija, uvođenje dječjih 
dodataka za svu djecu do 18 godina, uvođenje besplatnih udžbenika za sve osnovce, isplatu naknada 
majkama sa troje i više djece. Najava mogućeg zaduženja kako bi se servisirale tekuće obaveze i priča da 
su socijalni zakoni koji je usvojila ova Skupština populistički i neodrživi, nagoni usudiću se reći na oprez i 
sumnju da se u nekom narednom periodu ono što su istorijska dostignuća prethodne parlamentarne većine 
koja je osvojila vlast 30.avgusta 2020.godine, ukinuti i sve vratiti na period vladavine Demokratske partije 
socijalista i zato očekujem od vas da saopštite građanima Crne Gore.  
 "Šta ćete uraditi kako bi se zaštitili prije svega interesi građana. Da li i vi smatrate da je povećanje 
minimalnih i prosječnih zarada povećanje minimalnih penzija, uvođenje dječjih dodataka, besplatnih 
udžbenika, staračkih naknada, populistički ili suštinski utiče na bolji materijalni položaj građana Crne Gore". 
S tim u vezi očekujem odgovor na pitanje šta ćete uraditi da se nesmetano servisiraju sve obaveze prema 



građanima shodno zakonima koji je usvojila Skupština Crne Gore, a predložio Klub poslanika Mir je naša 
nacija.  
 Gospodine Damjanoviću, pročitala sam jutros vaš intervju u jednom dnevnom listu, gdje tvrdite da 
neće biti smanjenja plata i penzija, već naprotiv da ćete raditi na proširenju tih prava. Međutim, u drugom 
stavu kažete da postoji vjerovatnoća da dođe do nekog finansijskog angažmana sa Međunarodnim 
monternim fondom i to mene nagoni na sumnju i negdje računam ako planirate finansijsku saradnju sa 
Međunarodnim monetarnim fondom da će to sigurno značiti ukidanje svih ovih socijalnih davanja koje je 
usvojila Skupština Crne Gore u toku prošle godine, a koje su naravno samo u korist građana Crne Gore i 
služe za poboljšanje životnog standarda građana.  
 Dakle, ne može biti da ostaju socijalna davanja ovako kako su usvojena u Skupštini prošle godine i 
da imamo istovremeno i finansijsku saradnju sa Međunarodnim monetarnim fondom, jer znamo koliko je to 
rigidna finansijska institucija, koliko oni zapravo prate samo rashodnu stranu budžeta, koliko im je u 
interesu da se smanje svi oni rashodi za koje oni smatraju da su nepotrebni. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 14:41:43) 
 
 Zahvaljujem  koleginici Popović. 
 Izvolite,ministre,pet minuta odgovor na pitanje. 
 
 

 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (30.05.22 14:41:49) 
 
 Zahvaljujem gospođi Popović na vrlo konkretnim pitanjima. I mislim da zaista nema 
kontradiktornosti u onome što sam iznio jutros u jednom dnevnom listu, slažem se, a i ovdje u Parlamentu 
kada smo govorili o izmjenama i dopunama Zakona o budžetu. Da dok ja stojim sa ove pozicije, gospođo 
Popović, neće biti smanjeno nijedno dostignuto socijalno pravo ili pravo koje se tiče zarada i penzija, a 
potrudiću se da ih uvećam. Ovo je peti, šesti put  da ponavljam, ja to mogu do besvijesti da ponavljam, 
prosto neću, otići ću kući i naspavaću se. Tako da nikakav problem u tom dijelu nemamo.  
 Onaj dio koji se tiče MMF-a i saradnje sa MMF-om, odnosno mogućeg aranžmana. Mi smo članica i 
Svjetske banke i MMF-a, i mi imamo pravo i potrebu da imamo konstantno jednu vrstu dijaloga sa tim 
institucijama. Normalno što bolje sarađujemo, ne samo po pitanju finansijskog aranžmana već i tehničke 
podrške i nekih brojnih projekata, tim nam je kredibilitet veći na međunarodnom finansijskom tržištu u 
smislu nekih pozicija ili pogodnosti koje Crna Gora može da ostvari. 
 Dakle, da budem ovdje potpuno precizan, ukoliko aranžman sa MMF-om bude takav da bi bio 
preduslov za to ili za taj aranžman smanjenje dostignutog nivoa socijalnih i drugih prava, onda ga neće biti. 
Jesam li na to odgovorio kako treba? Hvala vam. 
 U odnosu na taj dio koji se tiče akata koje je ovaj dom donio i zato oni moraju da se poštuju da se 
bezrezervno izvrše i primijene, podsjetiću da sam i sam ne tako davno sa te strane bio neko ko je jedan dio 
ovih prava tada i negdje i gurao u Parlamentu, pa jedan dio uspio da progura kroz zakonodavnu inicijativu, 
govorim ovdje o naknadama za majke sa troje i više djece. Uvijek ću biti iza toga akta i uvijek ću govoriti da 
nikakve diskriminacije tu nije bilo, jer se zna što je intencija, intencija su loši demografski trendovi koji se 
moraju promijeniti, a nijesmo ih promijenili, da se svi saberemo da vidimo gdje smo danas, gdje smo prije 
tri, pet ili 30 godina u smislu katastrofalne demografije u Crnoj Gori. 
 Ja bih bio licemjer prve vrste ako bih bio protiv nečega ovdje ili pokušao da ga na direktan ili 
zaobilazan način, uslovno rečeno, umanjim ili potisnem, a da sam neposredno prije toga sa te druge strane 
to isto predlagao, odnosno zalagao se zajedno sa vama, gospođo Popović, to smo i zajedno radili, da 
jedan dio ovih prava, prije ili kasnije, bude dostignut i da negdje od toga koristi imaju svi naši građani. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 14:44:52) 
 
 Zahvaljujem, ministre, i za uštedu vremena, što me raduje. 
 Izvolite, koleginice Popović, imate pravo na komentar. 
 
 
 ZDENKA POPOVIĆ (30.05.22 14:45:00) 
 
 Zahvaljujem. 



 Evo, gospodine Damjanoviću, složićete se sa mnom da je zaista istorijska tekovina prethodne 
parlamentarne većine bila upravo donošenje ovog seta socijalnih zakona kojim su se povećali u 
Parlamentu naravno. Uglavnom su sve zakone predložili poslanici. Prije svega Poslanički klub 
Demokratskog fronta Poslanički klub Mir je naša nacija, apsolutno ne želim da svojatam ni jedan jedini 
zakon koji je bio na korist građana i da kažem da je to samo isključivo bio doprinos Demokratske Crne 
Gore i ako jeste.  
 Prvi put je u fokusu građanina od promjene parlamentarne većine i tadašnje Vlade Demokratske 
partije socijalista, u fokusu jedne vlade bio građanin, a ne novokomponovani biznismeni, tajkuni, ne pale 
garancije i ne sigurno preglomazna  administracija.  
 Napominjem, da je Skupština kako ste sada i sami rekli usvojila zakone na predlog poslanika kojim 
se povećavaju i minimalne zarade i minimalne penzije, uvodi se dječji dodatak za svu djecu do 18 godina. 
Vraća se ispravlja se nepravda prema majkama sa troje i više djece, kojima je ukinuto stečeno pravo, a 
inicijator toga zakona, kako ste i sami rekli ste bili upravo vi, bila bi zaista istorijska nepravda, da se to 
pravo majkama nije vratilo. Suočili smo se  2020.godine sa jednom ogromnom ekonomskom i 
zdravstvenom krizom, zdravstvena kriza je bila još teža i još veća zbog nerazumnih odluka koje su se 
odnosile na zatvaranje granica usred turističke sezone i to je rezultiralo padom društvenog proizvoda od 
15,2% i deficitom budžeta od 10,1%. 
 Promjenom vladajuće većine izborom nelegalne i nelegitimne Vlade međutim, sve se jasnije sada 
čuje da je potrebno ukinuti sva ona prava za koja smo se izborili u toku prošle godine uz priču da su svi ti 
zakoni čist populizam i sada ću citirati da je to bio finansijski egzibicionizam amoralnih prodavaca magle 
želim da se izjasnite po osnovu ovoga da li je to takođe i za vas i populistički da li je to amoralno.  
 Da budžet koji je zamišljen sa Evropom sad izaziva nelagodu jer se neće moći realizovati, a ta ista, 
sadašnja parlamentarna većina Demokratske partije socijalista, evo samo da napomenem kakve su njihove 
istorijske tekovine kod male ekonomske kontrakcije od 2,7% 2012.godine, sprovele su se mjere koje su 
direktno uticale na životni standard građana te mjere su se odnosile na uvođenje kriznog poreza na zarade, 
na povećanje stope PDV-a, na zamrzavanje penzija, na uvođenje taksi na brojilima na sim kartici itd. itd. i 
ta vlada ili te vlade da tako kažem u prethodnih 30 godina su nas besemučno zaduživale i te vlade su 
takođe bile odgovorne za 200 miliona palih garancija. Danas predstavnici Demokratske partije socijalista 
prijete i kažu da treba ukinuti ove zakone, treba ukinuti ova prava i ova davanja, jer će to direktno štetiti 
budžetu Crne Gore. Oni koji su nas od 2009.godine, kada je inflacija bila 20%, a prosječna neto zarada 463 
eura, koji su uspjeli da povećaju prosječnu zaradu za 60 eura za cijelih 11 godina i koji su od 2016.godine 
do 2020.godine uspjeli da povećaju prosječnu penziju za četiri eura. Danas nam morališu i lamentiraju nad 
sudbinom Budžeta Crne Gore, pitajući se kako će se isplaćivati sve ono što direktno pomaže životnom 
standardu građana. 
 Evo još jedna istorijska tekovina tih bivših vlada da kažem gospodine Damjanoviću 2006.godine, 
plaćali smo 22 miliona eura po osnovu kamata, a 2020.godine za kamate 104 miliona eura, trgovinski 
deficit je 2006.godine bio 855 miliona eura danas je on preko dvije milijarde. To su te tekovine bivše i 
sadašnje parlamentarne većine i gospodine Damjanoviću, ja sam potpuno saglasna sa vama i ja znam 
sigurno da ćete se vi boriti da ćete učiniti sve da ono što su dostignuća ove nekadašnje parlamentarne 
većine budu zadržana. Međutim, ne pitate se vi pita se dominantno parlamentarna većina oličena u 
Demokratskoj partiji socijalista.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 14:50:46) 
 
 Zahvaljujem se poslanici Popović, imaćete još dva minuta na kraju. 
 Izvolite, ministre  Damjanoviću. 
 

 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (30.05.22 14:50:53) 
 
 To što se budem  ja pitao i bude do mene biće tako, gdje se ne budem pitao 
biće meni lakše.  
 Ja negdje kada smo otvorili priču prije nekoliko dana oko izmjena i dopuna Zakona o budžetu, 
upravo iz svega ovoga što se sada naveli, gospođo Popović, sam i ja iskazao oprez i blagovremeno 
ukazao Parlamentu da treba da radimo zajednički na stvaranju okvira da upravo sve ovo što ste sada 
nabrojali možemo da alimentiramo. Ove brojne potrebe kroz donijete zakone parlamenta, eventualne 
amandmane, odnosno sve ono što još uvijek nije počelo da se primjenjuje. Zato kad kažem čudi me 
neodgovornost i i jedna vrsta  neozbiljnosti u situaciji kada imamo te nove potrebe koje su definisane 



zakonima, koji nijesu bili predviđeni kada je predlog budžeta došao u decembru, dakle, novostvorene 
obaveze, kad imamo na prihodnoj strani neke prihode koji ne mogu biti realizovani jer nije zakonskog 
osnova bilo za njih, niti su stvoreni ti zakonski uslovi, kad imamo činjenicu da već litar ulja imamo u 
prodavnici 2,30, brašno 0,80, jogurt 1,10 itd. kad moramo o tome da vodimo računa, kad inflacija bukvalno 
jede, topi sve to što se negdje teškom mukom uradilo, onda stvarno želim da pokažem ozbiljnost i da 
radimo da ne samo sačuvamo ta stečena prava već i da probamo da jednim dijelom pomognemo i 
uvećamo ta prava u odnosu na negativne efekte inflacije, tu posebno pocrtavam penzionere. I tu sam da 
zajednički radimo.  
 Nema bojazni da ćemo ići nazad, prosto na prihodnoj strani ćemo da tražimo dodatne prihode da 
vidimo šta je sa tom sivom ekonomijom, možemo li tu da uradimo mnogo više, ima rezervi. Nije sad samo 
biće dobra sezona, rastu prihodi od PDV-a pa nema potrebe za rebalansom. Ima, da bi uskladili prihode i 
rashode. Mi imamo nivo depozita koji sam negdje zatekao.  
 Evo da vam kažem kako ide ta priča sa depozitima da malo razvijemo neke neozbiljne  stvari, 
neozbiljne komentare koji naravno nijesu u ovom domu, nego negdje po marginama. U ovom trenutku je  
negdje depozit na 26.maj depozit bez zlata, o zlatu da ne pričamo, to je ipak neka ta posljednja rezerva  ili 
utočište, ti depoziti su 299 miliona, a oni su  prošle godine bili 464 miliona, oni se tope i zbog tih depozita 
koji se tope, koji nijesu pali s marsa nego su posljedica zaduženja i dodatnog zaduženja koje je bilo ranijih 
godina ili ranije godine, nebitno je, dužni smo da budeo oprezni i da negdje razmišljamo o eventualnoj 
dodatnoj akumulaciji. Samo da bi imali nesmetano funkcionisanje i ostvarivanje svih prava koje proističu iz 
Zakona o radu, Zakona o zaradama, penzijskog zakona i svih ovih socijalnih zakona o kojima smo ovdje 
pričali. Zato me čudi kad neko ko je radio u prethodnoj administraciji, a zna koliko je neophodno i 
opreznosti i ozbiljnosti kada se planiraju ovakve stvari, nonšalantno kaže nema potrebe da sam ja tu bilo bi 
milion evra itd. itd. Malo ozbiljnosti samo da bude i transparentnosti da se zajednički dogovorimo, da 
sačuvamo ovaj nivo prava koja smo ostvarili da u hodu ispravljamo greške i defekte nekih politika koje su 
onako da kažem plasirane da sve što je Parlament donio primijenimo i da unaprijedimo onamo gdje ima 
prostora za unapređenje.  
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 14:54:37) 
 
 Zahvaljujem, ministre. 
 Sada završni komentar koleginica Zdenka Popović, dva minuta, da se pripremi kolega Branko 
Radulović u ime Kluba poslanika Demokratski front - Pokret za promjene. 
 
 
 ZDENKA POPOVIĆ (30.05.22 14:54:44) 
 
 Zahvaljujem. 
 Hvala, ,na odgovoru. I negdje sam potpuno ja saglasna sa vama da ćete uraditi sve naravno kao i 
mi svi koji želimo dobro Crnoj Gori da naš sistem javnih finansija bude održiv. 
 Međutim, imamo li mi kapaciteta odnosno ima li ova Vlada kapaciteta da to sve odradi nema. 
‚‚Nažalost nema ja sam iz tog razloga ogromni pesimista zbog čega, zato što nam je potpredsjednik 
gospodine Damjanoviću za ekonomski sistem osoba koja je srednjoškolac, osoba koja je električar, pa jeli 
moguće da smo došli na taj nivo, da je država Crna Gora toliko unižena, da nam je potpredsjednik za 
ekonomski sistem električar, srednjoškolac, pa jeli moguće to. Ko nam je ministar ekonomskog razvoja, 
jeste ekonomista tako je, ali biznismen. Znači, taj čovjek sada zastupajući svoje interese predlaže ukidanje 
neradne nedjelje, pa jeli moguće da ono što su dostignuća bila nekog ranijeg perioda, neke druge 
parlamentarne većine da se to sada ponovo polako vraća na onaj nivo od prije 2017, 2018.godine. 
Nemojmo to da radimo, nemojmo da nam je lični interes negdje u fokusu, a da nas nije briga za prava 
radnika i za prava građana Crne Gore.  
 Gospodine Damjanoviću, mene je onako interesovalo pošto ste rekli i prije nekoliko dana da se 
tekuće obaveze finansiraju iz zaduženja, da mi kažete da li je to zaista  tačno, da li se tekuće obaveze 
finansiraju zaduženja iz depozita. Interesuje me kako ćete i na koji način prodavati ove zaplijenjene 
cigarete koje rekli ste da je tu negdje prihod, računate na prihod od nekih 100 miliona eura. Ko ima licencu 
da prodaje nešto što je zaplijenjeno, ko ima licencu  i ko može u ime države ili država sama da prodaje 
nešto što je falsifikovano ili nelegalno. Samo mi recite ko ima licencu, ima li Agencija za duvan? Nema. Ko 
može to da radi i kako i na koji način mislite to da upumpate u ekonomski sistem Crne Gore, nemoguće je.  
 Znači, ono što treba da nam je cilj svima, to je da prije svega zaštitimo interese građana, da to 
uradimo sve da dođe do strtukturnih promjena i evo samo radi građana da kažem. Da budžet koji je 



koncipiran za 2020.godinu koji je usvojen, usvojen je u iznosu od dvije milijarde i 465 miliona eura. Od toga 
za kapitalni budžet ide samo 248 miliona eura. Jer, računam neka su rezerve 37 miliona. Znači preko dvije 
milijarde nama odu u potrošnju, moramo da se ozbiljno pozabavimo tim stvarima, ali ne možemo tako što 
ćemo na tako značajnim i odgovornim mjestima zapošljavati pripravnike ili ljude koji nikakve veze s 
mozgom nemaju kada je u pitanju ekonomija, žalosno je.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 14:57:55) 
 
 Zahvaljujem  koleginici Popović. 
 Sada u ime Kluba poslanika Demokratskog fronta - Pokret za promjene pitanje će postaviti Branko 
Radulović. Izvolite. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (30.05.22 14:58:29) 
 
 Hvala. 
 Gospodine Damjanoviću, građani Crne Gore danas nema većeg pitanja nego to da li nam ima 
spasa. Ja nijesam čovjek koji sam pesimista, ja uvijek gledam stvari naprijed dokle može da mi pogled 
dopre, a kroz iskustva i kroz neka saznanja daleko. I sad da kažem da su me poslušali prije 10,15 godina 
oko hidrocentrale, oko pravne države, oko samodovoljnosti u hrani, oko reindustrijalizacije, oko ekološke 
poljoprivrede, oko ovoga, oko onoga, džabe. Takva mi je Crna Gora isto kao neki domaćin, takva mi je 
porodica i što ću. Da li smo ako se vi i ja pitam, vi često kažete gospodine Damjanoviću, ako se ja budem 
pitao, ako se vi ne budete pitali dajte ostavku. E pošto isto mislim, znate li koji su poslednji nastoji velikih 
ekonomskih foruma. Prestoji nam pakao na zemlji za 10 do 12 mjeseci, prestoji ekonomska oluja što znači 
da građani Crne Gore i gospodine Damjanoviću, svaki dan će sve više biti ugroženi posebno pojedine 
grupe i svi zajedno. Na sve ono što smo loše radili, a nadam se da će efikasna krivična pravda barem 
donijeti tu pravdu kod ovih velikih cifara i brojki, ja ne vjerujem 10,15% da ćemo se naplatiti, da će doći 
pojma nemam. Vidjećemo kako će to sve funkcionisati na onim ekstremnim klimatskim uslovima, na taj 
prokleti rat u Ukrajini koji se može proširiti, raširiti i ne samo u Evropi u istočnom dijelu nego bogami još i 
daleko. Još ima imperijalista i suludih ideja i toboš svjetskih pravičnika.  
 Gospodine Damjanoviću, znaš što bih ja Spajiću odgovorio? Ja mogu po tvojoj logici da napravim 
suficit od jedne milijarde. Kako? Nema plata, nema penzija, nema zdravstva, nema niđe ništa. Crknite, da li 
to treba? Ja sam podnosio ovdje 20 amandmana da bi taj budžet napravio ovako i onako. Vi ste rekli prave 
stvari. Ljudi da se mi ne bi mnogo igrali ovako i onako nama treba za zdravstvo ne 7% GDP nego nam 
treba 420 miliona da bi bilo to održivo. Ne može za penziju evo tu sam imao amandmane da bude 
minimalna penzija u odnosu na minimalnu pratu 32% samo. Znate li koliko je u svijetu. Evo ljudi koji su se 
bavili time 70,80% što znači da minimalna penzija bi trebala da bude negdje oko 330 do 350 eura. 
Prosječna penzija sa tim faktortom 70 treba da bude oko 498-500 eura, 55.000 imamo nezaposlenih. 
Mislim da je u jednu grupu bilo četri mjeseca, u jednu grupu osam mjeseci, po zakonu u jednu grupu 12 
mjeseci, poslije toga nemaš ništa. Moramo li tim ljudima barem dati da imaju 250 eura puta 50 i 5.000 puta 
12 mjeseci 165 miliona. Moramo imati to za penzionere, znate li koliko nam treba - 400 miliona. E pitam te 
Spajiću i ne znam koga Ajnštajnu dikse iz groba da li postoji te matematike.  
 Damjanoviću, nemoj da se stidiš ako se zadužimo, stidi se ako pomremo iako nam pomru ljudi od 
bolesti, od gladi i svega ostaloga. Sve reforme moramo zajednički za to ja pričam zajednički donositi, 
moramo sačuvati biološku supstancu kroz zdravstvo, moramo kroz socijalna davanja da ne pričamo o 
socijalnom kartonu, evo Ženski klub priča dosta da ja sad to ne ponavljam tu bolnu ranu i sve ostalo. 
Moramo li imati za poljoprivredu ljudi, ja sam dao amandman ovdje 40-50 mioliona pa su svi izračunali da 
treba da damo 100 miliona da nam bude budžet za poljoprivredu s tim da oživimo sela. Ne možemo 
podmladiti babe, jer đedovi su nam već u grobove. Ali moramo potomstvo vratiti nazad. Moramo li ono što 
su infrastrukturni, svakakvi drugi napraviti da bude to održivo. U pravu ste, nema boljega Damjanovića 
stručnjaka od vas za onu lijevu stranu da proučim. I oko javnog duga i oko akciza i oko šverca i oko 
zajedničke politike doprinosa. Hoćemo li da kažem da su prethodni bili onaj koji je predložio ukidanje 
doprinosa za zdravstvo budala. (prekid) čini mi se u Hrvatskoj ili ne znam đe drugo pa su ga ponovo vratili. 
Vratimo ga ponovo, što ćemo bre. Imali smo takve koji su to uradili kao Maksim po diviziji. E sad ja ću o 
drugom ono što je suština. Ovo vama prepuštam, jer imamo saglasje, a to je da prihodnu stranu dignemo, 
a da rashodnu stranu onamo prema potrebi maknemo. Plate hoćemo da napravimo novi bilans sa platama 
i vidjećemo kako i što i zadužićemo se da opstane Crna Gora, jer na ovaj način sa 1.800.000.000 direktnih 
prihoda ne možemo pokriti samo one koji su direktni rashodi i transferi. Je li vi jasno to? Ne može, posebno 



sa ovim što ste vi diskutovali i što svi diskutujemo da jednostavno su mnoge zakonske odredinice i mnogo 
nečega drugog što smo planirali otišli 50,60,70 rezervi bog te pita kakav će biti bilans kroz mjesec dana. 
Ajde u drugom dijelu ćemo o našoj kako mi da dignemo veliki investicioni ciklus i o Razvojnoj banci. 
 
 
 PREDSJEDNICA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 15:06:13) 
 
 Zahvaljujem. 
 Izvolite, ministre Damjanoviću. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (30.05.22 15:06:20) 
 
 Zahvaljujem. 
 Gospodine Raduloviću, dakle ovaj naš dijalog je pred licem javnosti. Ni ja ni vi nemamo neki luksuz 
ni potrebu da se bavimo učincima prethodne administracije, niti bilo kome da odgovaramo, i treba ovdje da 
razgovaramo i da negdje zajednički tražimo rešenja, da gledamo naprijed. Dijelim zaista vašu zabrinutost i 
oprez vezano za globalne ekonomske tokove. Crna Gora je mala, otvorena ekonomija, takva kakva 
je,ranjiva i malo je mehanizama koje imamo da bismo se uspješno zaštitili od potresa iz vana. To nam je 
pandemija kovida i njeno dvogodišnje trajanje najbolje pokazalo, pogotovo one 2020. godine kada smo 
imali što smo imali  sa turističkom sezonom, o tome  je i poslanica Popović pričala i naravno svi smo negdje 
svjedoci kako smo prošli, što negdje sa eurovizovanom ekonomijom kakva je naša znači da sve te neke 
globalne šokove, i u zoni evra i generalno na finansijskom i na ekonomskom tržištu, apsolutno Crna Gora 
trpi, kažem sa manjim brojem mehanizama, sa manjom energetskom samodovoljnošću, sa manjom 
samodovoljnošću u dijelu proizvodnje hrane, sa negdje manjom proizvodnom bazom kako bi se moglo 
uspješno odbraniti od šokova. To znači da ako ništa makar treba da budemo fleksibilni  i oprezno i da 
unaprijed da kažem planiramo. Otvorili smo priču oko robnih rezervi. Ja mislim da mi trebamo da imamo 
robne rezerve, i da se nadam da će se u nekom najkraćem mogućem roku u nivou ministarstava koja su 
prije svega zadužena za taj dio to je i Ministarstvo ekonomskog razvoja i naravno Ministarstvo finansija i 
Vlada donijeto odluku, to će biti neki moj stav da se ide u tu priču. Nije to preskupo da se sad završi to tzv. 
puno punjenje košta tih robnih rezervi, poslije se to nadomješta i otpušta kako već to rade robne rezerve 
širom svijeta i kako smo nekad i mi to imali. I negdje da razmišljamo malo i oko ovih naftnih da kažem 
rezervi imajući u vidu ne samo probleme koji su vezani za cijene tih naftnih derivata i osnovnih životnih 
artikala već i za bezbjedno i stabilno snabdijevanje, to je prva stvar. Druga stvar vidite i sami da smo 
negdje zajedno ovdje dakle Parlament na Predlog Vlade donio odluku da je smanjio PDV za jedan dio 
osnovnih živtonih namirnica, da smo donijeli odluku da smanjimo dio akciza na gorivo i da, uprkos svemu 
tome što radimo, i dalje imamo negativne efekte i ove visoke maloprodajne cijene u domaćim prodavnicima 
koje su prenesene iz uvoza uvozom dakle, tih proizvoda koje Crna Gora nema ili ne proizvodi čije cijene na 
međunarodnom tržištu ili na berzama rastu neprekidno. Malo je tu nekih  mehanizama koje možemo da 
direktno napravimo u smislu eventualne kontrole maloprodajnih cijena ili marži. Ako bi se otišlo radikalno u 
tu zonu onda bismo dobili na drugoj strani nestašice. Vi sami znate šta i kako tržišna privreda reaguje. 
Prosto negdje nagoni sve ovo da budemo mudri, oprezni i da pokažemo elementarnu solidarnost kroz i 
neki set akata koji može da se predloži ovom domu i ovaj dom naravno stamostalno i mimo Vlade da 
vidimo šta je to negdje solidarnost na djelu i gdje negdje zajedno možemo da pametno isplaniramo i neku 
našu potrošnju do kraja godine i sve te neke da ukalkulišemo moguće izazove koje možemo da dobijemo 
od ekstremnih šokova ukoliko se nastavi ovo čudo i ovaj nesretni rat u Ukrajini, ukoliko posledice budu u 
nekom trajanju. I kad je pandemija kovida počela niko nije mogao da nasluti da će trajati najmanje dvije 
godine, da ćemo posljedice osjećati evo i dan danas nakon gotovo dvije i po godine od kad je pandemija 
počela. Tako da o tome treba da razgovaramo. I zaista ovo jeste i mjesto i da kažem i vrijeme za taj 
razgovor i taj dijalog. Neće moći, nema te Vlade koja može sama da radi. Ja sam rekao nekad ono donese 
se zakon pa onda bude na snazi 10,15, godina što govori o tome da je dobro donešen, da je sve 
iskalkulisano u ovom današnjem vremenu i zakone treba brzo mijenjati, prilagođavati, biti fleksibilan. Dakle, 
odgovarati na spoljno unutrašnje šokove, stalno biti u funkciji da ne dozvolimo umanjenje životnog 
standarda, da to pratimo, i prosto da negdje damo signal i privredi da zajedno sa privredom hoćemo da 
uradimo sve da nam privreda ne posrne.  Ove cifre koje sam iznio nisu nimalo dobre, ali i privreda pokazuje  
zavidnu otpornost i negdje bi država zaista morala da bude ovoga puta u sadejstvu sa privredom, jer mi 
ako nemamo taj neki privredni razvoj elementarni i ako nemamo guranje i kroz investicije, i domaće i strane 
i td. nisam pristalica samo da se govori o stranim direktnim investicijama,  prosto nećemo imati prostora za 
finansiranje svega ovoga o čemu pričam. Dakle, privreda sa jedne strane, građani, briga i negdje zajednički 
rad da se odgovori na ove teške izazove. Jedan dio ste pobrojali. To što dolazi spolja i od strane 



međunarodnih finansijskih institucija, analitičara čega se pune međunarodna štampa i stručna itd. to ne 
dolazi slučajno. Ajmo negdje, opet da kažem, ranjivi smo kao mala, ali smo i fleksibilni, brzo smo pali kad je 
bila pandemija korona virusa, pa smo se i podigli naredne godine, upravo zahvaljujući toj fleksibilnosti. 
Volio da iskoristimo te naše šanse da damo zajednički odgovor. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 15:12:15) 
 
 Zahvaljujem se ministru. 
 Izvolite, kolega,da čujemo sad predloge najavljene, rješenja. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (30.05.22 15:12:22) 
 
 Hvala, koleginice. 
 Gospodine Damjanoviću, ja sam i predvidio direkciju za robne rezerve, ali gospodin Spajić i 
Milatović samo su me tu falili, lovorike mi dizali, ali od toga fajde nema. Radujeme sinoć sam gledao jednu 
dobru emisiju na hrvatsku televiziju Istra je već ostvarili negdje na oko 105%, Dubrovnik iznad 102,103% u 
odnosu na 2019.godinu broj turista i vidim da dobro proslavljaju taj slobodni život, dobro troše, tamo je ovaj 
tako da može biti, ali sad da ne pričamo o turizmu. Naš turizam od fekalija do svega ostaloga, do 
pristupačnosti, nego ajd sad nešto suštinsko.  
 Gospodine Damjanoviću, kolege i građani, znate li u čemu je štos? Štos je u brzim, jakim, održivim 
investicijama koja će stvoriti novi dohodak, podići konkurentnost, stvoriti radna mjesta i dati profit direktno ili 
stvarajući uslove kroz ulazak investicija. I ja 15 godina evo i Mugoša. koji to podržava pričam Razvojna 
banka. Ovi dva ministra prethodnih ti si genije bili u Zagreb tamo tamo viđeli što i kako. Zaustavite 
,gospodine Damjanoviću, taj garantni fond. Evo zakon o Hrvatskoj banci za obnovu i razvitak. Član 10 stav 
3 tačka 2 izdaje bankarska i druga jamstva. Jamstva su, gospodo na naš jezik garancije. Što znači da taj 
garantni fond  Razvojnu banku hitno moramo da osnujemo, imamo i  transformaciju, jedan od vlasti, jedan 
opozicije  zajedno s ministrom, zajedno sa drugim u Upravnom odboru. I mi ćemo određivati, podržavati ili 
biti dio finansiranja razvojnih fondova, zelene ekologije, malih i srednjih preduzeća, agrara, davanja 
garancija.  
 Gospodine Damjanoviću, hoćete li vi na ovaj moj Predlog da intervenišete i ja pristajem ukoliko 
hoćete da ga vi napišete ukolićete vi gospodin Mugoša i ja ako mi dajete odobrenje da to napravimo za 
neđelju i Popovićka vas nebi nikako, jer zna da mi to napravimo i da mi to usvojimo. Hoćemo li? Hoćemo. E 
sad što se tiče investicija ja vidim ljude kako dođe koji, ne može iz ženskog kluba, ali ćemo jednu ženu 
kooptirati. Znate li što je problem? Kako dođe koji ministar kao oni generali 1946. godine hoće put preko 
Krnova ili preko Krnje Jele. Ljudi, sve investicije moraju biti u saglasju sa novom ekonomskom politikom 
Evropske unije da bi finansirali, jer su pametniji od nas. 
 Druga stvar ne možeš ti da ideš neko ti reče tamo iz toga sela i toga sela dobra je đevojka pa bup 
pa se oženiš tamo. Mora to da ide,  a što to znači? Prvo moraš da napraviš projektni zadatak, da razmišljaš 
pa onda ćeš studije izvodljivosti koja će ti pokazati ekonomsku isplativost, konkuretnu isplativost, ekološku 
isplativost, tehnološku izvodljivost. Pa kad vidiš da je to dobro onda ćeš da ideš dalje u realizaciji, idejni 
projekat, pa glavni projekat, pa detaljni projekat, pa onda projekat izvedenog stanja. Na kraju dobiješ zlatnu 
koku. Ja gledam sad hoće da prave Komarnicu kao što je neko htio 1992. godine hoće ekološku 
rekonstrukciju. Onaj Spajić jednu stvar je ubo. Ako je ova ekološka rekonstrukcija termoelektrane kad je 
izgrađeno 30-40% i za jednu i drugu što ne bi napravili drugi blok, ako ni kaže Evropska unija ugalj će biti i 
dalje zajedno ili sa eliminicajom sumpornog oksida i azotnog oksida i čvrstih čestica sledećih 10 godina. 
Ajmo ljudi da napravimo još jedan blok, ali ljudi ne graditi vršno, ne graditi reverzibilno, četri elektrane, na 
Komarnici i Pivi može samo najveća budala. Znate li što će se desiti kroz 30,40,50 godina? Kada klimatski 
uslovi ekstremni budu neće biti mnogo padavina. Znate li što će biti Komarnica? Kamenica. Ne znam da li 
vi imate kod vas imate dosta vode. Znate li što je to? Od kiše ono kad ostane u krš, e to je to. Što znači ako 
ne budu reverzibilni, ako ne budu u taktu, ako ne bude duplo veća struja nemojmo je graditi. Kakvi bre 
auto-put sad hoće lijevo-desno, ovamo-onamo, pa ljudi ima sve moguće studije ispod 20.000 vozila dnevno 
ne može se isplatiti još u toj tranziciji sa naftom, što znači, Damjanoviću brzo projekat, brze saobraćajnice 
uz more povezaćemo se i sa istokom i zapadom. Brza željeznica zato što Cargo ide u Bukureštu i 
Budimpešti i on se brzom željeznicom ide u Luci Bar. Ako to mi ne uradimo brzo i ako  ne napravimo putnu 
do Srbije i do Mađarske i Rumunije i povežemo se na TNT nemojmo, prodajmo, onda ne treba nam ništa ni 
Luka Bar, ne treba nam ni željeznice zato što Drač pravi novu luku, osvijestimo se bre, ako se ne 
osvijestimo pogibija nastupa. 
 



 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 15:19:59) 
 
 Zahvaljujem. 
 Izvolite,  ministre Damjanoviću - komentar. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (30.05.22 15:20:06) 
 
 Nema potrebe da se nastavlja polemika, jer imamo apsolutno saglasje vezano za obje, da kažem 
teme koje su ovdje u ovom drugom dijelu otvorene. Ja sam imao jedan razgovor sa čelnim ljudima iz IBRD-
a za region prije neki dan i obavijestio sam o statusu u kojem se nalazi Investiciono razvojni fond i Predlog 
zakona o kreditno garantnom fondu i dostavljen  Ministarstvu finansija već Ministarstvu ekonomsog razvoja 
i koji je sa svim zakonima povučem da bi se ponovo predao u proceduru. I negdje sam iskazao rezervu u 
odnosu na sam koncept jer i meni je čudno da se iz dijela ili opsega koji postoji kod IRF-a  izdvaja sad 
jedan dio, jer IRF ima pravo i mogućnost da daje garancije i da se sad formira poseban fond sa 
rezervisanim sredstvima, a da negdje dobijemo dvije institucije umjesto da ovu prvu transformišemo  u 
nekom, ja se nadam bliskom periodu u ovom što ste vi sad napravili upoređenje sa Hrvatskom. Oni imaju 
svoju  banku za obnovu i razvoj. Da li bi to bila razvojna  banka ili investiciona banka crnogorska, državna u 
svakom smislu. Nama treba da malo promijenimo postojeću arhiktekturu finansijskog sistema u Crnoj Gori, 
jer je finansijski sistem dominantno u rukama stranih banaka. Ja znam, neko će reći neće ponijeti Crnu 
Goru, neće ponijeti, ali imaju svoj interes ovdje, inače kako funkcionišu. A, mi imamo potrebu da imamo 
jedan protoči bojler, jedan prohodan kanal da damo podršku dijelu privrede koja možda ima šansu, 
zaslužuje šansu, a ne može da je ostvari kod banaka koji imaju sopstvenu logiku i sopstveni interes. Nije 
da novca nema u sistemu, nikad više upunpanog,  i u globalne kanale i dijelom i u kanale u Crnoj Gori. To 
podaci o bilansima banaka i finansijskih institucija govore najbolje, ali ga nema u privredi, nema ga 
dovoljno. E, o tome razmišljamo svi zajedniči, razgovaramo i biće prilike da se razgovara brzo oko predloga 
akta  koji ste podnijeli da vidimo da li to može da bude interesantna podloga da idemo do kraja da 
završimo. 
 Oko investicija, naravno. Bez domaćih i stranih mi nemamo kud Luka Bar, vjerovatno jedno blago 
koje imamo, jedinstvena platforma sa željeznicom naravno ne, kao izolovana od bilo čega, podobna i  
dodatne inveticije, za sve ono što su geopolitička dešavanja i Luka Drač i tako dalje i pozicioniranje kroz 
nove puteve. Ja mislim da nam negdje prioritet mora biti da zaokružimo ovaj put do granice sa Srbijom i 
nadam se da će Srbija pustiti njihovu dionicu da moramo da razmišljamo o jadransko-jonskoj cesti, luku da 
gledamo kao nacionalno blago da i tu napravimo jedan brzi investicioni zamajac. Vi znate da je po meni 
neodgovorno prije desetak godina  dio luke ili srce luke izvučeno  iz luke i prodato kao  kontejnerski 
terminali partneru, šta god parneri i kako god  radio, imao probleme ili ne,  ja mislim  da negdje postoji 
potreba i o tome pregovaramo, da vidimo da li država ima potrebe da vrati,normalno po dogovoru i u skladu 
sa aktima, da vidimo zašto imamo svega 52, 53% vlasništva u Luci Bar kao država ili u Plantažama, a 
zašto to nije dvotrećinsko vlasništvo da bi mogli da ga obezbijedimo, pa da onda kao takvi ne odričiti se 
prava ili naprotiv ostajući da to mora da bude državno preduzeće da tražimo ozbiljne partnere koji će da 
dijelom investiraju i da negdje bukvalno pokrenemo taj investicioni lanac. Energetika,  saobraćaji apsolutno 
moraju da budu prioriteti. Vodimo računa, ajmo zajedno i o tome da razgovaramo. Šta su nam apsorpcioni 
kapaciteti Crna Gora ne može tri ili četiri ogromne investitore odjednom da izvede, ali može jednu po jednu, 
i to neku što je najisplativija. Zato je i priča o kapitalnom budžetu i o potrebi da imamo negdje u realnom 
vremenu uvijek  presjek stanja kako nam se kapitalni projekti odvijaju, pa da ne planiramo budžetom neke 
nerealne, nemoguće kapitalne projekte i da ostane na mrtvo slovo pa da se ta sredstva naravno ne utroše, 
nego da vidimo gdje zaista možemo najprije da završavamo poslove i gdje najprije možemo da uposlimo 
ne samo strane investitore nego i domaću privredu koja radi na tim poslovima. Toliko i hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 15:24:38) 
 
 Zahvaljujem  ministru. 
 Sada dajem riječ u ime Kluba poslanika Socijalističke narodne partije kolegi Bogdanu Božoviću.  
 Izvolite, kolega Božoviću. 
 
 
 BOGDAN BOŽOVIĆ (30.05.22 15:24:48) 
 



 Zahvaljujem, poštovana potpredsjednice Skupštine. 
            Uvaženi ministre, poštovane koleginice poslanice i kolege poslanici, uvaženi građani Crne Gore, 
 Moje pitanje tiče se Fonda zdravstva.  
 Da li u Ministarstvo finansija postoji analiza na osnovu koja je donijeta Odluka o ukidanju prihoda 
Fonda zdravstva koje se tiču ukidanja doprinosa na zdravstvo, pod pretpostavkom da ta analiza postoji?  
Da li je Ministarstvo finansija formiralo komisiju koja je sačinila taj dokument i da li u tom komisiji  bilo 
predstavnika fonda? Mislim da je u interesu javnosti da dobijem odgovor na ova pitanja, između ostalog i 
zbog toga što su u poslednje vrijeme u medijima moglo pročitati od strane nekih bivših visokim državnih 
funkcionera da je za povećanje duga Fonda odgovoran prethodni menadžment te institucije, bivši direktor 
Fonda i sadašnji ministar zdravlja gospodin Dragoslav Šćekić, više puta rekao da nema apsolutno ništa 
protiv da nadležne institucije ukoliko smatraju to za neophodnim ispitaju poslovanje te institucije da se on 
nalazi na njenom čelu. 
 Što se tiče duga Fonda, to je dug Fonda javno zdravstvenih ustanova, ali i Instituta za javno zdravlje 
sa kapitalnim izdacima  zaključno sa 31.12.2021.godine, on je iznosio oko 30 miliona eura. U januaru 
2020.godine te obaveze su smanjene za oko 16,5 miliona eura, a obaveze koje dospijevaju nakon 
31.12.2021.godine iznose oko 35 miliona eura. 
 Strukturu duga Fonda čine obaveze u smislu nabavke ljekova, medicinske opreme, bolovanja i tako 
dalje. Prilikom usvajanja prethodnog budžeta 20.decembra 2021.godine, ljudi koji se nalaze na čelu fonda 
su tražili dodatnih 10 miliona eura, kao bi ta institucija mogla redovno da servisira svoje obaveze, takođe 
više puta su iz samog Fonda slate urgencije ka nadležnom ministarstvu kako bi se pronašlo neko optimalno 
rješenje, imajući u vidu i visinu duga, ali i obaveze koje tek treba da stignu, međutim to rješenje koje 
Ministarstvo finansija ponudilo, podrazumijevalo je da se stvore sredstva samo za pokrivanje samo 
određenog dijela nikako cjelokupnog i nažalost to je pokazatelj kakav su nadležni organi imali odnos prema 
toj važnoj instituciji u oblasti zdravstva. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 15:27:11) 
 
 Zahvaljujem. Zahvaljujem  i na uštedi u vremenu.  
 Izvolite, ministe Damjanoviću. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (30.05.22 15:27:17) 
 
 Zahvaljujem. 
            Evo da i tu neku temu probamo da ovdje onako u jednom dijalogu otvorimo, dakle status fonda. Ja 
sam negdje u kontekstu nove poreske politike apsolutno bio pristalica smanjenje doprinosa, pogovoro i ovih 
na zdravstvo, ali sam žestoko kritikovao to kada se ispostavilo da se oni ukidaju kroz izmjenu Zakonu o 
doprinosu na socijalno osiguranje. Ti doprinosi za socijalno osiguranje su ustavna kategorija, socijalno 
osiguranje obavezno, mislim da je član  67 Ustava koji o tome govori. I negdje sam bio pristalica, ako se 
već ide na smanjenje stope doprinosa, pa ako se ona potpuno spušta na nulu, da ostane u zakonu kao 
ustavna kategorija, a da bi recimo za pet godina kad malo procvjeta ova ekonomija i malo se taj životni 
standard unaprijedi, možda onaj ko ima platu od 1.500 eura ili 2.000 eura i te plate iznad možda bi mogao 
da odvoji 3% ili 5% za zdravstvo. Ovako u isti koš  i ovaj ko ima platu od 450 eura minimalac i ovaj koji ima 
platu od tri, četiri, pet hiljada, nema ih puto, ali ih ima. Neko je osmislio da to  mora tako i po meni polako ali 
sigurno usmjerio, planski ili neplanski, namjerno ili nenamjerno, zdravstvenu zaštitu i zdravstvene usluge 
prema privatnom sektoru. Da smo ne nekom većem stepenu ekonomskog razvoja i životnog standarda , da 
je prosječna plata je ovdje 1.500 - 2.000 evra, tri ili četiri, pa da onda i o tome razmišljamo. Dakle, 
najnužnije usluge, hitna pomoć i kako to već ide, kao na zapadu u nekim sređenim demokratijama, ali ovdje 
je to opasan eksperiment jer se polako sa ovakvim rješenjima javno zdravstvo i javne zdravstvene usluge 
su dovedene, uslovno rečeno, do nestanka. Mi sad ovdje imamo problem, neko će reći pa ne, ne 
finansiramo više fond doprinosima nego transferima iz budžeta. Pa dobro, transferima iz budžeta, pa onda 
od oka neće trebati fondu 400 ili 300 nego ćemo da mu damo 100 - 150. Sjutra dođe neko ovdje na moje 
mjesto i kaže, ne dam ništa. Zašto? Nema zakonske osnove, ne možeš mi ništa. Na taj način se stvorila 
neizvjesnost i nesigurnost u finansiranju fonda, samim tim i u finansiranju svih onih zdravstvenih usluga 
koje imaju naši građani.  
 Pošto sam znao o čemu pričam, to mi je bila jedna od prvih stvari koje sam tražio, da identifikujemo 
negdje obaveze jer sam se time kao predsjednik Odbra za ekonomiju, finansije i budžet bavio 2012. i 
2013.godine kada je taj dug bio 15 - 16 miliona evra prema dobavljačima. On je sad eskalirao, sad imamo, 
to ćemo do kraja da utvrdimo, cifru koja je na nivou 65 miliona evra. Evo da vidimo šta imamo mimo toga. 



To ću da negdje ovdje pročitam, nije tajni dokument, stiao je meni jer sam tražio da otprilike imam i tu 
matematiku. Zdravstvena ustanova Montefarm koja kaže da je budžetom sa pozicije fonda ljekovi i 
medicinska sredstva definisano 76 miliona evra, 70 miliona za medicinska sredstva, a ostalo su neke sesije 
od šest miliona evra. Onda se navodi koliko je potrošeno do današnjeg dana, šta je ostalo od obaveza i 
jasno se kaže da je preostali iznos koji je opredijeljen sa pozicije Fonda zdravstva, to je kako je planirano i 
kako su fonduoznacena, nedovoljna sredstva, ostalo još 33,3 miliona evra što je nedovoljno za nesmetano 
snadbijevanje ljekovima i medicinskim sredstvima. Onda ide sledeći pasus, do kraja 2022. godine za 
nesmetano snabdijevanje ljekovima i medicinskim sredstvima potrebno je obezbijediti dodatno 92,7 miliona 
evra koje se odnose na ljekove i medicinska sredstva 29,6, dug iz prethodne godine, po ovom osnovu, od 
37 miliona evra,  zaokruženo i dug fonda prema Montefarmu 31.mart 26 miliona. Pa dobro, je li se znalo za 
ove dugove i ranije, je li se moralo baš planirati u budžetu a da se ovo baci pod tepih? Novac se za Fond 
dravstva mora naći, Fond zdravstva ne može da bude prćija. Mi možemo i moramo da jačamo negdje, i 
zaista to samo nenormalan rekao da ne moramo, da jačamo i životni standard i da unaprijedimo sve ono 
što jesu davanja, ali negdje to nikako ne smije da se radi, evo čuli smo sa jedne strane preko penzionera‚ 
odlaganje njihovog povećanja minimalne penzije do septembra, pa onda opet trka za platama ili preko 
Fonda zdravstva, a ukinuli smo obavezan doprinos za zdravstveno osiguranje i doveli smo fond u jednu 
neizvjesnu situaciju. I biće interesantno, zajedno ćemo to, ako budemo svi ovdje kao Parlament i kao 
Vlada, zajedno ćemo definisati  sredstva za Fond zdravstva za narednu godinu. Ima li neracionalnosti u 
radu fonda, ima li pokušaja da se te zdravstvene usluge koje se fakturišu fondu, a fond ima nadležnosti 
kakve ima, naduvavaju i tako dalje? Stvar inspekcija, stvar policije, stvar za organe. Ono što mi dobijamo u 
Ministarstvu finansija su krajnji bilansi. Samo jedno da kažem, sa tim igre neće biti. Obaveza prema Fondu 
zdravstva, odnosno obaveze prema onome što su ljekovi, što je liječenje pacijenata svih građana Crne 
Gore, bez razlike koje su vjere i nacije, biće do cenra ispoštovani. Hoćemo li provjeravati, hoćemo. Je li 
najveći dio realne obaveze, jesu. Zašto nisu planirani i zašto nisu, to ne znam. Ne traje od prošle Vlade, 
traje od prošlih Vlada. Hajde da ovo dovedemo u red, da imamo makar elementarnu sigurnost kroz 
finansiranja zdravstvenih usluga. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 15:33:32) 
 
 Zahvaljujem ministru. 
 Izvolite, kolega Božoviću. 
 
 
 BOGDAN BOŽOVIĆ (30.05.22 15:33:37) 
 
 Uvaženi ministre, mislim da kroz Vaš odgovor smo mogli da vidimo koliko je neodgovoran odnos bio 
bivših visokih državnih funkcionera prema Fondu za zdravstveno osiguranje.  
 Postavću dodatno pitanje,  
 Interesuje me da li smatrate da je ovakav model finansiranja Fonda za dravstveno osiguranje 
održiv, iz kojih izvora, prihoda će se obezbijediti sredstva za normalno funkcionisanje te institucije imajući u 
vidu da je potrebno oko 300 miliona eura? Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 15:34:03) 
 
 Zahvaljujem. 
 
 

 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (30.05.22 15:34:08) 
 
 Gospodin Radulović je negdje govorio o procentima izdvajanja u bruto domaćem proizvodu za Fond 
zdravstva. Da smo efikasnija struktura, efikasnije društvo i na većem stepenu razvoja i institucija i 
kontrolnih mehanizama pa da nam je bruto domaći proizvod nekih 6, 7 ili 8 milijardi evra pa 5% od toga je 
nekih 400 milinoa pa da kažemo to je to. Mi imamo tih pet milijardi projektovanih za 2022.godinu, 
vidjećemo hoće li biti to ta konačna cifra, nešto malo više, a imamo tih 350 koji se pokazuju nedovoljnim. 
Danas se vidim pojavljuje u pojedinim medijima. Znači, to je nedovoljno. Mogu da kažem za iduću godinu 
da dajem 250 miliona za Fond zdravstva, evo to vam je dovoljno. Evo nabavite ljekove, evo završite 
usluge, evo vam to jer ćemo nekih 150 - 200 koje su vam nužne, koje vam trebaju da prebacimo za neke 
druge potrebe. Međutim, to je neodgovorno. Realne potrebe fonda, pokušaj da sa ispravljanjem tih 



neracionalnosti koje traju decenijama, ali evo eskalirale su i zbog promjene metodologije, da probamo to da 
u hodu ispravljamo i da negdje vidimo što u nam zaista realne potrebe za narednu godinu kako ne bi doveli 
fond u situaciju da mu se duguje, a fondu duguje  za izvršenje usluge i tako dalje. Šta je mehanizam? 
Ukinuli smo doprinose, rekao sam moj stav. Oni moraju da postoje u zakonu i da stopa bude 0%, ako je to 
presjek trenutne politike. Ali mi niko ne može objasniti zašto si ukinuo doprinos do kraja i zašto si u isti 
položaj doveo da ne plaća stopu doprinosa za zdravstvo onaj koji ima minimalnu zaradu od 450 ili 500 evra 
i da je ne plaća onaj koji ima 2.000 - 2.500 evra ili onaj koji u finansijskom sektoru i koji ima platu 7 - 8 i 
tako dalje. Pa je tu i privatni sekror i tako dalje i tome slično. Generalno se mora razmisliti o tome na koji 
način ćemo u budućem periodu, ko god bio ovdje ili tamo, da obezbijedimo stabilno i nesmetano 
finansiranje fonda, ako fond ostane u ovakvom obliku. Ima i načina, može fond da postane i dio budžeta, 
da ne bude kako ga je neko pogrdno nazvao protočnim bojlerom, pa da znamo nemamo fond, direktno sa 
budžeta, kao što smo negdje prikriveno finansirali, jednim dijelom, u jednom dugom periodu, i penzije, pa 
penzije su iz Fonda PIO, pa pošto u Fondu PIO nikad nema dovoljno sredstava za penzije uvijek to budu 
transferi iz budžeta, a na kraju nisu to ni transferi iz budžeta nego su pare koje su pozajmljene iz 
inostranstva a na kontu i tih potreba. Ajde da probamo da ovo dovedemo u noramalne okvire i da iduće 
godine kad budemo planirali budžet, ako ga mi budemo planirali, to uradimo kako treba, da nam se ovakve 
stvari ne dešavaju. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 15:37:04) 
 
 Zahvaljujem, ministre. 
 Svakako evo da zloupotrijebim, mnogo je postkovid posljedica i zahtjeva će biti sve više od strane 
zdravstvenog sistema, na žalost. Tako da o svemu moramo voditi računa, i drago mi je što čujemo ovo što 
pričate.  
 Kolega Božoviću, ne želite završno. Hvala vam. 
 Prelazimo onda na Klub poslanika Crno na bijelo i tu će uvažena koleginica Suada Zoronjić postaviti 
pitanje ministru. Izvolite, koleginice. 
 
 
 SUADA ZORONJIĆ (30.05.22 15:37:41) 
 
 Hvala Vam ,uvažena potpredsjednice. 
 Uvaženi ministre, uvažene poslanice, poslanici,  
 Ono što bih ja htjela da pitam uvaženog ministra Damjanovića je sledeće: 
 Poštovani ministre, imajući u vidu da smo u proteklom periodu imali velike turbulencije, prije svega, 
pandemiju koja je podugo trajala, zatim rusko - ukrajinsku krizu, poskupljenje energenata, što je uslovilo i 
poskupljenje osnovnih životnih namirnica. Naravno, tu su predviđena i određena finansijska izdvajanja koja 
će se opredijeliti za socijalna davanja, mene interesuje, da li postoji bojazan za građane da su ugrožene 
finansije, imajući sve to u vidu? Stabilne javne finansije su put ka ekonomskom ozdravljenju i prosperitetu i 
sigurnost ka sprovođenju socioekonomskih politika. Zbog čega se država Crna Gora zadužuje? Da bi se 
država zadužila potrebni  su određeni razlozi, potrebno je da građani imaju neku sigurnost, 
transparentnost, opravdanje za sve to.  
 Prije neki dan smo ovdje usvojili tehnički rebalans. Naravno, saglasna sam s tim, glasala sam za to. 
Međutim, vi ste najavili za jun ili jul mjesec kada će biti i suštinski rebalans budžeta, pa me interesuje zbog 
čega tolika zaduženja. Sigurna sam da se ova globalna kriza prenijela i na našu malu zajednicu, ali 
interesuje me šta je s novčanim sredstvima koja su opredijeljena, zapravo planirana i nalaze se u budžetu 
za mnoge infrastrukturne projekte. Među tim projektima su mnogi infrastrukturni projekti planirani za 
Opštinu Bijelo Polje, važni kapitalni projekti poput Đalovića pećine, Ski centra Cmiljača, zatim magnetna 
rezonanca koja je neophodna Bijelom Polju, zatim izgradnja mnogih bolnica, škola, sportskih sala itd.  
 Interesuje me da li su amandmani koji su postali sastavni dio budžeta za 2022. godinu sastavni dio i 
zakona. Koliko mi je poznato jesu, ali ne vidim da je išta od ovoga što je planirano i što je ušlo u zakonski 
budžet za 2022. godinu i realizovano. Da li je vama poznato je li nešto od svih ovih projekata realizovano. 
Konkretno magnetna rezonanca ušla je u kapitalni budžet za 2022. godinu. Kada će Uprava javnih radova 
da raspiše tender vezano za magnetnu rezonancu. Poznato vam je da sam više puta u ovoj ustanovi tražila 
magnetnu rezonancu za Bijelo Polje. Sada kada imamo obezbijeđena sredstva, otprilike negdje oko milion 
eura je u pitanju, ta sredstva su u budžetu, kada će se sve to realizovati, imajući u vidu da je menadžment 
bjelopoljske bolnice sve odradio vezano za samu proceduru. Hoću ovdje danas od vas konkretan odgovor 
na to pitanje. Hoće li se u što skorijem roku realizovati sama procedura oko magnetne rezonance ako je u 
pitanju samo proces tendera. Znači, sredstva su u budžetu, menadžment je odradio sve što treba samo 



treba da Uprava javnih radova raspiše tender za magnetnu rezonancu. Kada će Bijelo Polje, odnosno 
mjesto Bistrica u Bijelom Polju dobiti put jer građani mjesecima žive u oblacima dima. Vi ne znate i ne 
možete da zamislite kakvu zdravstvenu štetu nanosimo mi svi ovdje mještanima Bistrice i građanima 
Bijelog Polja. Ko će njima da nadoknadi to što trpe zdravstvene probleme zbog prašine i zbog toga što im 
je konstantno zagađen vazduh, to što svakodnevno putuju od Bistrice do Bijelog Polja i nazad svojim 
automobilima. Ko će da im nadoknadi štetu koju su učinili prema svom automobilu. Interesuje me kada će 
se nastaviti radovi na projektima Đalovića pećine i Ski centra Cmiljača i kada će se završiti infrastrukturni 
projekti vezano za put Gubavač - Bistrica, odnosno Đalovića pećina. 
 Sledeće pitanje, odnosno nastavak svega ovoga je da li su naši amandmani koji su sastavni dio 
budžeta, mislim na sve kolege poslanice i poslanike, da li su samo proforme tu ili se oni moraju realizovati. 
Da li postoji neki mehanizam kojim država može natjerati određene institucije da ispune ono što je Zakon o 
budžetu. Ako građani mogu da ispunjavaju svoje obaveze vezano za plaćanje poreza, plaćanje struje, 
vode, komunalija itd, znači kada ne plate struju država im isključi struju, kakav je mehanizam kada država 
ne ispuni svoje obaveze prema onome što su realni zahtjevi građana. Zasad toliko, a onda nastavljamo. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 15:43:55) 
 
 Zahvaljujem, koleginice.  
 Izvolite, ministre, pa ćete nastaviti polemiku posle. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (30.05.22 15:43:59) 
 
 Zahvaljujem. 
 Gospođo Zoronjić, ja sam negdje, anticipirajući da će biti interesovanja i za konkretne projekte u 
okviru budžeta, odnosno kapitalnog budžeta koji su plod ili proizvod dijaloga Vlade i Parlamenta u 
decembru mjesecu kada je budžet i usvojen, iznio neke preliminarne cifre jer sam ih tražio druge radne 
nedelje kada sam došao u Ministarstvo o tome kako se realizuje kapitalni budžet za 2022. godinu. On je 
planiran na nivou od 243, 244 miliona eura i, u pravu je kolega Radulović, nizak nivo sredstava za kapitalni 
budžet u odnosu na sva ostala sredstva, ali kao što vidimo evo i tako nizak nivo sredstava nismo u stanju 
da adekvatno ili dinamikom koja nam je neophodna da realizujemo. Dobio sam te neke podatke da je od 
januara do kraja aprila realizovano nešto oko 47,9 miliona evra i da je to izvršenje niže od plana za nekih 
23% od planirane dinamike. Ako se uklone realizovana plaćanja za autoput od 21,5 miliona evra ostaje da 
je za sve ostale projekte potrošeno u ova četiri mjeseci nekih 26 miliona evra. Kako ćemo doći do tih 150, 
200 miliona minus autoput za koga se nadamo da ćemo ga završiti, nadam se i pustiti u saobraćaj tokom 
ljetnih mjeseci, a kasnimo više od dvije godine veliko je pitanje. Ono što nam definitivno treba jeste da 
dobijemo informacije od obije uprave koje imaju opredijeljena sredstva za ove projekte o statusu svih 
projekata, između ostalog o statusu projekata koje vi potencirate, nabavka magnetne rezonance za 
bjelopoljsku bolnicu, Đalovića pećina i problemi koje imaju mještani Bistrice s putem. Prema tome, uzeću u 
obavezu pošto se ovdje vjerovatno radilo o amandmanima tada kolega koji su sastavni dio budžeta i oni 
moraju da budu apsolutno tretirani ravnopravno kao i prvobitni plan budžetski što se tiče kapitalnog 
budžeta, bez obzira što je ovo naknadno ušlo, da vidimo kakav je status konkretno ovih projekata na koje 
ste vi ukazali, ova tri ili četiri projekta. Prosto moramo da imamo jedan ozbiljan razgovor i ozbiljnu analizu 
od strane obije uprave statusa projekata u ovom trenutku. Možda je negdje polovina godine ili jun mjesec 
pravi momenat da vidimo koje to projekte realizujemo željenom dinamikom, a koje to projekte prosto nismo 
ni otpočeli da realizujemo niti smo pripremili projektnu dokumentaciju, ne mislim na ovo o čemu vi pitate 
apsolutno, ovdje mi je jasno da je u pitanju tender koji treba sprovesti u bolnici, a koje to projekte mi ni 
izbliza nećemo moći da realizujemo, pa sve da krenemo ovog sekunda s tim. Ako dođe do tog 
uravnoteženja budžeta, odnosno do eventualnih izmjena i dopuna Zakona o budžetu to je prava prilika da 
vidimo. Nećemo ići u tu priču i nećemo ići u budžetske izmjene, pogotovo kapitalnog budžeta dok ne 
dobijemo crno na bijelo što se realizuje, što se ne može realizovati, zašto se kod pojedinih projekata kasni. 
Rekao sam o problemu rasta cijene građevinskog materijala i projekata koji se s teškom mukom odvijaju, 
gdje negdje moramo da razumijemo i izvođače radova, ovdje govorim i o niskogradnji, ali govorim i o 
Upravi javnih radova koji su u situaciji da možda i raskinu ugovore s državom, da plate one garancije i da 
plate ceh raskida ugovora i da im to bude manja šteta nego da istraju na realizaciji ugovora, a platili su 
materijal puta tri, četiri, a niko nije znao da će ove godine to da se desi, a država da ostane bez realizacije 
projekata, odnosno da budemo na pola ni na nebu ni za zemlji.  
 Dakle, potrudiću se da dobijem informacije o statusu svih projekata koje su definisani kapitalnim 
budžetom s naglaskom na nove projekte koji se tiču Opštine Bijelo Polje i o tome ćemo imati diskusiju, a 



kada budemo radili izmjene i dopune Zakona o budžetu daćemo prvenstvo i prioritet samo onim projektima 
za koje je izvjesno da se mogu realizovati tokom budžetske godine. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 15:48:45) 
 
 Zahvaljujem ministru.  
 Izvolite, koleginice Zoronjić. 
 
 
 SUADA ZORONJIĆ (30.05.22 15:48:47) 
 
 Hvala i vama, uvaženi ministre, na odgovoru. Ja naravno ne mogu reći da sam  zadovoljna 
stopocentno sa odgovorom, ali ja sam danas očekivala konkretno hoće li biti magnetne rezonance ili neće 
biti, s obzirom da je već treći kvartal. Nije mnogo vremena preostalo do kraja godine. I hoće li mještani 
Bistrice dobiti put, jer nije lako živjeti danas u Bistrici u najljepšem dijelu koji se nalazi na sjeveru Crne 
Gore. Ne možemo da se ophodimo tako ni prema mještanima Bistrice ni u opšte prema građanima. Vezano 
za magnetnu rezonanca, ako Berane ima tri magnetne rezonance, to je po glavi stanovnika najviše 
magnetnih rezonanci, aparata ka kažem to već doktor. Znači, tri magnetne rezonance zašto Bijelo Polje ne 
može dobiti jednu i zašto to ne može biti prioritet i vaš i svih koji donose odluke vezano i za raspisivanje 
tendera i za sve druge okolnosti.  
 Bjelopoljska bolnica odradila je sve što je trebalo, što se tiče njih, dokumentacija je tu, sredstva su u 
budžetu, neka budu jedna od prioriteta. Za put, takođe. Ja bih voljela da dođete da podsjetite Bijelo Polje i 
da naravno opozovete obavezno mene i kolegu Strikovića i da vas mi odvedemo od Đalovića pećine da 
vidite šta je to, kakva je to ljepota koju je priroda dala, a kako se može doprijeti danas do Đalovića pećine i 
obavezno da dođete sa vašim kolima ne sa državnim kolima nego sa vašim automobilom da vidite koliko 
će vam biti žao samo jednom da izližete gume do gore, a da ne pričamo  koliko puta građani, odnosno 
mještani Bijelog Polja dolaze na posao, vraćaju se  i kako žive. 
 Drugo, da pređem na ostalo što građane jako zanima vezano je za Fond za zdravstvo. 
 Građane interesuje zašto je upitna finansijska stabilnost Fonda za zdravstvo, dug od 59 miliona i 
ako nam je poznato da građani nijesu imalu bolje zdravstvenu zaštitu za sve to vrijeme, već su imali duge 
liste čekanja i nažalost i liječenje usporeno u svemu tome. 
 Dug je takođe ogroman i prema Montefarmu, vjerovatno je nešto izmireno, dug je ogroman i prema 
mnogim apotekama, prema mnogim stomatološkim ordinacijama, ja znam konkretno za jednu, gdje je Fond 
za zdravstvo oštetio stomatološku ordinaciju D Dent u Bijelom Polju za više od 30.000 eura. Znači Fond je 
maltene otuđio sredstva stomatološke ordinacije koja ima tim ljudi oko sebe. Može li jedan tehnički propust 
biti razlog da ta ekipa ne dobije platu 11 mjeseci. Za mene to nije normalno. Ja   znam ako vi to gledate i 
ostali predstavnici i Vlade iz tih ustanova, a koji su rukovodili ovom radnom organizacijom. 1.200 
osiguranika Fonda su otjerana na milost i nemilost kod drugih ljekara - neizabranih. Ova ordinacija je imala 
i ti osiguranici su birali svog stomatologa. Danas su ti pacijenti, odnosno osiguranici fonda na milost i 
nemilost rasuti po čitavom Bijelom Polju. 
 Kada će stomatološa organizacija D-Dent dobiti novac koji joj je država dužna? Jedan dan odsustva 
s posla nije bilo od strane stomatologa, medicinske sestre, protetičara ili blagajnika, svaki dan su radili, ne 
osam sati nego zna  kolega Striković kako funkcioniše ta ordinacija. Jedanaest mjeseci je ta ordinacija 
plaćala, odnosno o svom trošku liječila sve te pacijente. Kad će Ministarstvo da nadoknadi ordinaciji D-Dent  
novac jedanaest mjeseci? Zamislite. 
 Još samo jedno i zvršiću da se ne bih poslije obraćala. Pomenuću još program Evropa sad, 
pomenuću iz razloga što je taj program izuzeo naše penzionere, najugroženiju kategoriju stanovništva i oni 
su danas na rubu egzistencije. Takođe, program Evropa sad je oštetio i prosvjetne radnike. Izuzetno su 
mala primanja samo stotinak eura više od radnika koji imaju najnižu platu 450 eura.Oštetio je naravno i 
stomatologe, moram se još jednom osvrnuti na to. Naši stomatolozi danas imaju platu manju nego radnici 
koji imaju najnižu cijenu rada. Ovo je gola istina. O ovome pričaju samo oni što časno rade i što smiju da 
progovore o ovome ne pričaju oni što rade na neki drugi način, oni ćute i saglasni su, sve im je isto jesu li 
upisali  zub ili su ga popravili, ali znam oni koji rade časno i pošteno i tim ljudima se ne da da rade. Toliko. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 15:54:58) 
 
 Zahvaljujem  koleginici Suadi Zoronjić.  
 



 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (30.05.22 15:55:42) 
 
 Razumijemo se. Naravno, negdje bih očekivao i u nekom narednom periodu da se za konkretnu 
ordinaciju, evo da ne reklamiram ni negativno ni pozitivno, dostavi samo kratka informacija, odnosno upit i 
da u sistemu vidimo u čemu je problem i zašto postoji taj dug, ako je on kontituisan na zakonskim 
osnovama prema toj ordinaciji. I vjerovatno ako bude tako on spada u ovaj zbirni dug gdje sam iznio neke 
načelne cifre koje nisu nimalo vesele. Tako da je samo mali problem što konkretno ime nijesam znao prije, 
a naravno ima tu desetine i stotine i hiljade vjerovatno kompanija, od zdravstvenih ustanova preko apoteka 
,koje imaju probleme u finansiranju koje su u jednom dijelu bile prinuđene da nekim sopstvenim resursima i 
sredstvima, čekajući, je li tako, naplatu usluga od strane Fonda, da negdje odgovore pacijentima na njihove 
potrebe, ne želeći da ih gube i da ih dovode u neki loš položaj. Kad dobijem upit, a naravno biće dovoljno i 
ovo ovdje ovaj naš dijalog koji je javan da se, i mimo upita, raspitamo o statusu konkretno te kompanije, 
odnosno te firme. Da se vratim na ovaj dio ovamo. Dakle, konkretni projekti, mislim da je kod Direkcije za 
saobraćaj nekih desetak u ovom trenutku koji se realizuju da treba da se realizuju, a vezani su za 
niskogradnju, rehabilitaciju putne mreže itd., izdvajam tu projekat autoputa, i projekti kod Uprave javnih 
radova gdje ih ima više desetina itd. koji se realizuju. Dakle, škole, bolnice i sve ono što ste nabrojali. Zrelo 
je ovo za jednu analizu i bez te informacije o statusu realizacije svih projekata koji su budžetom predviđeni 
za tekuću godinu. Neki se realizuju, odnosno većina njih se realizuje u nekom kontinuitetu u višegodišnjem 
trajanju, neki bi trebali da počnu da se realizuju ove godine, da se makar stvore pretpostavke kroz 
projektnu dokumentaciju itd. a neki vjerovatno se planiraju iz godine u godinu, ali se ne mrda sa njihovom 
realizacijom da vidimo što je realno i gdje se mogu napraviti određena preusmjerenja kada budemo imali 
rebalans budžeta da stavimo fokus i da inteziviramo tamo gdje to može. Ovo o čemu vi pričate ne traži 
nikakav rebalans budžeta, ovo samo traži elementarnu informaciju koju ćemo dobiti od Uprave jer ste 
pomenuli tri, četiri konkretne stvari mislim da ih je više desetina ako ne stotinak i više da vidimo status, da 
krenemo od naravno problema magnetne rezonance u bjelopoljskoj bolnici i da vidimo sa putem u Bistrici 
naravno gdje su problemi i da li ima uslova i da li se uopšte u tom dijelu sprema dokumentacija ili sprema 
realizacija sa sredstvima koja su opredijeljena za te namjene, jer kroz amandmane koje ste dali mi smo ta 
sredstva obezbijedili evo i ako Bog da da ih  završavamo. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 15:58:56) 
 
 Zahvaljujem se ministru. 
 Shvatila sam da koleginica  je završila i da dajemo sada riječ sledećem polemičaru, a mom dragom 
kolegi Borisu Mugošu u ime Kluba poslanika Socijaldemokrata Crne Gore. 
 Izvolite,kolega Mugoša. 
 
 

 BORIS MUGOŠA (30.05.22 15:59:14) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjednice Parlamenta.  
             Uvažene poslanice i poslanici, poštovane građanke i građani,uvaženi ministre, 
  Ja ću se ipak vratiti na temu finansiranja zdrastvenog sistema, jer je to jedna po meni od ključnih 
trenutno tema, jer  prosto održivost zdrastvenog sistema zavisi u mnogome  od finansija, to sam hiljadu 
puta rekao. Možemo imati najbolje doktore na ovom svijetu, ali ako nemamo finansijsku potporu rezultati će 
biti loši. Tu bi pravio dvije  razlike. Prvo ću govoriti o onome što se dešavalo prošle godine, tada su i bili 
doprinosi za zdrastveno osiguranje, a onda ću pričati  i onome što se dešava ove godine.  
 Početkom prošle godine, kad smo govorili o budžetu ministarstva odnosno Fonda zdravstva  mislim 
da je negdje bio projektovan na 303 miliona,  mi smo tada iz opozicije, ali bogami i dio poslanika  vlasti 
govorili da treba 340 miliona, uvjeravali su nas da je dovoljno 303 miliona. Pa onda je kao povećan 10 
miliona, pa su rekli to je dovoljno i na kraju se pokazalo da je zdrastvena potrošnja prošle godine bila 340 
miliona eura, i da su dospjele obaveze na kraju prošle godine bile 30 miliona eura. E sad čija je greška, 
mene ne interesuje čija je greška u sistemu, da li direktora Fonda zdravstva ili ministra finansija tada, to me 
ne interesuje, interesuje me rezultat, a rezultat je takav da mi krajem prošle godine imamo dug,  bez 
kapitalnih investicija, 60 miliona eura,  i da je on samo za godinu dana porastao za 50 % odnosno za 20 
miliona, a da bi plastičnije prikazao građanima od 2016.godine do 2020.godine, pet godina  je bio na nivou 
40 miliona. Znači, pet godina se držalo na nivou 40 miliona, a za jednu godinu porastao 20 miliona i došao 
do duga od 60 miliona. O problematici  duga mogu tri dana da pričamo on je bio i 2008.godine 32 miliona 
eura, problem je nastao  kad je  Fond zdravstva posto dio računa Trezora budžeta 2010.godine, kad je 
izgubio potpunu  autonomiju,ali to je druga priča, ajmo da vidimo što se to desilo prošle godine. Zamislite Vi 



za godinu dana,a bile su nekakve reforme, ja sam dovodio pitanje svaku reformu. Hoće li neko da mi 
objasni kakva je roforma što smanjujete broj apoteka da građani mogu da uzmu lijek na recept, izdaju 
ljekove farmaceuti u apotekama, nego izabrani ljekar i Vi ste se sa time samo smanjili dostupnost ljekova. 
Ne povećava se potrošnja  ljekova sa brojevima apoteka  koje vam daju lijek, jer opet izdavanje recepta 
izabrani ljekari nemaju veze sa apotekama. Tako da je napravljen po meni jedna nevjerovatno loša stvar, 
jer ste posebno za starije sugrađane imali.. da oni ne  znaju greote gdje će više da uzmu lijek na recept. Išli 
su deset godina u tu apoteku neko im kaže više nije tu, pa onda traže po gradu u kojoj apoteku dobijaju 
ljekove na recept i pazite rezultat  reforme. Dug za ljekove porastao je sa 3,5 miliona za jednu godinu na 
9,5 miliona eura, šest miliona je porastao dug za ljekove, 166% ili imamo drugu reformu. Reforma je 
reorganizacija mreža zdrastvenih ustanova, pa ne valjaju te ustanove sad ćemo mi drugačije itd, za godinu 
dana sa jedan ipo milion eura duga na kraj 2020.godine, na 3,2 miliona na kraj 2021.godine, 116% porasli 
dugovi prema privatniku,a da nije kvalitetnija zdrastvena zaštita i o tome koleginica govorila nije.  
 Znate, što mi je rekao jedan doktor koji je operisao u jednoj privatnoj da sad ne govorimo o kakvoj 
se radi instituciji. Kaže prije sam  imao 40 operacija na  račun Fonda zdrastva, a sad kako više ne finansira 
Fond zdravstva ja odradim pet operacija  za iste pare. Znači, građani su prije mogli 40 operacija,jer je 
cjenovnik bio kakav da je Fond zdravstva, a sad kad više toga nema  građani iz svog džepa  daju osam 
puta skuplje i što smo postigli sa tom reformom, veći dugovi prema zdrastvenim ustanovama javnog 
zdrastvenog sistema privatnim, je li kvalitetnija  zdrastvena zaštita nije. 
  Prema tome, samo liste čekanja duže, vidite što se ddešava  u nekim bolnicama 
šestogodišnjakinje, dođe dijete sa šest godina nema vate, nema anastetike itd,vidjeli smo prošle godine od 
pet ljekova jedan postoji lijek, a četiri druga nemate morate sami da ga kupite itd. Tako, da je jedna priča 
prošla godina, e druga priča ova godina kad je ukinut doprinos  zdrastvenog osiguranja, a moram priznati  
jednu stvar malo je degutatno koliko se napada prethodna Vlada. Evo ja sam bio opozicionar u  toj Vladi,ali 
mi je čudno da ljudi koi su glasali za ta rješenja sad drvlje i kamenje po toj Vladi, pa ko Vas je ćerao da 
glasate za ukidanje doprinosa zdrastvenog osiguranja, pa jesam li Vas molio ovdje da razmislite o tome. 
Sad ste Vi rekli za da se ukinu i sad kažete kuku ukinuli se doprinos,pa ko vas je ćerao da glasate, jesam li 
Vam tada rekao da nema analiza, jesam li tada govorio da postoje par zemalja u Svijetu kod kojih postoji 
nenormalna  poreska disciplina, da se sve finasira iz poreza i sve sam Vam to govorio sačekajte ljudi da 
pogledamo da analiziramo i Vi ste glasali za i sad to napadate, pa to nije politički moralno. Nemojte da ja 
branim te ljude jer sam ih napadao oči u oči kad su bili ovdje, pa sam i tada rekao da nijesam salgasan,a 
ne sada iza leđa kad više nijesu tu i što smo dobili. Imali smo prije 160 miliona iz doprinosa sad imamo nula 
i sad ministar sa punim pravom kaže nije održivo finansiranje Fonda zdravstva i što ćemo sad treba li da 
vraćamo doprinose, e bogami teško. Znate zašto? Zato što su plate porasle zbog ukidane doprinosa, nijesu 
iz nove vrijednosti porasle,nego  je neko ukinuo doprinos i rekao, e sad ćete imati veće plate (prekid).. 
zdrastvu nego ćete morati iz svog džepa  da plaćate zdrastvenu uslugu i kada sam Vam rekao da 
potencijalno ukidanje doprinosa znači totalna privatizacija zdrastva. Govirli ste nemoj tako nije to baš tako. 
E pogledajte sad situaciju  i tada sam govorio 400 miliona treba nam za Budžet zdrastva 332 miliona ove 
godine, a 344 miliona potrošnje 2021.godine, a zarade povećanje zaposlenim još  30 miliona, to je 370 
miliona i dugovi 30 miliona, to je 400 miliona i kako ćemo sa 320 miliona da finansiramo zdrastvo. 
 Na kraju završavam sa tim dospjele obaveze kraj 2020.godine 19 miliona eura, kraj 2021.godine 30 
miliona eura, povećanje od 58% ovih 19 miliona eura krajem 2020.godine,bilo je 6% izvršenja Budžeta 
Fonda zdravstva prosjek nije loš podatak uporedni. Ovih 30 miliona je 10% Budžeta fonda 
katastrofa,nemojmo sve da gledamo od 1.januara da vidimo što smo radili 2021.godine. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 16:06:47) 
 
 Zahvaljujem kolegi Mugoši. 
 Vidim da je Fond zdrastva pobudio najviše pažnje za ova pitanja. 
 Ministre Damjanoviću, izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (30.05.22 16:06:55) 
 
 Ozbiljna je tema, potpredsjednice, i onda zavređuje da se o njoj govori sad ako se nije u dovoljunoj 
mjeri govorilo u decembru prošle godine, a eto kažem, sticajem okolnosti kao poslanik sam, čini mi se 
2014. ili 2015.godine sa jednim dijelom kolega ovdje imao i saslušanje kontrolno, tada direktora kada je sve 
ovo bilo na mnogo nižem nivo nego sad. Lekcije nijesmo naučili i ponovo otvaramo priču. 334, 62 miliona 
evra je odvojeneo preciznije za tekuću godinu, a evo meni je sad drago jer nijesam to izbliza pratio, jer 
nijesam bio u sistemu, što se kaže, bio sam u ove nazaposlene, kako se krenulo i licitiralo 300 - 305 



miliona, pa se došlo do 334. Nedovoljno. I ova suma okvirno o kojoj govorite od 400 miliona evra, što je 
sada na nivou od nekih možda 8% bruto domaćeg proizvoda mnogo, ali je to tako kako jeste, je možda u 
ovom trenutku dovoljna da se izgura tekuća da kažem potrošnja, odnosno obaveze za Fond zdrastva i da 
se ide u otplatu dugova iz prethodnih godina. Saglasan sam i ja da je dug narastao, možda je to posledica 
neracionalnosti u pružanju zdravstvenih usluga u mreži u Fondu zdravstva, možda je to posledica 
intenzivne kovid godine 2021.godine, koja je i povećala te troškove,možda je to posledica što je možda tek 
tada do kraja javnosti prezentirano što su pravi dugovi, da se tek tada ušlo u utvrđivanje realnog stanja 
dugova koji su na ovaj ili onaj način marginalizovani ranih godina itd. Imamo problem u pružanju 
zdravstvene zaštite. Dakle, i ova sredstva koja se izdvajaju, dakle 160 miliona se rasteretio Fond zdrastva  
po osnovu doprinosa, otišlo je u tekuću potrošnju kroz rast zarada, ali nisi ih nadomjestio u budžetu. Da si 
ih nadomjestio pa da si rekao u redu, idemo sa doprinosima na nulu ili ukidamo, ali nadomještavamo sve 
ovo što je neophodno da se servisira i da se plate obaveze, obaveze se moraju platiti iz prethodnog 
perioda. E, sad možda je neko osmislio, zato sam rekao malo više ozbiljnosti na početku ovog današnjeg 
dana, malo više transparentnosti i negdje malo više odgovornosti, moždaje neko mislio hajde da damo ovih 
334 znam da se iz toga neće moći otplatiti dugovi iz ranijih godina, ali će se otplatiti pa će se stvoriti neki 
novi iz ove godine pa ćemo ih prebaciti 2023. godinu i malo ćemo mi kreditirati, kao i preko onih penzionera 
neke naše planove. Dakle, ne kritikujem nikoga niti me interesuje da vam pravo kažem bivša 
administracija, pokušaću da u zoni ovoga što je moja odgovornost budem negdje na nivou da izmirimo sve 
obaveze koje zatičemo, da realno planiramo sve ono što nam slijedi naredne godine i negdje da guramo 
jednu ideju koja je u biti dobra i podržao sam je rasta zarada, rasterećenja doprinosa itd. i pjenio o njoj u 
novembru, decembru prošle godine, kreirao jednim dijelom i tu ideju. Dakle, podržimo sve to što je dobra 
ideja, ali da u hodu popravljamo neke nedostatke. Evo o tim nedostacima pričamo danas možda po prvi put 
onako transparentno i javno i kako treba. Da se ranije pričalo na ovaj način vjerujem da bi neke makar neke 
stvari bile riješene. Mreža zdravstvenih centara, bolnica, neke nam zjape prazne na sjeveru ovdje se ne 
može doći do kreveta u KBC-u. Kako se daju zdravstvene usluge, kome na koji način, kako se jedan dio 
zdravstvenih usluga finansira, na žalost, zbog liječenja u inostranstvu jer nemamo ovdje mogućnost da ih 
obezbijedimo itd. Od ove priče o magnetnoj rezonanci koje nema u Bijelom Polju ima ih dvije ili tri u 
Beranama itd. To je sve negdje u korijenu problema koje imamo u ovom sektoru. Stvarno mislim i znam, 
evo ja i vi makar nismo na istim pozicijama ni sada ni kad ste vi bili u dijelu vlasti bio sam opozicija, pa nas 
neko ne može dovesti u vezu jedan drugome nabacuju lopticu itd. ali cijenim angažman koji ste uvijek 
pokazivali veznao za sistem zdravstva. Neoprezno se ušlo u brisanje obaveznog doprinosa, a nije se 
razmišljalo da se ostavi prostor za neka bolja vremena makar oni koji imaju dobre plate da mogu makar dio 
mali da plate kojima to neće utiacati itd. na izvor zarada. Napravili smo "protočni bojler" još tada realno 
zemlje koje imaju čvrstu disciplinu  mogu da isplaćuju bez Fonda zdravstva obeveze koje ima Fond direkt 
plate. Isto tako bi se negdje i za Fond PIO moglo reći ukinite ga čemu tamo neki hotel ili neko 
administriranje kad sve to možemo direktno, ali mi nismo takvi. Mi imamo doprinose upravo zato što nam je 
takva fiskalna disciplina i što smo negdje ovim Ustavom nametnuli doprinose kao ustavnu kategoriju. E, da 
se ne bi dešavalo da bilo koji ministar ili bilo koji posalnik ili bilo ko u sistemu pravi haos zato što ne postoji 
obaveznost nego da bismo imali obaveze, doprinose i stope da bismo znali kakvi god da smo neracionalni, 
aljkavi, nikakvi imaćemo makar ovdje ono što je obavezno jedan iznos sredstava koji je minimum pa mimo 
toga ili preko toga da vidimo što možemo da isfinansiramo. Nikad nisu bili dovoljni doprinosi i kad su bili 
obavezni da se isfinansiraju sve potrebe Fonda zdravstva, ali smo sad sve to dobili ogoljeno i potuno ste u 
pravu na period do i period nakon ovoga treba to da podijelimo, a sve u funkciji ne da sad vraćemo neka 
nakaradna rješenja razmišljamo naravno o nula posto, jer je to i moja ideja bila koja nema veze sa ovom 
mojom funkcijom, ali da bi negdje obezbijedili da em izmirimo sa jedne strane i obaveze koje smo 
naslijedili, a sa druge strane da utvrdimo precizno ili u najmanju ruku približno ono što je neophodno da bi 
se Fond zdravstva finansirao naredne godine. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 16:12:50) 
 
 Zahvaljujem ministru.  
 Kolega Mugoša, pravo na komentar.  
 Izvolite. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (30.05.22 16:12:56) 
 
 Zahvaljujem, ministre, na odgovoru.  



 Drugi dio sam ostavio za to. Vrlo se postavlja pitanje uloge Fonda zdravstva, treba li on sa 
ukidanjem doprinosa da postoji. Tada sam rekao moglo je i da bude slobodno jedna služba Ministarstva 
zdravlja na ovaj način. To sam pričao kad smo donosili zakone nije bilo sluha na kraju krajeva može da se 
desi da se donese zakon koji nije dobar, ali ga treba mijenjati ako se ispostavi da nije dobro. Ovdje je 
glavno pitanje gdje ćemo mi naći 400 miliona eura u budžetu odakle ako smo sve sveli na poreze. To imaju 
skandinavske zemlje ali tamo imaju, uvijek govorim kad se rodite prvo vam je matični poreski broj, ali tamo 
su i stope poreza na bogatije ljude mnogo veće, tamo se oporezuje luksuz, tamo je čini mi se ne znam u 
nekim zemljama PDV i 25% porez na dobit, dohodak itd. Trebamo da obezbijedimo pare da bi imali 
stabilnost zdravstvenog sistema. Ne možemo, i to mi smeta, imam dosta i doktora u porodici, nemojmo da 
krivimo doktore za neke stvari. Kažem uslovi u kojima rade naši doktori ne bi trebali da imaju istu platu kao 
neki u inostranstvu nego četiri puta veću u kakvim sulovima rade. Naravno među njima ima svakakvih kao 
što ima i među nama političarima, a nemojmo zbog nekih malih primjera da generalizujemo doktorsku, 
odnosno ljekarsku struku, ali moramo da znamo sa čim oni rade. Evo vidite ovaj primjer dijete vam usnu 
povrijedi čeka se tri sata nema konca, nema vate anestetik kupite vi roditelji. Onda je kriv doktor, vjerovatno 
je doktor kriv toj porodici. Kriv je sistem jer nije obezbijedio te elementarne uslove za normalno 
funkcionisanje. Onda uvijek kažem po mojoj logici bi mnogo bolje bilo u našem sistemu u našem ambijentu, 
neka ovo niko ne shvati lično, da ministar zdravlja, evo ministar zdravlja nekad iz moje partije bio 
ekonomista, mislim u našem ambijentu da je bolje da bude ministar zdravlja doktor, a direktor Fonda 
ekonomista ili pravnik. Ministar zdravlja kreira politiku, a fond se bavi kupovinom usluga za potrebe 
građana i kontrolisanjem trošenja tih sredstava.  
 Završiću sa dugom i vrlo volim da sam otvoren prema građanima. Dug mora da postoji skoro u 
svakoj zemlji, ali se mora upravljati dugom i mora taj dug da ne ugrožava stabilnost funkcionisanja 
zdravstvenog sistema. Zašto mora dug da postoji. Ne možete vi cent da planirate zdravstvenu potrošnju. 
Desi se kovid kriza, poveća se zdravstvena potrošnja, dese se neke druge situacije i uvijek se plaćaju 
zdravstvene usluge na 30, 60 ili 90 dana, kod nas otrpilike na 60 dana. Pa, ono što vi fakturišete u 
novembru i decembru plaća se sledeće godine. Znači dug mora svuda da postoji, ali mora da bude na 
nekom normalnom nivou da možete da upravljate njime. Evo navešću vam primjer Hrvatske, Fond za 
zdravstvo Hrvatske je objavio da početkom godine 700 miliona eura dug ili na primjer hajde da navedem 
mada nije realne cifre Nacional Helf Service britanski 13,4 milijarde funti, ali se upravlja tim dugom on ne 
ugrožava zdravstveni sistem, a naš dug ga ugrožava. Ogroman je, pritiska ga, a nemate sredstva da 
nadoknadite jer ste ukinuli doprinose koji su vam garantovali 160 miliona koje ste sigurno znali na početku 
godine da računate. Pa, nadoknađivali ste iz budžeta još 130 miliona, a sad morate 350 ili 400 samo iz 
budžeta, a nema nove vrijednosti, nema nove proizvodnje, nema novih investicija koje će da izbace to. Svi 
kažemo širimo poresku bazu ali ih ne možemo širiti ako nema ljudi koji rade. Nezaposlenih je dosta, dosta 
ih je i u sivoj ekonomiji od toga država nema ništa sa aspekta poreza, a sve su prenijeli na teret države iz 
dijela i dijela poreza. Tako da u tom smislu to je vrlo ozbiljna problematika. Moramo dati mnogo više para 
zdravstvu i moramo ako treba da štedimo i na nečemu, možda čak i na nekim kapitalnim projektima jer je 
zdravstvo suština. Džabe ti i putevi i mostovi ako nemaš kvalitetno zdravstvo. To i prosvjeta mora, prvo to 
pa sve ostalo treba da se zadovolji od dražve. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 16:17:28) 
 
 Zahvaljujem, imaćete pravo i na završnu riječ.  
 Izvolite, ministre Damjanoviću. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (30.05.22 16:17:32) 
 
 Probaću i ja da budem racionalan jer smo prosto sad zaokružili teme koje su ovdje načete, i ne 
samo danas nego i ranijih dana i u nekom ranijem vremenu, a naravno moramo da pričamo o tome zbog 
problema koji smo zatekli i koji se napravio. Nije on ni od prošle godine, ni od ove godine, on je u nekom 
dužem trajanju, ali prosto je sad eskalirao, a zbog načina kako je sad podešeno finansiranje zdravstvenih 
usluga prosto moramo da budemo oprezni da bi smo znali i što su nam potrebe i na koji način u nekoj bližoj 
budućnosti kreiramo zdravstveni sistem. Apsolutno saglasan ako nemamo dobro zdravstvo i prosvjetu sve 
nam je džabe, džabe su nam i budžeti i priče i ekonomija i kapitalne investicije i infrastrukturni projekti itd. u 
srži je dobar sistem zdravstvenih usluga. Imamo mi potrebu da on bude mnogo bolji nego što je i imamo 
potrebe da se zapitamo da li želimo da u Crnoj Gori imamo isključivo privatno zdravstvo. Mi smo čini mi se 
opasno krenuli u tom pravcu. Ja bih da malo podignemo ručnu i da se zaustavimo. Mislim da na ovom 
nivou ekonomskog razvoja i na ovom nivou stanja zdravlja, opšteg stanja u državi mi prosto moramo da 



imamo javno zdravstvo, jer ne vidim načina da se održi elementarno zdravlje stanovništva kao podloga za 
sve buduće ciljeve i ambicije koje imamo kao društvo i kao građani ukoliko nemamo taj sistem do kraja. Da 
li bi bilo dobro da Fond zdravstva sada ne postoji, da bude, uslovno rečeno, dio budžeta, odjeljak, kako ste 
rekli, u Ministarstvu. Nisam siguran ako ne iz jednog razloga koji ste ponovo vi maloprije rekli, a to je da bi 
taj fond trebalo da, između ostalog, ima ulogu kontrole ili kontrolora kako se fakturišu i plaćaju zdravstvene 
usluge, dakle nezavisan. Ne ulazim u personalna rešenja da li je bolje biti ekonomista ili doktor, ali u 
svakom slučaju uvijek je tu tim u pitanju i oko doktora su ekonomisti i pravnici, a oko ekonomista su opet 
doktori koji mu negdje daju neke impute. Ali, radikalna kontrola načina ne samo finansiranja, odnosno 
potreba nego i naknadna kontrola kako su te neke usluge pružene od strane privatnih klinika koje su 
fakturisane, u mreži su itd. Fonda je nešto što nam je neophodno. Vjerovatno ćemo kroz tu neku 
racionalizaciju doći do određenih ušteda 100%, ne malih, ako je nešto za neke druge organe apsolutno 
odmah neka ide, ali negdje ostajem pri tome da moramo da razmišljamo da održimo javno zdravstvo u 
fokusu jer nam je, bojim se, trasiran put prema privatnim zdravstvenim uslugama. Niko ovdje ne priča o 
tome koliko se para dalo za te privatne zdravstvene usluge mimo evidencije fonda i to je neka suma na ovu 
koja se ovdje definisala. Prosto da kažemo istinu u oči. Mi imamo potrebu da nam u budžetu bude negdje 
oko 400 miliona za zdravstvene usluge za narednu godinu, za ovu je godinu odvojeno nedovoljno, stari dug 
se nije izmijenio, novi dug nastaje. U pravu ste potpuno, suština je upravljati dugom i nije isto kada se tim 
dugom upravlja na pametan način, kada negdje i oni kojima se duguje znaju da će im dugovi biti plaćeni, 
pružaju usluge u kontinuitetu jer im je možda to oportunije nego da izađu na tržište, da rade s državom ili 
kada se dugom uopšte ne upravlja pa nam se odjednom dese ove male atomske bombice koje gazimo i 
koje nam prave veliku štetu. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 16:21:20) 
 
 Zahvaljujem ministru Damjanoviću.  
 Pravo na neki završni komentar dva minuta. Izvolite, kolega Mugoša. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (30.05.22 16:21:31) 
 
 Hvala, uvažena potpredsjednice.  
 Da budem na kraju potpuno jasan, i tu smo negdje saglasni, ja sam za jak Fond zdravstva, ali da 
ima svoju nezavisnost, odnosno autonomiju. Jer, ne vidim drugačije njegovu ulogu jer će uvijek, na kraju 
krajeva, možda spere svoju odgovornost nisam kriv nego mi je krivo Ministarstvo finansija. Ne može tako. 
Ako već postojite u sistemu snosite odgovornost. Ako nije dobra pozicija, uloga, mijenjajmo ulogu jer onda 
nešto nije u redu sistemski. To je najveći problem. Ja jesam za jako javno zdravstvo i uvijek forsiram javno 
zdravstvo iz više razloga. Prvo, u Crnoj Gori struktura stanovništva je takva da većina stanovništva koristi 
usluge javnog zdravstva. Samo mali broj može da koristi usluge privatnog sektora. Generalno i kovid je 
pokazao koliko je važno javno zdravstvo. Čak i u nekim razvijenim zemljama se pokazalo da su mnogo 
kvalitetnije odgovorile male zemlje s jakim javnim zdravstvom. Ja jesam da jačamo javno zdravstvo, ali i 
odgovornost onih koji rade u javnom zdravstvu, menadžmenta zdravstvenih institucija. Ne mogu da se 
dijele pare zdravstvenim institucijama evo tebi dva miliona, tebi tri, tebi pet, a da se ne kontrolišu. Mislim da 
ovakav sistem ukidanja doprinosa gdje se sve centralizuje vodi kao obesmišljavanju odgovornosti 
menadžmenta ustanova jer im se stalno nešto sliva, nikakvu nemaju oni odgovornost i ovo je jedna vrsta 
centralizacije koja nije dobra. Znači, moramo da dajemo više sredstava, ali i da jačamo odgovornost, da 
vidimo koji doktori koliko rade. Ne može doktor ako ima jednu operaciju da ima isto kao neki koji radi deset 
operacija, ali hajmo da vidimo zašto taj radi deset operacija. Zašto kada je Klinički centar koji je tercijalni 
nivo zatrpan nekakvim stvarima koje treba da se rešavaju na drugim nivoima. Hajmo da vidimo o čemu se 
tu radi. Najlakše je nekog uputiti u Urgentni centar, ali to nije posao taj. Zna se što su slučajevi u Urgentni 
centar i onda se tu angažuju i mimo urgentnog kreće odeljenje, tercijalni nivo.  
 Tako da mi imamo sistemski problem u zdravstvu. Pare ćemo na kraju odrediti, ali ako riješimo 
sistem, ovako ćemo da lutamo. Stalno nešto lutamo, a ko ispašta - građani. Njega briga kako smo mi riješili 
finansiranje. On hoće kad on hoće da ne čeka šest mjeseci kod specijalizanta, pa mu kažu biće ti za toliko 
mjeseci pregled. Kada dođe u apoteku nije on kriv kada mu oni kažu nemamo lijek, pa dođi za dva, tri 
mjeseca pa idi u apoteku. Ne može tako da funkcioniše. Mali smo sistem. Možemo ga urediti, moramo ga 
urediti, a moramo da znamo što su prioriteti. Moramo da znamo da nam je obrazovanje i zdravstvo temelj, 
temelj su nam ta dva sektora. Sada se bune što se povećavaju zarade ljekarima. Kako možete da se 
bunite. Neću da vam pričam ličnu priču, imam iz porodice osobu koja je završila šest godina fakulteta, pet 
godina specijalizacije, dvije godine subspecijalizacije. Trinaest godina. Znate li kolika mu je osnovna plata 



bila do prije pet mjeseci - 700 eura. Sada je problem da ima 2.000. Neka ima 2.000 ljekar. Onda mora da 
radi negdje drugo. Kaznimo one koji neće da pregledaju pacijente u državnu nego ga šalju kod sebe u 
privatnu. Nemojmo da govorimo da su velike plate ljekarima. To je bezobrazluk prema toj struci. Posle 
ljekari kada god je neka sitnica zovu što ću da radim, on radi po cijeli dan, nema vremena pa mu zamjerate 
što vam se ne javlja na telefon, a mora da radi cijeli dan, mora da radi osam sati u Klinički za 700 eura, pa 
još četiri sata kod privatnika da bi imao 1.500 eura. Mi smo doveli ljude da rade tako. Da smo im 
obezbijedili 2.000 ili 3.000 u Kliničkom ili u bolnici svi bi radili tu.  
 Prema tome, nemojmo kritikujući druge da ne vidimo sebe u ogledalu. Mi smo krivi koji smo kreirali 
sistem. Nismo ga kreirali na pravi način, ali nemojmo samo da pravimo nove greške. Hajde da ispravljamo 
suštinu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 16:25:55) 
 
 Zahvaljujem kolegi Mugoši.  
 Sada prelazimo na pitanja koja će Klub Demokratske partije Crne Gore i Liberalne partije, i to je 
zadnja polemika na ovom tzv. ministarskom satu. U ime ovog kluba, predstavnik kluba gospodin Adnan 
Striković će postaviti pitanje ministru. 
 
 
 ADNAN STRIKOVIĆ (30.05.22 16:26:21) 
 
 Hvala, potpredsjednice Skupštine.  
 Uvaženi ministre Damjanoviću, iz svega ovoga što smo danas čuli, da vam je samo problem da 
regulišete finansijski zdravstveni sistem u Crnoj Gori ne bih bio u vašoj poziciji ministra, a daleko od toga 
da su to jedini problemi u crnogorskom društvu. Međutim, naravno da, iako je nekoliko kolega već danas 
diskutovalo o problemima u zdravstvenom sistemu Crne Gore, o finansiranju tog zdravstvenog sistema, 
mislim da ima još dovoljno aspekata i načina da osvijetlimo te probleme koji su vezani za zdravstveni 
sistem tako da ću ja, neko ko je svaki euro u svom životu zaradio od zdravstvenog sistema i od rada u 
državnim ustanovama crnogorkog zdravstvenog sistema, pokušati predočiti još neke probleme koje vidim, 
a vjerujte mi da se i kao doktor i kao političar i kao savjestan građanin koji je potencijalni pacijent razmišljao 
o problemima našeg zdravstvenog sistema vrlo dugo i mnogo godina unazad. Rekli smo svi i slažemo se 
da problemi koji su vezani za zdravstveni sistem nisu od juče. Međutim, vjerujte mi da ste vi izjavom da je 
dug Fonda zdravstva 65 miliona eura malo uzburkali javnost. Ako je to odavno zbog čega neko to dosad 
nije rekao. U tom pravcu želim da vam čestitam. Mislim da tako treba da nastavite kada su sve ostale stvari 
u pitanju u vašem ministarstvu i ne samo vi nego svaki ministar. Sve ono što su realni problemi koje svi u 
ovom društvu osjećamo i znamo da su takvi, a neđe ćutimo o njima ili guramo pod tepih kasnije izađe pa 
nas dovede ovako. Čini mi se da su građani prilično uznemireni posle te vaše izjave i nije čudo što danas 
već tri, četiri poslanika razgovaraju samo o toj temi.  
 Reći ću vam, a čini mi se da sam to prošlog puta rekao, volio bih da niste zaboravili da sam bio u 
poziciji da čitam jedno istraživanje svjetske zdravstvene organizacije đe su apostrofirane dvije veoma 
kritične stvari kada je crnogorsko zdravstvo u pitanju. To je da je dostupnost kvalitetnoj zdravstvenoj zaštiti 
na jako niskom nivou, što za posledicu ima ono o čemu ste i vi u intervjuu koji sam danas pročitao govorili, 
a to je da sve više ljudi ide u privatne zdravstvene ustanove da se liječi, to je posledica toga što je 
dostupnost kvalitetne zdravstvene zaštite loša, preduge su liste čekanja, a o listama čekanja sa ministrom 
zdravlja. Jer,  način na koji je on najavio da će da rješava liste čekanja ne uliva povjerenje, odmah da vam 
kažem, ne uliva povjerenje.  
 Druga stvar koja je jako indikativna i značajna je da učešće domaćinstava u finansiranju 
zdravstvene zaštite, takođe smo u crvenoj zoni, da ne kažem najgore u Evropi. Ne možemo mi da 
govorimo ovdje o besplatnoj zdravstvenoj zaštiti u Crnoj Gori, zdravstvena zaštita domaćinstva u Crnoj Gori 
košta najskuplje u Evropi, to moramo da znamo. Ona možda košta državu manje nego što bi trebalo da je 
košta, to smo se čini mi se svi dogovorili i ako bih volio da mi i vi objasnite kako ste došli od cifre od 400 
miliona eura koja bi bila po vama nekakvo adekvatno budžetsko punjenje kada je u pitanju zdravstveni 
sistem. Ja mislim da mi ne možemo baš sa sigurnošću znati te podatke ni blizu koliko je to, ako nastavimo 
da planiramo budžet na način na koji ga do sad planiramo, a kako je to. To je tako što prvo podijelimo 
novac zdravstvenim ustanovama i Fondu zdravstva, pa onda od njih očekujemo da naprave plan usluga, 
broj operacija itd. na osnovu onoga koliko će imati para, to je totalno pogrešan pristup. Valjda imamo koliko 
su te zdravstvene ustanove posla uradile u prethodnim godinama jednoj, drugoj, trećoj, pa napravimo 
analizu, pa saberemo, vidimo to koliko košta, sve to saberemo, ostavimo neku rezervu za neke eventualne 
epidemije itd.,  to treba da bude budžet zdravstvenog sistema Crne Gore. Ako mi to kao država ne 



možemo da podnesemo, ja sam svjestan da to prihvatim, ako ćemo mi da dijelimo kada je i zdravlje u 
pitanju teret nekakvih teških ekonomskih finansijskih situacija u redu. Ali, onda treba građani i mi svi da 
budemo svjesni da ćemo imati manje kvalitetnu zdravstvenu zaštitu. Ne možemo mi baš u zdravstvenom 
sistemu da dijelimo teret nekih negativnih posljedica društvenih i globalnih itd. kao što možemo u nekim 
drugim stvarima. Možemo mi da jedemo manje kvalitetnu hranu, ali ne možemo manje kvalitetno da se 
liječimo. Ako izdvajamo manje novca, sigurno ćemo se manje kvalitetno liječiti, neko je o tome ovdje 
govorio mislim profesor Radulović, na nekom od prošlih zasijedanja.  
 Ja bih volio da ponovite da građani Crne Gore čuju, da li je to konačan dug Fonda za zdravstveno 
osiguranje i ukoliko možete malo da nam ipak razobličite strukturu tog duga. Đe su, đe sve ide novac, jeli to 
dug za ljekove i medicinska sredstva, jeli to dug za medicinska pomagala, jeli tu otišao veliki novac na 
nekakva bolovanja o kojim se dosta priča, ja mislim prenapregnuto. Kažem to je takođe posebna priča, ali 
sa ministrom zdravlja, da vas sad sa tim ne opterećujem. 
 Dalje bih volio, upravo zbog ovoga što je i poslanik Mugoša počeo, da malo demistifikujemo te plate 
u zdravstvu, da vidimo koliko su to plate, jesu li one velike. Poslanik Mugoša je govorio o plati prije ovog 
povećanja, a ja ću vam reći da je plata čovjeku specijalisti, magistru nauka sa 16 godina radnog staža 
1.200 eura sada. Ako je to mnogo onda u redu ili ako hoćete vi ono što preko onih osam sati radimo da mi 
bilježite kao nešto što nijesam trebao da dobijem, onda je to neka druga priča. Ali, vjerujte svaki taj euro 
preko 1.200 eura je jako, jako teško zarađeno. 
 Evo ja bih volio da se trenutno ovdje zaustavim pa da kasnije nastavim diskusiju. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 16:32:29) 
 
 Zahvaljujem. 
 Nadam se da će se  Zakon o zaradama u javnom sektoru doprinijeti da imamo više ljekara, odnosno 
da se vraćaju u javnom zdravstvu, i to je negdje bio cilj, a ne samo da se ugled profesije vrati i da znamo 
šta su prioriteti.  
 Izvolite, ministre. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (30.05.22 16:32:33) 
 
 Slažem se, potpredsjednice, da se sačuvaju da ne odu odavde, normalno to će otvoriti pritiske nekih 
drugih profesija, ali ćemo praviti prioritete. Počevši od ovoga o čemu je govorio i poslanik Mugoša.  
 Dakle, u korijenu svega su zdravstvo i prosvjeta, onda ostatak adminsitracije, odnosno privreda koja 
sve to mora da izservisira, ali džabe nam je privreda ako nemamo dobro stanje zdravlja stanovništva, 
odnosno ako nemamo edukovane generacije koje znaju šta hoće i znaju da odgovore svim obavezama.  
 Nema ovdje nekog gatanja, ja sam sad, i drago mi je što je i poslanik Mugoša otvorio tu priču, čuo 
kako se razgovaralo i pregovaralo sa Vladom vezano za definisanje sredstava za ovu tekuću godinu. 
Imajući u vidu potrošnju iz prošle godine od 344 miliona, to ćemo negdje verifikovati kada budemo završni 
račun budžeta imali krajem ove godine za prošlu godinu. Ovo što su povećanja zarada u zdravstvu koje 
slijedi, plus dug koji je naslijeđen, evo ga ovdje u bilansima to je tih najmanje 400 miliona evra, to je ono što 
treba. 
 Ponavljam, imali smo nekih 160 miliona evra tog obaveznog zdravstvenog osiguranja nemamo ga 
više, ne možemo ga samo izbrisati. Moramo nadomjestiti  i moramo stvoriti iz transfera budžetskih za Fond 
dovoljno ne samo da se tekuće obaveze završavaju kojih ima i koje pristižu, neke su prispjele,  neke nijesu, 
nego i ono što je dug. Upravljanje dugom je okej, naravno je i to način da država dobije neki nevidljivi kredit 
od firmi ili kompanija ili pružaoca usluga u sistemu zdravstva, ima tu javnih ustanova, ima i privatnih, sa 
kojima postoje ugovori, pa se onda i te neke usluge dostavljaju Fondu. Moguće da nam treba mnogo veći 
stepen kontrole tih faktura i toga što je usluga za zdravstvo, odnosno za zdravstvenu zaštitu od strane 
privatnih kompanija. Samo da vidimo imamo li konsenzus u društvu da moramo da sačuvamo javni 
zdravstveni sistem do kraja i da ga revitalizujemo i da u njega uložimo ono što moramo koliko god da košta, 
da nam sve ne ode u privatno zdravstvo, nijesmo mi ni izbliza na nivou da to možemo da izdržimo. U 
odnosu na strukturu duga, negdje sam imao prilike da pročitam, ali dugo traje rasprava i ponovo ću da 
pročitam, ovo je dopis koji je stigao od Montefarma koji eto da kažem, ajde da ga zovemo državne apoteke, 
državna zdravstvena ustanova. 
 Ovdje se kaže da ono što je opredijeljeno od strane Fonda za tekuću godinu je 76,5 miliona, u ovih 
famoznih 334 miliona, od toga je podijeljeno  kako je podijeljeno i da ovdje se daje struktura obaveza i 
dospjelih obaveza i onoga što će dospjeti sa valutom 31.maj 2022.godine i kaže se jasno da preostali iznos 
od 33,3 miliona evra je nedovoljan za nesmetano snabdijevanje ljekovima i medicinskim sredstvima. Ovo 



nijesu sve usluge ovdje, kao izmirenje duga prema dobavljačima do kraja godine, pa se onda kaže da do 
kraja 2022.godine za nesmetano snabdijevanje ljekovima i medicinskim sredstvima je potrebno dodatno 92 
miliona. Pa se kaže za ljekove 29, dug iz prethodne godine po dobavljačima 37 miliona i dug Fonda za 
zdravstveno osiguranje prema Montefarmu, naslijeđeni, 26,1 milion. 
 Saglasan sa vama nema razloga da ovdje bilo ko što krije ili stavlja pod tepih i ne samo u ovom 
Ministarstvu, nego u bilo koje ministarstvo i u bilo kojoj instituciji sve na vidjelo. Sve na vidjelo, bolje i malo 
da streknemo od nekih obaveza koje su se pojavile ili nijesu, namjerno nenamjerno bile marginalizovane ili 
sakrivane, pa da znamo da imamo problem, jer ga nikad nećemo rješavati, ako ne znamo da ga imamo i u 
kom obimu, a ovdje realno imamo problem. Znači, dolazi do profesije, i vi to znate mnogo bolje nego ja, sa 
čim se sve ta profesija srijeće. Plate male, ali evo kad se povećavaju plate odmah se diže nervoza itd., a 
generalno nijesu dobre plate, ali su male u ostalim profesijama. Neracionalna mreža zdravstvenih 
ustanova,  negdje kreveti prazni, negdje ne možemo doći do usluge, pa duge liste čekanja, negdje ima, 
negdje nema dovoljno medicinske opreme, negdje oprema uvezena, plaćena nije stavljena u funkciju, 
nema ko da je stavi. Pa potrebe da se plaćaju razne obaveze od ovih naših stažista koji su na školovanju 
van Crne Gore, ali imaju neke potrebe svoje za odvojeni život itd. do stomataoloških ordinacja o kome je 
pričala i uvažena poslanica koje su pružale usluge maltene kreditirajući državu da ne bi gubile pacijente i 
da bi negdje održali taj kvalitet tih zdravstvenih usluga, a duguje im se vidjećemo na koji način i koliko.  
 Prema tome, sijaset je tu problema. I neka i ovaj Premijerski sat i poslanička pitanja i generalno naš 
dijalog ovdje bude smao zadnja crvena lampica koja se upalila da o ovome problemu pričamo. Od modela 
finansranja u budućem periodu, modela Fonda zdravstva koji, slažem se sa gospodinom Mugošom, mora 
da opstane  i ostane, samo da bude nezavistan i da ne bude zaista protočni bojler, nego da bude jaka 
institucija koja će da kaže i onome ko ga finansira i od države, onome ko nju, ko taj fond finansira šta su 
bilansi, koliko mi treba novca, a koliko novca realno košta ova usluga koju finasira, ako dođemo do toga ili 
makar idemo u tom pravcu, mi smo na dobrom putu. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 16:32:49) 
 
 Zahvaljujem se ministru. 
 Izvolite, kolega Strikoviću. 
 
 
           ADNAN STRIKOVIĆ: 
 
           Evo mi smo država, čini mi se, sa dosta paradoksa, sad bi se mogao sjetiti da vam kažem nekoliko 
njih onako koji su prilično frapantni, pa tako imamo paradoks i kada je medicinska struka u pitanju. Imamo 
recimo paradoks da jedan lijek u Bijelom Polju košta jednu cijenu, a recimo desetak kilometara odatle u 
Brodarevu košta tri puta manje. Vi znate za te podatke, pa bih volio da mi malo objasnite i meni kao 
doktoru, a i građanima Crne Gore zbog čega se to dešava. Sva objašnjenja koja sam ja do sada čuo, to 
nije problem od juče, su pravo da vam kažem onako sa logičnog aspekta neprihvatljiva, da ako je to razlog 
da mi zbog manje količine na tenderima lošije prolazimo, ako to neko ne umije da prevaziđe, tu ne treba 
mnogo pameti, vjerujte mi, znači, tu ne treba mnogo pameti, kako da se prevaziđe ako je samo to problem.  
 Dalje, kada su u pitanju cijene medicinskih pomagala, nije možda Skupština, neko će reći, mjesto 
gdje trebamo nekakve pojedinačne primjere da iznosimo, ali ja spadam u grupu onih ljudi koji drugačije 
misle. Ja sam zamoljen od jedne gospođe koja se obratila partiji čak da pomenem jedan pojedinačni 
primjer koji je ovako, složićete se, frapantan, znači, cijena jednog medicinskog pomagala koje je ona preko 
fonda na kraju uz nekakve peripetije omogućila i nabavila u Rudom je 392,00 eura. Onda se ovako jedna 
bistrena gospođa pokušala da pogleda pa našla u prodavnici da to pomagalo košta 100,00 eura. Onda se 
zainteresovala pa našla da je u proizvodnji košta 37,00 eura to isto pomagalo. Kako je moguće da Fond za 
zdravstveno osiguranje plaća 392,00 eura pomagalo koje je u prodavnici u slobodnoj prodaji 100,00 eura? 
Kako Vi to vidite kao ministar finansija? Šta to znači? Mene kao poslaniku dosta indikativn.  
 Kad već pričamo o paradoksima samo da pričamo o Fondu za zdravstveno osiguranje a nemamo 
zdravstveno osiguranje je paradoks. Znači, Crna Gora nema zdravstveno osiguranje, a ima Fond za 
zdravstveno osiguranje. Sama po sebi ta činjenica nije logična. Jasno je da se nešto u tom platnu mora 
raditi. Volio bih da čujem od Vas da li ste razmišljali, da li ste razgovarali sa ministrom zdravlja da se možda 
i nekakava zekonska rješenja traže da se ovo stanje prevazilazi, i Vi i svi poslanici koji su diskutovali 
smatraju da je održati javno zdravstvo makar ovoliko jakim koliko je, a vrlo dobro znate, i Vi i ja pogotovu, 
da nije baš to neka velika snaga, da bi smo ga i ovakvim održali moraće se uraditi nekakve hitne mjere, jer 
ovo budžet ne može da podnese, ovakav kakav jeste.  



 Što se tiče plata doktorima, da se vratimo i tome, jer je 01.jula najavljeno i novo povećanje. Čuli smo 
neka objašnjenja pogotovu kada je bio u pitanju dug fonda, da je i to plate, izdaci i tako dalje, da je to 
opteretilo, ne bih rekao da je baš to nekakva bitna stavka u tom dugovanju fonda i tako dalje, ali ćete mi 
reći da li postoje tendencije. Pročitao sam par stvari koje su me onako uzbudile i zbunile kao doktora da se 
neki ljudi koji su iz naše struke bune protiv povećanja plata doktorima. Ako se to pokaže tačnim imaću ja 
kao poslanik vrlo jasne intervencije, direktive prema tim ljudima, šta bi trebao zdravstveni sistem i Ljekarska 
komora ove države da uradi tim doktorima, jer to je direktno posao koji je usmjeren protiv struke. Zna se u 
Ljekraskoj komori kako se sankcionišu oni ljudi koji rade protiv struke, vjerujte mi, ja ću biti inicijator toga 
bez imalo zadrške, jer ako neko misli da može da dođe kod vas i da kaže nezadovoljne su medicinske 
sestre i medicinski tehničari platama i vi samo kažete u redu smanjićemo doktorima i oni zadovoljni. 
Nezadovoljno nemedicinsko osoblje platama, u redu smanjićemo doktorima i medicinskim sestrama, svi 
zadovoljni. Ako neko misli da na takav način može da rješava probleme i finansiranje zdravstvenog sistema 
i  u zdravstvenom sistemu onda se grdno varate. Ja ću biti uvijek taj koji će dići ruku i reći da se povećaju 
plate svima zbog odgovornosti i težine posla koji obavljaju i tako dalje. Vrlo slobodno mogu da kažem da u 
odnosu na sve ono u društvu kolika je platežna moć, kolike su plate u drugim branšama, da plate u 
zdravstvu nisu male, ni medicinskim sestrama ni doktorima, kada govorimo  o zaradama. Ne govorimo 
samo o platama nego govorim o zaradama. Znači, ako jedan medicinski tehničar može da zaradi platu 
veću od profesora matematike onda sigurno ne možemo govoriti o tome da je to mala plata, tako da u tom 
dijelu ne možemo baš izjednačiti. Vi znate u svakom poslu na svijetu zna se ko kosi ko vodu nosi. Ne 
možemo baš da izjednačavamo i da pratimo koeficijentima i da izjednačimo sve branše i sve ljude u 
jednom sistemu.  
 Podrška za sve, ali što se tiče zdravstvenog sistema mislim da plate ni sad ni sa ovim najavljenim 
povećanjem od 01.jula nisu velike, naprortiv.  Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 16:44:09) 
 
 Imaćete posle dva minuta još. 
 Čisto pojašnjenja radi, izvinjavam se ministru, pošto sam ja bila predlagač tog zakona, zakon je 
usvojen i on je stupio na snagu, a primjenjivaće se od 01.jula. Tu je prije svega cilj bio da se vrati status 
ljekarima i univerzitetskim profesorima, jer ljekari su uslovno rečeno zidali tu platu na neki primjeren nivo, 
ali koristeći, radeći prekovremeno i dežurstva neprimjerena sa kojima sigurno i njihovo zdravlje ugroženo i 
cilj nam je, pa makar sebi smanjili plate da to. Meni je žao samo što sindikati nisu na vrijeme reagovali i 
mijenjali Kolektivne ugovore i sistematizacije da bi se vršilo usklađivanje i zbog tog je i dato pola godine da 
bi se to usaglasilo. Međutim, vidim da niko nije radio na tome, ni sindikati univerzieta, niti sindikat 
zdravstva. Sada valjda pred primjenu čujem ove tonove o kojima Vi pričate, ali svakako će zakon početi da 
se primjenjuje od 01.jula.  
 Izvolite, ministre. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (30.05.22 16:45:24) 
 
 Zahvaljujem. 
 Kao što ste, gospodine Strikoviću, naveli, nelogične činjenice i meni i zato smo ovu priču odmah 
otovirili. Nisam čekao, naravno da prođe vrijeme već sam u prve  tri - četiri nedelje od kad sam ministar 
finansija ovaj problem izveo na čistac i o njemu danas razgovaramo i zahvaljujući tome što razgovaramo 
tražimo i rješenje. Moramo ga naći. Jesu li to i rješenja u smislu izmjene određenih zakonskih akata i 
zakonske regulative, vjerovatno. Jesu li to rješenja u smislu nekih brzih i hitrih kadrovskih odluka, jesu. Ja 
sam siguran da će biti prilike da se i u Parlamentu a i na drugim skupovima odgovarajućim razgovara o 
problemu finansiranja zdravstva, da će nadam se i ministar zdravlja, a i direktor Fonda za zdravstvo u 
punom kapacitetu biti ti koji će rado ovdje otvoriti dijalog sa Parlamentom da bismo negdje dobili neke 
impute i da bismo znali u kom pravcu da idemo zajedno.  
 Pitate me o korijenu tih nekih i dugova i problema koje imamo. I jeste jednim dijelom objašnjenje da 
zbog malog tržišta, malih potreba u odnosu na veće države oko nas i generalno u regionu da su i ti tenderi 
takvi da prosto zbog toga što globalne kompanije koje se nalaze na zdravstvenom tržištu ili tržištu 
medicinskih sredstava, odnosno ljekova su takve kakve jesu i mogu da čak i države ucjenjuju u smislu 
ekonomije obima i jednostavno davanja različitog nivoa cijena za određene ljekove i određena sredstva u 
odnosu na količine nabavke, čuveni rabati i tako dalje, pa vjerovatno u Republici Srbiji, u Rebulici Bosni i 
Hercegovini, Hrvatskoj, negdje je lakše i jeftinije ići u nabavku nego što je to u Crnoj Gori. To jednim 
dijelom i treba ga identifikovati, slažem se. Ne možemo kroz taj alibi da sve ostale neracionalnosti koje ste 



nabrojali stavljamo pod tepih. Ima ih, to je po meni veći problem. Da se snažno uđe u identifikaciju tih 
neracionalnosti u odnosu na i cijene pojednih usluga, i dostupnost, i kvalitet tih usluga i monopola 
određenih na tržištu zdravstvenih usluga u Crnoj Gori, pojedinih kompanija, prirodnih, neprirodnih, 
vještačkih, zasluženih, manje zasluženih, ali monopola koji možda diktieraju u jednom nivou i neku 
komociju u određivanju cijena, pa u Brodarevu to  bude mnogo jeftinije nego u Bijelom Polju. Dakle, do toga 
da negdje, pošto su građani zaista prinuđeni da sve više i više troše svoga novca i kao domaćinstvo i 
pojedinačno za zdravstvene usluge, a ne računamo ono što se zaista potroši privatno, do toga da i tu malo 
reda uvedemo pa da dočekamo dan kada će nam u svakoj privatnoj zdravstvenoj ustanovi  nakon izvršnog 
pregleda izdati  fiskalni račun i reći ovo je koštalo 20 eura,30,40, jer smo svi negdje svjedoci da odemo i da 
za 20,30 minuta usluge koja je kvalitetna ili manje kvalitetna platimo 40,50 eura, a bogami u dobrom dijelu 
nemamo ni računa. Da znamo otprilike i te neke bilanse prosto da, zaokružujem time, neću više nećemo 
imati pravo na riječ, da ovu crvenu lampicu koju smo upalili, pravovremeno smo je upalili, da iskoristimo da 
tražimo održiva rešenja i da sačuvamo javno zdravstvo i generalno zdravlje našeg naroda. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 16:49:31) 
 
 Zahvaljujem ministru. 
 Izvolite, kolega Strikoviću, na dva minuta imate završnu. 
 
 
 ADNAN STRIKOVIĆ (30.05.22 16:49:33) 
 
 Hvala, ministre. 
 Neću zaista dalje u ovu temu ulaziti, prosto poštujući to što vi nećete se više javljati za riječ. Imaće 
prilike, biće prilike i sa vama i sa ministrom zdravlja da nastavimo priču oko zdravstvenog sistema, ako 
treba i plata u zdravstvenom sistemu itd. ali evo vi ste iz finansijskog sektora i sada mi je ljubaznošću prof 
Radulovića pogledao sam i vidio podatak da je prosječna bruto plata u tom sektoru hiljadu i po eura u Crno 
Gori, a u zdravstvenom sektoru bruto plata prosječna je hiljadu i dvesta eura. Cijenim ja važnost i bitnost 
finansijskog sektora u Crnoj Gori, ali mislim da je ovaj makar jednako bitan i ovaj zdravstveni. Tako da kada 
govorimo o platama doktora i zdravstvenih radnika i nemedicinskog kadra moramo da imamo i to u uvid. 
Dozvolite, mi samo znači u ovih samo eto nadam se minut da se prije svega zahvalim koleginici Zoronjić 
koja me je pomenula dva puta u toku svoje diskusije, ali ne samo zbog toga da pozovem i ja vas, jer će 
prioritet imati projekti koji se mogu realizovati u 2022. godini. Gdje ćete lakše za realizaciju nego da se kupi 
jedan aparat. Magnetna rezonanca za Opštu bolnicu u Bijelo Polje je vrlo lako realizovati u 2022.godini ako 
od vas kao resornog ministra finansija, ministra zdravlja direktora fonda imamo ovako što se kaže zeleno 
svjetlo. Dalje,  iz Bijelog Polja imamo šest poslanika, imamo i ministra vašeg kolegu Mija Vojinovića tako da 
vas ja pozivam dođite da obiđemo ove lokacije o kojima je koleginica Zoranić govorila i da se zaista uvjerite 
da sve ono o čemu je ona govorila svi problemi vezani i za pojedine firme, stomatološke ordinacije, 
Đalovića pećinu, Bjelasicu,  da vidite koliko je to sve tačno i koliko je prosto nemoguće vjerujte mi. Imam ja 
često potrebu da odem do Bistrice, nikad ne idem svojim kolima, žao mi je pa molim neke ljude koji imaju 
veću potrebu da tamo idu itd. da sa njima odem. To putovanje koje bi trebalo da traje nekih 15 minuta traje 
sat vremena. Prosto vam je jasno ko radi u gradu iz tog mjesta da je vrlo problematično ko svakog dana 
mora da putuje itd.  Hvala. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (30.05.22 16:51:58) 
 
 Zahvaljujem  kolegi Strikoviću i nadam se ovaj lokal patriotizam da će dati efekte, zahvaljujem  i 
ministru Damjanoviću, jer smo ovu polemiku sa poslaničkim klubovima završili i hvala vam na jednom 
konstruktivnom razgovoru. Ali je bilo vrlo korisno i hvala vama zato što ste bili iskreni i što ste pružili ruku 
Parlametnu da zajedno rešavamo neke probleme. I to je čini mi se najbolji model da dođemo do najboljih 
rešenja.  
 Ovim, uvažene kolege, Četvrta posebna sjednica Prvog redovnog (proljećnjeg) zasijedanja u 
2022.godini je završena. I imam još obavezu da vam kažem da tokom nedjelje će raditi odbori da ćemo 
početkom sledeće nedjelje imati kolegijum i dogovoriti se o nastavku onih sjednica koje nismo završili i 
bićete na vrijeme obaviješteni o svemu. Zahvaljujem svima i želim ugodan ostatak dana. 
 


